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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 3/2013 
Caràcter: Ordinària  
Data: 28 de febrer de 2012 
Horari: de 10’05 a 19’05 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSIB-PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (MËS) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MËS) 
Guadalupe Pulido Roman (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MËS) 
 
Interventor: Juan Canyelles Vich 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Secretària del ple: Nieves Téllez García 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 31 de gener 2013. 

 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament i acceptar el canvi de nom del Grup Municipal 
PSM-IV-ExM que passa a anomenar-se MÉS d’acord amb l’escrit presentat a la 
Secretaria General del Ple en data 14 de febrer 2013 amb registre entrada núm. 87/2013. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a gener 
2013. 

 
4. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al Ple ordinari de dia 31 de gener 2013. 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels convenis inscrits al Registre de convenis 
de la Secretaria General del Ple corresponents al mes de gener 2013.  
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el llibre 
d’inscripcions des del número 1.410 de dia 28 de gener de 2013 fins al número 3.284 de 
dia 22 de febrer de 2013. 

 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de respostes de pregunta oral del Ple ordinari 
de 31 de gener 2013. 
 
8. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 2140 de 7 de febrer 
2013 relatiu a recuperar el nom tradicional de “La Rambla”, a la via denominada 
“Rambla dels Ducs de Palma de Mallorca”, d’acord amb la proposta aprovada pel Ple 
de l’Ajuntament de Palma en sessió de 31 de gener 2013. 
 
9. Proposta d’aprovació d’acord de modificació data del Ple ordinari de març 2013. 

 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import de 
3.237.316’32€. 

 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import de 
561.889’08€. 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import de 
13.528’29€. 
 
13. Proposta  d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import de 
13.753’28€. 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors per import de 
446’37€ i 557’46€ i 177’43€. 
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15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import de 
299’17€. 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import de 
1.773’22€. 
 
17. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import de 
59.890’33€. 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import de 
2.411’53€. 
 
19. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import de 
111.440’54€. 
 
28. Proposta d’aprovació de sotmetre a exposició pública els criteris, objectius i 
solucions generals del Pla especial de Protecció del conjunt històric del Jonquet. 
02prav01perijonquet. PB12/0001. 
 
37. Proposició del Grup Municipal PP relativa a l’ús del nom de Duc de Palma 
(74/2013). 
 
38. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al Codi de Bon Govern 
(78/2013), esmena del Grup Municipal PP (86/2013) i esmena transaccional dels Grups 
Municipals PP, PSIB-PSOE i PSM-IV-ExM. 
 
52. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a proposta contra la corrupció 
i per l’ètica i la transparència política (120/2013). 
 
39. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la violència contra les dones 
i les nines, una greu violació dels drets humans (88/2013). 
 
40. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a rescatem persones 
(91/2013). 
 
41. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Palma ciutat antitaurina i 
contra la declaració de BIC de les curses de braus (92/2013). 
 
42. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a menjadors escolars 
(93/2013). 
 
43. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a nul·litat del consell de 
guerra contra Emili Darder (94/2013) i esmena de substitució (134/2013) . 
 
44. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a donar suport a la iniciativa 
legislativa popular de la Plataforma d’afectats per l’hipoteca (95/2013). 
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45. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’ordenació de les actuacions 
concurrents i eliminació de les duplicitats entre el Govern, el Consell de Mallorca i 
l’Ajuntament de Palma en matèria de serveis socials (97/2013). 
 
46. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la celebració del 8 de març, 
Dia de la Dona Treballadora (99/2013). 
 
47. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’organització de les festes 
populars de la nostra ciutat (100/2013). 
 
50. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la seguretat de les bicicletes 
als espais municipals (113/2013). 
 
51. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als materials escolars i les 
dificultats de les famílies als col·legis públics de Palma (115/2013). 
 
53. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a espais juvenils públics 
oberts (123/2013). 
 
56. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  l’avantprojecte de llei de 
modificació de la llei 4/2011, de la bona administració i del bon govern de les Illes 
Balears (108/2013). 
 
58. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a Iberia i Orizonia (127/2013). 
 
59. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a banys públics al centre de 
Palma (90/2013) i alternativa del Grup Municipal PP (125/2013). 
 
60. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a millorar el servei de recàrrega 
de la targeta ciutadana que es presta als usuaris de l’EMT (98/2013) 
 
60. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la protecció i ampliació del 
Parc Nacional de Cabrera (89/2013). 

 
61. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al control de la qualitat de 
l’aire, aigua i aliments de les poblacions properes a la incineradora de Son Reus 
(112/2013) i esmena d’addició (128/2013). 
 
62. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la paralització immediata de 
les obres sense llicència que s’estan executant a l’estació del ferrocarril de Sóller 
(114/2013). 
 
20. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de crèdit extraordinari 
finançat amb baixa de crèdit. 
 
21. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit 
finançat amb baixes de crèdit. 
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22. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2 de crèdit extraordinari 
finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la 
Corporació per a 2013. 
 
23. Proposta d’aprovació d’actualització tarifes pel servei d’estacionament per rotació 
dels aparcaments públics en règim de concessió a tercers. 
 
24. Proposta d’aprovació del Compte General de l’any 2011. 
 
25. Proposta d’aprovació de manteniment sense increment de les retribucions dels 
membres de la Corporació i dels òrgans directius. 
 
26. Proposta d’aprovació inicial de la modificació del PGOU de Palma que té per 
objectiu adaptar l’ordenació urbanística al Pla Director Sectorial de Carreteres 
(normativa supramunicipal) PA11/007. 

 
27. Proposta d’aprovació inicial de la Modificació del PGOU de Palma per objecte del 
canvi d’ús assignat a les parcel·les dotacionals EQ4b/DO-P, 58-01 i EQ4b/DO-P 58-06-
P passant d’ús docent a ús esportiu per tal de millorar la cobertura de centres esportius 
al barri de Son Cladera  01PRAi125 Equipaments Son Cladera PA12/0005. 
 
29. Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’Estudi de Detall per instal·lació d’un 
ascensor a un edifici plurifamiliar existent entre mitjanceres ubicat al C/ Joan Alcover 
núm. 12. 05prad156.PE 11/0006. 
 
30. Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’Estudi de Detall per instal·lació d’una 
escala d’evacuació en cas d’incendi a l’Hotel Alexandra ubicat a la illeta delimitada pels 
carrers Pins, Volanti, Nanses i Llevant, Can Pastilla. 05prad157 PE12/0006. 
 
31. Proposta d’aprovació inicial del projecte de modificació del PGOU referida als 
articles 10 i 18.2 del Text Refós de les normes urbanístiques de la modificació del 
PGOU Sector de Llevant. 
 
64. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les mesures 
impulsades per a la seguretat de les bicicletes (131/2013). 
 
32. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de les inspeccions d’activitats realitzades 
durant l’any 2012. 
 
33. Proposta d’aprovació de l’acord d’adhesió de l’Ajuntament de Palma al conveni per 
a la creació d’un fons social d’habitatges destinats a lloguer per afectats de 
desnonaments. 
 
34. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la dissolució de la Societat Carn Illa SA. 
 
35. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  la 
donació de vehicles (2946/2012). 
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36. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les 
cridades al 092 del torn de nit (18/2013). 
 
48. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la seguretat a l’institut del 
Polígon de Llevant (106/2013). 
 
49. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la “mostra de cinema i vídeo 
de Palma” (111/2013). 
 
54. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al rebuig de les declaracions del 
president de la CEOE sobre els funcionaris (105/2013). 

 
55. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  la Comissió per al seguiment 
de l’execució pressupostària  (107/2013) i alternativa del Grup Municipal Popular 
(135/2013). 

 
57. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’avantprojecte de Llei de 
Modificació de la Llei 7/1985 Reguladora de les Bases del Règim Local (126/2013). 
 
63. Sol·licitud de compareixença dels regidors de Turisme i d’Urbanisme i Habitatge en 
relació al Palau de Congressos (129/2013). 

 
65. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la campanya 
d’inspecció a centres d’estètica i micropigmentació a la ciutat de Palma (132/2013). 
 
66. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a al nomenamrnt 
de la direcció del “Baluard Museu d’Art Modern” (133/2013). 
 
FDO 1. Representant de CCOO al Consell Social de la Ciutat. 
 
FDO 2. Acord aprovació Pla Director del personal adscrit al Servei de Benestar Social 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
1.  Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 31 de gener 2013. 
 
Es proposa: 
 
Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia 28 de febrer de 2013,  per si escau,  
l’aprovació de l’esborrany  de l’acta de la sessió ordinària de dia 31 de gener 2013. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
2.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament i acceptar el canvi de nom del Grup 

Municipal PSM-IV-ExM que passa a anomenar-se MÉS d’acord amb l’escrit 
presentat a la Secretaria General del Ple en data 14 de febrer 2013 amb 
registre entrada núm. 87/2013. 
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El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de: 
 
Del canvi de nom del Grup Municipal PSM-IV-ExM a l’Ajuntament de Palma que 
el nom de la coalició canvia i passa a anomenar-se MÉS en compliment de l’acord 
aprovat per l’Assemblea conjunta de PSM-IniciativaVerds-Entesa celebrada el 
passat 2 de febrer  de 2013 a la  sala d’actes de CCOO. 
 
3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb 

resposta escrita que han presentat els grups municipals als plenaris de 
setembre 2011 a gener 2013. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de: 
 
Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb 
resposta escrita que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a  
gener de 2013, les quals se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar 
compte de l’esmentat seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a 
gener de 2013. 
 
4.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 

complimentats corresponents al Ple ordinari de dia 31 de gener 2013. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament 
de Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels 
acords del ple ordinari de dia 31 de gener de 2013. Per això, se sotmet a la consideració 
de l’Ajuntament Ple el següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords 
complimentats corresponents al ple ordinari de dia 31de gener de 2013 de 
l’Ajuntament.  
 
5.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels convenis inscrits al Registre de 

convenis de la Secretaria General del Ple corresponents al mes de gener 2013.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 28 de febrer de 2013, la relació dels 
convenis inscrits al registre de convenis de la Secretaria General del Ple subscrits per 
l’Ajuntament de Palma corresponent al mes de gener: 
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Núm. de Reg. 1333.- Conveni de col·laboració entre l’Institut Mallorquí d’Afers Socials 
i l’Ajuntament de Palma pe al cofinançament de les prestacions socials bàsiques per a 
l’any 2012. (Firmat el 28.12.2012) 
 
Núm. de Reg. 1334.- Conveni per a la realització de pràctiques acadèmiques externes 
curriculars dels estudiants de grau en Turisme de la Universitat de les Illes Balears. 
(Firmat el 17.01.2013) 
 
Núm. de Reg. 1335.- Conveni de col·laboració entre la Conselleria de Salut, Família i 
Benestar Social del Govern de les Illes Balears i l’Ajuntament de Palma per al 
desenvolupament d’accions formatives dins el marc del programa “Alter” d’intervenció 
socioeducativa per a joves en risc d’exclusió social i escolar. (Firmat el 24.09.2012) 
 
Núm. de Reg. 1336.- Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Palma i Càritas 
Diocesana de Mallorca (Firmat el 20.12.2012) 
 
Núm. de Reg. 1337.- Conveni de col·laboració entre la Conselleria de Salut, Família i 
Benestar Social i l’Ajuntament de Palma per a l’atenció i el seguiment de les persones 
adultes incapacitades judicialment o en procés d’incapacitació. (Firmat el 27.11.2012) 
 
Núm. de Reg. 1338.- Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Palma i la Facultat 
d’Infermeria i Fisioteràpia de la Universitat de les Illes Balears (UIB) per a la realització 
de pràctiques acadèmiques externes curriculars dels estudiants de grau (llicenciatura i 
diplomatura) (Firmat el 22.01.13) 
 
6.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el 

llibre d’inscripcions des del número 1.410 de dia 28 de gener de 2013 fins al 
número 3.284 de dia 22 de febrer de 2013. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de: 
 
Relació de decrets de Batlia, des del número 1410 de dia 28 de gener de 2013 fins al 
número 3284 de dia 22 de febrer de 2013, inscrits en el llibre de resolucions per 
donar compte al Ple de la Corporació. 
 
7.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de respostes de pregunta oral del Ple 

ordinari de 31 de gener 2013. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de les respostes  presentades 
a les preguntes orals del ple ordinari de 31 de gener de 2013. 
 
8.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de Batlia núm. 2140 de 7 de 

febrer 2013 relatiu a recuperar el nom tradicional de “La Rambla”, a la via 
denominada “Rambla dels Ducs de Palma de Mallorca”, d’acord amb la 
proposta aprovada pel Ple de l’Ajuntament de Palma en sessió de 31 de gener 
2013. 

 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Sra. Secretaria, Sr. Batle aquí m’agradaria fer  una breu  intervenció, simplement es per 
recordar que un dia abans del plenari en el que s’havia de debatre una moció d’aquest 
grup de Més per Palma del PSM-IV-Exm llavors, en relació a recuperar el nom 
tradicional de la Rambla, el dia abans per Junta de Govern es va aprovar el canvi de 
nom, hi havia un informe preceptiu i vinculant d ela comissió de toponímia que amb 
aquesta acció evidentment va quedar, es va botar la tramitació, aquest afany 
d’efectivament no se un afany d’apropiar-se  d’aquesta iniciativa del canvi de 
denominació de la Rambla va provocar complir una irregularitat administrativa evident 
perquè la Junta de Govern es va saltar un informe preceptiu i vinculant previ de la 
comissió de toponímia, simplement cridar l’atenció al respecte i no ho se demanar que 
evidentment les tramitacions es compleixin així com toca i d’acord al reglament i 
d’acord a llei i no per un afany polític de treure pit i d’apropiar-se d’una determinada 
decisió no ens botem un informe que en aquest cas era vinculant era preceptiu i en 
aquest cas era important, simplement cridar l’atenció sobre aquest fet. Gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Simplement dir que el govern com sempre va complir estrictament tots els processos 
administratius, això Sr. Verger em sap greu dir-li que no, simplement la Junta de 
Govern o l’equip de govern va prendre una decisió i no en base als motius que vostè 
plantejava, li he de dir i ho varem decidir que no era en base als motius que vostès 
mantenen sempre damunt això, simplement no entenc molt be aquest posicionament 
Sr.Verger. Moltes gràcies”. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
La Comissió Especial per a la Toponímia de Palma, presidida per Fernando Gilet 
Sancenón,  regidor de Cultura i Esports, en sessió de data 6 de febrer de 2013 , acordà 
seguint  la proposta aprovada pel Ple de l’ajuntament de Palma en sessió celebrada el 
dia 31 de gener de 2013 recuperar el nom tradicional de  “La Rambla “sense referència 
als Ducs de Palma”.  
 
Per tot el que s'ha exposat, i d'acord amb el que disposen els articles 124.4.ñ) de la 
vigent Llei 7/1985, de dia 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, modificada 
per les Lleis 11/1999, de 21 d’abril i 57/2003, de 16 de desembre de mesures per a la 
modernització del govern local; apartat 6.-C.-n1 del decret de batlia núm.  18831 de 
data 13 de desembre de 2007,  41.27, 43.2 i 44.4 del vigent Reglament d' organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial Decret 2568/1986, 
de dia 28 de novembre; 75.1 del vigent Reglament de població i demarcació territorial, 
modificat per R.D. 2612/1996, de 20 de desembre i l’ Annex IV .de la Resolució de la 
Subsecretaria del Ministeri de la Presidència, de data 9 d’abril de 1997, per la qual es 
disposa la publicació de la Resolució d'1 d'abril del mateix any de la Presidenta de 
l'Institut Nacional d'Estadística i del Director General de Cooperació Territorial, que 
conté instruccions tècniques als ajuntaments relatives a la gestió i revisió i actualització 
del Padró municipal  (publicada als BOE núm. 87 d’11 d’abril de 1997), el funcionari 
que subscriu entén que per la batlia es podria dictar  el següent  
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D E C R E T : 
 
Recuperar el nom tradicional de  LA RAMBLA, sense referència als Ducs de 
Palma,  a la via denominada Rambla dels Ducs de Palma de Mallorca, d’acord 
amb la proposta aprovada pel Ple de l’ajuntament de Palma en sessió celebrada el 
dia 31 de gener de 2013 
 
9.  Proposta d’aprovació d’acord de modificació data del Ple ordinari de març 

2013. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Per acord de Ple de l’Ajuntament de dia 20 de juny de 2011 es va establir el règim de 
sessions del Ple i es va fixar una sessió ordinària cada mes, que té lloc el darrer dijous o 
el dimecres anterior si fos festiu. 
 
Amb motiu de les festes de Pasqua que coincidint el dijous 28 de març amb la festa del 
“Dijous Sant” proposo al Ple de l’Ajuntament que adopti el següent  
 
ACORD 
 
Que el Ple ordinari del mes de març 2013 es dugui a terme el dijous dia 21 de març 
per coincidència amb les festes de Pasqua. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
10.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import 

de 3.237.316’32€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Dins l’any 2012 es reberen varis blocs de factures pel subministrament d’enllumenat 
públic, electricitat i gas escoles i electricitat i gas edificis municipals de l’empresa 
Endesa Energía XXI, ENDESA ENERGIA S.A.U. i ENDESA DISTRIBUCIÓN S.L.U. 
Dita facturació correspon als períodes de setembre a desembre,  consums dels mesos 
d’agost a novembre. Les esmentades factures no varen poder ser tramitades per falta de 
diners a les partides adients i es per tal causa que, un pic realitzades les comprovacions 
pertinents, la cap de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 
182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  proposa al 
Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen, pels 
imports que es detallaran a continuació i habilitar el crèdit suficient a les partides 
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que es relacionen per poder cobrir el total de la despesa. L’esmentat deute 
correspon a factures pel concepte d’enllumenat públic, electricitat i gas escoles i 
electricitat i gas edificis municipals de l’empresa Endesa Energía XXI, ENDESA 
ENERGIA S.A.U. i ENDESA DISTRIBUCIÓN S.L.U., en concepte de consums 
produits dins l’any 2012, facturació dels mesos de setembre a desembre per 
consums dels mesos d’agost a novembre.. Els imports a reconèixer són els 
següents: 
 
PROVEÏDOR: ENDESA ENERGIA XXI S.L.U., CIF B-82846825. C/Ribera del 
Loira, 60.28042 Madrid. 
 
CONCEPTE: Subministrament del fluid elèctric enllumenat públic, dependències 
municipals i escoles. 
PARTIDA 06.16500.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:  2.701.719,08€ 
PARTIDA 10.32100.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:       83.440,00€ 
PARTIDA 06.92000.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:     367.722,02€ 
 
CONCEPTE: Subministrament de gas edificis municipals. 
PARTIDA: 06.92000.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:            227,54€ 
 
PROVEÏDOR: ENDESA ENERGIA S.A.U. CIF A-81948077. C/S ant Joan de Déu, 
1.07007 Palma. 
 
CONCEPTE: Subministrament del fluid elèctric enllumenat públic, dependències 
municipals i escoles. 
PARTIDA: 10.32100.22100           
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:         2.970,74€ 
PARTIDA: 06.16500.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:       16.343,83€ 
PARTIDA: 06.92000.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:       59.888,47€ 
 
CONCEPTE: Subministrament de gas edificis municipals. 
PARTIDA: 06.92000.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:         2.534,32€ 
 
PROVEÏDOR: ENDESA DISTRIBUCIÓN ELÈCTRICA S.L.U. CIF  B-82846817. 
Av. Paralelo, 51. 08004 Barcelona. 
PARTIDA: 06.16500.22100               
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:             784,38€ 
PARTIDA: 06.92000.22100 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:          1.685,94€ 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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11.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import 

de 561.889’08€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
S’ha rebut facturació d’EMAYA corresponent al subministrament d’aigua potable i 
residus sòlids dels mesos d’agost, setembre, octubre, novembre i desembre de  2012. 
Les esmentades facturacions no varen poder ser tramitades per falta de pressupost a les 
partides adients. Un pic realitzades les comprovacions pertinents, la cap de secció que 
subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de 
març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i el Reglament 
orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’Empresa Municipal d’aigües i clavegueram, 
S.A. (EMAYA), amb CIF A-07000029, per l’import que es detalla a continuació i 
habilitar el crèdit suficient a la partida que es relaciona per poder cobrir el total de 
la despesa. L’esmentat deute correspon a les facturacions del mesos d’agost, 
setembre, octubre, novembre i desembre 2012 pel subministrament d’aigua 
potable i residus sòlids. La partida corresponent és la 06.92000.22101 i l’import 
total es de 561.889,08€. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
12.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a un proveïdor per import 

de 13.528’29€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Segons les dades de l’informe emés pel Departament de planejament i gestió, el 2012 el 
Sr. Alberto Kusak Lambea, en representació de l’Entitat urbanística de conservació de 
la urbanització de Son Vida, SUP 36-01, presentà escrit exposant l’existència d’un 
deute en concepte de despeses de dita Entitat, de la qual l’Ajuntament hi forma part, i 
reclamant la liquidació de les quotes corresponents als exercicis dels anys 2009, 2010 i 
2011. Analitzat l’escrit, el Departament de gestió urbanística i del sòl informà 
favorablement a l’abonament dels imports corresponents als anys 2010 i 2011 si bé 
l’anualitat corresponent a l’any 2009 que puja a 4.706,88€ haura de ser rectificada per la 
quantitat de 3.862,12 euros. Vist que les factures són d’exercicis anteriors (2009, 2010 i 
2011) no es poden carregar a l’exercici presssupostari actual i es per això que es 
procedeix a efectuar el corresponent reconeixement de deute. En conseqüència, la cap 
de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 
2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals i al Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següent 
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ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’Entitat ubanística de conservació de la 
urbanització Son Vida SUP 36-01, cif g57219735, RECLAMADA PER d. Alberto 
Kusak Lambea, DNI 43191714Z, com a President de l’esmentada entitat, amb 
domicili a efectes de notificacions en el carrer Mossa núm. 27, urbanització Son 
Vida, CP 07013 de Palma,  per un import de 13.528,29€, corresponents a les quotes 
dels immobles, propietat de l’Ajuntament, situats a la citada urbanització, dels 
anys 2009,2010 i 2011. L’abonament es fa amb la conformitat de l’informe emés 
pel Servei de control d’urbanitzacions i infraestructures respecte als conceptes i als 
imports, si bé en relació a l’anualitat corresponent a l’any 2009 que pujava 
4.706,88€ l’enginyer industrial, al seu informe, ens diu que només ha de ser de 
3.862,12€. El pagament es farà en càrrec a la partida 06 92000 22699 i l’ingrés 
s’efectuarà a un compte a nom de l’Entitat citada, a la Banca March 0061, ofic. 
0113 i al compte 97-00413501118.    
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
13.  Proposta  d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import 

de 13.753’28€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Durant l’any 2012 varen quedar sense tramitar les facturas que es relacionen a 
continuació per un import total de  17.711,08 €   ( IVA inclòs) .    
  
Dites factures es varen reclamar  una  vegada esgotades les partides pressupostàries del  
any esmentat , per això s’ha considerat convenient cancel·lar el deute existent amb les 
empreses, per la quantitat total de 17.711,08  €  i efectuar el corresponent 
reconeixement de deute  
 
Per això d’acord  amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local ;arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de 
novembre, de règim  jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú; l’art. 176 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; les Bases d’execució 
del pressupost municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de 
l’ajuntament aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament 
d’organització, funcionament i règime jurídic de les corporacions locals, previ dictamen 
de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans, proposo al Ple l’adopció del 
següent 
 
ACORD : 
 
1º- Autoritzar, disposar, reconèixer el deute i ordenar el pagament d’un total de 
17.713,28 €   ( IVA inclòs)  corresponents a factures que es relacionen a 
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continuació,amb càrrec a la consignació de les partides del pressupost de despeses 
vigent que també es relacionen en cada cas . L’ingrés  es farà efectiu en les comptes 
que hi figuren a tal efecte. 
 
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “ZERTIFICA COMUNICACIONES S.L..” CIF.: B -07594773” 
CONCEPTE:   NOTIFICACIONS CADUCITATS/  FRA  A/ 708 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:  1.014,59  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0471.64.0200194806
  
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “ZERTIFICA COMUNICACIONES S.L..” CIF.: B -07594773” 
CONCEPTE:   NOTIFICACIONS CADUCITATS/  FRA A/865 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:   765,93  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0471.64.0200194806 
 
PARTIDA:  09 92300 221 09 
         
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “GRABADOS CRISTAL-ART S.L.. CIFB07960834” 
CONCEPTE:   PLACAS CARRERS /  FRA  12F0225 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:  1845,52 € 
INGRESAR AL COMPTE:  CAIXA DE BALEARS “SAN NOSTRA”C /C Núm. 
2051 0196 81 1037632043 
 
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “GRABADOS CRISTAL-ART S.L.. CIFB07960834” 
CONCEPTE:   PLACAS CARRERS /  FRA  12F0263 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 111,32  € 
INGRESAR AL COMPTE:  CAIXA DE BALEARS “SAN NOSTRA”C /C Núm. 
2051 0196 81 1037632043  
 
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “GRABADOS CRISTAL-ART S.L.. CIFB07960834” 
CONCEPTE:   PLACAS CARRERS / FRA  12F0322 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:  222,64  € 
INGRESAR AL COMPTE:  CAIXA DE BALEARS “SAN NOSTRA”C /C Núm. 
2051 0196 81 1037632043 
 
SUBTOTAL PARTIDA: 3960 €     
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  0 7V/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 965,19  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
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PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  0 8V/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 1640,01  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  0 9V/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 2883,31 € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  1 0V/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 1674,77 € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO CERTIFICATS DE RESIDÈNCIA   FRA  07R/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 425,87  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO CERTIFICATS DE RESIDÈNCIA   FRA  08R/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 1482,25 € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO CERTIFICATS DE RESIDÈNCIA   FRA  09R/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS  2851,68€ 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177. 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  1 0R/2012 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS  1830,20 € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
SUBTOTAL PARTIDA:  13753,28 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
14.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors per 

import de 446’37€ i 557’46€ i 177’43€. 
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Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
La Junta de Govern de dia 30.11.2011 va encarregar a l’empresa BUSQUETS 
UNIFORMIDAD SLU vestuari per personal del casal Solleric. El dia 02.01.2013 va 
arribar a Contractació la factura 12002068 amb data 30.11.2012. 
 
La Junta de Govern de dia 30.11.2011 va encarregar a l’empresa EL CORTE INGLES 
SA vestuari per personal de Benestar Social. El dia 02.01.2013 va arribar a Contractació 
la factura 92000874 amb data 19.12.2012. 
 
La Junta de Govern de dia 20.07.2011 va encarregar a l’empresa EL CORTE INGLES 
SA vestuari per personal de Benestar Social. El dia 06.02.2013 va arribar a Contractació 
la factura 91971197 amb data 04.08.2012. 
 
Per aquet motiu i un pic realitzades les oportunes comprovacions al Departament de 
comptabilitat correspon efectuar el pertinent reconeixement de deute ja que es poden 
carregar a l’exercici pressupostari actual.  
 
Per això, la cap de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 
182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals i al Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1r. – Reconèixer  el deute existent amb l’empresa EL CORTE INGLES SA, amb 
CIF A-28017895, de la factura 92000874 amb data  19.12.2012, per un import de 
446,37 € amb IVA inclòs, en concepte d’abonament de vestuari divers subministrat 
personal de Benestar Social, quantitat que es carregarà de la següent manera: 
-  A la partida 06.23100.22104 la quantitat de 446,37 € amb IVA inclòs 
 
2n. – Reconèixer el deute existent amb l’empresa BUSQUETS UNIFORMIDAD 
SLU, amb CIF B-57496440, de la factura  12002068 amb data 30.11.2012, per un 
import de 177,43 € amb IVA inclòs en concepte d’abonament de vestuari divers 
subministrat per personal del Casal Solleric, quantitat que es carregarà de la 
següent manera:  
- A la partida 06.92000.22104 la quantitat de 177,43 € amb IVA inclòs. 
 
3r. – Reconèixer  el deute existent amb l’empresa EL CORTE INGLES SA, amb 
CIF A-28017895, de la factura 91971197 amb data  04.08.2012, per un import de 
557,46 € amb IVA inclòs, en concepte d’abonament de vestuari divers subministrat 
personal de Benestar Social, quantitat que es carregarà de la següent manera: 
-  A la partida 06.23100.22104 la quantitat de 557,46 € amb IVA inclòs 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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15.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import 
de 299’17€. 

 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Donat que el nostre Ajuntament no disposa de mitjans propis per dur a terme el  servei 
l’empresa DELIVRA, SLU ve subministrant aigua mineral per al Centre Municipal 
d’Acolliment Municipal (SAM) dependent de la Regidoria de Benestar Social. 
 
Per l’esmentada empresa s’ha presentat la factura núm. 51F0703477, amb data del 
31/12/2012, sense que pels serveis administratius es tingués temps material per a la seva 
tramitació dins el pressupost del 2012.  
 
El preu del servei  s’adequa als preus del mercat segons es desprèn d’altres factures 
tramitades pel mateix concepte.  
  
D’acord amb l’establert pel del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la 
Llei reguladora de les hisendes locals, el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma i la base 29 de les d’execució del pressupost general corresponent a l’exercici de 
2013 es  proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb DELIVRA, SLU, amb CIF B64281843, domicili 
social al C/ Berguedà, núm. 27, 08192, Sant Quirze del Vallès (Barcelona),  i 
abonar la factura 51F07034777, amb data del 31/12/2012,  per una quantitat de 
299,17.- € (dos-cents noranta-nou euros amb desset cèntims), en concepte de 
subministrament d’aigua mineral al Servei d’Acolliment Municipal (SAM) 
dependent de Benestar Social.  Aquest import s’abonarà mitjançant transferència 
amb càrrec a la partida 05.23100.22699 del vigent pressupost de despeses.  
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
16.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import 

de 1.773’22€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1. El Servei d' Acollida per a Dones i Famílies (SADIF) és un servei específic, 
residencial, amb funcions d’atenció primària, que té com objectiu l’ acolliment i la 
promoció social i laboral de dones víctimes de violència de gènere, famílies 
monoparentals i biparentals, amb necessitat d’ acolliment temporal per situació de 
maltractaments,  per situacions de dificultats d’ inserció sociolaboral, que no permeten 
mantenir un allotjament, o per raons d’ emergència social. 
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2. El 25 de novembre de 2009 es va aprovar per Junta de Govern  adjudicació del Servei 
d'Acollida a Dona i Familia (SADIF) per un import de 673.207,50 (sis-centes setanta-
tres  mil dues-centes set euros amb vuitanta-cinc cèntims) exempt d’IVA essent l’entitat 
adjudicatària, Fundació Salut i Comunitat  i per un total de 12 mesos.  
 
3.El contracte esmentat va finalitzar el 30 de novembre de 2010 i es va efectuar 
successives  prorrogues del mateix  des de l’1 de desembre de 2010 fins a 31 de maig de 
2012. 
 
4.L’adjudicació del nou servei d’acolliment municipal ( SAM), que unifica els anteriors 
serveis SADIF i SAPS , es va realitzar per Acord de Junta de  data  10 de setembre del 
2012, vist que durant els mesos d’agost i setembre del 2012,  la Fundació Salut i 
Comunitat   ha continuant prestant el Servei d’Acollida a dones i famílies (SADIF). 
 
5.Vista la factura núm. 705/2012 presentada per la Fundació Salut i Comunitat , amb 
CIF G-61878831 en concepte de subministrament elèctric dels mesos d’agost a juliol 
del 2012.  
 
6.La factura ha estat conformada pel departament tècnic corresponent. 
 
D’acord amb l’establert pel del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la 
Llei reguladora de les hisendes locals, el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma i la base 29 de les d’execució del pressupost general corresponent a l’exercici de 
2013 es  proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’entitat FUNDACIÓ SALUT I COMUNITAT , 
amb CIF G-61878831, domicili social al C/Ali-Bei , 25, 3r. de Barcelona  i abonar 
la factura Núm. 705/2012 , amb data del 11/12/2012,  per una quantitat de 1.773,22 
Euros ( mil set-cents setanta-tres euros amb vint-i-dos cèntims), en concepte de 
subministrament del Servei d’acolliment per a dones i famílies (SADIF) amb 
càrrec a l’aplicació pressupostària  05.23200.22715 Benestar Social-Servei 
d’acolliment municipal de despeses, del vigent pressupost de despeses per poder 
fer front al pagament de l’esmentada despesa. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
17.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import 

de 59.890’33€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1. Amb data 19 de març de 2008 es va aprovar per Junta de Govern la adjudicació del 
Servei municipal de menjar per a equipaments de Serveis Socials per un import de 
676.891,38 € estant l’empresa adjudicatària, Creu Roja Espanyola (Q-2866001G) 
exempta d’iva, i per un total de 24 mesos. 



 

- 19 - 

 
2.Vist el punt 5è. dels Plecs de prescripcions tècniques que regeixen aquest servei es 
contemplava la possibilitat de prorrogar per dos anys més el contracte si l’Ajuntament 
ho trobava necessari, així en sessió de 24 de febrer de 2010 es va aprovar l’ampliació i 
pròrroga del Servei per dotze mesos, contats des de l’1 d’abril de 2010 al 31 de març de 
2011. El import total de l’ampliació i pròrroga va ser de 405.746,15 € (iva inclòs). 
 
3.El 16 de febrer de 2011 la Junta de Govern va aprovar la segona pròrroga d’aquest 
Servei per un període de dotze mesos, comptats des de l’1 d’abril al 31 de març de 
2012, per un import de 405.746,15 € (iva inclòs). 
 
5.Vista la necessitat de la continuació de la prestació del servei bàsic de menjar 
equipament, la Creu Roja ha continuat la prestació del servei esmentat. 
 
4.Per Acord Plenari de desembre del 2012 es va reconèixer el deute existent amb 
l’entitat Creu Roja Espanyola, amb CIF ESQ2866001G, en concepte del servei prestat 
des del mes d’abril al mes de novembre de 2012 en concepte de prestació del servei de 
menjar equipaments. 
 
5.Vista la factura Núm. 07040-2012-12-47 de data 31 de desembre de 2012 presentada 
per l’entitat Creu Roja Espanyola en concepte menjar per equipaments del serveis 
socials, corresponent al mes de desembre de 2012 per un import total de 59.890,33 
Euros. 
 
6.La factura ha estat conformada pel departament tècnic corresponent. 
 
7.Vist el retard que ha sofert el nou expedient de contractació que regirà el servei. 
 
8. Per Acord de Junta de Govern de 23 de gener del 2013, mitjançant el qual s’adjudica 
el nou servei social complementari de menjar per a equipament ( Exp. 2012-036-A)  a 
l’empresa SERUNION,S,A, amb CIF A-59376574, el qual adjuntam. 
 
D’acord amb l’establert pel del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la 
Llei reguladora de les hisendes locals, el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma i la base 29 de les d’execució del pressupost general corresponent a l’exercici de 
2013 es  proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’entitat CRUZ ROJA ESPANYOLA , amb CIF 
Q-2866001G, domicili social al C/ Arquitecte Bennasar ,73 de Palma i abonar la 
factura Núm. 07040-2012-12-47, amb data del 31/12/2012,  per una quantitat de 
59.890,33.- € ( cinquanta –nou mil vuit-cents noranta euros amb trenta- tres 
cèntims), en concepte del Servei de menjar equipament de mes de desembre del 
2012 amb càrrec a l’aplicació pressupostària  05.23200.22734 Benestar Social- 
Menjar equipaments  del vigent pressupost de despeses per poder fer front al 
pagament de l’esmentada despesa. 
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S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
18.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import 

de 2.411’53€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El passat mes de novembre de 2011, s’acordà la dissolució de l’Institut Municipal de 
Protecció al Consumidor (IMPC), per criteris d’eficàcia i eficiència dels serveis 
municipals i racionalització dels recursos de què es disposen per part de l’Ajuntament.  
 
L’acord de dissolució d’aquest organisme contemplava l’assumpció per part de 
l’Ajuntament de totes les funcions i competències, drets i obligacions del mateix.  
 
L’Institut Municipal de Protecció al Consumidor es trobava subscrit a la Ley Digital de 
Wolters Kluwer, a Espanya, instrument de coneixement, jurisprudència i actualització 
de tota la normativa existent en matèria de consum que sempre es troba subjecte a 
importants canvis i novetats.  
 
Considerant-se de gran interès i rellevància per les competències pròpies del Servei de 
Consum i de l’Oficina Municipal del Consumidor (OMIC) d’aquets Ajuntament, caldria 
el reconeixement de deute de l’import de la subscripció esmentada a la llei digital de 
Wolters Kluwer. L’import anual (període 09-2012 a 08-2013) de l’esmentada 
subscripció ascendeix a un total de //2.411’53 €//, IVA inclòs, procedint-se al seu 
abonament, per l’ import esmentat i amb càrrec a la partida núm. 19.43900.22001 – 
“Consum. Revistes, premsa, publicacions, adquisició llibres, subscripcions”.  
 
D’acord amb l’exposat, el TAG, cap de servei que subscriu és del parer que, de 
conformitat amb el que s’estableix en l’article 123.1, apartats h) i p), de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, en la redacció donada per la Llei 
57/2003, de 16 de desembre, de Mesures per a la Modernització del Govern Local, 
l’article 60.2 del RD 500/1990, de 20 d’abril, que desenvolupa el Cap.I del Títol VI de 
la Llei 39/1988 d’Hisendes Locals, en matèria de pressuposts; i altra normativa 
concordant d’aplicació, i a instància de la Ilma. Sra. Regidora de l’Àrea delegada de 
Sanitat i Consum, i d’acord amb el Decret de Batlia núm. 05309 de data 26-03-2012, 
que refon els decrets d’organització dels serveis administratius d’aquesta Corporació, 
per part del Ple de l’Ajuntament es podria adoptar el següent 
 
A C O R D 
 
PRIMER-  Reconèixer i abonar la despesa total de //2.411’53 €//, IVA inclòs (DOS 
MIL CUATRE-CENTS ONZE EUROS AMB CINQUANTA-I-TRES CÈ NTIMS, 
IVA inclòs), en concepte de subscripció anual (període 09-2012 a 08-2013) a la llei 
digital de Wolters Kluwer España, SA, amb CIF núm. A-58417346 i domiciliada al 
carrer Collado Mediano, núm. 9, (28230, las Rozas-Madrid); tot això amb càrrec a 
la partida pressupostària del pressupost de despeses núm. 19.43900.22001 – 
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“Consum. Revistes, premsa, publicacions, adquisició llibres, subscripcions”, que 
haurà de contemplar la corresponent dotació.  
 
SEGON- L’abonament anterior s’efectuarà mitjançant transferència bancària al 
0049 AG 1916 DC 11 c/c 2210110201, del Banc de Santander.  
 
TERCER.- Notificar la present resolució a l’empresa  WOLTERS KLUWER 
ESPAÑA SA.  
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
19.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a  un proveïdor per import 

de 111.440’54€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
INFORME.- Durant l’any 2012 varen quedar sense tramitar les facturas que es 
relacionen a continuació per un import total de  111.440,54 €   ( IVA inclòs) .  
    
Dites factures es varen reclamar  una  vegada esgotades les partides pressupostàries del  
any esmentat , per això s’ha considerat convenient cancel·lar el deute existent amb les 
empreses, per la quantitat total de 111.440,54 € i efectuar el corresponent 
reconeixement de deute  d’acord  amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local ;arts. 22 a 27 de la Llei 
30/92, de 26 de novembre, de règim  jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
maig, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; les 
Bases d’execució del pressupost municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic 
del Ple de l’ajuntament aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del 
Reglament d’organització, funcionament i règime jurídic de les corporacions locals, 
s’informa que la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans podria informar 
favorablement l’elevació al Ple de la proposta següent: 
 
ACORD : 
 
“Autoritzar, disposar, reconèixer el deute i ordenar el pagament d’un total de 
111.440,54 € ( IVA inclòs)  corresponents a les quatre factures de Coordinadora de 
Gestión de Ingresos S.A. (CIF A81982225) que es relacionen a continuació, amb 
càrrec a la consignació de la partida 02 93100 227 58 del pressupost de despeses 
vigent. L’ingrés  es farà efectiu en el compte 0049-4634-17-2516028855. 
 
Factura: Concepte: Import, IVA 

inclòs: 
2612010 Liquidació per actes cobrades en Agost 2012 11.874,01 
2612011 Liquidació per actes cobrades en Setembre 

2012 
45.525,91 

2612012 Liquidació per actes cobrades en Octubre 40.109.73 
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2012 
2612013 Liquidació per actes cobrades en Novembre 

2012 
13.930,69 

 TOTAL 111.440,54 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Sr. Batle: 
 
 “Jo els volia fer una petita suplica, avui hi ha 46 intervencions demanades, això son 
quasi 4 hores d’intervencions de les associacions jo evidentment crec que es una bona 
iniciativa, jo crec que es un signe de vitalitat democràtica la intervenció de totes les 
associacions per lo tant jo estic molt content que així sigui però també els hi demanaria 
que hem de fer possible que el plenari tingui doncs un ritme acceptable per tothom 
perquè en aquests moments ja esta durant 8 o 10 hores segons quins dies, per lo tant les 
hi demanaríem que dins lo possible les seves intervencions fossin lo més curtes 
possibles sobretot ja reglamentàriament els vull explicar que quan a un punt hi ha més 
de 3 intervencions sol·licitades el màxim que esta establert reglamentàriament sigui 
quin sigui el nombre d’associacions que hagin demanat la intervenció es de quinze 
minuts vull dir com per exemple en aquest punt 28  que serà el primer que ara mirarem 
hi ha 5 intervencions jo el que els demanaria es que cada un de vostès es limitin a un 
màxim de 3 minuts per intervenció que seria lo que donaria els 15 minuts màxim que 
esta reglamentàriament establert o sigui no es tracta de no sentir a ningú tot el contrari 
però es tracta d’aconseguir que el plenari no duri 12 o 14 hores perquè al pas que anem 
pareix que es la tendència que va lo qual si això continua així mirarem de prendre 
qualque tipus de mesura qualque tipus de qual perquè repeteixo que no es tracta d’evitar 
la seva intervenció tot lo contrari, sinó es tracta  de regular-la d’una forma que sigui 
possible o que la faci compatible amb que el plenari tampoc perdi la seva essència, per 
tant si els hi pareix i ja per guanyar temps avui no llegiré les 46 intervencions perquè 
vostès em pareix que les saben i passaran directament al primer punt que es el punt 28 i 
els hi demano que aquí hi ha demanada la intervenció de 5 associacions, El Gob, l’Obra 
Cultural Balear, Arca, l’Associació de veïnats d’Arxiduc i l’Associació de veïnats del 
Raval de Santa Catalina, repeteixo per favor el temps que tenen cada un de vostès en 
aquest punt son 3 minuts”. 
 
28.  Proposta d’aprovació de sotmetre a exposició pública els criteris, objectius i 

solucions generals del Pla especial de Protecció del conjunt històric del 
Jonquet. 02prav01perijonquet. PB12/0001. 

   
Sra. Magdalena Ribes Jaume, representant del GOB:   
 
“En primer lloc i abans de llegir aquestes paraules vull expressar el meu agraïment com 
a representant del GOB per poder participar i fer sentir la veu dels veïns del Jonquet i de 
totes aquelles persones que estimem el patrimoni d ela nostra ciutat, començaré per tant 
Sr. Batle, senyores i senyors venim aquí avui en nom de les entitats ciutadanes 
integrades dins la plataforma “Salvem el Jonquet”, l’esborrany del pla especial de 
protecció del Jonquet s’ha dut a terme perquè el conjunt de la barriada més un fragment 
de Santa Catalina va ser declarat BIC ja fa un parell d’anys concretament a l’any 2009 i 
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ha estat declarat BIC precisament per la singularitat de la barriada i el seu valor 
patrimonial, el Jonquet es caracteritza per ser un barri format per una dicció de cases i 
carrers en un procés espontani d’urbanisme i arquitectura popular entranyable conservat 
com un miracle a l’inici d’un passeig marítim plenament balearitzat, el Jonquet es 
l’harmonia de l’arquitectura i l’urbanisme popular amb elements de paisatge i 
topografia  natural encantadors, si hi ha actuacions de rehabilitació recents es tracta de 
petites intervencions, a primera línia front a la mar es situen habitatges unifamiliars de 
planta baixa o cases amb un pis amb molt poc impacte visual, cases fetes amb el 
respecte espontani que suposen les intervencions populars a escala reduïda humana, tot 
plegat potencia els elements singulars de la zona que son bàsicament els molins, els 
terrers talús o zocal que sustenta com una vella peanya  el barri i el mateix urbanisme 
popular constituït per l’entramat tradicional el de petites parcel·les, habitatges 
unifamiliars, cases entre mitgeres, algunes amb corrals, carrerons, placetes etc, tot això 
com deiem alternat amb alguna petita i recent intervenció urbanística harmoniosa amb 
el barri, era d’esperar que el tan desitjat PEP desprengués una voluntat de protecció que 
superes de molt de tots els plans d’ordenació que el procediren com es el PERI de 1985 
i les desastroses modificacions posteriors, hem de manifestar aquí que el nostre desencís 
ha estat gran quan hem vist aquest esborrany de PET que avui vostès duen a aprovació, 
ara cedeixo la paraula al meu company Angel Gener de l’Obra Cultural Balear”. 
 
Sr. Angel Gener  representant de l’Obra Cultural Balear: 
 
“ Ja sabem que un esborrany de PEP no es més que això,  un esborrany però ens sorprèn 
l’abundància en detalls de determinats aspectes mentre que paral·lelament no hi ha 
informació suficient per justificar-los, això fa difícil l’estudi del que presentaran a 
suggeriments, volem deixar clar que quan parlem de la reivindicació històrica de 
“Salvem el Jonquet” no tan sols parlem de les dues parcel·les més conflictives, dites 
mar i terra i rentadors per exemple, parlem del conjunt d’un barri el del Jonquet i una 
part d’un altra Santa Catalina que tot ell també es mereix estar integrat dins un BIC amb 
una ordenació respectuosa amb la seva història i personalitat ja un planejament anterior 
modificat a corre-cuita va permetre la barbaritat d’ajuntar parcel·les, menjar-se una sèrie 
de petits carrers amb una norma encant i personalitat, tot perquè un promotor, un 
particular en tragués profit construint un mamotreto, un bunyol amb centre comercial 
inclòs, la declaració de BIC va aturar aquella aberració i també va aturar el també poc 
afortunat projecte dels rentadors, sabem que vostès han negociat amb Acciona, no 
dubtem que amb bona intenció, ja es trist que l’administració hagi de cedir parcel·les de 
poder a particulars que no tenen cap legitimitat política, que no tenen més objectius que 
guanyar doblers, vostès han negociat com diem amb Acciona però no ens conformem 
amb el resultat ni de bon tros, sabem que el que contempla l’avanç de PEP a la parcel·la 
del Mar i Terra es menys aberrant que la proposta anterior, però continuen essent 
aberrants a) les alsaries  b) al macro parking c) el pis comercial soterrat d) els accessos 
del Passeig Marítim o qualssevol altre lloc que suposi perforar els nostres Tarrés del 
Jonquet, qualcú els ha volgut menysprear perquè hi ha uns ferros de sujecció i formigó 
vist, a nosaltres ens semblen meravellosos perquè son autèntics, no son falsos, cedeixo 
la paraula a la meva companya d’Arca Begoña Gómez”. 
 
Sra. Begoña Gómez, representant d’ARCA: 
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“Reiterem perquè quedi ben clar, son aberrants les alsaries, les places de pàrquing, el pis 
comercial soterrat i els accessos del Passeig Marítim, la Llei de Patrimoni impedeix que 
a un BIC es facin moviments de terra massius, per tant permetre construir una gran 
planta soterrada per centre comercial i una quantitat de places d’aparcament tan elevada 
com la que es planteja ara 350, es incompatible amb la Llei de Patrimoni Històric i per 
tant amb la declaració de BIC  hem de dir que els ciutadans tenim dret a la tan 
anomenada seguretat jurídica, tenim dret a esperar que es compleixi la Llei no oblidem 
la obvietat que la Llei del patrimoni es una Llei, foradar els talús, els terres per accedir 
pel Passeig Marítim al Jonquet es desvirtuar-lo, el Jonquet es un barri històric, l’entrada 
al qual es pel carrer gran, el carrer de Sant Magí, un altra accés se’ns apareix com 
innecessari i repugnant a la lògica d’aquest petit barri, tot es petit al Jonquet, les cases, 
els carrers les alsaries, aquest es un dels valors a protegir del Jonquet, no volem que es 
puguin ajuntar parcel·les ni en la superfície ni en el subsòl, tan sols així podrem 
conservar l’autenticitat i dissuadir d’esbucar els edificis originals ja sigui a Es Jonquet o 
a Santa Catalina, tan sols així podrem dissuadir la creació d’operacions massives que 
fan desaparèixer cases, parcel·les i trams de carrers, recordem la trista destrucció d’un 
barri  d’origen medieval complet a Sa Gerreria, perdoneu a Sa Ferreria, els darrers anys, 
la mateixa destrucció a la zona del Mar i Terra i això s’ha d’acabar, d’altra manera que 
vindrà desprès, no volem cossos resorgits a les edificacions que tan sols beneficien als 
particulars i usurpen per no dir roben l’espai públic, els elements catalogats que 
apareixen son els mateixos que hi havia, ni un més, fet que demostra poca sensibilitat 
amb els criteris del BIC, el catàleg s’ha d’ampliar, sembla que hi manquen elements tan 
essencials com el molí d’aigua, ...de prop del rentadors i d’altres mots especialment a la 
zona de Santa Catalina i s’han d’eliminar la gran quantitat d’edificacions que es 
consideren N, es a dir substituïbles sense problemes, don la meva paraula a Angel”.  
 
Representant de l’Associació de Veïnats del Jonquet: 
 
““Sr. Batle, senyores, senyors. Venim aquí avui en nom de les entitats ciutadanes 
integrades dins la Plataforma Salvem Es Jonquet. L’esborrany de Pla Especial de 
Protecció d’Es Jonquet s’ha duit a terme perquè el conjunt de la barriada més un 
fragment de Santa Catalina va ser declarat BIC ja fa un parell d’anys. I ha estat declarat 
BIC precisament per la singularitat de la barriada i el seu valor patrimonial. Es Jonquet 
es caracteritza per ser un barri format per una addició de cases i carrers en un procés 
espontani d’urbanisme i arquitectura popular entranyable, conservat com un miracle a 
l’inici d’un passeig Marítim plenament balearitzat. Es Jonquet és l’harmonia de 
l’arquitectura i l’urbanisme popular amb elements de paisatge i topografia natural 
encantadors. Si hi ha actuacions de rehabilitació recents es tracta de petites 
intervencions. A primera línia, front a la mar, se situen habitatges unifamiliars de planta 
baixa o cases amb un pis, amb molt poc impacte visual. Cases fetes amb el respecte 
espontani que suposen les intervencions populars a escala reduïda, humana. Tot plegat 
potencia els elements singulars de la zona, que són bàsicament els molins, els terrers, 
talús o zòcal que sustenta com una bella peanya el barri, i el mateix urbanisme popular 
constituït per l’entramat tradicional de petites parcel·les, habitatges unifamiliars, cases 
entre mitgeres, algunes amb corrals, carrerons, placetes, etcètera. Tot això, com dèiem, 
alternat amb alguna petita i recent intervenció urbanística harmoniosa amb el barri. Era 
d’esperar, que el tan desitjat PEP desprengués una voluntat de protecció que superàs de 
molt de tots els plans d’ordenació que el precediren, com és el PERI de 1985 i les 
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desastroses modificacions posteriors. Hem de manifestar aquí el nostre desencís ha estat 
gran quan hem vist aquest esborrany de PEP que avui duen a aprovació. Ja sabem que 
un esborrany de PEP no és més que això, un esborrany, però ens sorprèn l’abundància 
en detalls de determinats aspectes mentre que paral·lelament no hi ha informació 
suficient per justificar-los, això fa difícil l’estudi del que presentaran a suggeriments. 
Volem deixar clar que quan parlam de la reivindicació històrica de Salvem Es Jonquet 
no tan sols parlam de les dues parcel·les més conflictives, dites Mar i Terra i Rentadors, 
per entendre’ns. Parlam del conjunt d’un barri, el d’Es Jonquet i una part d’un altre, 
Santa Catalina, que tot ell també es mereix estar integrat dins un BIC amb una 
ordenació respectuosa amb la seva història i personalitat. Un plantejament anterior 
modificat a corre-cuita va permetre la barbaritat d’ajuntar parcel·les, menjar-se una sèrie 
de petits carrers amb un enorme encant i personalitat, tot perquè un promotor, un 
particular, en tragués profit construint un mamotreto, un bunyol amb centre comercial 
inclòs, faltaria més. La declaració de BIC va aturar aquella aberració i també va aturar 
el tan poc afortunat projecte dels Rentadors. Sabem que vostès han negociat amb 
ACCIONA, no dubtem que amb bona intenció, ja és trist que l’administració hagi de 
cedir parcel·les de poder a particulars que no tenen cap legitimitat política, que no tenen 
més objectiu que guanyar doblers. Han negociat però no ens conformem amb el resultat, 
ni de bon tros. Sabem que el que contempla l’avanç de PEP a la parcel·la del Mar i 
Terra és menys aberrant que la proposta anterior. Però continuen essent aberrants: les 
alçàries, el macropàrquing, el pis comercial soterrat, els accessos pel Passeig Marítim o 
qualsevol altre lloc que suposi perforar els nostres Terrers d’Es Jonquet, qualcú els ha 
volgut menysprear perquè hi ha uns ferros de subjecció i formigó vist, a nosaltres ens 
semblen meravellosos perquè són autèntics. Ho reiterem perquè quedi ben clar, són 
aberrants: les alçàries, les places de pàrquing, el pis comercial soterrat, els accessos pel 
Passeig Marítim. La llei de Patrimoni impedeix que a un BIC es facin moviments de 
terra massius. Per tant permetre construir una gran planta soterrada per centre comercial 
i una quantitat de places d’aparcament tan elevada com la que es planteja ara, 350, és 
incompatible amb la Llei de Patrimoni Històric i per tant amb la declaració de BIC. 
Hem de dir que els ciutadans tenim dret a la tan anomenada seguretat jurídica, tenim 
dret a esperar que es compleixi la llei, no oblidem la obvietat que la llei de protecció del 
patrimoni és una llei. Foradar el talús, els Terrers, per accedir des del Passeig Marítim a 
Es Jonquet és desvirtuar-lo. Es Jonquet és un barri històric l’entrada al qual és pel carrer 
Gran, el carrer Sant Magí. Un altre accés se’ns apareix com innecessari i repugnant a la 
lògica d’aquest petit barri. Tot és petit en Es Jonquet, les cases, els carrers, les alçàries, 
aquest és un dels valors a protegir des Jonquet. No volem que es puguin ajuntar 
parcel·les ni en la superfície ni en el subsòl. Tan sols així podrem conservar 
l’autenticitat i dissuadir d’esbucar els edificis originals, ja sigui a Es Jonquet o a Santa 
Catalina. Tan sols així podrem dissuadir la creació d’operacions massives que fan 
desaparèixer cases, parcel·les i trames de carrers. Recordem la trista destrucció d’un 
barri d’origen medieval complet a Sa Ferreria els darrers anys, la mateixa destrucció a la 
zona del Mar i Terra. Això s’han d’acabar, d’altra manera què vendrà després? No 
volem cossos ressorgits a les edificacions que tan sols beneficien els particulars i 
usurpen, per no dir roben, l’espai públic. Els elements catalogats que apareixen són els 
mateixos que hi havia. Ni un més, fet que demostra poca sensibilitat amb els criteris del 
BIC. El catàleg s’ha d’ampliar, sembla que hi manquen elements tan essencials com el 
molí d’aigua, l’escar del prop dels Rentadors i d’altres molts. Especialment a la zona de 
Santa Catalina i s’han d’eliminar la gran quantitat d’edificacions que es consideren N, 
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és a dir substituïbles sense problemes. Sol·licitem la conservació dels usos tradicionals 
del barri: habitatge, conservant les seves tipologies, petit comerç, també exigim la 
supressió de l’ús de discoteques i locals d’oci nocturn per a tot el barri. Proposem que 
s’hi faci en algun molí o espai públic, com els Rentadors, un petit centre d’interpretació 
dels dos barris, que expliqui la història i el passat mariner de la zona i la declaració del 
BIC. Un centre on en el futur s’expliqui que no es varen perforar els Terrers, ni es va fer 
cap macropàrquing, ni cap centre comercial. Que expliqui que Es Jonquet va córrer 
perill devers el 2013 però que fou salvat. Proposem també assolir una excel·lència en el 
PEP que el faci modèlic i capdavanter en el tractament d’un conjunt històric, que per ell 
mateix ja sigui com una promoció de la ciutat, afavorint així el camí cap al turisme de 
qualitat i desestacionalitzat que tots desitgem, cosa que només es pot aconseguir amb 
una gran voluntat, il·lusió, creativitat i esforç. No ho oblidem: voluntat, il·lusió, 
creativitat i esforç. L’excel·lència que desitgem per al PEP d’Es Jonquet pensem que 
hauria de passar per una consideració patrimonialista en la línia de les coses esmentades 
anteriorment. Des de les entitats: Associació de Veïnats d’Es Jonquet, ARCA, GOB i 
OCB continuarem fent feina per aconseguir-ho. Demanem als responsables polítics que 
sàpiguen escoltar, atendre i rectificar. Els demanem: voluntat, il·lusió, creativitat, esforç 
i flexibilitat per a protegir de veres el nostre Jonquet. Estam tots del mateix costat, 
volem tots la protecció del nostre valuosíssim patrimoni. Facem feina junts. Moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa 
Catalina: 
 
“Per començar, Molt Honorable Sr. Batle, en pla netament humorístic, clar està, el 
concejal número 30 i l’azot de Cort, que sóc jo, li demano disculpes per no poder 
assistir al Ple del passat mes de gener per estar malalt. Esper que me sabrà disculpar. I 
ara ja entraré, en serio, sobre el punt que ens ocupa del Jonquet. L’Associació de Veïns 
Es Raval de Santa Catalina rebutja, totalment, aquest demencial i nefast avanç del Pla 
Especial de Reforma Interior, PERI, des Jonquet, que presenta, inadmissiblement, el 
Partit Popular. Aquest Equip de Govern del PP, segons pareix, es vol carregar, vol esser 
el botxí devastador de l’emblemàtic Es Jonquet, que és el balcó més preciós del 
mediterrani. I la nostra entitat els diu no, no, i no, doncs si vostès, Senyores i Senyors 
del PP, aproven, avui, aquest destructiu, salvatge i aniquilador PERI des Jonquet, no ens 
quedarà més remei que demanar la seva dimissió, i, a demés, de forma democràtica, per 
suposat, els declararem la mare de totes les batalles, posant en peu de guerra 
reivindicativa a tota Santa Catalina. Per Es Jonquet, com diria Belén Esteban, els 
cataliners matem, en el bon sentit de la paraula i encara que sigui social i políticament 
parlant. Es Jonquet és una mina d’or. I no precisament pel seu patrimoni, ni pel forat 
que va sofrir en el talús per construir un maleït aparcament, sinó per la seva situació 
estratègica en Palma. S’esperava que el nou Pla urbanístic adaptarà la seva ordenació a 
la declaració de Bé d’Interès Cultural amb caràcter de conjunt històric de la que gaudeix 
la barriada des de l’any 2009. Però el funest, aberrant, antisocial i apocalíptic avanç del 
citat Pla pareix més un projecte desarrollista que proteccionista. Aquest infaust avanç 
també modifica el seu ús sociocultural actual pel residencial, transformant 
completament Es Jonquet, deixant de ser lo que avui és. Tota la zona des Jonquet 
constitueix un magnífic exemple d’arquitectura popular, d’urbanisme popular. Sens 
dubte, Es Jonquet constitueix un conjunt històric amb totes les lletres, tal com el 
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defineix la UNESCO i la Unió Europea. Un conjunt històric que s’ha de preservar. Es 
tracta, doncs, d’un patrimoni urbanístic i arquitectònic de característiques úniques a 
Palma i de la qual fisonomia transmet una part essencial de la història de Mallorca. Es 
Jonquet és com les axil·les de la ciutat. És com el vent del mar, que passa entre les 
camises dels mariners. Es Jonquet és l’encant a la llum de la lluna. Finalitzarem amb 
aquestes paraules: Visca Es Jonquet tradicional” 
 
Representant de FEPAE: 
 
“Buenos días Sr. Alcalde, Señoras y Señores. En relación a la propuesta de aprobación 
para la exposición pública del Plan Especial de Protección del Conjunto Histórico del 
Jonquet, manifestamos nuestra posición desde FEPAE al respecto. Es imprescindible 
mantener la morfología tradicional de esta emblemática barriada. No podríamos aceptar 
una reforma de esta parte de nuestra ciudad si cualquier reforma pudiera poner en 
peligro su idiosincrasia, personalidad y genuinidad. Instamos al Equipo de Gobierno a 
adquirir el compromiso de estudiar y aceptar las propuestas alternativas que presenten 
los vecinos de la zona y los palmesanos en general, que mejoren la expectativas de 
reforma con las condiciones que sean posibles y viables precisando que cualquier 
actuación urbanística tenga un coste cero para las arcas municipales, ya que el 
responsable de urbanismo insiste en la premisa irrevocable de respetar 
escrupulosamente los derechos de los propietarios y promotores de los dos solares tanto 
del llamado Mar y Tierra como de Rentadors. En este sentido es necesario no cerrar 
ninguna puerta en falso bajo la premisa de urgencia. Esperamos se proceda a la 
aprobación del avance del planeamiento del PERI de Es Jonquet con la exigencia legal 
de adaptarse escrupulosamente a su declaración como bien de interés cultural, 
respetando fisonomías, estilos, alturas, colores, etcétera. En la construcción de los 
bloques de viviendas y la limitación de las plazas de los estacionamientos subterráneos 
previsibles, al igual que restringir al máximo la superficie comercial que pudiera 
destinarse. Un proyecto dentro de un barrio declarado BIC y que la gran mayoría de 
palmesanos deseamos conservar con su valor y morfología, debe ser lo suficientemente 
escrupuloso en no afectar a los intereses de la barriada y de la ciudad, si no más bien 
todo lo contrario, revalorizar todo cuanto de histórico y de estilo, existe en este 
entrañable enclave, internacionalmente conocido por la belleza de sus molinos. Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, molt bon dia a tots, hoy traemos como propuesta del Equipo 
de Gobierno el acuerdo de someter a exposición pública los criterios, objetivos y 
soluciones generales del PEP des Jonquet. Barrio que fue declarado BIC con categoría 
de conjunto histórico, a tenor de la Ley 12/98 de Patrimoni CAIB. Se trata de dar a 
conocer el avance del planeamiento redactada por el Equipo Estiu S.L. adjudicataria en 
tiempo del anterior Gobierno para realizar esta preceptiva propuesta de desarrollo 
urbanístico que conlleva la propia declaración de BIC por el Consell de Mallorca. La 
publicación de estos criterios, objetivos y propuesta de soluciones sobre parámetros ha 
sido ya puesta en conocimiento de las asociaciones de vecinos, así como del conjunto de 
entidades, que en un tiempo anterior se constituyeron en Plataforma para reivindicar, en 
ocasiones con razón, para que las soluciones que se proponían para la regulación de Es 
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Jonquet, tuvieran en cuenta el gran valor histórico del barrio que por su composición, 
fisonomía e idiosincrasia bien merecen una norma urbanística que aseguren su 
perdurabilidad en el tiempo. Del mismo modo se ha modificado por todos ellos y por 
los grupos políticos, que es conveniente la tramitación de este nuevo PERI para dar 
solución a todo el ámbito, pero de manera especial, a los 2 solares vacantes ya a la 
rehabilitación de los molinos a día de hoy en avanzado estado de degradación para que 
con su restauración se recupere una de las más emblemáticas postales de la ciudad de 
Palma, cual es la presencia de los molinos sobre el talud. El bien cultural, urbanístico y 
turístico, piden a los responsables y propietarios la recuperación cuanto antes de esa 
imagen tan representativa e identificativa de nuestra ciudad. Hoy, con este acuerdo, aún 
en fase embrionaria damos un paso enorme para que eso sea posible. Tras la publicación 
de este avance, será la participación ciudadana, la que tendrá la oportunidad de realizar 
sugerencias, para que puedan ser incorporadas a la documentación que conllevará la 
aprobación inicial de planeamiento, tras el cual habrá un nuevo período de información 
pública para realizar alegaciones y preparar la aprobación definitiva con los informes 
favorables de Patrimonio y Medio Ambiente. Mientras tanto, en el presente avance ya 
se presentan toda una serie de propuestas que consideramos mejoran sustancialmente y 
en algunos casos de forma brillante las propuestas constructivas del año 2003 en algún 
caso aprobadas con otorgamiento de licencia que dieron lugar a determinados derechos 
hoy consolidados. De forma general quiero referir algunos de ellos, muy conocidos por 
aquellos que participarán en las mencionadas propuestas y sugerencias. 1º La 
eliminación del deber de suprimir la profundidad edificable del patio de manzana 
especialmente visible en la zona de las manzanas entre c/ Servet y Sant Matgí. 2º La 
apertura de las calles Botaló, Ancla y Valdés Leal propias de la antigua composición y 
que hacen valer la ampliación del ámbito en la delimitación del P.E.P. 3º El cambio en 
la composición de los edificios del solar de Rentadors; ganando un gran espacio de 
sistema local de zona verde y cuya posición en el terreno no tendrán visual desde la 
zona del paseo Marítimo. 4º El cambio de uso de uno de los molinos destinados a 
sociocultural actualmente en el planeamiento para pasar a residencial/recreativo 
permitirá una inversión que hará viable su rehabilitación.5º La supresión de convertir la 
fachada del talud en un escaparate de centro comercial se impondrá la obligación en 
todo caso de la reconstrucción del mismo recuperando la imagen de pared de piedra 
seca igual que la que existe en el otro lado del ámbito junto a la Avenida Argentina, 6º 
el establecimiento de una volumetría específica en el solar de Mar y Tierra propiedad de 
Acciona con el fin de ganar 3 espacios de zona verde con una transversal visual y 
peatonal en la línea recta hacia el frente marítimo desde el pasaje del teatro de Mar y 
Tierra en esta promoción en ningún caso se podrán realizar 1.000 parkings, la planta 
baja más dos que es la media de todo el ámbito del Jonquet de esta edificación se 
enclavará y se adaptará a la topografía del terreno lo que provocará que en ningún punto 
de estos edificios superen las cotas de altura existentes actualmente en el barrio del 
Jonquet, 7º la reapertura y urbanización del acceso al Jonquet  por la calle marqués del 
Palmer, 8º la solución sobre las nuevas fachadas y cubiertas se someterán a criterios de 
la comisión de centro histórico, 9º se permitirán soluciones para que todo el frente del 
ámbito sea transitable peatonalmente, con todo ello creemos se avanza mucho en el 
objetivo primordial que perseguimos con este nuevo PERI que es como se ha dicho la 
conservación de la morfología tradicional del barrio, cumplir con la tramitación del Plan 
especial de protección causa de la declaración de bien de interés cultural, que se realicen 
las obras sin coste público y se recupere con ello una de las mejores y más 
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emblemáticas imágenes de Palma cuya identidad debemos luchar todos por recuperar. 
Muchas gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle, acabem de sentir al  Sr. Valls, parlant d’una bona notícia i de una 
enorme passa, jo crec que avui lo que feiem es una passa enrere respecte a la declaració 
de BIC de l’any 2009 i es molt evident i aquí hi ha hagut moltes intervencions de gent 
que coneix molt be el barri i gent que es preocupa pel patrimoni i han deixat clar quina 
es la direcció que ha agafat aquest avanç de PERI que vostès avui presenten, aquest 
avanç de PERI que vostès avui presenten no respecte aquesta declaració de BIC de l’any 
2009, això es evident, desfigura el barri, desnaturalitza el caràcter urbanístic i 
patrimonial d’aquest barri tan emblemàtic i l’abandona en mans dels especuladors, es 
una autèntica amenaça pel Jonquet aquest avanç de PERI així com s’ha plasmat i així 
com ha quedat i amb la proposta que representa, el solar de Mar i Terra vostès plantegen 
allà uns edificis en bloc de planta baixa més dos, inclús en primera línia, això 
evidentment es un autèntic bodrio, en el Jonquet lo que tenim son habitatges 
unifamiliars bàsicament amb  persianes més petites amb primera línia vora els molins, 
en aquet dibuix de Sky line com a molt hi hauria d’haver planta baixa més altell que es 
mitja planta, com a molt, desprès en segona o tercera línia si que podria ser planta baixa 
més ú, vostès plantegen planta baixa més dos a primera línia això en situació de bloc 
sense trama urbana, sense carrers, sense trama urbana simplement son els blocs això 
desnaturalitza el barri, el desfigura i es una errada monumental que afecta a un barri que 
ja s’ha dit aquí també es un autèntic miracle que haguem conservat a Palma un barri 
així, es un autèntic miracle i la màxima preocupació hauria de ser de conservar-lo amb 
la seva naturalesa que de manera miraculosa ha arribat a avui en dia, més qüestions, el 
pàrquing no pot tenir accessos des del Passeig marítim, foradar el talús i fer penetrar els 
cotxes des del Passeig marítim es una errada també monumental, desnaturalitzem lo que 
es la figura del talús que forma part consubstancial  de la identitat del barri, tampoc es 
necessari un centre comercial d’aquestes dimensions, jo no se el que els hi passa amb 
els centres comercials, ja els ho vaig dir l’altra dia el Carrefour Ses Fontanelles, per tot 
hem de fer centres comercials nous i ara també al Jonquet, escoltin es que no es possible 
no se si vostès se’n donen comte de les conseqüències pel petit comerç de pèrdua de 
llocs de feina que tenen aquesta política que vostès tenen, en el solar de rentadors la 
disposició dels blocs així com vostès el configuren estrangulen la zona verda, tanquen 
les visuals, superaran l’alçada de l’edifici de ca la Reina, també i ja acabant una qüestió 
la discoteca, la discoteca actual aquest ús segurament es incompatible amb la declaració 
de BIC també, lo que es una discoteca avui en dia en quant a renou, en quant a brutor 
evidentment tampoc no la fan compatible amb un barri que hauríem de conservar amb la 
màxima protecció, també rebutgem la destrucció de l’escala del Passeig marítim fins 
dalt  construïda a l’anterior legislatura aquesta escala es destrueix per fer aquesta 
incisió, aquest foradament del talús per fer entrar els cotxes al talús, tampoc el foradar el 
talús a l’entrada del solar de rentadors també es una greu errada, estem rompent a més 
un escar antic i tampoc no acabem d’entendre perquè no es respecte el pas públic 
històric per la primera línia del barri i hem de construir pareix ser una passarel·la a la 
zona dels molins afegida a lo que es el talús, això evidentment no s’entén des d’una 
òptica de defensa .....i l’interès públic. Gracies”. 
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Sra. Garví Blázquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle, el 23 de enero hace nada un mes en rueda de prensa, ustedes 
hablaban y leo textualmente “Isern le rebaja el techo al Jonquet”, “Cort rechaza la 
construcción de un gran centro comercial”, “El Jonquet se salva del centro comercial”, 
supongo Sr. Valls que todo esto fruto de sus palabras, el mes para mirar la 
documentación hace que hoy no haya que congratularse porque aprobemos este plan, 
podríamos felicitarnos porque lo inicie mediante un avance pero hoy hablamos del 
contenido de este avance y desde el primer momento nuestro grupo denunció todo 
aquello que usted no quiso decir y ha seguido sin decir, el gran drama del Jonquet fue la 
modificación que el Grupo Popular aprobó en el año 2003 donde se introdujeron no 
solamente dos grandes Macro proyectos urbanísticos cargándose el PERI del 85 que 
buscaba precisamente respetar la tipología y la morfología de la zona sino que no siendo 
suficiente mediante una modificación de las normas del año 2006 mediante un articulíto 
que nadie se lee insuflaron allí un centro comercial y toda la zona del parking, y yo hoy 
quiero demostrarle aquí, quiero que así nos escuchen todos que lo que pasa entre el 
2003 y el 2013 es absolutamente nada porque el avance de Planeamiento que ustedes 
presentan hoy dice exactamente lo mismo en los mismos términos  que en el año 2003, 
olvidándose por completo de la declaración de BIC que llevó a cabo el Consell Insular 
la pasada legislatura, y se lo daré con cifras, negaba usted hace unos días que había 
1.000 plazas y el plan lo permite, y el plan lo permite, luego usted tuvo que rectificar y 
nos quiere vender que en lugar de 1.000 serán 360 y que eso será un gran éxito de su 
tramitación, pero mire el proyecto del 2003 tenía 113 viviendas, había 85 en el año 85, 
85 y pasamos a 113 hoy en su plan en su avance hay 115, dos más, la superficie 
comercial que era el fondo edificable de 15 metros a lo largo de todo el talud es 
exactamente la misma, no nos venda que no va a haber macrocentro porque es 
exactamente lo mismo que esta escrito, el párking en un solar de 9.000 metros y 
efectivamente con 3 posibles plantas caben 1.000, es verdad que a Acciona no le 
interesa 1.000 en el 2003 su proyecto ya tenía 350 y es hoy usted dice lo voy a reducir a 
350, hoy empieza el avance para la exposición pública para que todos opinemos pero 
usted ha estado negociando y lo ha dicho y ha alardeado de ello con los propietario que 
han tenido su propio avance y por tanto su periodo de sugerencias, es que eso es muy 
importante contarlo, Acciona y el Partido Popular son los que crearon, el problema de la 
destrucción del talud, el tema de la movilidad, meter las plazas de parking por el fondo 
y por el talud, insuflaron el centro comercial y se han olvidado en este BIC de la 
tipología y la morfología, las alturas se han aumentado considerablemente respecto del 
85 y como le digo en su trabajo en estos meses en los que lo único que ha hecho ha sido 
la redacción que dejamos adjudicada a un equipo a través de un concurso es olvidarse 
que hay una declaración de Bien de Interés Cultural, esto es exactamente la misma 
bomba urbanística que en el año 2003, por mucho que lo quiera disfrazar y vestir con 
buenas palabras”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde, Sra. Garví yo le tengo que responder la verdad es que 
estoy profundamente sorprendido de su postura personal que contradice tanto a sus 
propios hechos, es decir, por un lado usted tenia la obligación en la legislatura anterior 
de desarrollar un plan especial de protección y no lo hizo, de eso ya suspendió, por otra 
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parte usted no se porqué a que Palma quiere beneficiar?, y que esta buscando usted 
mintiendo deliberadamente sobre  cada una de las cosas que esta diciendo porque mire 
en relación al centro comercial aquí se dice y dice también el Sr. Verger que no se que 
nos pasa con los centros comerciales porque Carrefur 70.000 metros, Ses Fontanelles 
100.000 metros de centro comercial, oiga estamos hablando de 1.200 metros de un local 
comercial, es un poco disparatado querer decir que vamos a hacer un nuevo centro 
comercial, antes existía una sustitución de todo el talud por un gran escaparate de un 
centro comercial, usted sabe porque se lo hemos dicho encima de una mesa, porque ya 
le hemos tenido la decencia y un poco la amabilidad de explicarle las cosas con 
anterioridad a decidirlas de que en estos momentos lo que se propone es mantener 
absolutamente el talud y mantener absolutamente los edificios encajados en la tipología 
del terreno, el Sr. Verger me habla de un aplanta más o una planta menos, mire, una 
planta serán 2 metro y medio de altura, de dos metros y medio de altura, bien, yo le 
quiero decir que en algunos puntos de la topografía del terreno los edificios bajan hasta 
cinco metros, quiero decir con ello  que no se supera el Sky line, en las cotas del IMI 
estan contrastadas cada uno de estos detalles, en relación a la composición que respeta 
la morfología tradicional del barrio, la nueva composición de los edificios que eran es 
verdad en el año 2003 una propuesta de dos tochos, dos cosas muy contundentes, hoy se 
hace una trama y se hace una volumetría específica ya se aprueba desde este avance y 
yo quiero lanzar un mensaje y yo no estoy dorando la píldora cuando digo que esto es 
una buena noticia, en el fondo lo que estamos haciendo es un inicio de planeamiento, 
estamos aprobando un avance de planeamiento abierto a las sugerencias, esta muy bien 
que haya mucha gente que tenga sugerencias para intentar mejorar, pero tenemos un 
límite el límite es la seguridad jurídica, no podemos meternos en jardines que nos lleven 
o bien a paralizar la tramitación de un nuevo PERI o bien que ello conlleve un coste 
para las arcas públicas, yo creo que estamos ante una buena noticia, lo reitero y pienso 
que todos debemos trabajar juntos para que esto sea posible, muchas gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DE LA CAP DE SERVEI.- En data 8 d´agost de 2012 s´ha presentat per part 
de Equipo Estiu S. L. , un document als efectes de poder sotmetre a exposició pública els 
criteris, objectius i solucions generals del  Pla especial de Protecció del Jonquet, d´acord 
amb l’article 125 del vigent Reglament de planejament,  per que es puguin presentar 
suggeriments i d’altres alternatives de planejament.  Aquesta actuació es conseqüència  de 
la declaració com a Bé d´Interés Cultural (BIC), amb la categoria de Conjunt Històric, del 
barri del Jonquet, per acord del Consell Insular de Mallorca de 5 de novembre de 2009. 
De l´obligació imposada per l´article 36.2 de la Llei de Patrimoni Històric de les Illes 
Balears. I de l´acord de la Junta de Govern  de l´Ajuntament de Palma, de 5 de desembre 
de 2011, pel qual s´adjudicava a l´empresa EQUIPO ESTIU SL la redacció del Pla 
Especial de Reforma Interior del Jonquet. 

 
 La documentació ha estat informada pels Serveis tècnics de Planejament en data 26 de 
setembre de 2012. En aquest informe es posa de relleu que la documentació presentada és 
més ampla que allò en que es concretaria un document d´Avanç si bé, en contenir els 
criteris, objectius i solucions generals, es pot tramitar, segons el que disposen  els articles 
115 i següents,  125 i 147 del Reglament de Planejament, aprovat per RD 2159/78, de 23 
de juny. 
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Vist l´escrit del Gerent d´Urbanisme, de 16 de gener de 2013, instant  la present 
tramitació.  
 
Es fa constar que es recavarà sol·licitud d’informe a la Secretaria General en virtut de les 
seves funcions d’assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l´article 
122.5.e) ap. 2n. de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local, en 
relació a l´article 123.2 del mateix text legal, que té caràcter preceptiu per què es tracta 
d’assumptes que exigeixen una majoria especial. La sol·licitud del referit informe se 
preveu també a l’article 85 de la Llei 20/2006, Municipal i de Règim Local de las Illes 
Balears, de 15 de desembre. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1 c), 123.1 i), 122-4 a), i amb el quòrum 
establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada per 
la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, RDL 
781/86 de 18 d’abril, arts. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 12 a) del 
Reglament de la Gerència d´Urbanisme, la Cap de Servei que subscriu considera que el 
Consell de la Gerència pot adoptar la següent resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern sotmetre a exposició pública els criteris, objectius i 
solucions generals del Pla Especial de Protecció del Conjunt Històric del Jonquet, per tal  
que sigui elevat a l´Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió informativa, l’adopció 
del següent: 
 
A C O R D 
 
1.- Sotmetre a exposició pública els criteris, objectius i solucions generals del  Pla 
especial de Protecció del Conjunt Històric del Jonquet (document amb data 
d´entrada al registre general de 8.8.2012, i núm. 76.654) per un termini de trenta 
dies, mitjançant inserció d’edicte al BOIB, en un diari dels de major circulació de la 
província i al tauler d’edictes municipal, i als efectes previstos a l’article 125 del 
vigent Reglament de planejament,  per que es puguin presentar suggeriments i 
d’altres alternatives de planejament. El document ha estat promogut per 
l’Ajuntament de Palma, i presentat per  EQUIPO ESTIU SL, empresa adjudicatària 
del contracte per a la redacció d´aquest Pla especial, com a conseqüència de la 
declaració com a Bé d´Interés Cultural (BIC), amb la categoria de Conjunt Històric, 
del barri del Jonquet, per acord del Consell Insular de Mallorca de 5 de novembre 
de 2009. Y de l´obligació imposada per l´article 36.2 de la Llei de Patrimoni Històric 
de les Illes Balears. 
 
2.- Notificar el present acord a l´equip redactor, EQUIPO ESTIU SL. 
 
3.- Comunicar el present acord a l´Oficina de Revissió del PGOU i a tots els serveis 
que es puguin trobar afectats. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) amb 
el quòrum de la majoria absoluta legal establert. 
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37.  Proposició del Grup Municipal PP relativa a l’ús del nom de Duc de Palma 

(74/2013). 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de l’Associació de Consumidors i Usuaris La 
Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca. L’impresentable Excel·lentíssim Sr. Iñaki Urdangarín 
ho és, em refereixo a excel·lentíssim, a pesar de què també sigui impresentable. Hi ha 
unes normes de protocol que s’han de complir, ens agradin o no. Les normes no són 
flexibles. Totes les normes són rígides. L’impresentable serà Duc de Palma de Mallorca 
mentre sigui el marit de la Infanta. Si es divorcia o la Infanta deixa de ser-ho, ell perdrà 
la condició de Duc de Palma de Mallorca. Ara bé, ningú pot impedir a l’Ajuntament de 
Palma de Mallorca que demani, respectuosament, a l’Excel·lentíssim Sr. Iñaki 
Urdangarín que, voluntàriament el títol de Duc de Palma de Mallorca perquè els 
ciutadans, majoritàriament, ho volen. I jo, des de La Defensa, voldria animar al Sr. Batle 
de Palma de Mallorca què ho faci, des de la legalitat i des de la força que dona la 
voluntat majoritària dels habitants de Ciutat, li demani deixi d’emprar-ho. Gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“ Simplement aquesta es una proposta que es va debatre en el passat plenari i crec que 
no fa falta tornar a debatre aquesta proposta, simplement lamentar que segurament no 
sortirà por unanimitat que hagués estat el nostre desig. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Anem a veure, llegim la proposta que presenta el Partit Popular i observem que 
sobretot en relació al tema de no usar el títol, jo els hi demanaria per favor que aquest 
punt el retiressin, estem provocant que l’Ajuntament de Palma faci el ridícul, i amb 
aquesta qüestió jo crec que ja l’hem fet abastament per culpa de l’atorgament del títol 
il·lús que ha fet el Sr. Urdangarin d’aquest títol, la seva proposta es ridícula i es ridícula, 
que es això d’instar al Sr. Urdangarin de no usar el títol, ell no l’usa perquè vol sinó 
perquè ho es, es duc de la nostra ciutat i ho es perquè la casa Reial li ha atorgat aquest 
títol, Iñaki Urdangarin es el duc de la nostra ciutat no serveix de res demanar-li que el 
deixi d’usar, els mitjans de comunicació es seguiran referint a ell com el duc de la 
nostra ciutat, perquè ho es i haurem de seguir aguantant telediari rere telediari, 
informatiu rere informatiu veure com la nostra ciutat s’associa a corrupció per culpa de 
l’atorgament d’aquest títol a Iñaki Urdangarin, no servirà de res demanar-li que el deixi 
d’usar perquè Iñaki Urdangarin ho es, jo veig que em diu el batle que no, jo m’imagino 
que lo que jo digui  no mereix respecte per part del batle o no acaba de tal, jo em 
referiré a lo que ha dit el Sr. Amadeo Martín Rey i Cabieses, aquest senyor es doctor en 
història acadèmic corresponent a la Reial Acadèmia Matritense d’Heràldica i 
Genealogia , jo espero que a aquest senyor si que li facin cas, i aquest senyor diu que  a 
la gaceta de  l’any 2012 “se da la circunstancia que los consortes de las personas que 
ostentan un título nobiliario gozan con….. por uso y costumbre que también es fuente 
de ley de idèntico título y tratamiento que el propietario de la merced nobiliaria” afegeix 
el Sr. Martín Rey i Cabieses que inclús si morís la Sra. Cristina de Borbo, el Sr. 
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Urdangarin seguiria conservant el títol de duc de la nostra ciutat, això es norma, es llei, 
no té cap sentit demanar-li al Sr. Urdangarin que deixi d’usar el títol perquè ell es el duc 
de la nostra ciutat, la casa reial li va atorgar el títol, només la casa reial li pot llevar, hem 
de recordar que això prové d’un reial decret 1502/97 en que per cert el Rei li concedia a 
la Sra. Cristina de Borbó el títol de duquessa aprofitant les noces de la Sra. De Borbó, 
tots sabem amb qui es va casar, per tant jo els hi demanaria que deixessin de fer el 
ridícul, aquesta petició es absurda no té cap tipus de sentit ni cap virtualidad jurídica i 
només la Casa Reial li va atorgar el títol només la Casa Reial li pot retirar aquest títol, 
per tant es a ella a que s’ha d’instar ,mentre el Sr. Urdangarin segueixi casat amb la Sra. 
Cristina de Borbó seguirà essent el duc de Palma, mentre estigui vigent aquest Reial 
Decret 1502/97 no serveix de res demanar-li al Sr. Urdangarin, la qüestió no es si l’usa 
o no l’usa, la qüestió es si es el duc o no es el duc i ho es i aquí he fet la referència, una 
referència jurídica a la qüestió. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Batle: 
 
“Don Antoni a jo sempre les seves opinions i les de qualssevol regidor em mereixen tot 
els respecte, sempre, podré estar d’acord o no però sempre i crec que ho demostrat des 
de que soc batle, sempre em mereixen i em mereixeran tots els respectes, estaré d’acord 
o no estaré d’acord però que sàpiga que em mereix tot el respecte qualssevol opinió 
seva, Gràcies”. 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle, nosaltres votarem a  favor de la seva proposta però li volem fer 
constar en acta i volem fer pública la nostra opinió damunt la mateixa, ja li varem 
comentar i ho tornem reiterar, nosaltres pensem que es una proposta insuficient, i es 
insuficient no només respecte d’allò que esperen els ciutadans de Palma sinó d’allò que 
ja ha fet la casa del Rei, ha esta la casa del Rei qui ha retirat de la seva plana web al Sr. 
Iñaki Urdangarin, ha estat la casa del Rei qui va retirar al Sr. Urdangarin dels actes 
públics i penso que aquesta ciutat i aquest Ajuntament i per tant vostè Sr. Batle s’ha 
d’adreçar, ens hauríem d’adreçar a la Casa del Rei perquè sigui ella qui faci les 
modificacions que hagi de fer per impedir que el Sr. Urdangarin faci us d’aquest títol i 
sobretot per impedir que el nom d ela nostra ciutat estigui associat a aquesta conducta, 
per tant donarem suport a aquesta proposta però declarem públicament la nostra 
disconformitat amb l’absència d’aquell plantejament original de la proposta de l’altra 
grup de l’oposició on aquesta petició com assenyalava el Sr. Verger anava adreçada a la 
Casa del Rei i pensem que per damunt una oportunitat de coherència i sobretot de 
contundència que els palmesans i palmesanes penso haguessin agraït. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“ Gracies, seré molt breu perquè això ja ho varem debatre, vostè Sra. Calvo si tenia una 
alternativa la podia haver presentada perquè fa un mes que el Partit Popular ja es va 
posicionar, per tant tornar a repetir el debat jo crec que amb lo que tenim davant doncs 
que no hi guanyaríem, simplement Sr. Verger lamentar que no pugui sortir per 
unanimitat i no surt per unanimitat perquè vostès no volen votar a favor, jo simplement 
dir-li, vostè quan diu que estem fent el ridícul, em deixi fer-li una opinió i no vull 
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incloure al govern, jo crec que el ridícul el comença a fer un poc vostè que un comença 
a pensar que no li ha agradat la postura de fa un mes de l’equip de govern, un comença a 
pensar això perquè quan a un li sent lo que vostè ha demanat a l’altra punt relacionat 
amb això, miri, nosaltres hem pres una decisió i sempre hem estat molt respectuosos 
amb la presumpció d’innocència de qualssevol ciutadà, del Sr. Urdangarin també que es 
un tema, un principi bàsic d’un estat de dret, perquè aquí hi ha molta de gent molt 
valenta políticament en segons quines coses i si desprès un tribunal decideix que el Sr. 
Urdangarin es innocent n’hi haurà qualcú que si que haurà fet el ridícul, per tant s’ha 
d’anar alerta quan un tema esta en fase d’instrucció, nosaltres varem prendre una decisió 
en base a altres temes que no tenien res a veure  amb el principi de presumpció 
d’innocència cosa que nosaltres mantenim, si ara la discussió es que nosaltres hem de 
decidir algo, hem d’interpretar el plenari municipal si realment es el duc o no es el duc 
quan queda ben clar en el Reial Decret a qui se li concedeix el títol, se li concedeix el 
títol de duquessa de Palma, miri, no es ni la nostra competència ni la nostra funció dir-li 
a ningú si es o no es duc de Palma, jo li dic ni els Serveis Tècnics de la casa de 
l’Ajuntament ni nosaltres, hi ha tants de problemes en el municipi de Palma que ara 
haver nosaltres de decidir si es duc o no, jo trobo que no es el nostre paper, li he de dir 
que jo a nivell nacional he hagut de sortir i em feien aquesta pregunta de si era el duc o 
no, jo sincerament i amb humilitat hi havia periodistes que deia que escolti que no es el 
nostre paper, nosaltres creiem que no, però no es el paper de l’Ajuntament decidir si es 
el duc o no es el duc Sr. Verger, no es el nostre paper i li torno a dir aquest govern 
municipal es molt respectuós, estima  i sap lo que representa la Casa Reial per a la 
nostra ciutat, en el passat, en el present i en el futur i nosaltres tots sabem com vostès el 
seu grup municipal estima i valora lo que ha significat per aquesta ciutat la Casa Reial, 
per tant  son dues discussions, vostè vol aprofitar una discussió que no té res a veure 
amb la discussió d’avui, simplement com dic tornar a lamentar que vostès no reaccionin 
i mirin de treure algo que crec que donaria resposta a lo que demana la ciutadania que es 
que s’aprovés per unanimitat aquesta proposta. Moltes gràcies Sr. Batle”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament de Palma insta a Iñaki Urdangarín a retornar els doblers públics 
presumptament defraudats si finalment es demostra judicialment la manca de 
justificació de les despeses en el marc dels dos convenis ara investigats. 
 
2. L’Ajuntament de Palma insta a Iñaki Urdangarín a no usar el títol de Duc de 
Palma de Mallorca. 
 
S’APROVA per 26 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
Es debaten conjuntament els punts 38 i 52 
 
38.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al Codi de Bon Govern 

(78/2013), esmena del Grup Municipal PP (86/2013) i esmena transaccional 
dels Grups Municipals PP, PSIB-PSOE i PSM-IV-ExM. 

 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
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“Bé, jo m’he compromès a no passar cap d’un minut, a lo millor haurien d’esser dos, 
però” 
 
Sr. Batle: 
 
“Pensi que vostè fa dues intervencions, si ha de menester més temps, per favor en faci 
ús.” 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Bé. En relació en els punts, lo primer de tot he cercat a Espasa Calpe, la definició 
d’ètica. I que és lo que ens diu? Diu, ètica, part de la filosofia que tracta de la moral i de 
les obligacions de l’home, l’objecte de l’ètica és la moralitat, i per moralitat s’entén el 
caràcter de bondat o malícia de les accions humanes, però com a la fi les accions 
humanes adquireixen aquest caràcter, segons la relació que tenen amb el deure, podria 
dir-se també que el deure és en general l’objecte de l’ètica, fins aquí la definició de 
l’Espasa Calpe. Bondat, malícia, deure, moral, obligacions, tot això relacionat amb la 
feina que es fa, i quan parlem de polítics, d’ètica política, tot això es refereix a la feina 
ben feta cap en el ciutadans, per tant establir un codi d’ètica i bon govern, és necessari. 
Ara bé, si després no es compleix parlem de paper mullat. I amb els antecedents que 
tenim, tenen cap dubte de que els ciutadans tinguem aquests dubtes? En relació en el 
descrèdit de política i dels polítics, hi ha una proposta presentada que té tres punts, 
exemplaritat dels càrrecs públics, avançar cap a instruments de democràcia 
participativa, i llei de transparència i accés a la informació. El desenvolupament de tot 
això, pot tenir acotaments, ampliacions i aclariments, però no res que desvirtuï el fons 
de la qüestió. Sr. Batle de Palma de Mallorca, prengui el timó de la regeneració real i 
faci que els ciutadans tornin a creure en els polítics, la fe la deixarem per temes 
religiosos, els ciutadans necessiten com Sant Tomàs, tocar amb les mans per tornar a 
creure en els polítics. Gràcies.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors. La Unió d’Associacions de 
Mallorca, referent a aquest punt, exposa lo següent: els escàndols de corrupció és només 
el detonant d’una crisis de règim. No és una crisis de govern. Afecta al Govern, a la 
Monarquia, al Tribunal de Comptes, al Suprem, a les autonomies, a les forces d’ordre 
públic, als municipis. Està rebentant un règim que es revela tapadora de la trama de 
poder que ve de la dictadura, a contaminar les institucions elegides, i s’ha inflat a l’abric 
de les institucions antidemocràtiques de la Unió Europea. Totes les institucions, 
començant per la Casa Reial, estan qüestionades i en crisi. Al cap i a la fi, la corrupció 
no és una desviació moral d’alguns. Un poder que trepitja la voluntat popular, que 
destrueix les condicions de vida de tots els sectors de treballadors, de totes les capes 
socials, que trepitja els drets de les nacionalitats, només per basar-se en un aparell 
d’Estat parasitari i equips polítics subornats. La Unió Europea, al servei de les 
multinacionals, el Fons Monetari Internacional, i els seus plans d’ajust, i la Monarquia 
són la fons dels escàndols que han vessat el got de la indignació social. Rajoy i el PP ho 
neguen tot, és la pitjor forma de confessar que hi ha tant podridura que prefereixen 
callar. Es neguen a rendir comptes del que han fet mentre imposaven l’atur, la 
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insuportable destrucció de mils d’ocupacions cada dia, la destrucció, la desnutrició, la 
falta d’atenció mèdica, la misèria. Això no salvarà un govern que ja estava mort, pel 
rebuig generalitzat a les seves retallades i atacs, que només s’ha sostingut perquè els 
dirigents dels sindicats, i l’esquerra oficials, es negaven a recollir els crits de dimissió 
que retronava al carrer des de juliol. Ara des de l’ambaixador nord-americà a Rubalcaba 
assenyalen que la situació és insostenible. El nostre és un país que satura de presumptes 
corruptes els jutjats. Un país que no ha volgut sabre a qui servien els membres de la 
Casa Reial, ni perquè vivien com reis si només eren els parents del Cap d’Estat. Un país 
que pervertí l’herència i la memòria de Saridakis, i regalà Marivent al Rei, titllant de 
traïdor qualsevol recordes que l’alexandrí ens ho donà  amb la condició que fos d’ús 
públic. Un país que ha mirat cap altre banda, quan els ha bullit la sang blava que els 
alimenta, i han fet la mitja a infidelitats i fugides. Un país així, condescendent amb la 
corrupció i contemporitzador amb la crida de la carn, sen sent humiliat perquè un 
aprofitat, ni de lluny el que més ens ha ..., lliga el nom de la ciutat amb una enravenada. 
Ens poden fer el fetge a sobre i robar-nos, mentre ens reclamen les mamballetes que 
submisos repetim, però davallem els “empalmados” a xoquinades. Bons som! I per 
acabar, en els centres de treball, barris i pobles, en totes les organitzacions, cal exigir als 
dirigents la unitat, la més contundent mobilització de treballadors i pobles, per donar 
una sortida democràtica a aquesta crisi acabant amb el poder d’institucions podrides. 
Cal apel·lar a la classe treballadora, a la joventut, als pobles, per impedir que els 
banquers i els agents de la troica, facin pagar la seva crisis amb nous i més greus 
desastres a la majoria treballadora i als pobles. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Disculpi, no sabia, com que també finalment són dos debats 
que fem amb un de dos punts. A veure, comencem per la proposta original que nosaltres 
presentarem en aquest plenari, des de el Grup Municipal Socialista, era amb la pretensió 
de davant una situació que vivim, i que ens afecta a tots, però sobretot afecta a la nostra 
democràcia i al nostre funcionament democràtic, ens pareixia que era pertinent abundar 
en una qüestió que creiem que és imperativa en aquest moment, i és oferir quantes més 
garanties millor, de transparència en la nostra gestió, en aquest cas municipal. Rendició 
de comptes, obertura, facilitació de la informació, major participació, i avançar en una 
línea de feina, que sens dubte marca la nostra actualitat, però sobretot hauria de marcar 
la nostra gestió municipal. En aquest sentit, presentàrem una proposta, que ha estat 
transaccionada per tots els grups municipals, qüestió que crec que és una bona notícia, i 
del qual estam satisfets, i que marca un punt d’inici. És a dir, jo som conscient, tot el 
grup municipal ho som, de que l’acord que hem subscrit les distintes forces polítiques 
aquí representades, marquen un camí, però no marquen la fi, la finalitat o la finalització 
d’aquest recorregut. Crec que és important que l’Ajuntament de Palma s’adhereixi al 
marc del Codi de Bon Govern, de la Federació de municipis. Crec que és important.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Si, perdoni Sra. Calvo, per favor, poden, és que hi ha molt de renou allà darrera defora, 
i no se sent aquí dedins. Poden donar avís darrera que no xerrin o que se retirin un 
poquet cap a altre banda, perquè nosaltres puguem continuar amb el plenari 
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normalment? O sinó tanquin les portes, si realment no se pot que se quedin tancades les 
portes, i nosaltres podrem continuar. Gràcies. Continuï Sra. Calvo” 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Si. Molt bé, doncs jo crec que és important que assumim com a ciutat això, i ens 
adherim en aquesta iniciativa, crec que és molt important que assumim com a propis els 
compromisos de transparència internacional, que és una organització independent 
integrada per persones expertes en aquesta matèria, que ens pot ajudar i ens ha d’ajudar 
a avançar, i crec que és important que a partir d’avui haguem adquirit diferents 
compromisos per esser més transparents. Crec que és un bon acord, i crec que tenim 
motius per felicitar-nos, però això no significa que no haguem de continuar esforçant-
nos molt per avançar, i per anar passes més a davant de les que donarem avui. Per tant, 
per una banda agrair la predisposició de tots els grups municipals, remarcar que en la 
vida política, més sovint de lo que segurament molts de ciutadans i ciutadanes coneixen, 
perquè segurament no som capaços d’explicar-ho com toca, hi ha propostes 
constructives i que intenten sumar, aquesta era una d’elles, i estam satisfets de que 
pugui veure la llum, amb la unanimitat de tots els grups, tot i esser molt conscients que 
es tracta d’un punt d’inici, i no d’un punt i final. Gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si. Bé nosaltres des de MÉS per Palma, hem decidit donar suport en aquest acord de 
mínims, més que res perquè hi ha mesures concretes, adherir-se en els principis de 
transparència internacional, les auditories externes, el tema dels representants dels 
teixits associatius en els consells d’administració d’empreses públiques, el tema de fer 
públics les declaracions de bens i activitats, dels membres, dels càrrecs d’aquest 
Ajuntament. Hi ha qüestiones concretes, que evidentment esperem que s’apliquin de 
manera immediata, immediata, i per això com que són concretes i hi ha el compromís de 
que s’apliquin de manera immediata, hem decidit donar suport en aquest acord de 
mínims. Ara bé, hem volgut mantenir la nostra moció, la nostra pròpia moció, perquè 
tots siguem conscients que això amb absolut és suficient, amb aquest acord que 
s’aprova avui, evidentment davant la ciutadania, queda molt de camí a recórrer, per 
guanyar una miqueta de credibilitat en tots aquests temes. Això simplement, un acord de 
mínims que va, alguns avanços, algunes qüestions concretes, però anem a veure, el 
descrèdit de la política és profund, per temes de corrupció, que tenen a veure també amb 
el finançament il·legítim, il·legal, dels partits. Perquè tenim una democràcia que la 
ciutadania té la percepció de que està absolutament hipotecada, en els interessos dels 
mercats i del sistema financer. I això no voldríem que aquest acord fos simple, no pot 
quedar en un simple operació de maquillatge, hi ha d’haver debat ciutadà, un debat 
ciutadà obert, amb experts, amb entitats socials, que, on es tracti tots aquests temes, i on 
s’aprofundeixi de manera real i de manera profunda dins tot aquest tema. Nosaltres, a la 
nostra proposta, evidentment parlem també de coses concretes, avui en dia és 
inadmissible mantenir qualsevol tipus de privilegi pels representants polítics. No pot 
esser que avui en dia els membres de, els càrrecs d’aquest Ajuntament, els regidors, 
encara es pugui mantenir una assegurança privada mèdica, amb la que està caient a la 
sanitat pública, això és absolutament inadmissible. També és inadmissible, i aquí també 
tenim alguns casos de, quan hi ha una imputació per corrupció, no deslliguem tot d’una 
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en aquesta persona, de qualsevol activitat política. No podem generar cap dubte a la 
ciutadania en aquest sentit, i el seu partit a Palma està presidit per una persona 
imputada, entre altres qüestions. S’ha d’aprofundir moltíssim en democràcia 
participativa, deliberativa, iniciatives, s’han de poder presentar iniciatives ciutadanes 
amb moltes menys signatures de les requerides actualment, així ho hem demanat 
nosaltres i així s’ha demanat també en el Parlament, amb una moció de llei. S’ha 
d’impedir contractar les empreses que tinguin, que estiguin participades per persones 
que hagin incorregut en casos de corrupció, empreses que tinguin situacions, operacions 
a paradisos fiscals. S’ha d’aprofundir en moltíssimes, en moltíssimes qüestions. També 
en fer pública moltíssima informació a nivell de contractes, a nivell contractació 
pública, bé, moltes qüestions que hem de poder aprofundir. També amb el tema de 
finançament de partits, prohibir les condonacions dels deutes que tenen els partits amb 
els bancs, això també evidentment són qüestions que a lo millor s’escapen a 
l’Ajuntament, però són debats que com a partits, això s’ha d’aprovar ja, això és 
inadmissible que determinats banquers, determinada banca, condoni deutes a 
determinats partits, això tampoc evidentment, i sobretot hi ha d’haver una plena 
transparència en tot el tema del finançament de partits, per tot això pensem que aquesta 
proposta és un acord de mínims, però amb vostès la veritat no podem arribar a acords 
substancials, mentre el President del Partit Popular de Palma sigui un imputat, com és el 
Sr. José Maria Rodríguez, el segueix presidint. És molt important el tema de 
l’exemplaritat dels càrrecs públics, i amb aquesta qüestió estam completament al marge 
d’aquesta exemplaritat. Tenim també els cassos Gürtel, els cassos Bárcenas, 
finançament il·legal dels partits. Totes aquestes qüestions evidentment ens impedeixen 
que puguem arribar a un acord substancial amb vostès. També hem de recordar que tant 
el Partit Popular com el PSOE, s’han indultat a banquers, per tant mentre totes aquestes 
qüestions no s’abordin, i no s’abordin de manera profunda, evidentment no guanyarem 
aquesta credibilitat davant la ciutadania, que es necessita recuperar i es necessita 
guanyar. No aconseguiran que la ciutadania confiï en vostès, mentre totes aquestes 
qüestions no s’abordin en total profunditat. Hem d’anar molt més enllà d’aquest acord 
de mínims, d’aquest acord de mínims, en aquest Ajuntament té qüestions que són 
positives i li donem suport, però no podem deixar de banda com a partits, tot aquest 
altre debat. I no podem deixar de banda un debat, no només entre grups polítics sinó 
també amb la ciutadania, participant amb entitats que han fet aportacions en aquest 
sentit molt importants, i amb tots els experts que ens puguin ajudar a aprofundir en totes 
aquestes qüestions. Moltes gràcies.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno yo lo primero que quiero decir es que hoy creo que es un 
día importante para este Ayuntamiento, creo que todos los grupos políticos estamos de 
enhorabuena, porque hemos dado un paso importante en pro, en pro de la transparencia 
y de la ejemplaridad. Tenemos un código ético que si todo va bien será votado por 
unanimidad de todos los grupos, y creo que hemos dado un paso más en la 
transparencia, que ha de ser sin duda el principio inspirador de toda gestión pública. 
Pero además no basta con ser transparente, sino que hemos de ser todos, todos, 
ejemplares. Se ha de conseguir dignificar la política y poner en valor a todas aquellas 
personas que trabajan, con ilusión, con esfuerzo y con decencia. Hemos de trabajar 
todos en pro de la transparencia, y en pro de principios de mayor ética política, ya que 
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somos ante todo servidores públicos. Esto es un acuerdo de mínimos, efectivamente no 
nos hemos de quedar así, porque tenemos que trabajar más en conseguir llegar, dar 
pasos más importantes, en poder seguir avanzando en transparencia y en buen gobierno. 
Hemos de recordar también que tenemos otros instrumentos que también nos sirven de 
garantía para una mayor transparencia, tenemos la Ley de transparencia y de buen 
gobierno del Estado, la de la Comunidad Autónoma. Tenemos una importante 
normativa en materia de contratos públicos, que establece unos principios de 
transparencia que son, que permiten una buena gestión de la contratación, así como la 
normativa de protección de datos, acceso electrónico a la administración, 
incompatibilidad de altos cargos. Creo que estos instrumentos también se han de poner 
en valor, y nos permitirán dar pasos más adelante en materia de gestión. Pero yo creo 
que es importante que pongamos en valor esto, el consenso, la importancia que hemos 
empezado con un acuerdo de mínimos, y que todo ello demuestra la voluntad de todos 
los grupos políticos en poder avanzar. Sr. Verger, nosotros no es que no queramos 
apoyar su programa, es que simplemente creo que es importante que lleguemos a un 
consenso, que saquemos un código ético que sea el resultado de las cesiones de cada 
uno de los grupos. Todos hubiéramos querido poner otras cosas en este código, pero 
hemos preferido llegar a un consenso, llegar a unos principios mínimos, y que todos 
juntos podamos avanzar en mejoras para lograr una transparencia mayor. Gracias.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Jo, simplement recorda-li o fer-li esment a la Sra. San Gil, de que amb el tema del, 
temes com el Senyor, com Gürtel, Bárcenas, amb això no podem cedir, amb el tema del 
finançament il·legal dels partits no cedirem, amb el tema de la condonació dels deutes 
en els partits per part dels bancs, no cedirem, en aquest consens evidentment no 
arribarem, perquè no cedirem amb això, en el final i això també s’ha de dir clar, aquests 
partits que se financen il·legalment, com hi ha demostracions palpables en el cas del 
Partit Popular, evidentment no estam competint en igualtat de condicions tots els partits, 
si n’hi ha uns que es financen il·legalment, i tenen molt més mitjans, poden contractar 
molta més gent, poden fer, evidentment amb tot això me sap molt greu però de manera 
substancial en tots aquests temes, me fa la impressió que mentre no arreglin vostès 
qüestions substancials, qüestions molt profundes, evidentment no podem arribar a cap 
tipus de consens, aquí a nivell d’Ajuntament amb aquestes qüestions que es plantegen, 
que són concretes, que són d’aplicació immediata, evidentment ens podem arribar a 
posar d’acord en fer-les avançar. Ara, tot lo altre, evidentment vostès han de fer un 
esforç molt important, per guanyar una credibilitat davant la ciutadania que tenen a 
hores d’ara completament perduda. Gràcies.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Si, Sr. Verger, yo simplemente decirle que lo que no vamos a hacer ahora es intentar 
mirar al pasado, y cada uno tirarnos encima los malos. Lo que tenemos que hacer es 
apoyar, y sobretodo valorar el consenso, valorar que todos los grupos nos hemos puesto 
de acuerdo en una serie de puntos, que es verdad que todos quisiéramos poner cada uno 
unos puntos, que los demás no están de acuerdo, pero lo importante es el consenso, y 
hemos de trabajar en pro de la dignificación, en pro de la transparencia y en pro de la 
honestidad de todos los grupos políticos. Gracias.” 
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Sr. Batle: 
 
“Molt bé, moltes gràcies. Jo vull manifestar la meva satisfacció extraordinària, per 
haver aconseguit aquesta unanimitat en el punt 38, a pesar de les consideracions que 
s’han fet, fonamentalment per part del Senyor, Don Toni Verger. Però si que realment 
crec que és una iniciativa important, la primera administració que ha aconseguit 
presentar en un temps ràpid una, un codi de bon govern per unanimitat, un codi de bon 
govern que a demés ha inclòs totes i cada una, sense cap excepció, de les sol·licituds 
d’inclusió que ens va fer el PSOE, jo amb lo qual me n’alegro moltíssim. I manifestar la 
nostra disposició absoluta, de que evidentment també estic d’acord, de que hem 
d’avançar, això no és més que un primer pas, hem d’avançar i realment si hi ha una cosa 
important avui en dia pels polítics, sense cap dubte és aconseguir un altre vegada 
recuperar la dignitat, recuperar el respecte per part dels ciutadans, que realment en 
aquests moments està molt llunyà de lo que hauria d’esser, o de lo que seria desitjable. 
En qualsevol cas, agraeixo de bon de veres a tothom aquest esforç, i espero poder 
continuar en un futur avançant en aquest mateix sentit. Gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania, la 
proposta transaccional dels Grups Municipals PP, PSIB-PSOE i PSM-IV-ExM: 
 
ESMENA TRANSACCIONAL 
 
1. El ple de l’Ajuntament acorda l’adhesió als principis, recomanacions i 
prescripcions del Codi de Bon Govern Local aprovat pel Consell Federal de la 
FEMP  a l’any 2009. 
 
2. Per avançar en matèria de transparència, el ple l’Ajuntament de Palma acorda 
seguir els indicadors recomanats per l’organització Transparència Internacional i 
per això es compromet a fer públic entre d’altres: 
 
- La relació periòdica dels contractes menors formalitzats; 
- Les retribucions dels alts càrrecs de l’Ajuntament, organismes autònoms i 
empreses públiques. Així com les indemnitzacions percebudes amb ocasió de 
l’abandonament dels càrrecs; 
- La llista i quantia de les operacions amb els proveïdors més importants de 
l’Ajuntament; 
- La llista i quantia dels adjudicataris i contractistes més importants de 
l’Ajuntament; 
- El nombre de vehicles oficials adscrits a l’Ajuntament; 
- La relació de bens immobles i de lloguer ocupats o adscrits per l’Ajuntament 
 
3. El ple de l’Ajuntament acorda realitzar auditories anuals de gestió als 
organismes autònoms i empreses municipals que examinaran especialment els 
expedients de contractació. Aquestes funcions seran exercides per l’òrgan 
independent fiscalitzador, la Intervenció Municipal, amb ajuda de la Sindicatura 
de Comptes. La Intervenció gestionarà la possibilitat de que part d’aquestes 
funcions es realitzin externament. 



 

- 42 - 

 
4. El ple de l’Ajuntament acorda que als consells d’administració de les Societats i 
Empreses Públiques, de capital íntegrament municipal, i als consells rectors dels 
Organismes Autònoms Municipals, estaran tots els grups municipals amb 
representació en el Ple, en proporció a la seva representativitat democràtica així 
com representants del teixit associatiu. 
 
5. El ple de l’Ajuntament acorda publicar detalladament el procediment de 
concessió de subvencions i ajudes, amb determinació de la quantia i del beneficiari, 
i amb màxim nivell de transparència sobre les persones jurídiques sol·licitants i els 
grups de les quals depenguin. Es publicarà a la web municipal la resolució de les 
subvencions atorgades per qualsevol concepte, respectant les prescripcions de la 
llei de protecció de dades i la privacitat de les persones.  
 
6. El ple de l’Ajuntament acorda que la selecció de personal adscrit a organismes 
autònoms i empreses públiques es faci amb participació de la regidoria competent 
en recursos humans, respectant els principis de publicitat, igualtat, mèrit i 
capacitat. 
 
7. El ple de l’Ajuntament acorda aplicar criteris de màxima transparència en els 
processos de selecció de personal i s’establiran mecanismes de control del seu 
desenvolupament per part de la representació sindical dels treballadors i 
treballadores. Els treballadors que han de formar part dels Tribunals seran 
escollits per sorteig, entre els que compleixin els requisits. 
 
8. El ple de l’Ajuntament acorda que, llevat l’informe justificatiu en contrari 
obrant a l’expedient, els expedients de contractes menors a partir de 6.000 euros 
incorporin tres ofertes d’empreses independents i una valoració de les mateixes per 
part d’un funcionari o treballador municipal fix de  la unitat administrativa 
corresponent. L’Ajuntament assumeix el compromís de publicar periòdicament els 
contractes menors formalitzats. 
 
9. El ple de l’Ajuntament acorda obrir un registre de les invitacions acceptades a 
jornades, actes, visites, etc. les despeses, l’assistència als quals per part de 
regidor/es, càrrecs directius i empleats públics, siguin pagades per organismes o 
empreses de caire privat. 
 
10. El ple de l’Ajuntament de Palma adquireix el compromís d’incorporar aquests 
principis, recomanacions i prescripcions a la normativa municipal, a la gestió 
quotidiana i al seu funcionament intern.  De la mateixa manera, l’Ajuntament Ple 
insta els regidors i els grups municipals a incorporar els principis, recomanacions i 
prescripcions que contenen tots els àmbits de la seva pràctica política com a 
membres de la Corporació. 
 
11. El ple de l’Ajuntament de Palma acorda fer públic els registres d’activitats i de 
bens dels i les regidores i alts càrrecs de l’Ajuntament (inclosos gerents d’empreses 
públiques), segons model aprovat en el Ple. 
 



 

- 43 - 

12. Els acords de Ple son manaments pels regidors competents en la matèria, que 
executaran sempre que tècnica i econòmicament siguin viables. La no execució per 
manca de voluntat política serà considerada com un greu incompliment des de la 
perspectiva del bon govern local. 
 
S’APROVA unanimitat. 
 
52.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a proposta contra la 

corrupció i per l’ètica i la transparència política (120/2013). 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple aprova la següent proposta contra la corrupció i per la transparència i ètica 
política a l’Ajuntament de Palma i insta a tots els grups polítics a treballar, 
conjuntament amb entitats ciutadanes, societat civil i experts, en l’aprofundiment decidit 
i valent de mesures per avançar en transparència, ètica política i lluita contra la 
corrupció.   
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP), 9 abstencions (PSIB-PSOE) 3 vots a 
favor (MÉS) 
 
39.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la violència contra 

les dones i les nines, una greu violació dels drets humans (88/2013). 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara, representant de la Federació d’Associacions 
de Veïns de Palma: 
 
“Bon dia Sr. Batle, Senyors Regidors, Senyores Regidores, bon dia. En primer lloc 
volem fer un homenatge a totes les dones i nines víctimes de la violència de gènere, i 
tenir present a les que en aquests moments pateixen aquesta lacra social, aquí i ara això 
no hauria de tenir sentit, cap dona o nina hauria de ser víctima de la violència pel fet de 
ser dona. La nostra societat tal com esta estructurada, continua covant agressors, que un 
dia seran assassins de dones, desgraciadament. Tenim l’oportunitat de canviar el futur 
amb un present, que faci servir polítiques de prevenció, perquè de res serveix tancar 
l’assassí quan ja ha matat, es tracta d’evitar que sorgeixi l’assassí. I com? Invertint en 
politiques d’igualtat com l’educació per la igualtat, la igualtat d’oportunitats, tots els 
àmbits entre homes i dones, a tots els àmbits entre homes i dones. Fer servir tots els 
recursos possibles per alliberar a les dones i nines de l’esclavitud i el sotmetiment, que 
les duu a dependre dels seus agressors. Posar la justícia al seu servei i no a l’inversa, ja 
que les taxes judicials, deixen a les dones i nines, indefenses en mans dels seus 
agressors, sense cap possibilitat de defensar-se. Una societat que mira com les dones i 
nines moren víctimes de la violència masclista, i no fa res per impedir-ho, és un societat 
complís dels agressors. Un govern que és mesquí amb les polítiques d’igualtat, és 
mesquí amb les dones en general i amb les víctimes de la violència de gènere en 
particular, i amb aquest fet exerceixen també la violència contra les dones. Tot el que 
calla davant la violència contra les dones i nines, estan exercint la violència contra elles. 
Hem d’aturar aquest abús, la permissivitat i la tolerància davant la violència de gènere, 
ja és per si una forma violència. No demanem tant sols protecció, que si, a més 
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demanem actuacions polítiques específiques, que donin a les dones i les nines la 
possibilitat de ser lliures, fortes i independents, una educació, conscienciació a l’àmbit 
familiar i a les escoles, perquè si no deixem que l’estructura mental del agressor 
progressi, acabarem amb la violència de gènere i dones i nines deixaran de patir aquesta 
tortura.  Reconeixem la responsabilitat que correspon a l’Equip de Govern d’aquest 
Ajuntament, i li demanem fets reals per combatre l’epidèmia vergonyosa per la que 
tantes dones perden la vida. La violència masclista no esta definida a un nivell social o 
econòmic, ni tant sols és una qüestió d’edat, tampoc és exclusiva d’una part del mapa ja 
que s’estén a nivell mundial, la causa és la desigualtat i s’ha de combatre amb projectes 
educatius dirigits a eradicar la violència cap a les dones, i fomentar la igualtat i la 
participació. A l’1 de gener, de l’1 de gener al dia d’avui són 8 les dones assassinades al 
estat Espanyol. Mirem cap a la resolució que el 6 de febrer del 2013 se va prendre al 
Parlament Europeu, que diu que l’eliminació i negació de tota forma de violència cap a 
les dones i nines, si fem el que està a la nostra mà per impedir-ho, ja no morirà cap dona 
ni cap nina víctima de la violència masclista, ni la continuaran patint un dia tras altre, 
amb tants d’anys i anys que està passant. Per favor, totes les possibilitats d’aquest 
Ajuntament, del Govern, a nivell mundial, posin totes les seves forces en acabar amb 
aquesta tortura. Gràcies.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, el 8 de març vol celebrar la lluita de la dona per la participació 
en igualtat dins la societat, però aquesta igualtat entre homes i dones es troba molt a 
lluny d’aconseguir-se. A pesar dels avanços dels darrers segles, degut a la situació de 
crisis, on les dones estam experimentant un greu retrocés, tant laboral, com social, com 
polític. No hi ha dubte que la desigualtat i la discriminació contribueixen a incrementar 
el risc de violència. Les retallades en educació, en igualtat d’oportunitats, en prevenció 
contra la violència, duen a que no acabi aquesta xacra social, ni tampoc els assassinats. 
Al nostre país la violència masclista no està en crisis, ben al contrari. Des de l’1 de 
gener fins avui 28 de febrer, han hagut 10 dones assassinades al nostre país. Quan 
varem fer la moció, eren 8, en menys de 15 dies n’han mort dues dones més, i una 
d’elles na Margalida Perelló, va esser assassinada a Artà. D’altre banda també ens 
horroritzem també davant les notícies que estan arribant, de violacions continues en els 
drets humans, que suposa la violència contra les dones i les nines al llarg del món. A 
Singapur una jove de 23 anys va esser violada i torturada per 6 homes. A la India una 
dona de 32 anys va esser arrossegada, violada i assassinada, i poc dies després també a 
la India al seu col·legi, va esser violada una nina de 7 anys. A Acapulco, a Mèxic, 6 
espanyoles varen esser violades. Sense dubtes la violència contra les dones és un greu 
problema que no estam abordant d’una manera decidida, ni tampoc s’estan destinant 
tots els recursos necessaris, tant a nivell nacional com europeu, com mundial, prova 
d’aquesta constatació ha estat la resolució d’aquest 6 de febrer del Parlament Europeu, 
sobre l’eliminació i prevenció de totes les formes de violència cap a les dones i les 
nines. Plantegen la importància fonamental de situar aquest qüestió en el punt de mira 
de la política i l’acció internacional, a fi d’abordar la violència contra les dones d’una 
manera més sistemàtica. També demana als estats membres que revisin les polítiques, 
els programes, i els recursos disponibles per fer front a la violència dintre i fora de la 
Unió Europea. I demana també als estats membres que incrementin els recursos 
destinats a posar fi a la violència contra les dones i les nines, tant a nivell local com 
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nacional. I doni suport a tots els sectors que treballen per posar fi a la violència contra 
les dones i a la violència de gènere, que es doni suport a les Ong’s que estan treballant 
en aquest àmbit. És per això que nosaltres hem duit avui aquesta proposició, i ens 
alegrem que hagin pogut arribar a acords, i se pugui aprovar casi per unanimitat, casi 
per unanimitat, excepte un punt, en el qual nosaltres demanem que s’augmentin els 
recursos destinats a posar fi a la violència contra les dones i les nines. I vostè Sra. 
Ferriol el vol condicionar a la disponibilitat pressupostària, me sap greu però no ho 
podem acceptar, les dades i la situació, i precisament aquesta resolució, lo que fa és 
demanar que s’incrementin els recursos per posar fi en aquesta xacra, i els recursos són 
necessàries per evitar que les dones siguin, continuïn morint, i els recursos són 
necessaris per evitar, fer campanyes efectives, perquè els homes no considerin una 
manera de resoldre les seves discussions familiars o personals, amb la mort de les 
dones. Això s’ha de desterrar de la nostra societat, i això no es desterra només amb bona 
voluntat i només fent algunes coses, se desterren recursos, perquè de lo que estam 
xerrant són de les vides de les dones, del patiment de tantes i tantes dones i tantes 
famílies, destrossada per aquest drama social que representa evidentment la mort 
d’aquestes dones.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Fernández, jo suposo que entén que no puc estar en 
contra en cap moment de lo que vostè està dient. Evidentment amb aquest tema ens 
trobarà en el seu costat ara i sempre, perquè això evidentment ha d’esser un compromís, 
no de tots els grups polítics sinó un compromís de tots els ciutadans i ciutadanes. I per 
tant nosaltres votarem a favor de la proposició, i jo els proposava que es tingués en 
compte la qüestió pressupostària en el punt 2B, per una qüestió, nosaltres en aquests 
moments, bé, com vostè no ignora, estam intentant mantenir els serveis municipals amb 
un 25% manco de pressupost. Li puc dir que la meva àrea, Educació, Família, Igualtat i 
Majors, de l’any passat a enguany tinc 4 milions d’euros menys, i que no s’ha tocat ni 
un cèntim, ni un cèntim del servei d’atenció a víctimes de violència, que no és només 
per les víctimes, que també hi ha el programa de mentories i el programa d’agressors, 
que hi ha molt pocs llocs d’Espanya on es faci. Per tant el compromís d’aquest Equip de 
Govern en la lluita contra la violència de gènere, jo crec que no té cap lloc a dubte, lo 
que passa és que jo crec que hem d’esser realistes. Si jo li faig aquesta transacció, li faig 
aquesta proposta, és perquè jo lo que vull és esser seriosa, no vull votar una cosa que se 
que no podré complir, perquè no està a les meves mans poder tenir en aquests moments 
més pressupost per aquest tema. Per això una vegada més li demanaria que penses en lo 
positiu que és que mirem de treure la proposició per unanimitat, i que sobretot entengui 
la raó per la qual no podem votar a favor del punt 2B, tal i com està redactat, i bé si ho 
consideren oportú jo els agrairia molt que poguessin acceptar la transacció que els 
proposem. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Si gràcies Sr. Batle. Bé, evidentment també nosaltres votarem a favor de la proposta. 
Jo també li vull fer una reflexió a vostè i a l’Equip de Govern, la situació que estam 
vivint en aquest país des de primer, de dia 1 de gener, és molt dolenta, sembla que la 
violència està més exacerbada, hi ha més víctimes per ventura que des de principi de 
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l’any passat. Podem fer una valoració de la situació socioeconòmica que estam vivint i 
dura en aquest país, i realment crec que tots els recursos possibles d’aquesta 
administració, s’han d’emprar per lluitar contra aquesta xacra. Aleshores quan xerrem 
de recursos no només xerrem de recursos econòmics, podem xerrar de voluntat política, 
podem xerrar de recursos humans. Aleshores, vostès a lo millor pensen que no se volen 
comprometre a això, això és un tema de prioritats Sra. Ferriol. Nosaltres considerem 
que tal i com està la situació, ha d’esser prioritat 1 per aquest Ajuntament, i jo estaria a 
favor d’intentar, si el grup de MÉS per Palma, que és el redactor d’aquesta proposta, 
està d’acord, per intentar de poder arrancar un acord, que es puguin destinar més 
recursos per aquest Ajuntament, nosaltres també li agrairíem i estaríem a favor d’arribar 
a un acord però que per favor s’ho pensin, que no mirin només com a recursos 
econòmics sinó com a recursos de voluntat política. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Efectivament estic d’acord amb la Senyora, na Begoña, els recursos 
no necessàriament són sempre econòmics, de fet nosaltres a les esmenes, a les esmenes 
parcials que varem fer en el pressupost, nosaltres ja posàvem de manifest que hi havia 
hagut en el 2011 una partida, hi havia una partida de sensibilització, per fer campanyes 
de sensibilització, dotada amb 16.000 euros, que va desaparèixer en aquest darrer 
pressupost, en el 2012, i se va agrupar en una partida que feia menció a publicitat i 
propaganda, però se va treure específicament aquesta partida de sensibilització, és vera 
que és necessari doblers, si se volen fer campanyes de sensibilització, però no 
necessàriament sempre és una qüestió de doblers, una qüestió de recursos és dedicar i 
destinar i prioritzar aquest tipus de campanyes, i és evident que s’han de fer, les 
campanyes de sensibilització són fonamentals, perquè els homes entenguin que no és 
una manera de resoldre els conflictes amb la mort, i no només això sinó per crear 
l’alarma social suficient, perquè la gent estigui atenta a qualsevol, a qualsevol amenaça 
que puguin veure davant una dona, etcètera. O sigui, s’ha d’augmentar la sensibilitat 
davant aquest problema, aquest conflicte no és un conflicte privat és un conflicte de tots 
nosaltres, i tots tenim la responsabilitat com a societat de radicar aquestes pràctiques 
nefastes, i aquestes i això només es pot fer amb campanyes, només es pot fer cridant, 
fent crides a la població de que això no és acceptable dins una societat com la nostra.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé, a nivell nacional saben que s’estan ara impulsant noves 
accions, perquè jo crec que ja ho ha deixat clar el Secretari d’Estat, que som molt 
conscients de quina és la realitat i del rebuig que hi ha, i de les dificultats en torn a la 
radicació d’aquesta xacra social. Jo per això quan xerràvem en aquesta proposició, vaig 
proposar una transacció que xerrava de la coordinació de les administracions. Perquè? 
Perquè nosaltres fem una feina, la Comunitat Autònoma en fa un altre, la Delegació del 
Govern té una persona que és la Directora de la delegació contra la violència de gènere, 
per tant lo que crec que és molt important, en aquests moments i en general, però ara 
més que mai, és que tots sapiguem molt bé que és el que fem, i per exemple, hi ha un 
exemple molt clar que a demés vostès coneixeran, es va redactar un protocol, i aquest 
protocol ha estat una cosa que ha quedat absolutament inactiva, que mai s’ha arribat a 
posar en marxa, perquè la voluntat de que hi hagi una coordinació entre les distintes 
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administracions hi era des d’abans, però no se va aconseguir. Jo crec que és súper 
important que nosaltres facem tot el que puguem de la nostra banda, primer perquè a 
pesar de les dificultats econòmiques i a pesar de que cadascú té les seves competències, 
el que funciona no se toqui, i que nosaltres puguem seguir donant aquest servei com 
estam donant. Però després també perquè a lo millor els recursos se poden aprofitar 
d’un altre manera, de vegades s’estan gastant coses en determinats, determinades 
accions o projectes que després es veu que no han servit, per tant per això és tan 
important que hi hagi una coordinació, per això és tan important que ens seiem totes les 
administracions, i facem una lectura realista de quina és la realitat, de quina és la 
situació de les persones que sofreixen violència. Jo els vull dir que, amb tot el respecte i 
amb tota la humilitat per part meva però, me pareix que posar en dubte quina és la 
prioritat tan de l’àrea com de l’Equip de Govern, i quina és la prioritat política i la 
voluntat política, me perdonaran però és que me pareix que no s’ajusta a la realitat, els 
fets canten. Nosaltres tenim a demés més dificultats econòmiques, però les persones que 
són, els funcionaris que es dediquen a l’àrea estan implicats en la sensibilització, ells 
mateixos són els que fan totes les sessions i els tallers per sensibilitzar a la societat amb 
aquest tema. Per tant, a lo millor és que hi ha, bé, a lo millor els hauria d’explicar més 
bé que és el que estan fent, i jo en aquest sentit puc assumir la meva responsabilitat, 
però els puc assegurar que és una prioritat i que la voluntat política és que estigui la 
primera de la llista, o sigui que, jo me sap molt de greu però crec que lo més important 
és que quan es vota qualsevol acord en el Ple, es pugui complir, jo lo que no vull fer és 
afavorir que es voti una cosa que no podré complir, i per tant me mantinc en el 
posicionament que ja he plantejat abans, està clar que tot d’una que se pugui disposar de 
més recursos, s’hi destinaran. També els he de dir que des de Serveis Socials, la part de 
acollida no s’ha retallat absolutament res, i que a demés s’ha reorganitzat el SAM i en 
aquests moments contem amb més places, per tant crec que lo que estam fent és una 
feina d’intentar optimitzar els recursos, i donar tota la prioritat que mereixen les 
persones que són més vulnerables, que per nosaltres són les més importants. Gràcies.” 
 
Es proposa, dictaminats favorablement els punt 1 i 2c i el punt 2a transaccional, el punt 
2b desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament Ple manifesta la seva solidaritat amb totes les dones i nines 
violades a arreu del món i rebutja tota forma de violència contra les dones i nines. 
 
2. L’Ajuntament en Ple fa seva la resolució (P7_TA (2013)0045) de 6 de febrer de 
2013 del Parlament Europeu: “Eliminació i prevenció de totes les formes de 
violència cap les dones i les nines” i acorda: 
a. Revisar en coordinació amb totes les administracions implicades, els programes i 
els recursos disponibles per fer front a la violència i reforçar l’estratègia amb 
instruments millorats i objectius ambiciosos. 
b. A donar suport a tots els actors que treballant per posar fi a la violència contra 
les dones i a la violència de gènere en particular a les ONG’s actives en aquest 
àmbits. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1 S’APROVA per unanimitat. 
Punt 2a, S’APROVA per unanimitat amb la següent proposta transaccional: 
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“a. Revisar en coordinació amb totes les administracions implicades, els programes 
i els recursos disponibles per fer front a la violència i reforçar l’estratègia amb 
instruments millorats i objectius ambiciosos. 
El punt 2b es REBUTJA per 17 vots  en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i 
MÉS) 
Punt 2c, S’APROVA per unanimitat 
 
40.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a rescatem persones 

(91/2013). 
Sra. Coronado, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Buenos días. Muy Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores Regidores. La Unión de 
Asociaciones de Mallorca, referente a este punto expone lo siguiente: que en Palma 
haya más de 50.000 parados es el caos, la debacle, la hecatombe. Vemos un porvenir 
negro, muy negro, y de dificilísima solución para la clase trabajadora palmesana, y 
aunque el actual Equipo de Gobierno del PP del Ajuntament de Palma, en parte sea 
culpable, no vamos a cargar todas las tintas sobre él, pues a nuestro criterio el Govern 
Balear, presidido por el Sr. Bauzá, es más culpable y el máximo culpable de todo, el que 
se lleva la palma de la mano es el Gobierno Central del PP del Estado Español. Sí, sí, el 
Gobierno PP de Rajoy. Pensamos en un peligro para el bienestar y el futuro de la 
inmensa mayoría de la población española, es un Gobierno sometido a la intervención y 
a los dictados de la Troika y de las exigencias de los especuladores, ha arrasado los 
derechos laborales con su Reforma Laboral, con un resultado contundente, 700.000 
parados más, llegando a 6 millones de parados, 1 millón de afiliados menos a la 
Seguridad Social, recorte de salarios, y destrucción de convenios, más de 500 
desahucios diarios. Mientras el Gobierno dedica todos sus esfuerzos y el dinero a salvar 
los banqueros. ¿Cómo puede sostenerse este Gobierno enfangados en los escándalos? Y 
con unos índices de popularidad que son los más bajos de cualquier gobierno desde la 
muerte de Franco. ¿Cómo es posible que a pesar de las movilizaciones de millones y 
millones contra él siga en pie, y preparando nuevos ataques a los derechos de los más 
débiles? ¿Acaso no es una exigencia de salud pública que este Gobierno se vaya cuanto 
antes, y se acabe la política de recorte que le ordena la Unión Europea y exige el capital 
financiero? Aquí en Baleares el Govern Bauzá no tiene autoridad para ponerse ninguna 
medalla, su política impositiva conduce al acantilado, y su soporte a las empresas es 
nulo, la cifra del parado lo demuestra, implacables y terribles, lo peor no es que la 
estadística de parados en Baleares, y sobretodo en Palma aumente de manera 
vertiginosa, la auténtica tragedia es, el Govern del Consolat no tiene ni idea de cómo 
sacar el carro de dentro del fangal, en el Consolat no hay un mínimo de preparación y de 
capacidad, para al menos poner un poco de mercromina a la herida, viene de gordas, 
viene el diluvio. Sugerimos al Sr. Batle, Sr. Isern, que es un buen Batle, y confiamos 
con él que inste al Consolat a estar a la altura de las circunstancias, de lo contrario 
Palma se convertirá en un baúl de los parados. Muchas gracias.” 
 
Sr. Bernat Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Gràcies Sr. Batle de Palma de Mallorca. Abans d’entrar dins aquest punt volia dir-li 
una cosa, nosaltres amb les intervencions des de La Defensa, els considerem una crida a 
la consciència, per assolir unanimitats, del punt anterior el 39 casi ho hem aconseguit, 



 

- 49 - 

una intervenció els ha ajudat, nosaltres és la nostra intenció. I per tant, si hi ha qualque 
unanimitat, renunciarem a intervenir. Sr. Batle de Palma de Mallorca, una glosa 
santanyinera diu” 
 
Sr. Batle: 
 
“Aquesta ho és unanimitat, jo ho dic perquè” 
 
Sr. Bernat Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“No, ha faltat un punt.” 
 
Sr. Batle: 
 
“No, en aquest punt d’ara és unanimitat, ho dic perquè si ho vol, en el punt 40 que 
estam en aquest moment hi ha unanimitat, només hi ha sentit del vot.” 
 
Sr. Bernat Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Val, només diré la glosa santanyinera, que al manco va bé, i és: els tibulets són per 
seure, ses varques per caminar i els doblers per gastar. Quines comptes més bons de 
treure!” 
 
Es  proposa, dictaminat favorablement l’esmena transaccional per la Comissió de 
Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern  a destinar íntegrament el 
pressupost no condicionat de  l’Àrea de Benestar Social als ciutadans de Palma. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a destinar íntegrament el 
pressupost no condicionat de l’Àrea de Benestar Social als ciutadans de Palma”. 
 
41.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Palma ciutat 

antitaurina i contra la declaració de BIC de les curses de braus (92/2013). 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació d’ex jugadors i ex jugadores de 
futbol base de Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors. L’Associació de Ex Jugadors i 
Ex Jugadores de Futbol Base de Mallorca, referent a aquest punt, exposa el següent: ha 
estat molt comentada, en els últims dies, no sense certa sorna i cachondeig, la irrisòria 
urgència del PP d’aconseguir que la tauromàquia, de prompte, sigui declarada, 
oficialment, Bé d’Interès Cultural, BIC se diu, BIC aquesta xorrada, a escala nacional, 
tant perquè de veritat ho senten així en lo més profund de la seva identitat patriòtica, i 
amb urgència, com per ... de pas als catalans, i obligar-los mediant l’aplicació de 
banderilles de càstig, a engolir-se les seves decisions parlamentaries, i acatar la ollosa 
festa dels braus. La nostra entitat diu rotundament no, no i no a les curses de braus. 
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Massa sang, massa sofriment per aquests pobres braus. El seu calvari, en mig de la 
plaça, pensem, és igual, o paraescut, o pitjor que el calvari que va tenir que sofrir, 
injustament, Jesús de Nazaret, que ja és dir. Ho repetiré, que va tenir que sofrir 
injustament Jesús de Nazaret, que ja és dir. Per lo tant, avorrim la tauromàquia, 
detestem el festeig. A Liorne les curses de toros. A l’atur per sempre. I una crítica molt 
severa a aquest inquisitorial, totalitari i dictador PP, que, segons pareix, ha perdut el 
seny per voler fer la súper ruqueria paranoica de declarar BIC, BIC, BIC a les decadents 
i inhumanes curses de braus. Si tant li agraden les corrides de braus al incoherent Partit 
Popular, se’ns ocorre una idea, per suposat, humorística, jocosa, divertida, sense mala 
intenció: que el Sr. Rajoy se posi la vestimenta de torero i se fiqui dintre “La 
Maestranza” i s’enfronti a algun “Islero”. A bon segur que tot d’una, s’oblidaria 
d’aquest maleït BIC. Aquest idioma grotesc, glorificador de l’engany i la sang, ja s’ha 
estès a tots els àmbits del llenguatge, i, per tant, del pensament. Cada dos per tres, els 
textos periodístics, obres literàries i fins i tot discursos polítics, te topes amb desgraciats 
símils taurins i metàfores de l’apocalíptic terç de vares. Quan acabaran en l’Estat 
espanyol les curses de braus? Quan deixarà el nostre poble de deixar-se dur a aquest 
espectacle, inventat en els temps que se’ls volia embrutir per dominar-lo? Quan sabrem 
evitar que els estrangers venguin a presenciar espectacles en que se derrama sang?  
Ojalá que quant antes colli les rendes del poder, en l’Espanya Cañí de la Festa Nacional, 
un govern democràtic que pugui ostentar entre els seus vinets el haver contribuït a 
l’extinció de les funestes i dramàtiques curses de toros! I acabarem amb aquesta trist 
frase: el PP, el botxí dels braus.” 
 
Sra. Cortecero Sánchez, representant de l’Associació I.C.A. Animalista: 
 
“Buenas tardes, va a leer mi compañero Diego Mena, ¿de acuerdo?.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Fenomenal ningún problema. Gracias. Recuerde que tiene tres minutos, tres minutos y 
medio, por favor. Gracias.” 
 
Sr. Mena, representant de l’Associació I.C.A. Animalista: 
 
“Hola. Últimamente estamos viendo como el Estado y la sociedad española se 
derrumba, miles de personas pierden su trabajo, sus casas, el acceso a la educación, a la 
sanidad pública, a las ayudas que por derecho nos pertenecen. ¿Y que el lo que vemos? 
¿Qué hace el Gobierno? Nada, nada por ayudarnos mientras parece que su único interés 
es destinar millones de euros, que podrían sacar a las personas españolas del umbral de 
la pobreza, a mantener un espectáculo sangriento y muerto llamado corridas de toros. 
Los toros sufren, es más que evidente, dichas corridas de toros se basan en torturar a un 
animal con diversos objetos punzantes e hirientes, hasta que se llega a matarlo. Dichos 
objetos causan dolor, causan sangre, los toros al igual que los humanos y al igual que el 
resto de animales, estamos cualificados de un sistema nervioso que nos protege ante las 
amenazas por medio del dolor, sin dolor no sobreviviríamos, sin dolor nos abríamos 
extinguido y no hubiésemos evolucionado más allá de ser plantas. Las sociedades 
avanzan y evolucionan, y hemos de evolucionar hacia una sociedad donde brille la 
justicia, donde brille la igualdad, donde no quepa el maltrato en ninguna de sus 
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múltiples facetas, donde todos, incluido el resto de especies, estemos protegidos. Los 
datos del Ministerio de Cultura reflejan que la afición a la tauromaquia desciende en 
picado año tras año, tan solo el 8,5% de la población ha acudido alguna vez a un 
espectáculo taurino, y tan solo el 9% de la población muestra un interés por ella. 
¿Realmente creen que la población española está interesada en preservar la 
tauromaquia? ¿Realmente creen que es su objetivo, que les importa? Es evidentemente 
que no. Y mientras las personas se hunden, la tauromaquia se protege con 600 millones 
de euros al año. A la población no le interesa y lo rechaza, y sin embargo 45 euros de 
cada contribuyente van a parar a mantener estos dantescos espectáculos. ¿Sabéis lo que 
se podría hacer con 600 millones de euros ayudando a las personas? Pero lejos de dar 
esta oportunidad a cada uno de elegir si quiere o no financiar las corridas de toros, se 
quieren blindarlas, declarándolas de Bien de Interés Cultural, es decir, más dinero para 
las subvenciones. ¿Es cultura aquello que el 91% rechaza y vosotros queréis imponer? 
¿Es cultura un espectáculo basado en hacer sufrir, causar dolor y matar a un animal? 
Debemos de considerar que las sociedades y sus intereses cambian, y su cultura cambia 
por tanto con ellas. Si la cultura fuese inmutable, aún estaríamos hablando de sacrificios 
humanos, en vez de, de derechos humanos. Y por tanto, y lejos de vivir en la edad 
media, debemos darnos cuenta de que somos ciudadanos del siglo XXI. Los taurinos 
hablan de libertad  para poder acudir o no a las corridas de toros, y a quien no le guste 
que no vaya. No es acudir o no lo que nos molesta, es su existencia lo que no queremos. 
No vivimos en países subsaharianos y la ablación a las mujeres nos molesta, a pesar de 
que no lo contemplemos. Nos acusaran de demagogia comparar humanos con otros 
animales, pero lo cierto es que aunque seamos diferentes, tenemos la capacidad de sufrir 
y sentir dolor, y por tanto ese hecho no debe ser pasado por alto. También se nos acusa 
de que queremos acabar con la especie del toro bravo. Si dicha especie no existe como 
tal, ¿Por qué los taurinos no se preocupan en preservar la especie en las dehesas? Hay 
varias organizaciones internacionales, cuyo objetivo es informar y boicotear el turismo a 
aquellos países dónde se maltrate a los animales, organizaciones que aunque nos 
parezcan insignificantes, son efectivas y con objetivos muy claros, organizaciones que 
ahora mismo tienen el ojo puesto en España, ante la declaración de la tauromaquia 
como Bien de Interés Cultural. ¿Cómo repercutiría su trabajo en la economía balear 
cuando el turismo es el principal motor de las islas? Aunque fuese un mínimo daño, es 
un mínimo daño que no podemos pasar por alto. Y es por último, recordaros que 
vosotros gobernantes no gobernáis para vosotros, sino que debéis gobernar como 
representantes del pueblo, un pueblo que mayoritariamente no quiere las corridas de 
toros, un país que mayoritariamente no quiere que se declare Bien de Interés Cultural 
las corridas de toros. ¿Van a ser vuestros votos representantes del pueblo del que decís 
que representáis? ¿Seréis justos en vuestra votación? ¿Votaréis con ética? ¿Seréis 
gobernantes del S. XXI? Gracias.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Muchas gracias. Les sigo insistiendo, yo nunca interrumpo a nadie, y usted ha hablado 
5 minutos cuando tenía 3 y medio. Yo voy a seguir sin interrumpir a nadie, pero si por 
favor que les digo que el tiempo máximo para cada intervención de asociaciones, es de 
15, y en este caso hay 4 intervenciones. Por lo tanto, les ruego que se limiten ustedes 
mismos a 3 minutos, 3 minutos y medio. Gracias.” 
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Sra. Rojas Matas, representant de l’Associació Animalista de les Illes Balears 
ASSAIB: 
 
“Gracias. Muchas gracias a todos. Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors. Intentaré 
esser breu, bé, jo, havíem duit avui, ens hagués agradat poder-ho posar una mica més 
gran, perquè tots ho poguessin veure. Però per exemple, no importa anar-nos molt 
enfora, sinó aquí a la nostra illa. Per sort cada vegada manco, però si se segueixen duent 
a terme corregudes de bous, és vera que cada vegada hi va manco gent, una de les 
principals, dels principals motius perquè se’n facin menys, és que no són rentable 
econòmicament, aquest és l’únic objectiu per intentar protegir-les, injectar-los més 
doblers públics, una activitat deficitària, hauria de deixar-se morir, quan és això, 
deficitària, no crec que si jo que tinc un negoci, el mes que ve tinc pèrdues, el Sr. Rajoy 
vengui a protegir-me el meu taller i a oferir-me una línea de subvencions. Però bé, vos 
posaré un vídeo, que això va ocórrer aquí a Mallorca, a la Plaça de Bous d’Inca, fa dos 
anys, aquest Senyor, botant-se la normativa estatal taurina, va botar en el ruedo, a matar 
un bou que s’havia xapat un asta, i era impossible lidiar-lo, cometent aqueixa barbàrie, 
que se va ofegar dins la seva pròpia sang, manant un broll de sang, i quan encara era 
viu, aquest pobre home, amb aquesta pobre destresa, tres vegades li va introduir un 
punxó dins les vertebres, intentant xapar la seva medul·la espinal, i l’animal encara 
continuava viu. Però si bé això és una barbàrie, ara me callaré, perquè lo que 
m’agradaria és que escoltessin vostès aquest següent vídeo, que és una correguda de 
bous, a porta tancada, sense mamballetes, sense música, sense públic, quan el bou és 
travessat per una espasa de 80 centímetres, els que diuen que els bous no pateixen, pues 
me pareix que ell parlarà pel seu, ell tot sol... Aquests crits són del bou, en el moment en 
que és travessat, i no bastant una vegada, que encara continuava viu amb els seus òrgans 
interns destrossats, se li clava una segona vegada, i m’agradaria molt que l’haguessin 
pogut escoltar amb més volum, però no ha estat possible, tal volta una pròxima vegada 
que discutim això més profundament, podrem... Crec que hi ha suficient, només 
recordar que els bous són mamífers com nosaltres, compartim un 90% de ADN amb 
ells, i que tenen un sistema nerviós connectat en el cervell, exactament igual que 
nosaltres, per tant jo crec que no fa falta afegir res més. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Aranda Lindsay, representant de la Plataforma Balear per la Defensa dels 
Animals BALDEA: 
 
“Hola buenos días. Bueno aprovecho estos pocos minutos que quedan para centrarme en 
un tema que nos preocupa especialmente y mucho, los niños. Cada verano, por 
desgracia, nos vemos obligados a asistir a cada una de las corridas de toros que tiene 
lugar en Mallorca, desde fuera de la plaza, claro, bueno, salvo algún compañero se ha 
infiltrado con cámaras, como habéis podido ver. Y cada año somos testigos de como se 
viola reiteradamente los derechos de los menores, y es que, a pesar de que haya una ley 
que prohíba expresamente su entrada, y a pesar de que el Defensor del menor envía 
cartas cada año, pidiendo que se respeten estos derechos, y a pesar de que denunciamos 
estos hechos por activa y por pasiva una y mil veces, a pesar de la presencia de las 
autoridades competentes, que hacen caso omiso a nuestros ruegos y nuestros gritos, 
siguen entrando los niños. Las denuncias caen en saco roto e incluso desaparecen! La 
corrida de toros es un espectáculo cruel en el que no solo se torturan lentamente a 6 
animales hasta la muerte, a menos de 50 metros del espectador, en vivo y en directo, 
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sino que además siempre se corre el riesgo de que cualquier ser humano presente en el 
ruedo sufra graves cogidas como, por ejemplo, que se le reviente la vena aorta y se 
desangre, que se le quede un ojo colgando grotescamente de una vena, que se le levante 
toda la piel de la cara de una cornada desfigurando completamente el rostro o, en el peor 
de los casos, que se le de la muerte, en vivo y en directo, a menos de 50 metros en la 
arena, allí, en medio de la plaza y con niños delante! No, no son escenas de una película 
de Tarantino, esto es una corrida de toros! Espectáculo cruel y barbárico en el que el 
respeto hacia la vida no existe, se aplaude el sufrimiento, se aplaude y se ríe la muerte. 
Y cada año, en las plazas de toros de nuestra isla, nuestra querida y maravillosa isla, tan 
visitada y tan concurrida, tan patrimonio de la Humanidad, vemos salir desolados a 
cientos de turistas con sus hijos en brazos con un gesto de asco y de rabia, que a 
nosotros, que no apoyamos para nada esta barbarie, de la vergüenza que nos da se nos 
cae la cara. Les da asco lo que han visto, nos cuentan, y les da rabia no habernos 
escuchado, porque antes de que entraran en la plaza les advertimos a gritos por los 
megáfonos, que no entraran, que no lo hicieran, “its cruel, its animal abuse, yo will not 
like it, dont let your children go in”, pero ya es tarde porque ya entraron y el daño ya 
esta causado, y ahora se enfrentan a la difícil tarea, para el resto de sus vidas en muchos 
casos imagino, de intentar explicarle a su hijo porque le obligaron a presenciar tan atroz 
espectáculo, y digo obligar porque se, todos sabemos, que un niño no quiere ver sufrir a 
un animal, mucho menos a un ser humano, y que de haberles explicado en que consistía 
esta porquería, este festejo demente y sanguinario, seguro que por su propio pie no 
hubieran entrado, y eso lo vemos en sus rostros cada año, niños y adolescentes que salen 
totalmente destrozados, y unos padres asqueados que seguramente juraran no volver a 
pisar esta tierra de tarados. A veces incluso nos piden disculpas por haber entrado, por 
no habernos escuchado y es muy duro, también es muy vergonzoso y es de juzgado. Yo 
les pido a todos los aquí presentes, que apuesten sin miedo por el respeto a todos los 
seres vivos, por la no tortura, por el no sufrimiento, porque si así lo hacen podéis estar 
seguros de que nunca estaréis equivocados, y que por favor se respeten los derechos de 
los niños, porque cada vez que las autoridades competente hacen la vista gorda, y 
además se ocupan de que cada una de nuestras denuncias por entrada de menores a la 
plaza caiga en saco roto, la sensación de impotencia es infinita, se ríen de nosotros, 
decimos, pero no, cuando la autoridad permite que los menores entren no se ríen de 
nosotros, se están riendo de los niños. Por favor parar esta barbarie, exigimos que se 
prohíba la entrada de menores a la plaza, así como no entran a los puticlubs, ni a las 
salas de juego, ni a los combates de boxeo, no deben entrar en la plaza. O mucho mejor, 
la abolición de las corridas de toros. Gracias.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Costa afegir res més a tot el que s’ha dit, perquè la veritat és que 
s’han fet unes exposicions molt evidents i molt eloqüents, i jo lo que els demano és si 
després de tot això, poden continuar mantenint el seu vot en contra, Senyors Regidors i 
Regidores del Partit Popular, si poden mantenir la seva abstenció Senyors Regidors i 
Regidores del PSOE, poden mantenir encara la defensa d’una mal anomenada festa, 
basada en la tortura i en la crueltat animal. Palma ha d’esser antitaurina, perquè les 
curses de bous són una involució ètica i cultural de la nostra societat, i no podem 
permetre que es segueixin celebrant a Palma. Palma ha d’esser antitaurina, i a demés 
s’ha de rebutjar aquesta presumpta declaració de BIC, d’una festa que el que suposaria 
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és protegir la crueltat i el maltractament animal, i fer exaltació i promoció de la 
violència contra els animals. És inacceptable que es pugui promocionar amb doblers 
públics, un espectacle cruel i salvatge, i que a demés se vulgui oferir en els infants, com 
un bé cultural, com un bé d’interès cultural, això és absolutament inadmissible, 
absolutament inadmissible no fer cas a lo que la pròpia llei autonòmica contempla, en 
caràcter general, que està prohibit torturar, maltractar, infringir danys, sofriments o 
molèsties gratuïtes en els animals, però que en la mateixa llei exclou les curses de braus, 
com, d’aquest compliment. Però la pròpia llei també estableix, que en cap cas se pot 
donar cap tipus de suport o subvenció d’institucions públiques de les Balears. Que 
farem amb la declaració de BIC? Que farem si això es dona a terme, es duu a terme? 
Sense cap dubte a demés, no només planteja una qüestió ètica, cultural i moral aquesta 
declaració, sinó també sense cap dubte planteja un conflicte d’interessos, un conflicte 
amb les comunitats autònomes, que han declarat esser antitaurines, com són, Catalunya 
i Canàries. Per això nosaltres duim amb la nostra proposició, que des de l’Ajuntament 
de Palma, s’insti en el Partit Popular i a UPyD, i a la resta de partits polítics, amb 
representació en el Congrés dels Diputats, a no recolzar aquesta declaració de bé 
d’interès cultural de les curses de braus. És absolutament absurd, és absolutament 
absurd pretendre fer servir aquesta figura de màxima protecció a una, a un espectacle de 
tortura, a un espectacle de barbàrie, a un espectacle on els animals pateixen, i a demés 
se’l vol investir amb una mal anomenada festa. Sense cap dubte, també demanem, 
també demanem que se tregui aquesta excepció de les corregudes de toros, i altres 
activitats relacionades amb els animals, de la nostra llei autonòmica, no es pot permetre 
això. Nosaltres estam ja, estam en el segle XXI, som una societat moderna. Com podem 
permetre? I com podem emparar aquest tipus d’espectacles? És que no és visible, no és 
visible per tots que aquests animals pateixen? És que no és visible per tots que la sang 
que cau per sobre aquests animals, és fruit d’una tortura i d’un patiment i d’una crueltat 
que no és admissible en societats com la nostra? Sense cap dubte, el respecte de l’home 
i de les dones cap als animals, està lligat al respecte dels homes i les dones entre ells 
mateixos, i apel·lant a la consciència i a la sensibilitat cap a tots els animals, i per tant a 
la dignitat humana dels membres d’aquest consistori, demano que recolzin aquesta 
moció, demano que sigui declarada Palma, ciutat antitaurina, que sigui rebutjada la 
declaració de BIC de les curses de braus, i que sigui instat, i que s’insti en el Govern 
Balear a modificar la llei, per treure aquesta excepció de la llei. Gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri Sra. Fernández, avui, vostès a un altre punt demanaven 
promoure lo que són iniciativa, la iniciativa ciutadana, i aquí vostès duen una proposta 
per mirar de no permetre que en el Congrés, se pugui debatre una iniciativa legislativa 
popular. I aquest Govern és molt respectuós amb les iniciatives dels ciutadans, i per tant 
el posicionament de l’Ajuntament de Palma, del Govern, és no donar suport a la 
proposta que vostès duen avui, perquè està totalment relacionada amb aquesta iniciativa, 
que s’ha de debatre, que encara no s’ha aprovat, però que s’ha de debatre a nivell del 
Congrés. Pensin que s’han recollit moltes firmes, és vera que hi ha pocs ciutadans que 
hagin vingut aquí a recolzar això de la gent que va firmar, però també és cert que el 
debat no és aquí, és en el Parlament a Madrid, allà pues miri, es xerrarà, es deixarà de 
xerrar, això si es cultura o no és cultura, si és art o no és art, la veritat és que tots estam 
d’acord que és una tradició, i trancar una tradició no és tan fàcil.” 
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Sr. Batle: 
 
“Un moment, un moment. Perdonen, perdonen, perdónenme, por favor, miren. Han 
visto que aquí se ha escuchado respetuosamente, en silencio, la opinión de todos y cada 
uno de las asociaciones que han querido participar. Por favor, por favor, escúcheme, 
usted ya cada sesión, cada sesión interrumpe, usted cada sesión interrumpe y sabe que 
no puede hacerlo, sabe que no puede hacerlo, yo se lo ruego una vez más, de la mejor 
manera posible, con la máxima educación, con la máxima consideración, usted no 
puede interrumpir, usted no tiene ninguna posibilidad de interrumpir este plenario. 
Oiga, mire, esto es un plenario del Ayuntamiento de Palma. Por favor, no, por favor, 
mire por favor, estoy intentando ser absolutamente paciente y generoso, porque hace 
semanas y semanas que usted. Usted no puede dirigirse al plenario. Bueno, pero no es el 
momento, no es el escenario donde usted puede hablar, tiene usted que entender que hay 
unas reglas del juego en la democracia, y esto, y usted no tiene el turno para hablar, si 
usted quiere hablar, tiene la posibilidad de pedir con una asociación, pues pedir y hacer 
intervenciones como hacen el resto de gente, todo el mundo sigue unas reglas. Yo lo 
único que pido, no es que usted no hable, lo único que le pido es que usted como todos 
los demás utilice los cauces legales establecidos, y que después diga lo que quiera, pero 
no puede ser que usted interrumpa cuando usted quiera, cada plenario las veces que 
usted quiera esto. Por favor se lo ruego, y al resto de gente. Muchas gracias, pues se lo 
agradezco, bueno, le agradezco por lo que sea pero se lo agradezco muchísimo, y el 
resto de gente, de intervinientes, yo no les pido que ustedes estén de acuerdo con nadie, 
lo único que les pido, que tal y como hace el resto de gente cuando ustedes intervienen, 
también por favor escuchen respetuosamente, no que estén de acuerdo con lo que 
decimos, simplemente que no nos interrumpan a nadie, porque todo el mundo tiene 
derecho a tener una opinión sobre cualquier postura, y eso es la esencia de la 
democracia. No pueden ustedes instar solamente a la democracia cuando ustedes 
intervienen, también hay que respetar, hay que respetar las intervenciones de los demás, 
es lo único que les pido. Por favor, gracias, continuamos.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si. Seré molt breu, perquè avui és un plenari on majoritàriament la paraula ho tenen 
més els ciutadans, que els que representem en els ciutadans com a Regidors. Miri, 
simplement, simplement, un ha d’esser coherent Sra. Fernández, si se vol defensar les 
iniciatives ciutadanes, no quan les iniciatives ciutadanes vagi bé amb les seves idees se 
recolza, i quan la iniciativa ciutadana no va en la direcció de les seves idees dir, no, no, 
ni s’ha de debatre. Jo crec que és un tema que s’ha de debatre, s’ha de, com se fan 
aquest tipus de normativa legislativa, tothom podrà xerrar en el Congrés dels Diputats, 
tothom podrà dir pues si això és cultura o si no ho és, si això és art o si no ho és, ja dic 
que trancar amb una tradició és un tema complicat, i també amb la situació econòmica 
que vivim, vostès sabem perfectament que hem de pensar també amb les famílies que 
viuen darrera de tot això, que n’hi ha moltes. També són treballadors que se mereixen, 
com a mínim, que en el Congrés dels Diputats se’ls escolti. Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
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“Si moltes gràcies. A nosaltres ens agradaria demanar el vot secret en aquest punt, en 
aquesta proposta. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Molt bé, no hi ha cap problema, jo crec que és una demanda que podem atendre sense 
cap tipus de problema, per lo tant, la votació es farà mitjançant vot secret. D’acord? 
Perquè tothom tingui la llibertat aquí de. Secretaria, ¿hay alguna limitación al 
respecto?” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Bueno, la única cuestión seria, bueno.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Por favor, silencio por favor, se lo ruego.” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Y con independencia de la aplicación del Reglamento orgánico, que en este punto 
requeriría que se tratara de temas que afecten al honor personal, a la dignidad, y que 
además se votara por mayoría absoluta, parece ser que hubo otra votación secreta sobre 
este punto ya. Y si todo el Pleno está de acuerdo aún cuando según el Reglamento no 
sería uno de los supuestos, pues es una opción. En cuanto a la propia votación, estamos 
preparando las papeletas, o sea que.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Entonces, teniendo en cuenta la salvedad reglamentaria de la Secretaria, estamos. 
Estam tots d’acord en que facem la votació secreta? Molt bé. Si, Sra. Fernández.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“El Sr. Martínez se merece una respuesta. Amem Sr. Martínez, no ens doni, no ens doni 
lliçons de democràcia, ni tampoc de participació, no ens doni lliçó. En primer lloc 
m’ofèn, perquè ni tan siquiera s’ha llegit la moció, al manco lo que podria haver fet és 
llegir-se, hagués bastat els tres punts que hem presentat com a proposta d’acord, i veurà 
que en cap moment es rebutja el debat, en cap moment, coses que vostès estaven a punt 
de fer amb la ILP contra les hipoteques. En cap moment estam dient que no s’accepti a 
tràmit, lo que estam dient és que no se recolzi la declaració de Bé d’Interès Cultural, que 
no s’aprovi, que no s’aprovi aquesta declaració, això és lo que estic dient. I per un altre 
banda, vostè intenta remetre el debat a Madrid. Perdoni però és que com no s’ha llegit la 
moció, tampoc ha vist el primer punt, que és declarar Palma, Palma, aquesta ciutat on 
vostè viu i de la qual és Regidor, aquesta ciutat, antitaurina, i aquest és un debat 
d’aquesta sala, i aquest és un debat en el que vostès s’han de posicionar, i vostè ha 
passat absolutament per damunt, no ha volgut ni tan siquiera entrar en el debat, aquest 
era el punt 1. El punt 2 era la no declaració de BIC, que se debati, però que no se declari 
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BIC, perquè és absolutament inacceptable, inacceptable, que es vulgui emprar aquesta 
porta de darrera per subvencionar un negoci privat deficitari, i a demés relacionat amb 
el patiment i el maltractament animal. I el tercer punt era instar en el Govern Balear, 
aquests que estan aquí devora, a que modifiquin la llei, a que la modifiquin per treure, 
per esser coherents amb la pròpia llei, per esser coherents amb el punt que de caràcter 
general, per evitar la tortura, el maltractament i els danys en els animals, i que no 
exclogui les curses de braus, que no exclogui absolutament cap espectacle, perquè no és 
admissible Sr. Martínez en aquests moments, en el segle XXI, acceptar cap espectacle 
al·legant si és cultura o no és cultura, on hi hagi maltractament. Perquè la violència és 
violència, i no se la pot revestir ni de cultura, ni absolutament de res, i això és una 
tortura, i això és violència, i això és sang i mort.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sra. Fernández, vostè mateixa ho ha dit, això és un tema que ja, pues 
s’ha tractat aquí, no és el primer pic que es tracta, i per cert, el Partit Popular no tenia 
majoria absoluta, i no se va aprovar. Per tant no és una qüestió de, perquè vostè s’està 
dirigint inclús personalment a jo, li he de dir, jo no som aficionat en els toros, no he anat 
mai, no és un tema que entri dins les meves prioritats, però si li vull dir que. Mirin, 
vostès de vegades plantegen en aquesta legislatura debats, que no s’haguessin plantejat 
si s’haguessin plantejat quan vostès tenien l’oportunitat de declarar. Si, home, vostès 
venen de que governaven fa 4 anys, que això està molt bé quedar bé ara amb la gent 
quan ve aquí, que està molt bé, però vostès varen governar durant 4 anys, i nosaltres 
propostes damunt aquestes no les hem modificades. A Palma, a Palma, no hi pot haver 
circs amb animals, no les hem, no les hem, no l’hem modificada. Per tant, si vostès 
haguessin aprovat quan governaven, durant la passada legislatura, nosaltres no 
l’haguéssim modificada, no entrava dins el programa electoral del Partit Popular. 
Nosaltres volem esser coherents Sra. Fernández, coherents, perquè vostès avui és que no 
el passat plenari ni un altre, avui estaven defensant les iniciatives ciutadanes, i això que 
s’ha de discutir en el Congrés, ve d’una iniciativa ciutadana, més de 600.000 firmes, són 
ciutadans que han proposat, perquè està regulat així, no ve d’un partit polític. Hi ha 
ciutadans que han fet aquesta proposta, tindran o no tindran raó, però si creiem en la 
iniciativa ciutadana, s’ha d’esser respectuosos, llevant de començar el debat, vostès 
aquest debat diuen no, que no es faci aquest debat, vostès l’iniciativa ciutadana només 
són importants aquelles que els hi va bé a vostès, quan no els hi va bé a vostès, hem de 
dir que no en el debat. Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Gràcies. Molt bé. Por favor, por favor no me hagan repetirles otra vez. Por favor, por 
favor, se lo ruego, están en el Pleno del Ayuntamiento, no hagan que se lo vuelva a 
recordar, se lo ruego. Gracias. Sra. Secretaria, ¿tenemos preparado para la votación?” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Podemos seguir con el siguiente punto o esperar, yo creo que las papeletas ya están.” 
 
Sr. Batle: 
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“Están preparando las papeletas, bueno, ¿les parece pues que sigamos?” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Lo único se puede aclarar los términos de la votación, que es que facilitaremos las tres 
papeletas, a favor, contra o abstención, y luego, o bien por llamamiento o bien pasa 
alguien con la urna de votación.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Perfecto” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Normalmente se hace por llamamiento.” 
 
Sr. Batle: 
 
“¿Ya está aquí? ¿Están las papeletas? Sí. Ah pues mira pues ya lo acabamos pues, 
procedemos a la votación. Las papeletas tienen favor, contra o abstención. Secretaria, 
¿Cómo quiere que lo hagamos? ¿Tachamos la opción elegida o las que no se eligen?” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Como se decida, yo creo que hacerlo todo igual, mejor es poner una cruz al lado de la 
opción.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Elegida.” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Sí, al lado.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Una cruz” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“En el lado derecho de la opción elegida, una cruz… Llamaremos por orden alfabético a 
los Regidores, para que se acerquen y depositen su voto en la urna… Vamos a abrir las 
papeletas de la votación secreta.” 
 
Sr. Batle: 
 



 

- 59 - 

“Un momentito. Vamos a ver, vamos a pedir nuevamente respeto y consideración. Por 
favor, no olviden, no olviden que están en la Sala de Plenos del Ayuntamiento. Por 
favor, por favor, por favor, mire, no me haga tomar ninguna decisión que no quiero 
tomar, se lo ruego, sean respetuosos. Estas son las reglas del juego, nosotros lo somos, 
no están ustedes de acuerdo con nuestras decisiones, yo lo respeto, pero respeten las 
reglas del juego, no puede ser aquí que haya insultos, ni haya gritos, ni haya 
desconsideración para nadie, se lo ruego, si quieren aplaudir yo no tengo ningún 
inconveniente en que aplaudan a quien ustedes quieran, pero no sean ofensivos con 
nadie por favor. Gracias. Pero por favor ya, háganme caso de una vez. Gracias. Vamos a 
proceder al recuento.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament Ple acorda declarar que la ciutat de Palma és contrària a la pràctica de 
les curses de braus. 
 
2. L’Ajuntament Ple insta al PP, a UPYD i a la resta de partits polítics amb 
representació en el Congrés del diputats a no declarar Bé d’Interès Cultural les curses de 
braus. 
 
3. L’Ajuntament Ple insta al Govern Balear a eliminar de l’article 4 de la Llei 
autonòmica de les Balears de Protecció dels animals que viuen a l’entorn humà, la 1/92, 
les excepcions a la prohibició de l’ús d’animals en festes i espectacles on aquests 
puguin ser objecte de mort, tortura, mals tractes, danys, patiments, etcètera.  
 
Es fa votació secreta  a petició del Grup PSIB-PSOE i prèvia acord de la majoria 
absoluta. Es criden nominalment als regidors,  per ordre alfabètic i al batle,  
introduint dins l’urna, que es troba a la taula de Secretaria, el seu vot,  que una 
vegada oberta i verificats els vots per la Secretària General del Ple el resultat és: 
Es REBUTJA per 17 vots en contra,  11 vots a favor i 1 abstenció. 
 
42. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a menjadors escolars 

(93/2013). 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, ja se què una de les tasques més difícils pels 
governants és la de triar. Això representa escollir fer una cosa i, per tant, deixar de fer-
ne un altra. La cosa empitjora quan hi ha manca de diners. Mon pare, militar però abans 
persona, me deia, Bernat, me deia, Bernat Déu nostre senyor va fer de forma molt 
intel·ligent, què les persones tinguéssim el cor a l’esquerra i la cartera a la dreta, i que 
cadascú valorés el què convenia fer en cada moment. Unes preguntes curtes, Sr. Batle 
de Palma de Mallorca: és conscient del que parlem, menjadors escolars, és un greu 
problema? Pel que se de vostè, estic segur que la resposta serà si. La segona pregunta 
és, les retallades s’han fet pensant amb les greus conseqüències que es produeixen? Crec 
què coincidirem que la resposta seva seria un no. Dada la situació actual i en relació en 
els menjadors escolars, què pensa fer el Sr. Batle de Palma de Mallorca? Gràcies.” 
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Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Ara que ja ens diem un altre cosa recordem el nom anterior, no, bé. Me sap greu que 
no estigui el Batle, en aquesta proposició, perquè jo crec que és un dels principals 
problemes socials que té aquesta ciutat, vinculat amb el tema educatiu. El tema dels 
menjadors escolars a Palma és un tema molt greu, és un tema molt greu. Perquè hem 
arribat en aquesta situació? Hem arribat en aquesta situació perquè el Sr. Bauzá, i en 
extensió el seu Conseller Sr. Bosch, el de Cabrera, el de Moet Chandon, el de Llagosta, 
aquest, va decidir que les beques de menjador del 2010-2011, 2011-2012, no se 
pagaven, i encara a dia d’avui no s’han pagat. I les de 2011, 2012 la darrera 
convocatòria, ha sortit tard. Que passa? Que els pares, les famílies, amb més dificultats 
econòmiques no han pogut avançar el menjador, no han pogut avançar els doblers del 
menjador, i molts de nins s’han quedat sense poder anar en el menjador. I aquestes 
mateixes famílies, aquestes mateixes famílies que no poden pagar el menjador, també 
tenen dificultats per pagar els aliments del seu fill, també tenen dificultat per pagar els 
aliments dels seus fills. Mireu quin problema ens han creat des de el Govern de les Illes 
Balears, i a més, a més, que aquestes persones, que aquests nins no puguin anar en el 
menjador, implica que molts d’aquests espais, molts de menjadors d’escoles estiguin a 
punt de tancar, perquè no són rentables. I això també perjudica en els pares i mares que 
si que fan feina, però tenen el menjador com una eina de conciliació laboral i familiar. 
Fins aquí aquesta és la situació, hem duit propostes i propostes i més propostes perquè 
l’Ajuntament de Palma pogués reivindicar que el Govern pagui, i posi en ordre aquesta 
situació, que està afectant molt greument en els nins i nines i a les famílies de Palma. 
fins i tot, segons la FAPA, segons la FAPA, o queden a menjador o nins mal mengen, o 
nins mal mengen. I moltes famílies no ho volen dir, moltes famílies no ho volen dir, que 
estan passant amb aquestes dificultats econòmiques, perquè els Serveis Socials no actuï, 
no actuï en segons quines qüestions. Hem presentat propostes i propostes i més 
propostes per solucionar aquest problema. Fins ara jo considerava que tots eren 
corresponsables, i que entre tots podríem solucionar aquest problema, aquests 29 
Regidors. Però no és així, a dia d’avui vostès, votant en contra d’aquesta proposició, 
passen a esser culpable i corresponsables, de que els nins de Palma tinguin aquesta 
situació en els menjadors escolars, culpables i corresponsables, Partit Popular de Palma, 
culpables i corresponsables. Nosaltres com a administració, com a Ajuntament, som el 
garant més pròxim del ciutadà per poder fer complir tots els seus drets bàsics. Si vostès 
avui voten que no, estan votant que no a la igualtat d’oportunitats, estan votant que no a 
l’educació saludable, estan votant que no a que els nins se puguin alimentar de forma 
adequada, a tot això estan votant que no, a tot això estan votant que no. Diverses 
propostes, hem presentat una PNL en el Parlament, demanaven, perquè no ho feu en el 
Parlament? Presentada. Presentada per solucionar un problema que afecta especialment 
a Palma, no tant en els pobles sinó a Palma. Menjadors a punt de tancar, el menjador de 
l’Escola Graduada, més d’un 70% d’usuaris han davallat, que anaven a menjar. Llavors, 
jo els hi demano, per favor, s’ho repensin, s’ho repensin, inverteixin les prioritats, posin 
en els nins i nines de Palma en el centre de les nostres polítiques i de les nostres 
decisions. Pensin en la igualtat d’oportunitats, pensin en l’educació saludable, pensin en 
l’ajuda en els pares que fem, aquells pares que en aquest moment no arriben a final de 
mes, pensin en aquelles famílies que fa dos o tres anys que no tenen ingressos, pensin 
en la conciliació laboral i familiar de les famílies, pensin en tot això, i si una vegada 
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pensat en tot això, voten que no, han de fer un pensament i una reflexió, de la vostra 
utilitat per estar asseguts aquí. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“Muchas gracias. Sr. Noguera, lo crea o no lo crea, es algo que pensamos cada día. El 
votar en contra esta propuesta, no significa que como ya le he dicho y ya hablamos en 
Comisión, no estemos de acuerdo con el espíritu de la propuesta. Usted lo ha dicho, ha 
traído en repetidas ocasiones, propuestas para instar al Govern a solucionar este 
problema, que realmente es un problema que está afectando a los ciudadanos de Palma, 
y así lo hemos reconocido, y hemos llegado a consensos aprobando esta propuesta de 
instar al Govern. Lo que no vamos a hacer, es instar a los grupos parlamentarios a 
aprobar algo, cuando tienen allí la sede del Parlament, donde van a tramitar y donde van 
a poder debatir esta ley, y creemos que es en ese debate en el que cada uno tiene que 
pues definir cuales son sus posturas. Nosotros evidentemente ya hemos instado al 
Govern, que es quien tiene que solucionar esto, al Govern si que le hemos instado, y le 
digo que si trae más propuestas en este sentido de instar al Govern, las estudiaremos y 
seguramente llegaremos a un acuerdo, como hemos llegado. Pero aquí a lo que se está 
instando, a los grupos parlamentarios, a aprobar algo que todavía no se ha tramitado. 
Que se tramite allí y evidentemente allí ustedes tienen grupo, y que se pueda tramitar y 
se pueda llegar a un consenso, nosotros se lo hemos repetido, con el espíritu de esta 
propuesta estamos de acuerdo, pero no con las formas de instar a los grupos 
parlamentarios a aprobar una cosa u otra, cuando todavía no ha tenido lugar el debate 
parlamentario, y le vuelvo a repetir, estando de acuerdo con el espíritu de esta 
propuesta, en los casos en que ustedes nos vuelvan a traer otras de instar al Govern, 
como así lo hemos hecho en otras ocasiones, estaremos a su lado como ustedes yo creo 
que también están al nuestro en este sentido, y el Ayuntamiento de Palma, yo creo que 
dentro de sus competencias, sí que se está preocupando por los niños y niñas de esta 
ciudad, muchas veces y yo creo que lo hemos reconocido todos, incluso 
extralimitándonos de nuestras competencias, pero al final son ciudadanos de Palma, y 
esa es nuestra responsabilidad. Y estamos haciendo todo lo que podemos, con los 
recursos que tenemos. Dentro de poco debatiremos otra propuesta del Partido Socialista, 
también en este sentido, que también hemos llegado pues prácticamente a un consenso. 
Es verdad que podemos mejorar, que tenemos que reforzar determinadas actuaciones, 
coordinar, pero estamos en ello. Pero quiero que quede muy claro que el votar en contra 
de esta propuesta, no es que estemos en contra de que el Govern deba actuar en este 
sentido, que ya hemos aprobado propuestas diciendo esto, sino el instar a los grupos 
parlamentarios, cuando todavía no se ha producido el debate, yo creo que la política la 
final es esto, tienen que debatirse y se tiene que tramitar esta proposición no de Ley en 
el Parlamento. Muchas gracias.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. Bueno, nosotros votaremos a favor de esta proposición del 
grupo MÉS per Palma, porque, no solo porque estamos de acuerdo, evidentemente, sino 
porque consideramos que es muy grave, compartimos la exposición del Sr. Noguera, en 
cuanto a que se ha llegado a una situación, no solo insólita y sorprendente sino 
absolutamente injusta, de que quienes están pagando el precio de una crisis que han 
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generado determinados sectores, que evidentemente no son ni nuestros niños ni nuestras 
familias, estén sufriendo a causa de los recortes en educación, los injustos recortes en 
educación, estén sufriendo esta situación, en la que los comedores se están cerrando, por 
falta de usuarios, por falta de becas, en la que nuestros niños están viendo una situación 
de desamparo, por parte de las instituciones que tienen la obligación de dar la respuesta 
a sus necesidades. Y creemos que es importante que tomemos responsabilidad en esto, 
evidentemente todos los acuerdos a los que podamos llegar, y más adelante como ha 
dicho la Regidora, debatiremos otro tema que también está en la misma línea, que son 
los materiales escolares, necesarios, imprescindibles, para que la enseñanza de nuestros 
niños sea de calidad. Por tanto, nosotros votamos a favor y consideramos que es 
importante que el Govern asuma sus responsabilidades, que el Parlament legisle y haga 
cumplir los derechos de los ciudadanos, y que el Ayuntamiento vele por sus ciudadanos, 
en este caso por las familias y por los más pequeños, y por la educación sostenida con 
fondos públicos de calidad. Gracias.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Sra. Fernández, vostès són responsables de descafeïnar qualsevol iniciativa que ha 
sorgit en aquest plenari, en torn als menjadors escolars. Vostès són responsables de 
descafeïnar, i sobretot en tema de terminis, perquè lo que nosaltres consideràvem, 
considerem que és una qüestió urgent, s’ha de fer de forma immediata, i vostè 
concretament vostè, sempre ha estat la responsable de llevar els terminis a les propostes. 
En tot cas, que no sigui per nosaltres, l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes 
Balears, de forma immediata, a pagar les convocatòries de subvencions del 2010, 2011 i 
2012, i a convocar també de forma immediata, dins enguany, les beques de menjador 
del 2012-2013, de forma immediata Sra. Fernández, de forma immediata. Moltíssimes 
gràcies.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“Bueno, habiendo cambiado el sentido totalmente de la propuesta, lo que si que pediría 
si pudiésemos aplazar la votación, para ver si podemos llegar a un acuerdo, y que 
podamos hacer nosotros las gestiones oportunas.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“No canviarem una lletra de lo que he dit, vull dir, per estalviar-nos tal, podem esperar-
la a votar-la més tard, però ha d’esser de forma immediata, pagar les convocatòries que 
en aquests moments estan sense pagar i treure la que toca. Ja està.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
“L’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a pagar de forma 
immediata les convocatòries de subvencions de menjadors escolars del curs 2010-
2011 i 2011-2012 a més també s’insta al Govern de les Illes Balears a publicar de 
forma immediata la convocatòria de subvencions de menjadors escolars del curs 
2012-2013”.  
 



 

- 63 - 

S’APROVA per unanimitat la proposta transaccional. 
 
43.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a nul·litat del consell 

de guerra contra Emili Darder (94/2013) i esmena de substitució (134/2013) . 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
Sr. Pere Felip, representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt honorable senyor batle, senyores i senyors regidors, l’Associació de Veïnats Es 
Raval de Sant Catalina, referent a aquest punt, exposa el següent: La nostra entitat 
reclama la nul·litat del consell de guerra criminal nazi-  fatxista que va condemnar a 
mort el batle de Palma Emili Darder, el batle d’Inca Antoni Mateu, el polític i empresari 
Antoni Maria Ques i el diputat i regidor a Palma Alexandre Jaume. És necessari de fer 
justícia amb la memòria històrica i la figura d’aquestes quatre persones que varen ser 
assassinades per ser demòcrates i no uns rebels. Ha arribat l’hora que el PP de Cort 
demostri que no es antirepublicà. Senyores i senyors de l’equip de govern, lis recordam 
que la figura d’Emili Darder i Cànaves es va engrandint així com van passant els anys, 
bàsicament per la vigència del seu pensament. Però no sols creix la figura de Darder, 
sinó també la d’una generació de grans oblidats que durant la major part de la Segona 
República varen regir l’Ajuntament de Palma i impulsaren un projecte modernitzador de 
la ciutat sense precedents. Aquella generació formada, a més d’Emili Darder, per 
Llorenç Bisbal, Francesc Villa-longa, Bernat Jofre, Josep Tomàs Renteria, Francesc de 
Sales Aguiló, Ignasi Ferretjans, Andreu Crespí, Jaume García, Miquel Sureda Blanes, 
Antoni Albertí, Eduardo Gómez Ibáñez, Luis Ferbal, Lambert Juncosa, Manuel Cirer, 
Josep Rovira i Docmael López, entre altres, varen dedicar els millors anys de la seva 
vida a la gestió pública de la nostra ciutat. Emili Darder va morir afusellat pel colpistes 
traïdors a la gloriosa Segona República el 24 de febrer de 1937. Aleshores tenia 41 anys 
i era un prestigiós metge de família benestant-cap de la Secció d’Epidemiologia de 
l’Institut Provincial d’Higiene que des del decenni de 1920 havia duit a terme una 
rellevant tasca científica i també cultural. El 1931 va ser elegit regidor de l’Ajuntament 
de Palma i des de llavors, primer com a president de les comissions municipals de 
Sanitat i de Cultura i després com a batle, impulsà una considerable millora dels 
equipaments educatius, sanitaris i culturals de la ciutat de Palma, especialment per 
afavorir els sectors populars, que eren els que tenien unes condicions de vida més 
precàries. El final tràgic d’Emili Darder, en bona mesura, eclipsà la seva lloable tasca, 
però fent un anàlisi de la seva formació com a metge i com a polític, sens dubte la seva 
figura assoleix una nova i més acurada dimensió. Per acabar, ens agradaria dedicar 
aquestes paraules a Miquela Rovira Sellarès l’esposa d’Emili Darder, que després de la 
tràgica mort del seu marit va dedicar tants d’esforços a preservar la memòria del seu 
espòs per a les generacions futures, res més i moltes gràcies”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“ Jo crec que avui es un dia especial perquè hem pogut arribar a un acord amb aquesta 
qüestió amb un personatge tan important com Emili Darder i que l’Ajuntament de 
Palma doni suport a la sol·licitud de reparació d’aquesta figura conjuntament també amb 
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Alexandre Jaume per nosaltres es un motiu d’orgull, de responsabilitat política de tots 
els grups i sobretot d’uns temes que  no son ni de dretes ni d’esquerres” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Toni facem tancar les portes perquè aquí quasi no el sent del renou, per favor 
volen tancar les portes de darrera es perquè si no, no hi sentim aquí, es possible?. Es que 
a jo m’agrada sentir el que diu i ara amb el renou no el sentia. Gràcies, continuï quan 
vulgui”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“En resum em congratulava pels acords que hem pogut arribar tots els grups i sobretot 
per donar passes en relació a la figura d’Emili darder, no ens quedarem aquí ja anuncio 
que Emili darder també va ser víctima d’una expropiació de casa seva i de moltes altres 
qüestions que tindrem temps de debatre aquests anys en aquest plenari, en tot cas Sr. 
Batle vostè que sempre predica la política moderna voldria fer unes consideracions a 
l’obra d’Emili darder sobretot a Palma. Emili darder va posar en marxa les revisions 
mèdiques i les campanyes de vacunació a les escoles, això es política moderna, fins i tot 
ara s’està retallant amb Sanitat i persones com puguin ser els immigrants sense papers 
no poden gaudir d’una sanitat publica, impulsar la creació de menjadors escolars  i de 
guarderies per els fills de les dones treballadores, menjadors escolars que en aquests 
moments no estem pagant, creació del programa de colònies escolars, gaudir de les 
vacances d’estiu en un medi natural i saludable, la Sra. Crespí va ser la responsable de 
carregar-se el servei de vacances, incorporar el dibuix la música i la gimnàstica com a 
disciplines a les escoles públiques, ara estan en més perill que mai aquestes  matèries, 
fundar els centres de Son Espanyolet, del Coll d’en Rebassa, d’Alexandre Rosselló i de 
Jaume I, fa poc els pares de l’Alexandre Rosselló varen venir perquè no es manté el 
centre adequadament i això posa en perill també en els seus fills, a la segona república 
s’inauguraren més escoles a Palma que no els primers 20 anys de la dictadura, va 
divulgar entre la gent del camp els coneixements d’higiene indispensables, va realitzar 
el projecte de canalització i d’abastiment d’aigua potable per a la nostra ciutat, va crear 
els dispensaris municipals per atendre a la població, l’estengué a diverses barriades de 
Palma, vostès el partit Popular ara fa pagar les targetes sanitàries, apostava pel binomi 
turisme i cultura, fundador de l’Associació per la cultura de Mallorca i tresorer del 
Foment de Turisme, només la cultura farà ciutadans lliures i nosaltres retallem any rere 
any en cultura, llavors el reconeixement a Emili Darder es un reconeixement a les 
polítiques modernes que ara més que mai haurien d’estar vigents. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“ Gracies Sr. Noguera, les formes en política es un tema molt important, quan s’arriba a 
un consens jo lo que no entenc es que desprès d’arribar a un consens a passar d’arribar a 
un consens es vulgui aprofitar per fer una altra cosa que no es un consens que això es lo 
que diem nosaltres fer política a la antiga, ho entén, això es lo que nosaltres diem fer 
polítiques a l’antiga, quan vostè parla de la figura d’Emili Darder sempre s’oblida de dir 
que es fill il·lustre de la ciutat i que va ser fill il·lustre de la ciutat amb un govern del 
partit Popular, ho dic perquè pareix  que vol monopolitzar la figura d’Emili Darder 
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vostè o el seu grup però miro per un tema institucional jo crec que li dic per el tema de 
les formes, li dic de tot cor, si l’hem fet fill il·lustre, si ara estem  proposant aquí perquè 
faltava algo més, jo crec que la figura  d’Emili darder no hauria de ser una figura que 
vostès la volguessin patrimonialitzar contra el Partit Popular perquè no té molt de sentit, 
el Sr. Emili Darder es fill il·lustre quan el Partit Popular tenia majoria absoluta per tant 
no entenc la seva exposició de motius, jo no tenia pensat parlar, però he vist que tenia 
molta intenció d’anar contra el Partit Popular emprant una figura que per una tema 
institucional crec que no s’hauria d’emprar però be cadascú fa política com vol, vostès 
fan política com volen si vostè creu que això es modernitat, jo li dic que nosaltres 
entenem que no, que es fer política a l’antiga. Moltes gràcies Sr. Batle”. 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, el nostre grup polític fa una valoració positiva tant de les iniciatives 
com l’acord que s’arriba en aquest plenari, també feiem una valoració positiva de que es 
faci extensiva d’aquest acord també al regidor i diputat del Congrés dels Diputats el Sr. 
Alexandre Jaume que entre els seus mèrits un va ser que avui sigui del patrimoni 
d’aquesta ciutat el Castell de Bellver que abans era patrimoni de l’Estat, aleshores 
nosaltres pensem que una passa important va ser la Llei de Memòria Històrica de l’any 
2007 per intentar conciliar aquestes dues Espanyes d’Antonio Machado realment 
malgrat no varem tenir el suport del Partit Popular en el seu moment però jo crec que 
hem de posar en valor que avui el Partit Popular faci aquesta alternativa perquè jo cec 
que  es un punt molt important per la conciliació de tots i totes d’aquella Espanya del 36 
al 39 i que encara no té les ferides del tot curades i això jo crec que es una passa 
important i la nostra valoració positiva i el nostre vot a favor de l’alternativa. Moltes 
gràcies”. 
 
Alternativa del Grup Municipal Popular : 
 
1. El Ple de l’Ajuntament acorda donar suport a la sol·licitud de reparació i 
reconeixement personal del batle Emili Darder i del regidor Alexandre Jaume 
segons la regulació a l’article 4 de la Llei 52/2007, de 26 de desembre. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
44.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a donar suport a la 

iniciativa legislativa popular de la Plataforma d’afectats per l’hipoteca 
(95/2013). 

Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa 
Catalina: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors. L’Associació de Veïnats Es 
Raval de Santa Catalina, referent a aquest punt exposa lo següent: per favor Sr. Batle, 
escoltin si són tan amables.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Por favor, silencio por favor.” 
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Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa 
Catalina: 
 
“Sr. Batle. Puc començar?” 
 
Sr. Batle: 
 
“Si, si, quan vostè vulgui, és que estic, venga quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Es Raval de Santa 
Catalina: 
 
“Començaré a partir d’ara. Els desnonaments són el més tràgic indicador de la pobresa 
d’un poble, deixa famílies sense llar, perquè no poden pagar la hipoteca, és la més clara 
prova de la incapacitat del poder polític, molts dels que s’endeutaren fins a les celles per 
adquirir un pis, ho feren enlluernats per les facilitats que donaven les entitats creditícies 
i per miratge de benestar i progrés, que dibuixava el poder polític per perpetuar-se. 
Aquella bombolla esclatà, arrossegant un tsunami d’atur i desesperació, i sempre que 
passa això paguen els ingenus. Ara els polítics i els genis financers, que entabanaren la 
gent senzilla, que es creia les seves dèries, s’amaguen els molt covards, i refusen les 
responsabilitats, i com a acte final inhumà, desastre del desnonament queda en mans 
dels jutges, que han d’assumir una responsabilitat enorme. On queda l’imperatiu 
constitucional que tothom té dret a un habitatge digne? Repeteixo, on queda l’imperatiu 
constitucional que tothom té dret a un habitatge digne? A l’hora de la veritat aquests 
preceptes es converteixen en fum, en molt de fum. Durant dècades el poder polític ha 
consistit pilotades urbanístiques i un preu del sòl brutal, la conseqüència era un 
endeutament insostenible per molts ciutadans, perquè propiciaren fa uns anys 
l’encariment tan espantós dels habitatges. Qui ha enganyat a qui? El poder polític pot 
fer molt més en la lluita contra els desnonaments. Va esser la gatera dels polítics, lligat a 
les caixes d’estalvis i a les grans pilotades urbanístiques, allò que dugué al desastre, no 
hi ha projecte immobiliari que no dugui la signatura, el vist i plau dels polítics amos de 
les institucions, en el temps del boom. Ara són ells els que han d’actuar. Els suïcidis 
inherents a tot desastre col·lectiu, són contagiosos, les derrotes del passat ens ho 
ensenyen, la gent el llevava, se llevava la vida al port d’Alacant, en plena desfeta 
republicana el 1939, drames molt pitjors ocorregueren a Alemanya o al Japó el 1945, la 
successió de suïcidis, és una malaltia social, correspon als polítics evitar-ho. S’han 
d’aplicar fórmules que impedeixin que es tregui la gent de la seva llar, i s’han de 
premiar les persones que n’ajuden altres a resistir. Aquí s’han condecorat pallassos 
empalmats, però no els ciutadans anònims que donen suport als altres que pateixen, on 
els empresaris que contra tota esperança es neguen a tancar. Resistir és vèncer, sempre 
que al cap davant hi hagi líders i no pirreumes, repeteixo, que hi hagi líders i no 
pirreumes. La implacabilitat dels desnonaments, per un costat, i l’onada de suïcidis per 
altre, incrementa l’alarma social, i fan créixer la tensió. Fins ara les reaccions 
institucionals són tímides, molt tímides, avança la iniciativa que sigui suficient tornar el 
pis perquè es perdoni el deute, però això no basta, perquè molta gent està a punt de 
perdre la seva llar. Ja per acabar diré, el deute privat a l’Estat Espanyol és esfereïdor, 
impossible d’assumir per a milers i milers de famílies, mentre no arribi la recuperació 
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econòmica i la possibilitat de trobar feina. De moment continuen els suïcidis, com si el 
desig de morir fos contagiós, no hi ha democràcia digna d’aquest nom que pugui 
consentir aquest desastre. Res més i moltes gràcies.” 
 
Sr. Mulet Torres, representant de FEPAE: 
 
“Honorable Sr. Batle. Miri, Bons Aires Arxiduc no parlarà, com també hi ha una 
demanada, no parlarà, com a Bons Aires Arxiduc no parlarà, per lo tant com hi ha una 
petició de FEPAE, deixarem la de Bons Aires a fora, i parlarem com a FEPAE. Jo crec 
que casi tot això ja s’ha dit, per lo tant jo procuraré com vostè demana esser 
absolutament breu. Entenem que ningú, absolutament ningú dels nostres companys 
ciutadans ha de morir. Estam en contra d’aquesta situació, que ve d’un problema que 
s’ha de resoldre d’una manera molt ràpida, des de fa molts anys. Per això des de FEPAE 
ens mostrem a favor de la iniciativa de legislació popular, presentada per la Plataforma 
d’afectats per les hipoteques, i recolzem totes les mesures necessàries que s’hagin de 
prendre per solucionar el problema dels desnonaments, i la greu problemàtica social que 
els acompanya. A demés sol·licitem a l’Ajuntament la màxima urgència perquè faci 
feina en paralitzar tots els desnonaments, tenint en compte les bases reivindicatives de 
tots els ciutadans, que han parlat o parlaran després. En el mateix temps mostrem el 
nostre recolzament i la nostra solidaritat, amb totes les famílies de les persones 
afectades, tant pels suïcidis que han tingut en compte o que s’han produït, com per 
aquelles que estan perdent els seus llars en aquest moment, que això a part dur una 
desesperació també de perdre el seu futur. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara, representant de la Federació d’Associacions 
de Veïns de Palma: 
 
“Hola, bones, som jo un altre vegada, me deixen la paraula. Bé com dic, Senyors 
treballadors, anomenats polítics d’una empresa que es diu poble, estic aquí. Teniu llapis 
i un paper? Perquè farem comptes. 30 euros una Comissió que la banca que es defensa, 
cobra mensualment per quotes descobertes. Aquests 30 euros per 12 mesos són 360 
euros, per un milió de persones que se’ls fa anuals, xerrem de 360 milions d’euros. Això 
és la punta de la quantitat de doblers que els bancs ens han robat en els ciutadans, i ens 
han robat a expenses de la ceguera dels governants, i xerro dels governants perquè aquí 
estic cansada que un dia quan governa, perquè vosaltres vareu fer. Vostès governen i lis 
toca ara, deixeu, sabem prou de sobre, sabem prou lo que se varen equivocar els altres, 
perquè ho estam pagant ara, però és que vosaltres vareu prometre que ho resoldríeu, i no 
ho esteu resolent, sinó que ho esteu empitjorant. Per lo tant, no doneu les culpes i feu-ho 
un poquet millor. Després d’això vos dic, demanem la dació en pagament amb efecte 
retroactiu, cap de vosaltres té els nassos de dir-me quina quantitat és, quina quantitat és 
la que el Govern tindrà que desembutxacar, cap perquè ningú la sap. Ningú, cap de 
vosaltres, cap, però vos atreviu a dir que aquesta quantitat enfonsarà Espanya, 
l’economia espanyola. Mentides, perquè ni siquiera ha sortit un punyeter número, una 
xifra, amb lo qual com vos atreviu, com vos atreviu a dir que això enfonsarà. Sabeu lo 
que enfonsa l’economia espanyola? Sabeu lo que enfonsa? Totes les corrupteles que hi 
ha, de les dues bandes, durant 20 anys els governants ens han pres pel pito del sereno, i 
amb els nostres doblers beuen aigua de 5 euros, botellins, quan no en dona la sanitat. No 
teniu, és que no, no ho entenem com deis que la dació en pagament amb efecte 
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retroactiu no es pot fer, es pot fer i és factible. Tot Llevant ha fet macro construccions 
que estan perdent 500.000 euros, segons deia el Diari de Mallorca, diaris. Hi ha un 
Palma Arena, hi ha un metro que es va tenir que arreglar dues vegades. Hi ha per tota 
Espanya, des de el nord fins al sud, amb el PSOE i el PP, han fet vertaderes animalades 
amb els nostres doblers, i ara ens deis que amb els nostres doblers no es pot rescatar el 
ciutadà, que no podem amb els nostre doblers, que la gent no se mori de fam. Ni 
siquiera sabeu quina quantitat és, però ja vosaltres esteu dient que no es pot fer. Com 
que no se pot fer? Podem fer un Palau de Congrés, que s’està caient i no s’està acabant, 
i no pot donar-me de menjar en el meu fill, que no en té. I vos atreviu encara a dir que 
això és política. No és just, no és just. Estic cansada de dir-vos que no trepitgeu per on 
la gent trepitja, no tenia ni idea del sofriment que hi ha aquí, ni idea, no només a les 
Illes Balears, a tota Espanya. Si són tan pocs, com deien fa poc, un 2,5% pues per favor, 
teniu, teniu la decència de votar a favor de la ILP. Només demanen els ciutadans, que 
se’ls retorni una mica de lo que ells ja han pagat, una mica, perquè si suméssim tot el 
que ens heu robat, si suméssim tot, podríem pagar moltíssimes dacions en pagament, 
perquè jo si he fet els comptes, i no surt tan car. Així que moltes de gràcies.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Bé, és un dia important perquè la vuitena ciutat de l’Estat, com és Palma, es posiciona 
a favor de la iniciativa legislativa popular, de la Plataforma d’afectats per la hipoteca. Jo 
crec que moltes vegades hem de fer, de corretja de transmissió del malestar dels 
ciutadans cap a les institucions, i avui és un bon motiu que Palma es posiciona a favor 
de la ILP, a favor de la dació en pagament retroactiu. Dit això, crec que hem de 
considerar una sèrie de qüestions molt importants, quan nosaltres, quan nosaltres, tots 
nosaltres, ciutadans tots, pagàrem 100.000 milions d’euros a la banca, en el rescat 
financer. Quines contraprestacions socials hi hagut? Pues les contraprestacions socials 
que hi ha hagut són zero, zero, ni habitatges de lloguer a preu públic, ni habitatges en 
venda a preu raonable i socialista, res, hem seguit mantenint aquesta estafa que es diu 
bancs. Avui en el punt 34, en el punt 33, aprovarem un acord d’adhesió a l’Ajuntament 
de Palma, al conveni per la creació d’un fons social d’habitatges, destinats a lloguer per 
afectats dels desnonaments. Un acord que ve de l’Estat espanyol, pel qual posa 6.000 
habitatges a disposició de les persones, que pugui tenir bé, que puguin tenir el problema 
de la desnonada. 6.000 habitatges per tot l’Estat espanyol, quan a Palma cada dia n’hi ha 
3 desnonaments, i al llarg de l’any n’hi 1080 desnonaments, aproximadament. I el Sr. 
Rajoy posa 6.000 habitatges, 6.000 habitatges que han cedit, que han cedit les entitats 
financeres, gràcies Senyors corruptes, gràcies Senyors corruptes per cedir-nos 6.000 
habitatges que ens han costat a cada ciutadà 16.000, bé a tots els ciutadans 16.000 
milions d’euros. Cada cessió d’aquests habitatges, d’aquest acord amb entitats 
financeres i Estat espanyol, en els ciutadans ens han costat 16.000 milions d’euros. 
Moltíssimes gràcies Sr. Botin, moltíssimes gràcies Sr. Rato, moltíssimes gràcies 
Senyors corruptes criminals, moltíssimes gràcies, moltíssimes gràcies. Clar, així jo 
també faig negocis, gràcies Sr. Banc, 16.000 milions d’euros per habitatge, i després en 
parlàrem, i amem com vostès defensen que després nosaltres, després de nosaltres pagar 
7.000 milions d’euros, després només hi hagi la contraprestació de 6.000 habitatges. 
Tots, tots els bancs públics dels bancs rescatats, tots els bancs d’habitatge dels bancs 
rescatats hauria d’estar al servei de la ciutadania, per començar això. Se pot acabar amb 
el drama dels desnonaments? Si que es pot, si que es pot. Com? Votant la ILP de la pah, 
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votant a favor de tots els grups en el Congrés. Si que és bo, si que es pot perquè la 
democràcia no és anar a votar cada 4 anys, si que es pot perquè la ciutadania ha de tenir 
mecanismes de correcció, davant els incompliments electorals i les injustícies, si que es 
pot perquè s’ha de governar per les persones i en les persones, i no pels poderosos, 
corruptes, banquers, prevaricadors, especuladors de vides, troikes, oligarquies, agències 
de qualificació, draguis i altres elements non grats. I si que es pot perquè no hi hagi més 
assassinats, i si que hi hagi presó per tots aquells que s’estan beneficiant de la crisis 
econòmica, els especuladors, els banquers, per tota aquesta gent, que aquests si que han 
creat la crisis, i no les persones que s’estan desnonant dia rere dia a la nostra ciutat, a la 
resta de l’Estat espanyol. Senyors del Partit Popular, Senyors del Partit Socialista, en el 
Congrés, vostès tenen representació en el Congrés, si que es pot solucionar el drama 
dels desnonaments, i és votant la iniciativa legislativa popular, legitimada per un milió i 
mig de persones de la Plataforma d’afectats per la hipoteca. Moltes gràcies.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, avui és un moment important, perquè tots els grups municipals 
hem decidit donar suport a la tramitació de la iniciativa legislativa popular, no he de 
recordar quina és la gravetat de la situació, és vera que els desnonaments són la cara 
més dramàtica de la crisis econòmica que estam patint des de fa molts d’anys. És vera 
que s’han pres mesures des del Govern, mesures mitjançant un codi de bones 
pràctiques, que tractava de posar en comú les mesures amb la intervenció dels bancs. I 
també una llei de defensa dels deutors hipotecaris, amb l’objectiu de reduir les cargues 
financeres, i de provocar o facilitar el pagament de la hipoteca. Està clar que el 
pagament de la hipoteca ha d’esser el primer objectiu, però està més clar encara que 
s’ha de defensar, i s’ha de mirar per totes les persones que no tenen la possibilitat de 
poder ocupar o mantenir la seva, el seu habitatge. Nosaltres volíem en un primer lloc, en 
lloc de votar aquesta proposició, havíem passat de fer una declaració institucional, igual 
que ha fet el Parlament de les Illes Balears, una declaració en la qual se garanteix i se 
dona suport a la tramitació de la iniciativa legislativa popular, en el Congrés dels 
Diputats, però s’ha decidit passar a votació aquesta proposta. Hem de dir que donarem 
suport, com és clar, a aquesta iniciativa legislativa popular, però hem de recordar també 
que els punts que recull aquesta iniciativa, ja varis d’ells s’han posat en marxa. Per un 
lloc, la dació en pagament, amb efectes retroactius, s’ha donat suport des de el Partit 
Popular. La paralització dels desnonaments ja s’ha posat en marxa, s’ha fixat una 
pròrroga de 2 anys, durant els quals les entitats financeres no hauran de fer 
desnonaments. I s’ha fomentat el lloguer social, amb la creació d’un fons estatal 
d’habitatges, pels ciutadans. Lo que podem dir és que des de l’Ajuntament de Palma, 
estam fent tots els esforços possibles per donar solucions a aquestes persones que no 
poden pagar la hipoteca, i que estan a punt de perdre el seu habitatge. Estam treballant 
des de el Departament de Serveis Socials, amb la protecció de les persones que ho 
necessiten, i sobretot des de l’Àrea d’Urbanisme, s’ha posat en marxa un fons 
d’habitatges, que se posaran a disposició de les persones que ho necessitaran. Per això 
donam suport a aquesta proposta, l’única cosa que hem canviat és, en lloc de dir 
aprovar, hem dit tramitar, perquè com vostès saben, una iniciativa legislativa popular és 
una iniciativa que ve de la ciutadania, però s’ha de donar la possibilitat de que sigui 
objecte d’una tramitació parlamentària, amb un debat, amb totes les forces polítiques, i 
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això és el que considerem que és més democràtic, i terminarà a un text normatiu, que 
serà consensuat per totes les forces polítiques. Gràcies.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Claro que sí se puede, se puede, un grupo como el nuestro, que no 
fue capaz de ver la envergadura de la crisis, yo creo que tiene que quedar muy claro, 
que hoy tenemos clarísimo que sí se puede, y tenemos que agradecer, sin lugar a dudas, 
a los que siempre empujaron, a los que siempre están y han estado ahí, a los que se 
siguen exponiendo cada día, y a los que están tratando de impedir que una generación se 
pierda por una estafa bancaria brutal. Compartimos, efectivamente, la necesidad de esa 
moratoria, compartimos la dación en pago con carácter retroactivo, y compartimos el 
alquiler social. ¿Por qué le retroactivo? Porque no habrá futuro si no arreglamos el 
pasado. Decía el Sr. Noguera, que en el punto 33 debatimos algo que se parece mucho 
más a la caridad que a los derechos, 6.000 viviendas que no quieren los bancos malos, 
que son capaces de donarnos, para dar cuenta a 400.000 desahucios que ha habido hasta 
la fecha. Pero, más allá de la tramitación de la ILP, tenemos aquí en Palma, ¿Qué es lo 
que estamos haciendo? ¿Qué es lo que está haciendo el Govern? Hablaron, y habla 
ahora la Sra. San Gil, de que había una bolsa para hacer un convenio con los 
promotores, que anunciaron a bombo y platillo hacer tres plenos, del que todavía no hay 
una firma. Se habló de que el Patronato del Habitatge pondría a disposición las 31 
viviendas que tiene, y que en mes y medio estarían rehabilitadas, ya vamos con un 
retraso de dos meses. Y hablamos de un programa como Palma Habitada, que se ha 
desmantelado a todas luces. El problema está en la calle y el problema es real, la 
iniciativa de la gente nos ha arrasado, y si no estamos a la altura desde luego no tenemos 
porque estar aquí.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si, seré breu. Simplement un gran homenatge a totes aquelles persones que dimecres 
horabaixa, la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca, estan atenent a centenars i 
centenars de persones, pel tema dels desnonaments, crec que bé, volíem donar les 
gràcies a tots aquests ciutadans, que de forma desinteressada estan lluitant contra 
aquesta xacra de la societat.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Bueno, yo no tengo mucho más que añadir, simplemente reiterar lo que he dicho, creo 
que es importante que seamos conscientes de la situación, de la gravedad, y sobretodo 
de la responsabilidad que tenemos aquí, de poder ayudar a estas personas que lo están 
pasando tan mal, y creo que cada uno desde la posición en la que está, ha de trabajar a 
favor de estas personas, ya sea desde entidades sociales, desde entidades bancarias, 
desde puestos de administración, puestos de cargo público. Creo que es importante que 
todos seamos conscientes que esto nos puede pasar a todos, a nuestros familiares, y es 
importante que sigamos trabajando en esta línea. Gracias.” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement, en el punt 2 en lloc de “aprovar” posar “tramitar” 
per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
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1. L’Ajuntament de Palma dóna suport a la Iniciativa Legislativa Popular per a la 
dació en pagament perquè la modificació que planteja afavoreix la consecució de 
determinats articles de la Constitució: l’article 47 que determina el dret a 
l’habitatge; l’article 33 que limita el dret a la propietat privada en compliment de 
la seva funció social i l’article 24 que garanteix la tutela judicial. Així mateix, 
aquesta iniciativa va en la línia de les observacions de la Unió Europea per 
prevenir problemes de sobre-endeutament i per tal què l’accés al crèdit es faci de 
forma responsable. 
 
2. L’Ajuntament de Palma insta els grups del Congrés a tramitar la Iniciativa 
Legislativa Popular per a la dació en pagament per solucionar el drama dels 
desnonaments. 
 
S’APROVA per unanimitat amb una esmena de rectificació, en el sentit d’allà on 
diu “aprovar” ha de dir “tramitar” 
 
45.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’ordenació de les 

actuacions concurrents i eliminació de les duplicitats entre el Govern, el 
Consell de Mallorca i l’Ajuntament de Palma en matèria de serveis socials 
(97/2013). 

Sr. Mulet Torres, representant de l’Associació de Veïns Bons Aires Arxiduc: 
 
“Honorable Sr. Alcalde, Señores Regidores. En esta propuesta si que hablo en nombre 
de Bons Aires Arxiduc, y no en nombre de FEPAE. Todo tiene una explicación de esa 
equivocación. Bien, yo decía, yo querría explicar aquí que no entiendo las razones y el 
motivo, porque la intervención de Bons Aires Arxiduc en el anterior Pleno, ha llevado 
unas diríamos pequeñas polémicas dentro de las cadenas diríamos sociales, o las líneas 
sociales. Yo quería decir ahora que llevamos dos años atravesando, haciendo una larga 
travesía del desierto, carencia de subvenciones que no tiene la culpa el Ayuntamiento, y 
otras circunstancias. Y ello nos ha dado a ver las necesidades más o menos reales, que 
existen en materia social en las barriadas y en las personas. Por esta razón hemos 
presentado una modificación estatutaria, que estamos a punto de tener aprobada, en la 
cual le hemos añadido, Asociación de Vecinos y ayuda social, y desde ahí hemos 
cambiado un poco nuestra línea, no solo en la representación de los vecinos, en la parte 
municipal, sino también en la ayuda a las necesidades vecinales en las diferentes 
vertientes que se puedan obtener. A raíz de este comentario, o de esta explicación, y en 
ese punto, en el punto 45, vemos el hecho de asignar o de tener, o de ver, la duplicidad 
de trámites sobre la actuación social de los diferentes estamentos. Nosotros hemos 
podido recabar en el último año, muchas necesidades de ese tipo, y la gran confusión 
que hay entre los propios usuarios de los servicios sociales. Por eso nos atrevemos a 
pedir al Ayuntamiento, que no decaiga en ese camino. Hemos constatado que tiene unos 
profesionales muy cualificados, y que sabemos la falta de liquidez que en estos 
momentos dispone, para poner en práctica unos determinados proyectos. Lo que 
estamos es a esto, a evitar las duplicidades, pero teniendo en cuenta que las asociaciones 
estamos algunas de ellas muy próximas a este sentir, y a esta necesidad que se va 
produciendo día a día en las barriadas, tengan algo más que ver en la participación de la 
resolución de esos problemas, este es un primer punto. El segundo punto, digo porque el 
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Ayuntamiento es la institución más próxima a la ciudadanía, en consecuencia yo no se 
si existen instrumentos legales o no, para reclamar más fondos para dedicar a la ayuda 
social, quizás una mayor independencia respecto de lo que es el Consell Insular, y el 
Gobierno autonómico, es decir, me imagino y así entiendo, que en diferentes puntos de 
la Ley de Capitalidad, pueden servir para poder aumentar el presupuesto y la forma de 
recibir ayudas a este punto de la necesidad social. Nosotros cada día la vemos con más 
frecuencia los jueves y los miércoles, que atendemos a mucho público, tenemos en 
marcha unas diferentes acciones, y vamos a emprender otras que esperamos que 
podamos estar a la altura que la gente, los habitantes de Palma necesitan. Nunca hemos 
celebrado fiestas de barriada, y nunca hemos estado en este tipo de actividad, pero si 
pretendemos estar en la ayuda social, en tiempo social, y ver que el Ayuntamiento de 
Palma consigue tener con esta, con evitar esa duplicidad de gestiones, más dinero 
público, para poder compartir, y contar más con las asociaciones de vecinos. Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Muchísimas gracias, muy amable Don José Maria. ¿FEPAE va a participar? No.” 
 
Sr. Mulet Torres, representant de l’Associació de Veïns Bons Aires Arxiduc: 
 
“Perdón, yo si me permite lo explico. El problema es que FEPAE está cambiando las 
oficinas de lugar, entonces, al presentar las peticiones de intervención, la persona que 
nos trabaja mezcló los dos puntos y solicitó dos instancias diferentes en los puntos.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Perfecto, ya está, gracias por la aclaración, muy amable. Don Bernat, quan vostè 
vulgui.” 
 
Sr. Ferrer Guardia, representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, seré brevíssim també, jo també. Un grup de treball 
independent, és una eina poderosa que cap empresa es negaria a formar, per millorar els 
costos i els resultats. No està d’acord Sr. Batle de Palma de Mallorca que si els resultats 
són bons el mèrit serà seu i del seu Equip? No està d’acord Sr. Batle de Palma de 
Mallorca que si els resultats són bons els ciutadans sortiran guanyant i també les arques 
municipals? Ja fa anys hi havia un programa a la televisió que es deia, la unión hace la 
fuerza, des de La Defensa els instem a aprovar aquesta moció, tots hi sortirem guanyant. 
Gràcies.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. En primer lugar decir que suscribo plenamente lo dicho por cada 
una de las entidades intervinientes, y dicho esto digo que, bueno, estamos ante una 
propuesta que es compleja, pero de enorme importancia para la ciudad, y sobre todo 
para este Ayuntamiento, y la manera en que damos respuesta a las necesidades de la 
ciudad, de las barriadas, y sobretodo de las personas y familias que tenemos en nuestra 
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ciudad. Si para algo ha de servir la crisis, es para revisar modelos, y más en el campo de 
los servicios sociales, dar mejores respuestas a las necesidades y problemas de nuestros 
ciudadanos, sobretodo desde el punto de vista social, y es algo que tenemos que hacer 
como Ayuntamiento, unas necesidades y unos problemas que en muy poco tiempo han 
cambiado, y que como administración, no sobre el Ayuntamiento sino también el resto 
de las administraciones, nos está costando mucho readaptarnos a esta nueva realidad. La 
mayoría de los ayuntamientos de España, que por cierto mayoritariamente gobernadas 
por el Partido Popular, están reclamando, están exigiendo, que se revise el tema 
competencial, que se ordenen competencias. De hecho hay algunos ayuntamientos que 
ya han iniciado trabajos entre las distintas administraciones, para revisar todo el marco 
competencial, y recordemos el famoso convenio que firmó la Sra. Botella con la Sra. 
Aguirre, para precisamente ponerse a trabajar en este marco. Los recursos son los que 
son, no los vamos a cambiar, no vendrán más, y esperemos que no vengan menos, hay 
que ser más eficientes, en eso estamos de acuerdo, para ello es fundamental ordenar 
competencias, eso nos permite eliminar duplicidades, cubrir vacíos, en definitiva, 
ordenar competencias para mejorar la respuesta a las necesidades y problemas 
ciudadanos. Las competencias en materia de salud, de educación, más o menos con la 
ley en la mano, más o menos están claras, con problemas que tenemos, pero más o 
menos están delimitadas. El caso de los Servicios Sociales es muy complicado, el actual 
marco legal no resuelve, es muy complejo, y actualmente la reforma local que plantea el 
Gobierno del Estado, la verdad es que cuando la leemos, no aclara competencias, no 
evita duplicidades, y tampoco resuelve el grave problema de financiación que tenemos 
los ayuntamientos. Eso sí, se habla de desmantelar, de privatizar servicios, etcétera, pero 
es verdad que el problema que tenemos realmente los ayuntamientos de aclarar 
competencias, no lo resuelve. Hablar de ordenar competencias, es hablar de mejorar la 
respuesta a los problemas y necesidades ciudadanas en materia social, pero también es 
hablar de que la falta de respuesta por parte de la administración central, autonómica, 
insular, al final es suplida por el Ayuntamiento, y usted Sra. Fernández lo sabe mejor, 
¿Por qué? Porque tenemos una gran cantidad de problemas en nuestra ciudad, derivados 
por determinadas decisiones que se están haciendo por parte de otras administraciones, 
y que el ciudadano quiere que el Ayuntamiento le resuelva, y a veces no podemos dar 
respuesta, y eso es un problema que tenemos en estos momentos, y es por eso que es 
fundamental revisar y ordenar el tema de las competencias. Estamos hablando de, por 
poner ejemplos, y yo creo que a lo largo del Pleno ha habido una gran tipo de muchos 
ejemplos, donde la administración, ni el Estado, ni la Comunidad, ni el Consell, ni el 
Ayuntamiento, somos capaces de dar respuesta. En tema de menores hay una 
competencia clara, que es del Ayuntamiento, y que no está ejecutando, o que no se está 
ejecutando como tocaría, y es el tema de la preservación familiar, de la detección y el 
tema de prevención. Cuando se detecta que un menor tiene carencias sociales, afectivas, 
económicas, ¿Quién está ayudando a ese menor? ¿A esa familia a seguir adelante? En la 
mayoría de casos estamos hablando de apoyos económicos, educativos, de apoyo social, 
se trata de evitar el siguiente paso, una intervención por parte del Consell. Estamos 
hablando de temas que hemos hablado en este Pleno, de comedores sociales, del tema 
de los comedores escolares, toda la situación dramática de que tenemos con algunos 
niños, que estamos detectando que están mal alimentados. Con el tema del tema de los 
libros, del material escolar, el tema del refuerzo escolar, o no olvidemos el informe de 
infancia y pobreza, elaborado por Unicef Baleares, que habla sobre el tema, cuyos datos 
son realmente alarmantes en cuanto a pobreza en la infancia. Y realmente como 
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Ayuntamiento no sabemos, no podemos dar respuesta, pero tampoco se está dando 
respuesta por parte del resto de las administraciones, nos pasamos la pelota 
mutuamente, pero hay una realidad a la que no estamos dando respuesta, y lo mismo 
podríamos hablar de mayores, los centros de día, no estamos cubriendo las plazas, y las 
residencias están colapsadas, es que esto no tiene ningún sentido. Los recursos son los 
que son, estamos todos de acuerdo en que políticas de mayores es, no separar al mayor 
de su familia, pero eso si las residencias están colapsadas, estamos destinando una 
cantidad de recursos al tema de las residencias, pero en los centros de día están 
totalmente vacíos, yo creo que hay que redefinir, repensar, el tema de las políticas, y 
para eso es fundamental Ayuntamiento, Consell y Comunidad Autónoma, y también el 
Estado, pero sobretodo Comunidad, Consell y el Ayuntamiento de Palma, porque somos 
capital y porque también tenemos un marco legal diferente al resto de los 
ayuntamientos. Hay otros temas, el tema de la pobreza, ¿nos hemos planteado que va a 
pasar si cierran aquellos centros que tratan el tema de la marginación severa? Vamos a 
tener un problema en Palma, y lo vamos a tener, porque el Consell no está dando 
respuesta, pues eso nos afecta. Yo creo que en esta situación de crisis es fundamental 
revisar todo, y saber donde estamos y hacia donde queremos ir, y por eso hemos 
presentado esta propuesta. A mi me da igual si se aprueba esta propuesta o otra 
parecida, pero creo que es fundamental que el Ayuntamiento de Palma, trabaje y revise 
todo el tema competencial conjuntamente con el resto de las administraciones, para dar 
respuesta mejor a los ciudadanos de Palma. Muchas gracias.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“Muchas gracias. Bueno en primer lugar antes de entrar en la propuesta, si que me 
gustaría dejar una cosa clara, porque yo creo que el Ayuntamiento si que asume 
totalmente su competencia en tema de menores, de hecho le diría que es que estamos 
asumiendo más competencias en temas de menores, que la que nos corresponde, porque 
bueno, pues si que como bien dices existe ciertas discrepancias a nivel técnico, de donde 
esta el límite de la competencia en menores del Ayuntamiento, y donde pasa al Consell, 
y nosotros nos estamos extralimitando pero evidentemente el menor es el bien mayor a 
proteger y lo seguimos haciendo, pero quería dejar esto claro. Como ya hablamos en 
Comisión, nosotros estamos totalmente de acuerdo con esta propuesta, pero no en el 
momento en el que se trae, si se hubiese traído hace unos cuantos meses, la hubiésemos 
aprobado, pero claro, es que estamos hablando que se está tramitando, o se va a tramitar 
una ley a nivel estatal, en el Parlamento, que es la Ley de Racionalización y 
Sostenibilidad de la Administración Local, que es la que va a definir las competencias 
de cada administración, que es la que además tiene diferentes órganos que van a dirimir 
los conflictos entre las administraciones, cuando no se pongan de acuerdo, que es una 
ley que está en tramitación y que no sabemos dónde va a quedar. Es cierto que tal y 
como está redactada la ley, los servicios sociales, no queda muy claro cuales son las 
competencias que se quedará el Ayuntamiento, y cual el Govern, esto es algo que el 
propio Alcalde pues ya ha trasladado, que se debe contemplar en la ley una mayor 
regulación, pero evidentemente hasta que no esté aprobada esta ley, no vamos a saber 
que competencias le corresponden al Ayuntamiento, con lo cual, que un grupo de 
expertos, como usted pone en la propuesta, revise y ordene las competencias, revise las 
competencias de cada una de las administraciones competentes, teniendo en cuenta las 
principales necesidades de demandas y problemas, cuando no sabemos que 
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competencias va a tener cada administración, entendemos que va a ser un trabajo en 
balde. Yo ya le hice la propuesta, que es, podemos dejar la misma redacción, pero que 
se constituya en el momento en el que esté aprobada la ley, en el momento en el que 
esté aprobada la ley que evidentemente vamos a necesitar esa ayuda externa, para el 
traspaso de competencias, para definir exactamente cuales son las competencias, como 
lo tenemos que hacer, podemos crear esta Comisión de expertos independientes de las 
administraciones, de la UIB, lo que quiera, pero en el momento en el que esté aprobada 
la ley que sepamos en que marco competencial nos movemos, porque ahora mismo es 
que no sabemos como va a quedar esta ley que está en trámite. Entonces yo le pediría 
que constituyamos esta Comisión, en el momento en el que el marco competencial este 
claro, que por lo que parece pues bueno la tramitación ya es inminente. Y bueno, 
evidentemente, el segundo punto va en relación con el primero. También decirle que, 
como ya lo hemos informado en varias ocasiones, una de las primeras cosas que 
hicimos al llegar al Gobierno, fue constituir una Comisión tanto técnica, como política, 
entre las tres administraciones, que se reúnen de forma mensual, precisamente para 
evitar estas duplicidades, y para ir más coordinados, y esto si que lo estamos 
cumpliendo escrupulosamente, y cada mes tenemos reuniones de esta Comisión, a veces 
es Comisión política y a veces también es Comisión técnica. Pero yo si que le pediría 
que, se replanteasen el que esta Comisión la creemos en cuanto tengamos el marco 
competencial definido, con este proyecto de ley. Muchas gracias.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Yo le haría una reflexión, ¿Cuántos años hace que los 
ayuntamientos esperamos una ley? Y no la tenemos. En estos momentos, estamos 
hablando de un borrador que está encima de la mesa, un borrador, un ante proyecto, que 
no verá la luz, y no verá la luz precisamente porque el Partido Popular está en contra, la 
mayoría de los ayuntamientos donde ustedes gobiernan, están en contra de este 
proyecto, ante proyecto, borrador, llámese como. Y no verá la luz,  así como está 
redactado, es que no, porque no tiene ningún sentido, porque no resuelve los problemas 
de los ayuntamientos, ni de los pequeños, ni de los medianos, ni de los grandes. Por lo 
tanto, ustedes siguen tomando decisiones, y no aplazan esas decisiones a que tengamos 
una ley que revise y regule las competencias. Se toman decisiones, y se aplican recortes, 
y esos recortes afectan a los ciudadanos, y no se espera a que haya a, no, se toman 
decisiones, pues yo lo que pido es lo mismo, empecemos a trabajar, revisemos, y la ley 
ya vendrá, porque no sabemos cuando vendrá, y en los términos en que está redactado, 
menos. Cuando te coges el borrador, y lo empiezas a leer dices, competencias propias, 
evaluación e información de situación de necesidad social, y la atención inmediata a 
personas en situación o riesgo de exclusión social. Competencias delegadas que podrán 
tener aquellos municipios, población superior a 20.000 habitantes, prestación de 
servicios sociales, punto, ya no habla más la ley en materia de servicios sociales. Es una 
ley de mínimos, no esperemos que esa ley nos resuelva, vamos a empezar a trabajar, y 
la ley ya vendrá, y cuando venga ya tendremos, ya sabremos de donde partimos y hacia 
donde vamos, que tipo de competencias tenemos, cuales son las propias, cuales son las 
impropias, lo que nos cuesta, y lo que tendría que asumir la Comunidad Autónoma, el 
Consell y el Ayuntamiento. Yo solo lo que plantemos en este momento, es empezar a 
trabajar, a estudiar, nada más, y me da igual si se llama grupo de expertos, si se insta al 
Parlamento a hacer una Comisión de trabajo, o llámese como llámese, pero yo creo que 
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estamos en un momento revisionista, y hay que empezar a trabajar en esa línea, como 
están haciendo la mayoría de los ayuntamientos. El Sr. Bauzá hace unos meses salió en 
los medios de comunicación, diciendo que la revisión de competencias era un 
compromiso electoral del Partido Popular, compromiso electoral del Partido Popular, y 
eso salió en todos los medios de comunicación. Lo único que pedimos es eso, que 
empecemos a estudiar, y cuando venga la ley pues ya nos pondremos, pero ya 
tendremos unos estudios avanzados en esa materia, y yo creo que no pedimos nada más, 
porque es que sino como Ayuntamiento, cuando venga esa ley, que no dice 
absolutamente nada, porque le digo, prestación de Servicios Sociales, ah muy bien, ¿y 
que hacemos con la prestación de Servicios Sociales? ¿Qué es la prestación de Servicios 
Sociales? Es todo, es nada, ¿Qué pasa a la Comunidad? ¿Qué pasa al Consell? ¿Qué 
pasa con el Ayuntamiento de Palma? ¿Qué pasa con la ley de grandes ciudades en la 
que estamos sometidos? Es decir, hay tantas preguntas y hay tantos vacíos, que es 
fundamental un poco empezar, empezar a estudiar, nada más, no pedimos nada más con 
esta propuesta. Muchas gracias.” 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“Muchas gracias. Sra. Abraham, esto no es un borrador o una idea que haya salido, es 
un ante proyecto de ley que está a punto de entrar a trámite en el Parlamento, que 
evidentemente no se va a aprobar así, porque hay muchas cosas y nosotros los primeros 
que no estamos de acuerdo con esta redacción, pero que se va a aprobar una ley por 
primera vez que defina las competencias entre administraciones públicas, que es algo 
que es cierto que venimos reclamando, especialmente los ayuntamientos, esto va a ser 
una realidad, y la Federación de municipios, como bien apunta el Alcalde, por eso, 
vamos a ver que marco competencial nos da, y a partir de ahí crearemos esta Comisión, 
pero le tengo que decir una cosa, las competencias que tiene cada administración, lo que 
nos correspondería a nosotros, lo que creemos que les correspondería al Govern, lo que 
nos gastamos en cada competencia, todo esto ya está hecho, todo esto lo sabemos 
perfectamente, esto se lo podemos presentar cuando quieran, al menos la parte 
municipal. Tenemos perfectamente controlado que es lo que nosotros creemos que no es 
competencia propia, como haríamos, como arreglaríamos determinadas situaciones, 
todo esto está, por eso es lo que le digo, cargar más de trabajo a una Comisión, para que 
estudie y defina algo que todavía no se sabe como va a quedar, la verdad yo creo que en 
este sentido es una pérdida de tiempo. Cuando esté el marco competencial aprobado, 
por supuesto que crearemos las comisiones que hagan falta, y buscaremos la ayuda 
independiente que haga falta, para que de verdad sean efectivas, pero mientras tanto yo 
creo que sinceramente sería perder el tiempo. Muchas gracias.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a crear un grup 
de treball format per experts independents en matèria de serveis socials, elegits entre les 
tres administracions (autonòmica, insular i local) i consensuats entre la UIB, col·legi de 
professionals i entitats socials més representatives. Aquest grup de treball tindrà la 
missió d’elaborar un document de treball que, entre altres qüestions, revisi  i ordeni 
cadascuna de les competències de cada una de les Administracions competents tenint en 
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compte  les principals necessitats, demandes i problemes als quals s’enfronta cadascuna 
de les diferents administracions.    
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al batle de Palma a traslladar aquest debat en el 
marc de la FELIB.  
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
46.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la celebració del 8 de 

març, Dia de la Dona Treballadora (99/2013). 
 
Sr. Rodríguez Ladrón de Guevara, representant de la Federació d’Associacions de 
Veïns de Palma: 
 
“Sr. Batle, Regidores i Regidors. Les dones treballadores, celebrem, bé, celebrem el dia, 
el dia 8 de març, la nostra lluita. Vaig sentir un comentari i en base a aquest comentari 
que vaig sentir dins una conversa dins, faré la intervenció. Es va dir, dones treballadores 
ho són totes, el context en el que vaig sentir aquestes paraules, va esser a una conversa 
que animava a les dones a fer de mestresses de casa, feien apologia de la dona perfecta, 
cuidant dels majors, dels petits, de la casa, del marit, etcètera, etcètera. Es parlava de la 
possibilitat d’ajudar al marit a dur diners a casa, netejant també les cases d’altres, les 
escales d’altres, fent d’empleada de la llar. Davant la pregunta, de quin futur laboral lis 
esperava a les dones si es dedicaven a fer de mestresses de casa, o d’empleades de llar, 
perquè ja és sabut que ni les unes ni les altres, tenen dret a sanitat pública, prestacions 
per atur, ni a baixes laborals, ni vacances, ni jubilació. La resposta va esser la següent, 
el marit s’ocuparà. Aquest fet és, ens dur a pensar el perquè de la reforma laboral, en la 
qual les dones són les més desfavorides, el perquè de la desigualtat salarial, el perquè de 
la discriminació de les dones al mercat laboral. Darrera tot això s’amaga una pretensió, 
fer retrocedir a les dones, i situar-les al que els polítics retrogrades i les polítiques 
retrogrades, pensen que és el seu lloc, a la criança, a la cura i a la dependència, que per 
altre banda és digne de respecte. La dona torna a la llar, i per sobreviure ha de tenir 
marit, com si tenir parella fos una qüestió de supervivència. Quina intenció política 
solapada s’amaga darrera tot això? Darrera les dificultats de les dones per accedir amb 
igualtat, amb els homes, al mercat laboral. Són vàries les intencions, però tot apunta al 
mateix lloc, les dones a casa no donen problemes, si les dones no accedeixen al mercat 
laboral, és més fàcil disminuir el llistat de l’atur. Si les dones no tenen drets, més de la 
meitat de la població no reclamarà, si les dones han de tenir i dependre d’un marit, més 
de la meitat de les nostra societat, queda sotmesa, controlada i reduïda. Aquestes són les 
polítiques retrogrades que no volem, per això, perquè això no passi, s’ha de derogar la 
Reforma Laboral, desenvolupar un Pla d’ocupació per les dones, dur a terme polítiques 
actives, per proporcionar a les dones la oportunitat de prendre part activa al mercat 
laboral, crear un Pla d’igualtat a les dones, al seu lloc de feina. Fer desaparèixer la 
desigualtat salarial, i emprendre accions valentes, no condicionades per altres polítiques 
que no siguin la justícia i la igualtat. Gràcies.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
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“Gràcies Sr. Gijón. Bé, han estat molts anys de lluita feminista i de l’esquerra política 
d’aquest país, per intentar aconseguir la major igualtat efectiva entre homes i dones, que 
encara no s’ha aconseguit del tot. Això que faré ara és un relat de com han afectat les 
polítiques del Govern Central, governat pel Partit Popular, i quin efecte, baix el nostre 
punt de vista, té damunt les dones. Denunciava en aquest plenari, el despropòsit de la 
reforma laboral del Partit Popular, que fa impossible la conciliació laboral i que expulsa 
als sectors més vulnerables, de l’ocupació, deixant sense drets a les dones treballadores. 
El desmantellament de l’estat de benestar, afavoreix l’atur femení, i és un fet que estam 
patint en aquest moment. El nostre partit està a favor de dret a decidir, amb la maternitat 
de les dones, a favor de mantenir l’actual llei de salut sexual i reproductiva i 
d’interrupció voluntària de l’embaràs, i estam radicalment en contra del Comitè de 
bioètica convocat pel Sr. Gallardón i la Sra. Mato. Denunciem també la nova llei de 
taxes judicials, que provoca una desigualtat a l’accés de la justícia, i la reducció dels 
pressupostos de l’Estat, adreçats a combatre la violència de gènere. Tenim la sensació 
de que el Partit Popular amb aquestes polítiques, vol tancar dins l’armari tots els 
avanços, per intentar aconseguir una igualtat efectiva i plena entre homes i dones, i que 
les dones d’aquest país, tornin a les tasques de la cura, de la criança, i dependència, i la 
tornada a la llar de totes nosaltres. Aposta nosaltres el que demanem és aquesta 
derogació de la reforma laboral, el que hi hagi un Pla d’ocupació específic per les 
dones, perquè realment hi ha una desigualtat salarial manifesta en aquest país, la 
setmana passada ho denunciava el sindicat UGT, que xerrava de que la mitja serien 
3.400 euros manco, que cobra una dona menys que un home, per desenvolupar les 
mateixes tasques. També nosaltres estam a favor del manteniment dels drets recollits 
per la llei denominada Llei de la dependència, la promoció de les polítiques que 
permetin la corresponsabilitat de la vida laboral i familiar, i el compliment de la Llei 
d’igualtat, el manteniment de l’actual Llei de salut sexual i reproductiva, l’impuls de les 
polítiques i serveis de prevenció de la violència de gènere, i la derogació també de la 
Llei de taxes judicials. Aquesta, i malauradament aquesta setmana, en un tema molt 
delicat, com és el de la violència de gènere, hem tingut que veure les manifestacions via 
twitter d’un Diputat del Congrés dels Diputats, Sr. Toni Cantó de UPyD, que 
minimitzava les denúncies de les dones víctimes de violència de gènere. Nosaltres dins 
el context que ens trobem, ens sembla molt greu que un representant dels ciutadans faci 
aquestes manifestacions, perquè realment són, diríem que són, les seves manifestacions 
són falses i no les denúncies de la majoria de dones o víctimes de violència de gènere 
d’aquest país. Aleshores també demanaríem amb una esmena d’addicció, el que 
renunciï a la seva acta de Diputat, i la reprovació del Diputat Toni Cantó per la seva 
declaració al Ple del Congrés dels Diputats. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. Sra. Sánchez, nosotros vamos a votar en el punto 1A en 
contra, no voy a reproducir una vez más los argumentos, para votar en contra de la 
derogación de la reforma laboral, que es un tema, ampliamente debatido en este Pleno, y 
me remito a las actas de los plenos anteriores, en los que ya se ha hablado de este tema. 
Respecto al punto 1B no vamos a votar a favor porque la Ministra de Sanidad, Servicios 
Sociales e Igualdad, ya anunció en su momento la puesta en marcha de un Plan 
Nacional de Empleo para mujeres, un Plan enmarcado en la reforma laboral, que 
contemplará nuevos incentivos para la contratación de mujeres en general, y en concreto 
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de mujeres jóvenes. Respecto al punto 1C votaremos a favor. Respecto al punto 1D 
votaremos a favor. Respecto al punto 1E votaremos en contra, igual que en el caso de la 
reforma laboral, me remito a los debates que ya se han producido en este Pleno, sobre 
este tema. En el punto F votaremos a favor. Y en el punto G no vamos a votar a favor, 
porque además recientemente en el último Consejo de Ministros del día 23 de febrero, 
se ha aprobado una modificación de esta Ley de tasas, y entonces, bueno, la verdad es 
que se van a aplicar de manera inmediata los artículos esenciales de la nueva justicia 
gratuita, y bueno, entendemos que en el momento en que el Gobierno ha sido sensible a 
lo que había supuesto en cuanto a reacciones, esta nueva Ley de tasas, pues no es 
necesario que se haga esta propuesta, además en cualquier caso era la derogación de la 
ley, bueno. Yo lo que si quisiera decir, al margen de expresar cual va a ser nuestro 
sentido del voto, es que me hubiera gustado mucho que hubieran hecho algún tipo de 
aportación, a lo que vamos a hacer desde este Ayuntamiento, para conmemorar el 8 de 
marzo, no ha sido así, ustedes tienen la línea de hacer oposición al Sr. Rajoy desde el 
Ayuntamiento de Palma, bueno, aquí nadie pone en duda que ustedes tienen libertad 
para hacer la línea política que consideren oportuno, pero bueno, no deja de ser un poco 
decepcionante que no quieran dedicar un poco de tiempo y esfuerzo, a intentar hacer 
cosas en común con el Gobierno, porque desde luego nosotros tenemos la mano tendida 
para intentar, en el máximo de aspectos que sea posible, consensuar los temas referentes 
a la igualdad de hombres y mujeres. Y respecto a las declaraciones del Sr. Cantó, 
nosotros desde luego entendemos que hay que condenar esas declaraciones, si bien es 
cierto que esta persona ya ha pedido disculpas, y ya se ha producido una reunión de la 
Comisión de igualdad, en la que se habló sobre este asunto, y en cualquier caso este no 
es un grupo político que tenga una representación en este Ayuntamiento, y es una 
cuestión que entendemos, que se tiene que hablar en profundidad en el seno del 
Congresos de los Diputados, que es a la institución a la que pertenece este Señor. Pero 
en cualquier caso si que es fundamental que este Pleno, condene estas declaraciones, 
porque desde luego no es de recibo, que después de tantos años de intentar que todo el 
mundo este en contra de esta violencia contra las mujeres, salga un Señor que es 
Diputado y haga ese tipo de declaraciones, tan absolutamente fuera de lugar. Muchas 
gracias.” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Fuera de lugar, que suau és vostè Sra. Ferriol, perquè jo no tinc més 
que dues paraules per definir l’actuació del Sr. Cantó, que és un idiota i un ignorant, 
perquè amb les seves declaracions, sense cap tipus de fonament, sobre el percentatge de 
denúncies falses per violència de gènere, aquesta persona, aquest Diputat, ha volgut 
minimitzar el patiment i la mort de moltes dones en aquest país, desprestigiar a 134.000 
dones que han presentat denúncies en el 2011, denúncies que totes relacionades amb 
algun tipus de maltractament. Això Sra. Ferriol, també és una manera de violència, és 
una manera d’exercir la violència. I evidentment és inadmissible, quan a demés aquestes 
declaracions venen d’una persona que és Diputat, d’una persona que representa, que 
representa en els ciutadans, i que a demés és membre de la Comissió d’igualtat del 
Congrés. O sigui, és absolutament inadmissible, perquè és un idiota, perquè no s’entera 
que la memòria de la Fiscalia General del 2012, reconeix que hi ha un 0,01% de 
denúncies falses, damunt 134.000 denúncies. I és un ignorant perquè desconeix que des 
de l’any 2000 fins avui, que ho els he contat, han hagut 977 dones mortes, mortes per 
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violència de gènere. És un idiota i un ignorant, quan reafirma que l’home està en 
desigualtat, és absolutament inadmissible quan considera que no es pot construir la 
igualtat en contra dels homes. El Sr. Cantó desconeix absolutament de que està xerrant, 
però és que a demés és inadmissible que com a Diputat, i com a membre d’aquesta 
Comissió d’igualtat, no estigui al corrent del que representa aquesta xacra social, que és 
la violència contra les dones. O sigui, no només estam d’acord en que se l’ha de 
reprovar, és que se li ha de demanar l’acta de Diputat, i de cap de les maneres pot 
formar part d’una Comissió d’igualtat, aquesta és una persona que de cap de les 
maneres té ni idea de lo que està xerrant, ni del patiment, ni de les morts, ni de res 
relacionat amb el tema d’igualtat, quan se veu, ell se reflexa com a víctima davant de tot 
el que està succeint, això en referència al Sr. Toni Cantó, que és, bé. Després, en quan a 
la resta de la moció presentada pel PSOE, nosaltres li donarem recolzament, i lamentem 
que estiguin en contra de la derogació de la reforma laboral, que com ha demostrat no 
ha donat absolutament, absolutament, cap tipus de, no ha suposat cap millora, sinó més 
bé al contrari, ha suposat un desastre i a les dones encara més. I des de luego no podem 
estar d’acord en que no puguin votar, en que no votin, el manteniment de l’actual Llei 
de la salut sexual i reproductiva i la interrupció voluntària de l’embaràs. No estam 
absolutament d’acord, que vulguin modificar aquesta llei, per privar a la dona, per 
privar a la dona de algo tan essencial com decidir damunt la seva maternitat, i amb això 
des de luego ens hi trobaran sempre de front, perquè això és un retrocés inadmissible, i 
és un altre forma de violència, important a demés.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, pel Partit Socialista, la igualtat entre homes i dones, és un pilar 
de la nostra democràcia, i creiem, i estam compromesos amb un model social que 
garanteixi la justícia i la equitat, espero que això en qualque moment d’aquesta 
evolució, i d’aquesta societat, ens pugui posar a tots els partits i a tots els ciutadans i 
ciutadanes d’acord. Amb les proposicions d’acord que presentem, per exemple, jo no 
puc entendre, si vostè diu que la Sra. Mato,  estan elaborant un Pla d’igualtat i un Pla 
d’ocupació, per eliminar aquesta desigualtat salarial i tots els problemes que té la dona 
per accedir al món laboral. Jo no entenc perquè voten en contra del punt número B, 
perquè realment pensem que és en positiu, i ha quedat palès, per dades que han donat els 
sindicats, de que són pues una mitja de 3.400 euros, com he dit a la intervenció anterior, 
de diferència salarial, de cobrar manco una dona en relació a lo que cobra un home, o 
sigui que s’hi ha de fer feina en aquest sentit. Entenc, el seu posicionament no varia amb 
el tema del manteniment de la llei actual de salut sexual i reproductiva, realment 
l’anàlisi que fem de la reforma laboral és molt dolent, pensem que és una reforma 
apocalíptica, i que als únics que beneficia és als empresaris, perquè puguin acomiadar 
d’una manera més ràpida i barata, i que va en contra de tots els drets dels treballadors i 
treballadores, que hem aconseguit al llarg d’aquests més de 30 anys de democràcia. I un 
apunt també amb la derogació de la Llei de taxes judicials, al Sr. Gallardón no li queda 
més remei, després de provocar tota una autèntica revolució dins els medis i mitjans 
judicials, no li queda més remei que anar canviant aquest despropòsit, però jo li dic una 
cosa, una cosa que ens preocupa també és que una dona que es vulgui divorciar del seu 
home, i no tingui mitjans i no faci feina, haurà de pagar aquestes taxes judicials, perquè 
tindrà que posar damunt la taula una declaració de IRPF que fa amb la seva parella, i la 
seva parella que cobra 40.000 euros dividit per dos, són 20.000 euros, haurà de pagar les 
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taxes, i realment estic xerrant de dones que segurament no les podran pagar, però això 
és un tema que encara no s’ha modificat. Per tant la nova Llei de taxes judicials, és 
justícia pels rics, i injustícia pels pobres. En relació a lo del Sr. Toni Cantó, després de 
les contundents paraules de la Sra. Fernández, dir que nosaltres mantenim, mantenim 
que aquest Diputat renunciï a la seva acta, i que es reprovin les seves paraules a seu 
parlamentària, però ja que vostè s’ha manifestat, i condemnen aquestes paraules, jo 
proposaria afegir a l’esmena d’addicció i si vol li passarem també a la Secretària 
General del Ple, el següent text perquè puguem votar tots, que seria: el Ple de 
l’Ajuntament de Palma, condemna les declaracions del Diputat de UPyD Antoni Cantó, 
per insultar a les dones víctimes de violència de gènere, acusant-les de cometre un 
delicte, com és el de presentar denúncies falses, traslladant dit acord a la Mesa del 
Congrés dels Diputats. Esperem contar amb el vostre suport. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, en primer lloc Sra. Sánchez agrair-li aquesta proposta que fa, 
perquè puguem votar a favor de la condemna d’aquestes declaracions, nosaltres votarem 
a favor. En segon lloc jo els voldria dir Sra. Fernández, la vehemència no vol dir que les 
altres persones que no pensem exactament igual, no estiguem amb la mateixa disposició 
de defensar la igualtat. Jo som conscient de que hi ha molts d’aspectes en els que no 
podem arribar a un acord, jo se que en el tema de l’avortament, és impossible arribar a 
un acord. Però vostès han d’entendre que, de la mateixa manera que vostès defensen 
com diu vostè, la igualtat, bé, en aquest cas la llibertat de la dona, nosaltres entenem que 
hi ha altres aspectes que s’han de tenir en compte, i per tant a un moment en el que hi ha 
moltíssims més mitjans que no hi havia fa una sèrie d’anys, en que l’única alternativa 
era l’avortament, s’ha de començar a pensar a lo millor d’un altre manera, això és el 
nostre posicionament, igual que jo respecto que vostè i les persones que pensen com 
vostè, les que representa, defensin la llei que en aquests moments se vol modificar, pues 
miri, me pareix molt bé, però que ens respectin també en els que pensem d’un altre 
manera, perquè és que cada vegada que intervé, a mi m’agradaria molt poder arribar a 
un mínim consens, però és que me dona unes passades que me pareix que tampoc no és 
necessari. I per un altre banda, jo no he vingut a defensar al Sr. Cantó, és que pareixia 
que jo estava defensant en aquest Senyor, és que no té res a veure amb jo, ni amb el meu 
grup polític, és un Senyor que és Diputat d’un partit que aquí no té cap tipus de 
representació. Si hagués estat del PP, me tiro de los pelos, però és que no és el cas, és un 
Senyor que és de UPyD, per tant que se debati en el Congrés dels Diputats, que se xerri, 
que se’l reprovi que no se pot perquè no és Ministre, però que se faci lo que s’hagi de 
fer. M’entén? Però deixem que cada institució faci la seva feina, i nosaltres anem a lo 
nostre, i per això jo els demano per favor que es pensin, a veure amem si serà possible 
que arribem a una declaració institucional per dia 8 de març, perquè vaig lamentar 
moltíssim que no n’hi hagués una per dia 25 de novembre. Per tant, si són capaços de, 
malgrat tenir distintes sensibilitats, poder arribar a un acord de mínims, jo crec que 
tothom ho agrairia. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle: 
 
“Molt bé, moltíssimes gràcies. Anem idò a votar. La votació segueix quedant. A ver,  
Secretaria por favor.” 
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Sra. Secretaria: 
 
“Yo para que me quede claro, porque es una votación un poco compleja.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Una aclaración. Si me deixa Sr. Batle, un aclariment només. És que la Sra. Sánchez ha 
fet menció d’un tema que no li he contestat, que era si s’està fent el tema del tema 
d’igualtat i el projecte per la dona, bé, jo lo que he fet ha estat contestar igual que 
contestaven vostès quan nosaltres estàvem a l’oposició, ya se está haciendo, votamos en 
contra. No tinc cap problema en votar a favor, si consideren que això ha d’esser positiu, 
jo també ho penso. Per tant, lo que haríamos sería, si le parece Sra. Secretaria, lo digo, 
el punto 1A, lo votaríamos en contra, el punto 1B, como ya se está haciendo, votaremos 
a favor, el punto 1C votaremos a favor, el punto 1D votaremos a favor, punto 1E 
votaremos en contra, punto 1F votaremos a favor, y punto 1G votaremos en contra. 
Muchas gracias.” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Y con respecto a la adición, me habían pasado una nota que era que se adicionaba un 
punto que sería el siguiente: el Ple de l’Ajuntament de Palma, condemna les 
declaracions del Diputat de UPyD Toni Cantó, per insultar les dones víctimes de la 
violència de gènere, acusant-les de cometre un delicte com és presentar denúncies 
falses, traslladant dit acord a la Mesa del Congrés dels Diputats.” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Sí, votaríamos a favor de este punto también.” 
 
Sra. Secretaria: 
 
“Y luego habría otros dos puntos, que seguirían manteniendo su propuesta adicional, 
que esos se votarían en contra, ¿es así todo?” 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Si.” 
 
Es proposa, dictaminats favorablement els punts 1 c,d i f i desfavorablement el punt  1a, 
b, e i g: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al govern d’Espanya a: 
 
a) La derogació del a Reforma Laboral. 
b) El desenvolupament d’un pla d’ocupació per a les dones, que inclogui polítiques 
actives específiques, la promoció de l’auto ocupació i el desenvolupament d’un Pla 
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d’Igualtat de les dones al llocs de feina, dirigit a promoure la igualtat i a eliminat la 
desigualtat salarial. 
c) El manteniment dels drets recollits en la Llei de promoció de l’autonomia 
personal i atenció a les persones en situació de dependència. 
d) La promoció de polítiques que permetin la corresponsabilitat en la vida laboral i 
familiar d’homes i dones, i el compliment de la Llei per a la Igualtat efectiva de 
Dones i Homes. 
e) El manteniment de la Llei actual de salut sexual i reproductiva i interrupció 
voluntària de l’embaràs. 
f) L’impuls de polítiques i serveis de prevenció de la violència de gènere i suport a 
les dones que la pateixen. 
g) La derogació de la Llei de taxes judicials. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
Els apartats del punt 1 b,c,d i f  S’APROVEN  per unanimitat. 
Els apartats 1a, e i g es REBUTGEN per 17 vots en contra (PP)i 12 vots a favor 
(PSIB-PSOE i MÉS). 
En quan a la proposta addicional es S’APROVA per unanimitat la proposta 
transaccional al punt 1: 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma condemna les declaracions del diputat 
d’UPyD Toni Cantó per insultar a les dones víctimes de la violència de gènere, 
acusant-les de cometre un delicte on es presenten denúncies falses. Traslladar dit 
acord a la Mesa del Congrés dels Diputats”. 
 
47.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’organització de les 

festes populars de la nostra ciutat (100/2013). 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara, representant de la Federació d’Associacions 
de Veïns de Palma: 
 
“Gràcies. Al plenari del dia 29 de juny del 2009, es va aprovar el Reglament de 
comissió de festes de l’Ajuntament de Palma. De moment, aquest Pla directori de festes, 
roman suspès per motius econòmics. Convocar la Comissió de festes, és una proposta 
de zero euros, d’aquestes que hem de dur a terme d’immediat. Sembla que aquest 
consistori no vol participació ciutadana, ni la cooperació de les entitats, i es conforma en 
fer un paripé. L’Equip de Govern de l’Ajuntament de Palma no veu amb bons ulls, que 
la ciutadania es reuneixi en torn a la preparació i la celebració de les festes populars. 
Aquests 13 mesos sense convocar la Comissió de festes, ha creat problemes, sospites, 
queixes de la ciutadania. No entenem perquè es frena la participació ciutadana, 
excusant-se en la crisis, que s’ha convertit en l’excusa ideal per retallar-ho tot, inclús lo 
que no té cap cost econòmic. L’any passat amb l’excusa de la crisis, l’Ajuntament va 
decidir organitzar les festes del diumenge de l’àngel, cosa que feia la Federació 
d’Associacions de Palma, des de que la va recuperar pels veïns i veïnes de Palma. 
Estam d’acord en que s’ha de reduir el pressupost en el mínim, per festes, perquè és 
superflu, i per tot lo que ho sigui així, però no en que es menyspreï la capacitat de les 
entitats veïnals, per fer una festa digna, amb poc pressupost. No estam d’acord en que la 
manca de recursos econòmics, sigui una excusa perquè l’Ajuntament exerceixi un 
control damunt la festa, i deixi al moviment veïnal, relegat a simple comparsa, en 
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l’organització d’unes festes en les que, en el seu moment posàrem il·lusió i esforç per 
recuperar-les per la ciutadania, i que en aquesta il·lusió encara es manté, i encara més, 
s’ha incrementat amb el temps. La mateixa trajectòria ha tingut la festa de Sant Joan, un 
intent més de manipular el control de la participació ciutadana, s’exerceix control 
damunt la participació ciutadana, partint de algo tan guapo i tan lúdic com unes festes, i 
sempre amb l’excusa multi usos de la crisis. La història continua amb la manca de 
suport a la que l’Ajuntament ha castigat algunes entitats durant les festes, un exemple va 
esser clar va esser la festa de l’orgull. Continuem amb la festa de Sant Sebastià, amb el 
mateix pressupost s’hagués pogut fer unes festes més acord amb la celebració principal 
de la ciutat, la perillositat que va suposar, oblidar-se de tancar el trànsit a l’Avinguda 
Argentina, ha provocat, va provocar que l’activitat del trànsit rodat es mesclés amb les 
persones que celebraven la festa. És una nota més que demostra la necessitat de que el 
moviment veïnal, pugui aportar experiència en l’organització de les festes a Palma, ja 
que en la llarga trajectòria que duim en aquests menesters, tenim força, entrenament per 
això, perquè no se’ns infravalori, i es pretengui reduir-nos a simple figurants. També els 
requisits burocràtics que va exigir l’Ajuntament de Palma a les festes de Carnaval, de 
Carnestoltes, va impedir que moltes associacions i entitats, i moviments ciutadans, es 
poguessin adherir en aquesta celebració. L’Associació de Veïns de Palma, demana el 
retorn del Pla directori de festes, i que es convoqui la Comissió de festes en el plaç de 
30 dies, i que se’ns tingui en compte realment, i se’ns doni la importància que té, i se’ns 
deixi llibertat prou per celebrar aquestes festes, que amb tanta il·lusió recuperem dia a 
dia. Mentre recuperem, mentre el moviment veïnal recupera festes, no se’ls diu res, 
quan ja les tenim recuperades, vamos a por ellas, no és qüestió de doblers, és qüestió de 
que no s’exerceixi tan de control damunt la ciutadania, i damunt les entitats.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, amb aquesta proposició, fem una miqueta de balanç, de lo que 
han estat aquests 12 o 13 mesos, des de que el Partit Popular, d’una manera unilateral, 
va suspendre de manera provisional el Reglament de la Comissió de festes. Una cosa 
que ens crida l’atenció són els canvis de criteri, les contradiccions, i una mica les 
incoherències, perquè cal recordar que el 22 de desembre de l’any 2008, per una 
iniciativa del Partit Popular, defensada per la Sra. Ferriol, proposava la creació d’aquest 
Reglament de les comissions de festes, i nosaltres com Equip de Govern disciplinant i 
complint aquest acord de plenari, evidentment varem aprovar aquest element de 
participació, i al cap de 3 anys, 3 anys després, 3 anys més vells, vostès suspenen aquest 
reglament que havien posat en marxa l’anterior legislatura. El nostre grup polític no fa 
un balança positiu de la gestió de l’àrea de Participació Ciutadana, en matèria de festes, 
de la seva relació amb les entitats ciutadanes, que avui s’han posat de manifest per elles 
mateix, ja que en comptes de fer, de tenir un model, d’afavorir la participació, vostès 
practiquen un model més d’imposició, i de com i quan i on, inclús s’han de fer les festes 
tradicionals, que han organitzat les entitats veïnals. Li hem de dir que gràcies a 
l’oposició, en el mes de maig de l’any passat, varem dur una proposta en aquest plenari, 
per reconduir el tema de la organització de les festes de Sant Joan, vostès no veien clar 
lo del tema del correfoc, vostès en principi volien vetar en el pregó de festes al Sr. 
Llonovoy, i gràcies a la pressió, diguéssim ciutadana, se va aconseguir reconduir la 
situació. Nosaltres també li traiem una tarja groga pel tema de la celebració d’aquestes 
festes de Sant Sebastià que nosaltres pensem que amb menys es podia fer un poquet més 
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això es lo que ens diuen la gent que esta dins el moviment cultural d’aquesta ciutat i de 
la nostra illa, nosaltres pensem que el tema de no tancar el tràfic a Avinguda Argentina 
a la celebració del correfoc ha estat una situació que podria haver posat en perill a les 
persones que hi participàvem i el tema del diumenge de l’Àngel, el diumenge de 
l’Àngel es una festa típica que des de l’any 76 es celebra a la nostra ciutat gràcies a la 
Federació de veïns i veïnes de la ciutat, nosaltres pensem que son ells els que han de fer 
la programació i que l’Ajuntament de Palma els ha de recolzar, no al contrari, no es 
l’Ajuntament de Palma el que ha d’organitzar aquestes festes i fer de la Federació de 
veïnats meros col·laboradors, jo penso que això no es lo que nosaltres entenem per 
Participació Ciutadana, per tant aquesta excusa que vostès varen donar per deixar en 
suspens el Pla director de Festes Populars de Palma per un tema econòmic, per una 
reducció pressupostària es que no ho veiem de cap de les maneres i nosaltres lo que 
volem es que al manco desprès de quasi dos anys que governa es convoqui la comissió 
de festes que en principi diu el Reglament que s’ha de convocar cada quadrimestre una 
vegada i vostès no l’han convocat en dos anys, perquè?, perquè així no s’equivocarà 
vostè ni s’equivocarà els seus col·laboradors es que a lo millor compartim l’equivocació 
entre tots però que jo penso que a la llarga millorarem en qualitat de festes i de 
participació en aquesta ciutat i demanem per favor que aquest Ajuntament de Palma 
compleixi amb la legalitat. Moltes gràcies”. 
 
Fernández Herranz (PP): 
 
“Muchas gracias,  bueno, decirles que en el punto 1 de su propuesta que es retirar la 
suspensión provisional del Plan director de fiestas populares votaremos en contra, ya 
explicamos el motivo por el cual suspendíamos temporalmente este Plan tal como esta 
redactado por motivos económicos es inviable y me remito al acta de este Pleno, el 
punto numero 2 como confío mucho en el criterio de la Sra. Ferriol votaremos a favor, 
si tal y como hemos comentado en vez de un mes que sean dos meses ya que llega la 
semana santa y les propongo un tercer punto que es invitar a los grupos de la oposición 
a participar en el proceso de elección de los grupos musicales para la revetla de San 
Sebastian, yo respeto a todo lo que ha dicho y que bueno ha suavizado un poquito en su 
exposición oral porque lo que es en la exposición de motivos poco, habla del control a 
las federaciones de vecinos, yo debo decirles y debo recordarles que nosotros nos 
sentamos con las dos federaciones de vecinos que organizaban cuatro fiestas y les 
propusimos el modelo actual, las dos federaciones dijeron que si y hasta el día de hoy 
ningún presidente de las federaciones nos ha dicho lo contrario, respecto a lo que pasó 
en San Juan se pactó con la federación de vecinos la propuesta, se dijo que pregoneros 
solamente iba a haber en las fiestas de San Sebastian y que no se iba a pagar el 
pregonero, no se puso en aquel momento ningún problema, es cierto que después hubo 
cierta polémica y nosotros aclaramos que lo que no se iba a hacer era un pregón pagado 
por el Ayuntamiento porque pregonero era el de las fiestas de San Sebastian que se le 
quería dar más relevancia, al final actuó y no hubo ningún problema, hasta el día de hoy 
le vuelvo a repetir ningún presidente de las federaciones que es el representante de las 
federaciones nos ha dicho lo  contrario, estamos preparando el diumenge de l’Angel, 
antes me ha dicho que ya había problemas, yo acabo de preguntar y me han dicho que lo 
que hicimos fue hacer una propuesta en base al acuerdo que llegamos ya el año pasado 
que esa misma tarde tienen junta y que nos contestarían, nada más, yo la verdad es que 
creo que algo se nos escapa por el camino, pero de verdad que no es por parte del 
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Ayuntamiento yo cuando hacemos algo mal lo reconozco, pero en este sentido algo se 
nos esta escapando, después hablan también del corredor, vamos a ver yo estuve en el 
correfoc, es cierto que no se corto este trozo porque era momentáneamente por el que 
iba a pasar el correfoc, pero si que había policía parando el tráfico y yo estuve allí y no 
vi ningún problema, evidentemente si esto es un problema, el año que viene cuando lo 
diseñemos le pediremos a la policía si considera cortar el tráfico convenientemente pero 
le puedo asegurar que yo estuve allí y no vi ningún problema, también hablan de lo de 
la rua, vamos a ver yo me senté tanto con ustedes como con el grupo de Més per Palma 
para 3xplicarles cuales eran los criterios, las bases de la rua a raíz de un informe técnico, 
no se olviden, no fue una propuesta nuestra fue un informe técnico por motivos de 
seguridad, recomendaciones de la policía local y no me pusieron ninguna pega, no ha 
habido ningún problema en la rua, en la rua la gente que quiso se inscribió, la gente que 
fue allí porque también hubo comparsas que fueron allí y allí mismo preparamos un 
sistema para que se pudiesen inscribir  no hubo ningún problema, es cierto que hay más 
participación, una de las cosas que esperamos el año que viene poder arreglar es que no 
hay premios en metálico en la rua y esto si que es verdad que esta desincentivando 
mucho, también por una cuestión presupuestaria que esperemos que el año que  viene 
pueda arreglarse, pero yo no puedo quedarme callada cuando están diciendo todas estas 
cosas que no son ciertas, entonces les remito a la propuesta que les he hecho”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“ Nosaltres volíem donar la enhorabona a la Sra. Fernández  perquè per exemple a les 
festes de Sant Sebastià mai hi havia hagut tantes festes alternatives al programa oficial 
de festes, vull dir que això  un s’ha d’esforçar per fer-ho tan malament perquè desprès la 
ciutadania surti amb múltiples festes alternatives a la programació oficial de 
l’Ajuntament, vulguis o no sempre s’ha de mirar la part bona de les coses, el tema de la 
supressió del Pla Sectorial de Festes Populars els sectors que estaven implicats ja li 
varen comentar que si era per un tema econòmic es podria tornar a refer  però lo que 
tenia aquest pla sectorial era que la societat civil, els sectors culturals participaven del 
disseny de les festes, i això no va ser una decisió de temes econòmics, va ser una decisió 
més ideològica que una altra cosa, quin ha estat el resultat desprès d’haver eliminat 
aquest Pla sectorial?, ja li vaig dir a la comissió però es unànime, no es que ho digui jo, 
tots els diaris, be era unànime que les festes de Sant Sebastià no varen ser les millor d 
ela història ni molt manco, tot ela contrari varen ser bastant decadents, hi havia molta de 
gent que li deia que amb aquells doblers es podria haver fet unes altres festes i amb 
moltes més imaginació i sobretot amb el suport de la societat civil que era lo que 
donava aquest Pla sectorial que vostè va eliminar, clar ara vostè em diu “ no es que los 
partidos políticos de la oposición entren a elegir los grupos de música”, esta be ara lo 
que no pot ser que polítics si ciutadania no, clar ens carreguem el Pla sectorial i ara que 
els partits polítics entrin en el disseny de les festes, be, son criteris una mica estranys i 
confusos però vostè sap perquè es va eliminar el Pla sectorial de festes populars i sap 
quin ha estat el resultat de les festes, es vera que s’ha de dir que de la rua va informar en 
tot moment com a mínim al nostre grup de les noves condicions i que eren informes 
tècnics que avalaven aquest nou funcionament i això es reconeix i no hi ha res a dir. 
Gràcies” 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
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“Gràcies Sr. Batle, l’objectiu nostre cm a grup polític de l’oposició era millorar, millorar 
lo que hem viscut durant tots aquests mesos, realment es que per moltes voltes que li 
donem es que no li veiem una justificació, una justificació que vostès hagin suspès 
aquest pla director, perquè els objectius d’aquest pla director cal recordar que els 
objectius generals son la participació ciutadana, la col·laboració a la iniciativa privada, 
la ciutat i el carrer com a escenari de la festa, cultura i tradició, promoció artística, la 
qualitat de continguts, la promoció turística, la col·laboració per la sostenibilitat i 
reciclatge entre altres coses, aleshores jo crec que seria molt important tenir una guia 
que ens dugui a fer les coses de cada vegada millor i no empitjorar-les realment vostès 
han cedit en una cosa i ja ens sembla be que es que es convoqui aquesta comissió de 
festes i si vostè té una proposta o vol desenvolupar inclús un pla director que per 
ventura pugui ser més manejable, més pràctic que vostè ho exposi a la comissió de 
festes de quina manera podem treballar més i millor però que realment no tot caigui en 
els regidors dels grups polítics perquè realment els que son entesos en els temes son 
altres, son les federacions de veïnats que duen molts d’anys treballant el tema  i son 
totes aquestes associacions culturals que engloben sobretot a grups musicals, aleshores 
manifestar el meu suport a les paraules del Sr. Noguera que realment hi va haver moltes 
festes alternatives, per tant nosaltres continuarem insistint en que es posi en vigor de 
nou aquest pla director de festes perquè al manco jo crec que pot servir per equivocar-se 
manco del que vostès s’han equivocat al llarg d’aquest 2012 i que acceptem que si vostè 
diu que en un mes es difícil convocar aquesta comissió de festes que sigui dins el mes 
d’abril ho veiem com a positiu, estaríem a favor i un tercer punt que vostè m’ha 
comentat abans que realment a la selecció dels grups musicals no hi pot assistir tothom i 
que ens convida a nosaltres en fi no em vull equivocar no vull que el meu criteri pugi 
prevaler damunt altres criteris de gent més entesa aleshores lo que a mi m’agradaria 
seria deixar aquest punt 3 que no ho tractessin aquí i ho tractessin si a vostè li va be tant 
amb el servei d’Intervenció i Serveis Jurídics amb un informe a la cmissió i que vostè 
aquest tema ho exposi a la propera comissió on nosaltres, jo mateixa com a responsable 
del grup municipal de Participació Ciutadana hi seré fent i aportant lo millor que pugui 
de jo mateixa. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Fernández Herranz  (PP): 
 
“Muchas gracias, yo saben que siempre estoy dispuesta a escucharles, a todas las 
propuestas que hacen a intentar incorporarlas tanto sea en la parte de Servicios Sociales 
como Participación Ciutadana, de hecho algunas propuestas del grup MÉS ya pues han 
visto la luz en estas fiestas de San Sebastián por ejemplo como fue el San Sebastián 
solidario que hay que replantearse para mejorar un poquito más, también es cierto y 
todo lo que sea mejorar evidentemente lo aceptamos, yo tengo la conciencia muy 
tranquila de que no nos hemos equivocado en el sentido de que hemos hecho lo que 
hemos podido con lo que teníamos y con las circunstancias que hay y con la normativa 
actual que tiene este Ayuntamiento, yo si  tenemos que hablar de lo que dicen los 
periódicos o no dicen yo solamente les acepto que la revetlla de San Sebastián fue muy 
criticada porque todo lo demás en general han sido noticias muy positivas, respecto a la 
participación ciudadana, a la implicación disculpe esto di que son datos en cada fiesta 
organizada por este Ayuntamiento se han hecho más actividades con menos recursos y 
ha habido más entidades implicadas y más empresas implicadas de las que ha habido 
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nunca en cada fiesta y esto son datos y cada vez que hacemos una rueda de prensa 
siempre agradecemos esta colaboración publico privada tanto con entidades y con 
empresas porque de cada vez hay más y estos son datos objetivos, respecto a la revetlla 
de San Sebastián el Sr. Noguera ya me dijo en su momento que no pasaría a la historia 
por organizar estas fiestas de San Sebastián, cierto, teníamos un presupuesto muy 
limitado debo recordar que el sistema de contratación de los artistas es un concurso 
público que elegimos entre las ofertas que allí se presentan y evidentemente con los 
recursos que tenemos podemos pagar determinados caches es cierto que no había 
muchos cabezas de cartel, dimos la oportunidad a muchísimos grupos locales pero 
también es verdad que para gustos colores, por eso yo espero la Sra. Sánchez ha 
rechazado esta oferta pero el Sr. Noguera espero que el año que viene si pueda estar en 
esta selección de artistas porque además tiene bastante más criterio musical que yo en 
este caso pero no lo podemos abrir a todo el mundo, ya no lo pudieron hacer ustedes y 
llevarlo a comisión porque en Contratación dijeron que esto era un expediente abierto 
de un concurso público y evidentemente no se puede hacer participe a todo el mundo 
porque todavía no esta cerrado por esto yo si que le pedía que fuesen los grupos 
políticos, los concejales los que nos ayudasen en esto, el Partido socialista ha dicho que 
no yo espero que Més diga que si y evidentemente con su colaboración seguro que las 
fiestas del año que viene serán mucho mejores. Muchas gracias”.  
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“ Jo volia demanar  si això es així si el grup de MÉS esta a favor de que els grups de 
l’oposició hi siguem en aquesta selecció per el tema de les limitacions que posa 
Contractació, voldria saber” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“ Jo quan ha vingut la Sra. Fernández a dir-me això es que hi havia hagut un acord ara 
be, jo com pensava que hi havia hagut un acord entre els altres dos partits de Cort a jo 
en un principi li he comentat a la Sra. Fernández que no em semblava bé era que  
polítics si i desprès rebutgem el Pla sectorial que es on la ciutadania pot participar en els 
diversos àmbits ara be nosaltres donarem suport al PSOE en aquest cas que es la seva 
proposició”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a: 
 
1. Retirar la suspensió provisional del Pla Director de les Festes Popular de Palma, 
tornant a publicar el seu contingut a la plana  web municipal. 
 
2. Que en el termini de dos mesos es convoqui la Comissió de Festes. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
Es REBUTJA el punt 1 per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i 
MÉS) 
El punt 2 S’APROVA per unanimitat amb la  proposta transaccional que diu: 
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“Que en el termini de dos mesos es convoqui la Comissió de Festes” 
 
50.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la seguretat de les 

bicicletes als espais municipals (113/2013). 
 
Sra. Delgado, representant de Biciutat de Mallorca-Massa Critica: 
 
“Estic agraïda de tenir uns minuts de parlar en nom de l’associació Biciutat de 
Mallorca-Massa Crítica, un col·lectiu que té per objectiu defensar els interessos dels 
ciclistes urbans de Palma i que vol exposar una problemàtica molt greu: el robatori de 
bicicletes. Crec que m’han triat com a portaveu per la meva llarga trajectòria de 
ciutadana que vivint al Pont d’Inca ha fet la majoria dels desplaçaments a Palma en 
bicicleta durant els darrers 30 anys. Convençuda que és un mitjà de transport sostenible 
que beneficia a tothom i no només al ciclista que fa un exercici saludable mentre va a la 
feina o a les seves activitats habituals. Els que ens desplaçam en bici contribuïm a la 
creació d’una ciutat més silenciosa, menys contaminada, menys crispada, més amable. 
Els darrers anys he vist amb alegria, com la xarxa de carrils per la que tants d’anys hem 
lluitat ha fet augmentar el número d’usuaris. Sabem que no ha estat només la 
sensibilització ambiental sinó també l’encariment del combustible. Sigui com sigui, 
quan es descobreixen els avantatges de la bici per a distàncies curtes, es fa difícil 
prescindir i tornar a dependre dels horaris i preus de bus i tren, per no parlar de 
desplaçaments en cotxe propi, opció cada vegada més costosa a tots els nivells, si et 
desplaces tot sol, i que no tos els ciutadans poden permetre’s. També hem comprovat 
que cada vegada la nostra presència és més visible als carrers i no sols al carril del 
passeig Marítim per fer esport o a les carreteres de l’illa on grups de professionals fan el 
seu entrenament cada primavera. Idò, ara que tenim carrils més segurs, ara que tenim 
Ordenança, ara que els darrers en incorporar-se ja no molesten als vianants per les 
voravies, ara que els cotxes s’aturen i miren quan travessen els carrils, ara que els 
conductors d’autobusos fan els propostes de millora de punts conflictius com la Porta de 
Sant Antoni, ara que els vianants que envaeixen el carril passejant, quan atures darrera 
ells, sense impaciència, diuen “perdó, perdó”, ara, ens roben les bicis. Es roben bicis als 
garatges i als portals, es roben bicis als aparcabicis del carrer ara molts nombrosos pel 
centre i el que és més dolorós, es roben bicis als centres culturals (s’Escorxador, 
Flassaders, La Misericòrdia...) als instituts, a la Biblioteca Pública de Can Sales, a la seu 
de la UIB de Sa Riera, a Son Espases, als Poliesportius Municipals. Jo mateixa, usuària 
habitual de l’IME he estat víctima del robatori de la meva bicicleta al Poliesportiu 
Germans Escales. I moltíssim d’aquests robatoris són a ple dia i en llocs molt cèntrics, 
no roben a la plaça de Cort perquè fa anys varen llevar l’aparcabicis, però ens roben a 
Santa Eulàlia i a Sa Peixeteria (la plaça d’Espanya s’ha convertit en el punt més negre 
segons les meves pesquises). Vint dies ha tardat la Policia Nacional en visionar la 
càmera de vigilància instal·lada sobre l’aparcament de bicis on varen robar la meva: 
total per dir que la càmera està situada molt lluny i que és d’ínfima qualitat. Al cercle 
dels coneguts hem recopilat 70 testimonis orals, sobre robatoris de bicis, però tan sols 
tenim còpia d’11 denúncies i és que la desconfiança és tan gran que l’opinió 
generalitzada és que perds unes hores i no serveis per res. Per posar un parell 
d’exemples:un antic professor del Centre Públic Rafal Nou va per la cinquena bicicleta i 
una dependenta de la llibreria Lluna per la quarta. Només varen denunciar la primera. 
He recorregut tots els poliesportius i he comprovat que no existeixen problemes quan 
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els aparcabicis estan a la vista de recepció (Génova, Son Roca...) i que en realitat si es 
volgués protegir les bicicletes, en alguns llocs seria tan fàcil com posar un mirall 
(Poliesportiu de S’Estel) o deixar-nos pujar les bicis a la planta d’accés allà on 
l’amplitud és generosa. (Cas de Germans Escales, on fa anys els ciclistes ho reclamam). 
Tot el personal m’ha rebut amb educació però també he respirat que ningú s’ho agafava 
amb interès cap iniciativa o sensibilitat si l’ordre no parteix de dalt. Per què a on van les 
bicicletes? Els afectats que jo conec reconeixerien la seva malgrat li haguessin pintat o 
trucat alguna peça. No estan circulant. Recorrem mercats de segona mà amb l’esperança 
de trobar el que ens pertany. N’hem recuperat algunes. Encara és més trist pensar que 
bones màquines se premsen per xatarra. Ens sentim vulnerables i impotents: si se’n 
roben tantes, no es podria unificar l’atenció als damnificats? Un agent, un telèfon? Jo 
mateixa vaig anar a Sant Ferran a la Policia Local pensant que serien més sensibles al 
tema ja que s’havien aprovat mesures al Ple de desembre de l’any passat, però tenen 
dependències diferents per emmagatzemar-ne algunes de les que es troben... no es 
podrien unificar i convocar mensualment rondes de reconeixement pels afectats?. El 
Registre de bicis en moltes ciutats està ajudant a recuperar algunes i que impunement no 
vagin a màfies de compra-venda. Esper que per a quan es posi en marxa aquí encara no 
hagin robat la de la única persona del Grup de Massa Crítica que fa servir la seva 
mateixa bicicleta des de fa 18 anys. Una campanya de conscienciació ciutadana per què 
no es comprin bicis al carrer per 20€, una vigilància dels agents de l’ora (són quatre o 
sis bicis en cada carrer, no són dues-centes), la Policia Nacional és partidària de què els 
ciutadans ajudin amb  informacions però quan he descobert algunes dades sospitoses en 
anuncis de bicis de segona mà, no han agafat nota demostrar que l’interès és real. Crec 
que és responsabilitat de tots, des del nostre ofici, lloc de feina, amb nostre exemple, 
contribuir per fer una ciutat més amable i més habitable. Esper que hagi estat capaç 
d’expressar no sols la meva ràbia i tristor sinó també l’esperança de que una altra ciutat 
és possible, també per a les bicicletes. Tots contra el robatori de bicis! Tots a protegir la 
bicicleta!. Moltíssimes gràcies per l’escolta tan atenta”. 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, en este asunto en este tema de las bicicletas Sr. Isern le tengo que 
decir que usted nos despejo las dudas enseguida, enseguida nos mostró cual era su 
interés por las bicicletas y se gastó pues medio millón de euros en cargarse un carril bici 
y también nos tememos mucho que su interés sobre la ordenanza de la bicicleta fueses 
puramente sancionador o recaudatorio y que el interés por esta Ordenanza fueses pues 
poner multas básicamente a los usuarios de la bicicleta para quitarse la presión que le 
estaban causando pues aquellos colectivos que nunca han creído y nunca les ha gustado 
aquello de que la bicicleta estuviese en nuestra ciudad y nos tiene que reconocer Sr. 
Isern que a usted nunca le interesó potenciar el uso de la bicicleta ni pública ni privada 
como un medio de transporte ni alternativo ni como un medio de transporte 
medioambientalmente sostenible pero a pesar de todas estas pegas y problemas que 
usted ha puesto a la bicicleta los que son usuarios de la bicicleta son gente pertinaz a la 
hora de defender sus derechos por esto el grupo municipal socialista ya propuso en el 
anterior plenario del mes de diciembre que se desarrollara un registro de bicicletas de 
carácter voluntario en los términos que se observan en la actual ordenanza de bicicletas 
un registro que precisamente entre otras cosas podría permitir la identificación de esas 
bicicletas que se están robando, registro de bicis que ya se ha puesto en marcha en otras 
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ciudades, en ciudades como Albacete o en ciudades como Vitoria y que en realidad esta 
dando un buen resultando precisamente en cuestiones de identificación de bicicletas 
robadas y que además presentaría esta ordenanza de bicicletas no solo como una 
herramienta recaudadora y sancionadora que es lo que parece actualmente sino también 
como una herramienta que se preocupa a la vez de la seguridad de los usuarios y de sus 
bicicletas, también en el pasado plenario en el mes de diciembre propusimos que se 
realizaran precisamente campañas específicas de seguridad por parte de la policía local 
ante la proliferación de robos de bicicletas en la calle y  ante la proliferación también de 
lo que se estaba observando que era un mercado negro donde estas bicicletas robadas se 
empezaban a vender pero a la vista de lo que parece ser que no nos hacen demasiado 
caso porque nada sabemos ni del registro de bicicletas y tampoco nada sabemos de las 
campañas de seguridad específicas que se tenían que realizar por parte de la policía 
local pues bueno hoy volvemos a traer aquí este punto pero con un agravante que ya nos 
lo ha dicho aquí la representante de a entidad que los robos de las bicicletas sigue 
aumentando y especialmente en aquellos sitios que son espacios de titularidad pública y 
de gestión municipal y un ejemplo que nos han puesto aquí de estos espacios 
municipales donde se están robando las bicicletas las tenemos en los polideportivos en 
casos muy específicos y ya muy centrados en polideportivos donde la situación es más 
pertinaz es en Germans Escalas y la de Son Hugo, pero la gravedad precisamente de la 
situación que se sufre en los polideportivos de alguna forma aumenta ante la falta de 
implicación y alternativas que se esta observando por parte de los responsables 
municipales, por eso hoy aquí presentamos una propuesta donde se solicita en primer 
lugar implementar actuaciones que permitan aumentar la seguridad y evitar los robos de 
estas bicicletas en los espacios municipales y de manera especial en los polideportivos 
dels Germans Escalas y Son Hugo y también nombrar precisamente de forma urgente 
un responsable municipal que haga de interlocutor entre  ciudadanos y usuarios de las 
bicicletas para no solamente denunciar los robos de las bicicletas sino también para 
poder hacer llegar todas aquellas incidencias y propuestas de mejora sobre el uso de las 
bicicletas y desarrollo de la ordenanza municipal reguladora de la movilidad de los 
ciclos, espero Sr. Batle que realmente de usted un paso hacia delante en la defensa de 
los derechos de los usuarios de la bicicleta, como también espero que de alguna forma 
se puedan cumplir los acuerdos que se aprobaron precisamente en el plenario del mes de 
diciembre y que quiero recordar que esos acuerdos eran que se crearía precisamente un 
registro de ciclos, de acuerdo con lo que dispone el artículo 21 de la actual ordenanza y 
que también se acordó que se impulsaría una campaña ciudadana para animar 
precisamente a los usuarios que …..el Sr. Vallejo a inscribir sus bicicletas en el registro 
municipal y denunciar cualquier tipo de robo o acto vandálico y también acordamos que 
la policía local de Palma realizaría campañas de seguridad específicas con la intención 
precisamente de eso de evitar el robo de bicicletas  estacionadas y la proliferación del 
mercado de segunda mano de las redes de venta de bicicletas robadas, así que 
esperemos tener ahora en este segundo intento un poquito más de suerte. Muchas 
gracias” 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“Sr. Batle si li pareix com que té dos punts la proposició respondré jo el primer punt. 
Usted tiene dudas sobre el interés que pueda tener el Ayuntamiento o el Alcalde sobre la 
bicicleta, usted lo tiene nosotros no, lo que si no le cabrá duda es el interés que tenemos 
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por la seguridad, que creo que ha quedado patente, parte de su propuesta afecta a 
seguridad, nosotros desde diciembre ya estábamos preparando los estudios puntuales de 
cada una de las instalaciones municipales en la que se miran no solo accesos de 
seguridad interna sino también todo lo que pueda conllevar como pueda ser pues 
aparcamientos y demás, en estos momentos esta realizando la de los polideportivos el 
de los Germans Escalas y Son Hugo son precisamente de los que nos quedan pendientes 
en ellas nos reunimos con los técnicos de las instalaciones y también con técnicos de 
Movilidad para ver  las posibilidades tanto de aparcamientos, modificación de cámaras, 
cristales, espejos abombados para poder controlar desde dentro en seguridad, 
ampliaciones de seguridad privada si es necesario o sustitución  por policía local, quiero 
decir que todo esto nosotros ya lo estamos realizando, por lo tanto no podemos estar de 
acuerdo en incrementar actuaciones sin que se haya terminado de hacer estos estudios, 
ya le digo se empezó en el mes de diciembre y estamos ya terminando todas las 
instalaciones municipales y insisto siempre en colaboración con Movilidad sobretodo y 
con Infraestructuras”. 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Vamos a ver Sr. Donaire usted esta acusando al Alcalde de utilizar la ordenanza solo 
como medio sancionador la verdad es que sinceramente creo que no es justo y vamos a 
hacer un poquito de historia, el Bici Palma lo abrieron ustedes, lo inauguraron ustedes 
se hicieron la foto, no hicieron memoria no aplicaron tarifa y no hicieron partida 
presupuestaria un año y medio después el sistema esta funcionando perfectamente ahora 
mismo les podría decir cuantas bicicletas hay en todas las estaciones, hemos si no 
acabado prácticamente hemos reducido a la mínima el número de robos, hay una tarifa, 
hay un reglamento y además para fomentar precisamente el uso del Bici Palma la tarifa 
yo creo que es la más baja de España, en cuanto a la ordenanza la realidad es la que es 
Sr. Donaire, ustedes tenían un borrados y no aprobaron la Ordenanza, punto, nosotros 
en un año y medio tenemos la ordenanza aprobada y no solamente hemos aprobado la 
ordenanza es que hemos aprobado una ordenanza mucho más valiente que el borrador 
que tenían ustedes nosotros hay zonas en las que permitimos ir por encima de la acera, 
hay calles peatonales en las que permitimos ir según que horarios, hay calles en las que 
permitimos ir en según que zonas por parques, en fin la ordenanza esta con ustedes  no 
estaba, el registro tiene usted memoria selectiva efectivamente quedamos que se 
desarrollaría la ordenanza y se haría un registro, pero también es verdad que dijimos o 
yo les dije que esto se empezaría a hacer cuando acabar ala campaña de la ORA la 
campaña de renovación del distintivo de residente de la ORA ya que vamos a emplear el 
mismo personal para hacer esto, la campaña de la ORA ha finalizado a final del mes 
pasado de enero y ya le avanzo que estamos trabajando en la creación del registro 
hemos dado los primeros pasos ya le daré más noticias si me las pide, en cuanto al 
responsable de Movilidad, esto es lo que más me ha sorprendido de todo, mire ya lo 
nombro el responsable puede tomar nota Gabriel Vallejo Gomila, es que es así de fácil 
yo me he reunido con todas las asociaciones que me lo han pedido, con todos los 
particulares que me lo han pedido, me he reunido con el PSOE, con el Sr. Hila, me he 
reunido hasta con usted Sr. Donaire, con Marisol Fernández, me he reunido con Antoni 
Verger, me he reunido con  Com bici que han venido aquí a hablar si es que me he 
reunido con ellos, cualquier persona que quiera hablar de movilidad o de bicicletas se 
puede reunir conmigo sin ningún problema y si por alguna causa específica no se puede 
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reunir conmigo hay un responsable de toda la movilidad de la bicicleta en el 
departamento de Movilidad es tan fácil como ver la web la Regiduría de Movilidad y les 
dan hora sin problemas. Gracias”. 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, començaré per el final, vostè s’ha ofert com aquest interlocutor que 
demana la proposició del PSOE però jo crec que no es tracta d’això, jo crec que del que 
es tracta es de que tenim un vehicle nou dins la ciutat de manera massiva, es vera que fa 
molts d’anys molta gent ja el va incorporar com a transport però en aquests moments 
s’ha produït en poc temps una realitat i es que hi ha moltes bicicletes a ciutat i hi ha 
normes noves i hi ha situacions noves i jo crec que i entenc que lo que demana la 
proposició del PSOE es tenir a una persona de referència que pugui servir per aclarir 
dubtes i aclarir com es desenvolupa la normativa inclús també per poder tenir una veu 
única que fer davant una situació que també s’està produint que son els robatoris de 
bicicletes i ja li dic a la representant de biciutat que pot afegir a una persona més 
afectada del robatori de bicicletes i en conec més gent jo també es que s’està produint a 
Palma s’està produint un efecte claríssim de robatoris de bicicletes suposo que en tenen 
constància, clar no hi ha cap reacció per part de l’administració davant aquesta situació, 
pública no, privada no ho se, ho facin pública lo que es cert que a totes aquelles 
persones  que els hi ha robat la bicicleta no tenen absolutament cap tipus d’informació 
de lo que es fa o de lo que no es fa o de lo que pot fer i jo crec que evidentment el 
primer que ha de donar exemple d’aquesta responsabilitat davant aquest vehicle es 
evidentment l’Ajuntament i les seves instal·lacions de tenir en compte que es un vehicle 
feble molt susceptible de ser substrait i per tant s’ha de protegir d’una manera especial, 
però Sr. Vallejo jo ja li dic vostè en aquest moment té ja un altre vehicle del que 
preocupar-se però es un vehicle, no es anecdòtic la bicicleta ja no es anecdòtica en 
aquesta ciutat , es un fet es una realitat esta per tot i a més cada vegada s’incrementarà 
més l’ús perquè té molts de beneficis i els que han apuntat la responsable biciutat i se’n 
podrien afegir moltes més però esta clar que hi ha un vehicle més dins la ciutat i se n’ha 
de preocupar d’aquest vehicle, Sr. Vallejo, Sr. Navarro per lo  que respecta a la policia 
s’ha de donar una resposta a aquests robatoris que esta passant?, on van les bicicletes? 
Es la pregunta que ens facem tots, que passa amb aquestes bicicletes?, es desmunten, es 
venen en peces,? Hi deu d’haver un mercat de segona mà de peces tan important que la 
policia deu tenir constància d’alguna cosa d’això, jo ja he començat a veure pintades pel 
carrer, que no me roben la bici, ja hi ha un clamor, ja hi ha una demanda generalitzada 
de que se li ha de posar mà en aquest tema i per tant la demanda es aquesta, l’hauríem 
d’interpretar en aquests punts que de la moció del PSOE que evidentment nosaltres 
recolzarem, per favor donin resposta a aquesta problemàtica. Gràcies”. 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“ Empecemos otra vez por la seguridad, usted Sr. Navarro dice que lo están estudiando 
o que lo están poniendo en práctica, en la filosofía que decía la señora Ferriol de que 
aquello como lo estamos haciendo se lo aprueba usted dice como lo estamos haciendo 
no se lo apruebo, bueno aparte de esto yo creo que ya no es tiempo ni de estudiar, 
porque a nosotros nos dijeron cuando llevábamos un año que estábamos estudiando, 
oiga ustedes no lo estudien más, póngalo en práctica, ustedes llevan ya casi dos años 



 

- 94 - 

póngalo en práctica y hace dos años que existe la bicicleta en su gestión, que existe la 
bicicleta por tanto la cuestión de la seguridad y si lo están haciendo creo que hay tres 
personas que se dedican a cuestiones de prensa en policía lo están vendiendo muy mal 
porque los usuarios no saben lo que esta haciendo policía para evitar precisamente todos 
estos robos y no sabemos si realmente se están haciendo campañas que yo ignoro si se 
están haciendo campañas porque como usuario no veo que se haya hecho ningún tipo de 
campaña lo que realmente están haciendo ustedes y ya entendemos que mire la policía 
desplegada por toda la ciudad siempre es complicado porque hay muchas cuestiones que 
gestionar es que se lo estamos cerrando ya a un círculo ya mínimo oiga le estamos 
pidiendo solamente en la propuesta esta  Germans Escalas y Son Hugo, no se si habrá 
mucho que estudiar pero es que tenían que estar ya prácticamente puestas en marcha, 
con la cuestión del Sr. Vallejo mire yo no se si tiene que ser la persona de referencia y 
ya se ha adelantado la Sra. Fernández y lo que estamos pidiendo de verdad lo decimos 
en positivo es una persona que  pueda recoger todo este tipo de información para que 
funcione mejor el servicio público y privado del uso de la bicicleta, donde se le pueda 
informar oiga pues esto no esta funcionando, esto si esta funcionando, creemos que hay 
un exceso de esto o una falta de lo otro y tener una persona que pueda tener una visión 
general de toda la ciudad con respecto a la bicicleta, me dice usted que tiene que ser 
usted oiga pues realmente no es lo que nosotros  esperábamos pero si me dice que esa 
persona va a ser usted de referencia pues les daremos el número de teléfono a todo aquel 
usuario que quiera ponerse en contacto con usted, insisto con vocación de mejora del 
servicio y del uso de la bicicleta por lo tanto yo le pido que reflexione y que nos de 
usted nos dice alguien de Movilidad, bueno alguien de Movilidad dénos un nombre un 
responsable si tiene que ser de Movilidad o tiene que ser de policía, quien ustedes 
decidan pero una persona de referencia que sea capaz de recoger todo eso que bueno 
que se está pidiendo de la calle todos estos problemas y a más con la vocación de 
mejora y un apunte usted dice que ahora con la cuestión del biciPalma prácticamente ya 
esta ha mejorado mucho, yo le digo que en los últimos 15 días yo como usuario he 
hecho una cata de bicicletas aquello de que me he ido a una estación a la que siempre 
voy a ver cuantas bicicletas hay, en 4 catas que he hecho en 3 prácticamente a la misma 
hora no había bicicletas por lo tanto aquello de que en la casa del pobre las alegrías sn 
pocas, hágase mirar aquello de bici Palma que me parece que se están volviendo a 
relajar y ahora es de pagano, ahora estamos pagando los usuarios. Muchas gracias”.  
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“ Moltes gràcies Sr. Batle, mire Sr. Donaire datos de ahora mismo no le nombro todas 
las estaciones porque sino estaremos aquí hasta mañana, 
5,9,10,9,2,8,8,5,5,10,7,6,7,10,6,4,2,3,11,6,6,7,17,12,5,5,4 y 11, online ahora mismo, ni 
una estación sin bicicletas, justamente en la cata que usted ha hecho que mala suerte ha 
tenido, usted me manda las fotos pero no me puede negar que lo tenía preparado porque 
ha sido ahora mismo lo hemos mirado ahora mismo, pero es igual lo que nos interesa a 
todos yo creo es que funcione bien el servicio y el servicio desde luego funciona mucho 
mejor de lo que funcionaba hace 3 meses por no decirle hace un año, bien, en cuanto al 
tema de la persona de referencia yo no digo que su idea sea mala simplemente no estoy 
de acuerdo es decir si nosotros ponemos a una persona con nombre y apellidos y esa 
persona tiene vacaciones no atendemos o ponemos dos personas?, yo creo que es mucho 
mejor de verdad que llamen a Movilidad y si no les atiendo yo que es verdad lo que 
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usted ha dicho, yo lo hacía un poco en plan broma pero es verdad que he recibido a todo 
el mundo, pero en Movilidad derivan las llamadas de bicicletas al responsable de 
bicicletas en concreto don Jesús Moreno y no hay ningún problema que pasa si Jesús 
que es el que lleva el tema de bicicletas este día no está bueno pues le atiende otra 
persona, el cap de departamento o yo mismo no hay ningún problema, yo pienso que es 
mejor que llamen a Movilidad y Movilidad deriva la llamada a la persona en concreto 
que lleva este tema, a lo mejor su propuesta es mejor que la mía, no lo discuto pero  
bueno, lo hacemos así, en cuanto al tema de la seguridad vamos a ver efectivamente yo 
estoy de acuerdo el tema de la seguridad mejoraría mucho con el registro, cual es el 
problema Sr. Donaire?, nosotros cuando acaba la campaña de la ORA ponemos a 
trabajar a la gente en hacer un registro, hacemos averiguaciones y nos damos cuenta, 
nos enteramos que la red de ciudades por la bicicleta tiene un registro gratuito y como 
nosotros formamos parte de la red de ciudades por la bicicleta pues llamamos, nos 
ponemos en contacto con el Sr. Corominas y nos dice que efectivamente en el año 2009 
don Joaquín Rodríguez a las horas concejal de Movilidad del partido Socialista formó 
parte de la asamblea del acta fundacional de la red de ciudades por la bicicleta pero no 
pagó ni una cuota Sr. Donaire, ni una y nos habían dado de baja por no pagar, la 
enésima factura que nos encontramos sin pagar yo ya tengo preparada aquí una 
propuesta que traeremos en el próximo Plano para adherirnos otra vez a la red de 
ciudades por la bicicleta y poder tener un registro que es el que están usando la mayoría 
de ciudades de España. Gracias” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l'Ajuntament insta al govern municipal a:  
 
1. Implementar actuacions que permetin augmentar la seguretat i evitar els robatoris de 
bicicletes als espais municipals, de manera especial en els poliesportius Germans 
Escales i Son Hugo. 
 
2. Nomenar de forma urgent un responsable municipal que faci d'interlocutor entre els 
ciutadans i usuaris de la bicicleta per, no solament la denúncia de robatoris de bicicletes, 
sinó per poder-li fer arribar totes aquelles incidències i propostes de millores sobre l'ús 
de la bicicleta i el desenvolupament de l'Ordenança Municipal Reguladora de la 
Mobilitat dels Ciclistes. 
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS). 
 
51.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als materials escolars i 

les dificultats de les famílies als col·legis públics de Palma (115/2013). 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, m’estic recordant d’Itàlia, ara en aquests moments 
m’ha vingut Itàlia al pensament i a Itàlia hi havia uns anys que hi governava un tal 
Berlusconi que feia riure i desprès va governar un tal Monti que fa plorar i ara a les 
eleccions ha sortit una persona que es professional de riure i de plorar un pellasso que 
ha guanyat moltíssim “cuando veas las barbas de tu vecino mojar anau alerta perquè els 
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ciutadans comencen a estar emprenyats i a Espanya hi ha molts que fan riure i fan 
plorar, vale, material escolar, menjar o llibres escolars, berenar o material escolar son 
dues alternatives que malauradament es produeixen cada volta amb més incidència a les 
escoles i cada dia augmenta sensiblement el nombre de famílies que es troba en aquest 
cas en circumstàncies tan terribles, cada dia surten nous casos d’empreses que preparen 
Eres que acomiaden molta gent, darrerament aquí que ens afecti a Balears tenim milers 
d’empleats que sortiran de Bancaixa alguns bastants de Balears o Orizonia ja no en 
parlem, son els darrers exemples i encara queden les regularitzacions a Sa Nostra, els 
professors interins, funcionaris interins que no renovaran etc, etc, es a dir incrementarà 
sensiblement el nombre d’aturats per tant incrementaran les famílies amb problemes 
econòmics, la proposta que es posa a discussió demana que el Ple de l’Ajuntament de 
Palma de Mallorca insti al Govern Balear a transferir els recursos econòmics per posar 
en marxa línies d’ajuda a ales famílies per material escolars i llibres, també demana que 
es compleixin els acords plenaris i per acabar Sr. Batle de Palma de Mallorca, cada 
volta em recorda més els plenaris als judicis en tens una sentència favorable però no et 
basta necessites perquè que es compleixi que has de presentar una petició d’execució de 
sentència, quan es compliran immediatament els acords plenaris dels plenaris?. 
Gracies”. 
 
Sra. Ramon Maura representant de l’Associació de Veïns i Veïnes de Son Gotleu: 
 
“Conocemos, a través de la prensa, la noticia de que al parecer este consistorio se 
plantea la revisión de las 3.391 solicitudes que han quedado excluidas de la concesión 
de ayudas escolares. Esperamos que así sea porque esa es la respuesta adecuada a este 
tema. No obstante, pero nos gustaría que se confirmara aquí, en este pleno, de una 
manera oficial y pública, que se explicara cómo y cuando se va a hacer y por supuesto 
que se cumpliera. Conocemos a través de nuestros vecinos, que muchas personas se 
enteraron del pago, por vecinos y padres del colegio de sus hijos y que, viendo que a 
ellos no les ingresaban la ayuda solicitada, se dirigían a Educación y allí se les dijo que 
la ayuda había sido denegada y que se había publicado en el BOIB. Además, nos consta 
que las denegaciones no siempre estaban justificadas, pero como no se habían 
notificado las personas solicitantes se han quedado indefensas. Demasiado bien saben 
ustedes que el BOIB no lo miran los destinatarios de estas ayudas, que muchas de estas 
personas ni siquiera saben que es el BOIB ni como encontrarlo. Además, desde la época 
de Catalina Cirer, con cambio de legislatura y de color político incluido, siempre se ha 
notificado a las familias el estado de la solicitud. Hasta la A.VV. de Son Gotleu han 
llegado algunos casos concretos que son una buena muestra de algunas de las excusas 
que se han dado a los solicitantes. En un caso se denegaba la ayuda porque la solicitante 
había cambiado el NIE por el DNI y en otro caso por un cambio de domicilio de la 
familia. En ambos casos los afectados habían comunicado el cambio al Ayuntamiento a 
través del padrón municipal, así que la administración formalmente tenía pleno 
conocimiento de los cambios. La A. VV. de Son Gotleu buscó asesorammiento legal y 
ayudó a estas dos personas a presentar el día 4 de febrero dos recursos fundamentados 
en la Ley 30/1992 de procedimiento administrativo, una ley que el Ayuntamiento ha 
incumplido en este caso. Estas personas, a fecha de hoy aún están esperando una 
respuesta formal, porque con todo nuestro respeto y nuestro agradecimiento al 
periodista que se ha interesado por el tema, una noticia en prensa no nos parece que sea 
la vía legal y formal para informar a las personas afectadas. No queremos pensar que, 
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acogiéndose a cualquier excusa, por improcedente que sea, el Ayuntamiento ha 
encontrado una forma de ahorrar gastos, reduciendo ayudas a las personas que más lo 
necesitan. Tampoco queremos pensar que se ha calculado que las personas afectadas no 
se atreverán a poner una demanda por la vía del contencioso administrativo, porque, 
entre otras cosas, tendrán que afrontar unas tasas judiciales abusivas y disuasorias. 
Además nos gustaría destacar que, entre este sector de la población actualmente 
encontramos familias que no están consideradas en peligro de exclusión social, son 
ciudadanos y ciudadanas respetables, integrados y totalmente normalizados, los cuales 
se encuentran a la deriva debido a la situación que vivimos. Este consistorio nos niega 
una necesidad básica como es la educación de nuestros hijos e hijas, hemos tenido que 
asumir el incremento del IVA y el abandono de este consistorio. La A.VV. de Son 
Gotleu hace un llamamiento a las personas que consideren que tienen derecho a esta 
ayuda a ponerse en contacto con nosotros para tener asesoría legal y poder formular 
correctamente los recursos. También estamos dispuestos a agotar la vía legal si llega el 
caso, apoyando la iniciativa de FACUA, Asociación en defensa del consumidor y 
usuario, la cual ha asumido la responsabilidad. Pero queremos suponer que todo esto ha 
sido sólo un lamentable error y que finalmente se va a proceder por los cauces legales, 
garantizando los derechos de las personas administradas, respondiendo por escrito y, 
cuando proceda, abonando con la mayor celeridad las ayudas para que las familias 
afectadas no sufran un agravio comparativo respecto a quienes ya las han cobrado. Por 
imperativo legal, pedimos que se notifique por escrito a todas las personas la 
denegación inicial de la subvención solicitada, dando el plazo legal para la subsanación 
de deficiencias y aceptando y abonando las que se ajustan a la convocatoria. También 
pedimos que convoquen nuevamente este tipo de ayudas durante el curso 2012-2013 
para las familias que lo necesitan, teniendo en cuenta como afecta la crisis a la 
precariedad de muchas de ellas y la falta de recursos a la compra de material, así como 
la reactivación de las ayudas de comedores escolares evitando dificultades en la 
educación de los niños y niñas de familias empobrecidas. Si hay dinero para los bancos 
tiene que haber para la educación”. 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, la proposición que traemos en esta ocasión relativa 
concretamente a las dificultades que gran cantidad de familias de nuestra ciudad esta 
teniendo para poder suministrar a sus hijos del material escolar que necesitan para llevar 
a cabo un derecho que no solo esta en nuestra Constitución sino que forma parte de la 
carta de los derechos humanos como es el derecho a la educación y en este sentido 
quería recordar que la Unesco considera en su recomendación núm. 21 que la gratuidad 
del material escolar básico tiene que ser considerado como el corolario natural y 
necesario de la obligación escolar que engloba tanto el material colectivo de enseñanza 
como el material de uso individual y que proponen que sea el Estado el que trabaje 
directamente o bien subvencionando a las entidades regionales o  locales los programas 
destinados a esta finalidad, da la casualidad de que todas las decisiones que tanto el 
gobierno de España como el Govern Balear, el govern autonòmico incluso este 
Ayuntamiento han tomado desde que llegó al poder en el 2011 están yendo en contra de 
esta recomendación de la Unesco, no solo esta yendo en contra de una recomendación 
de la Unesco sino que esta yendo en contra de nuestros niños, esta yendo en contra de 
las necesidades de nuestras familias, las familias están viviendo en situaciones tan 
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difíciles como la que le plantean a los directores de los colegios cuando le pide los 
directores una contribución mínima para que los niños puedan tener fotocopias de 
material escolar de 30 0 35 euros al año y los padre le dicen o le damos de comer a los 
niños o les damos el material, esta es la realidad que se esta viviendo en nuestros 
colegios, como hemos llegado a esta realidad? Que es lo que ha pasado para que nuestro 
sistema público de enseñanza no pueda garantizar la calidad de la enseñanza que 
reciben nuestros niños, hemos llegado a esta situación por innumerables recortes y por 
evidentemente una falta de voluntad política de poner la educación por delante de otras 
prioridades, no obstante la proposición que traemos tratamos de que sea practica y 
tratamos de que este dando la posible solución a la realidad y a las necesidades 
inmediatas de nuestros ciudadanos, de nuestros niños y de las familias, quería hacer 
referencia también al caso concreto que se acaba de exponer en este plenario por parte 
de la asociación de vecinos de Son Gotleu y aclarar que se han estado refiriendo a una 
convocatoria que ya esta más que pasada, lamentar que se haya empezado a hacer el 
pago de esta convocatoria del curso 2011-2012 a principios del 2013, lo cual pone 
todavía más en evidencia la falta de voluntad política de que las necesidades en 
educación estén por delante de otras, asimismo lamentar el que no se haya llevado a 
cabo la notificación correspondiente a las familias y asimismo también agradecer la 
disponibilidad tanto de la regidora de Educación como de la directora del Área para 
poder subsanar algo que ellas mismas han considerado no solo necesario sino justo y 
por supuesta también agradecer y también esperar que lo antes posible  las familias sean 
notificadas para que la incertidumbre cese en cuanto a las ayudas a las que tienen 
derecho, repito y reitero del curso 2011-2012 el curso pasado, este año no hay ayudas 
para libros, este año el Govern Balear tampoco ha puesto en marcha el sistema de 
reutilización de libros y se han recortado las becas, no se han convocado becas de 
comedor, es decir quien esta pagando una vez más las consecuencias de una crisis 
injusta de un sistema financiero voraz, quien lo esta pagando?, los que no tienen 
ninguna culpa ni arte ni parte, los alumnos de los colegios sostenidos con fondos 
públicos, las familias afectadas por el paro y por la situación de precariedad a la que se 
han visto sobrevenida y por eso solicitamos los tres puntos en los que hemos hecho la 
propuesta, decir también que en el segundo ha habido una posibilidad de transaccional 
con la regidora de Servicios Sociales a la cual agradecemos la voluntad de llegar a una 
transaccional y mantenemos los puntos 1 y 3 en los mismos términos. Gracias”. 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“ Muchas gracias, evidentemente compartimos el espíritu de la propuesta y los objetivos 
que tiene, sin embargo en el punto 1 no votaremos a favor porque creemos que bueno 
esto no es competencia del Ayuntamiento y que debe ejercerlo el Govern, en el punto 2 
por lo que se refiere a Servicios Sociales que si que ya tiene una línea de ayudas 
económicas en materia de educación tanto para matriculación, trámites, materiales de 
escolar, libros de texto y que este año se ha destinado en total las ayudas han sido casi 
70.000 euros en este sentido y seguiremos tramitando estas ayudas como no puede ser 
de otra forma y también intentaremos potenciar todavía más la coordinación entre 
Servicios Sociales y los centros escolares para intentar buscar iniciativas y sobretodo 
iniciativas localizadas en territorio que den solución a los problemas que nos estamos 
encontrando, con respecto al punto 3 votaríamos a favor y ahora si que le pasaré la 
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palabra a la Sra. Ferriol para que pueda contestar todo lo referente a los libros de texto. 
Gracias”. 
 
Sra. Ferriol Font (PP): 
 
“Gracias Sra. Fernández, usted sabe Sra. González porque tuvimos oportunidad de 
hablar de este tema que no se hizo la notificación como se venia haciendo habitualmente 
a nivel particular de cada una de las personas  que habían solicitado esta ayuda porque 
se tomó una decisión técnico administrativa en ningún caso fue una decisión política 
nosotros entendemos que evidentemente las familias en general no tienen por costumbre 
leer el BOIB, esta es la realidad y también entendemos que estas ayudas son necesarias 
para estas familias que lo solicitan, yo la opinión que tengo de las personas técnicas de 
Educación es que están bien concedidas o bien denegadas  salvo las excepciones que 
comentamos en su día sobre las denegaciones que tienen que ver con el nombre escrito 
de una manera distinta o el cambio del DNI por un NIE, bueno, lo que vamos a hacer 
porque entendemos que esto de alguna manera es hacer que esas personas no tengan la 
posibilidad de presentar una alegación en el caso que se les haya denegado la ayuda, es 
esto buscar este dinero que es necesario para hacer la notificación porque esto cuesta 
dinero y esta fue la razón por la cual se tomó esta decisión técnico administrativa pero 
vamos a enviar esta notificación y vamos a abrir un periodo para que las personas que  
sean notificadas y no estén de acuerdo con la resolución puedan alegar también igual 
que han podido hacerlo las personas que si han tenido la información. Gracias”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“ L’altra dia en el programa “Salvados” de la Sexta varem poder veure quin era el 
model educatiu finlandès el model educatiu finlandès basat majoritàriament en escoles 
públiques els alumnes els nins i nines se’ls hi paga tot el material escolar, se’ls hi paga 
el menjador escolar, se’ls hi paga qualssevol despesa que puguin tenir per cursar els 
estudis obligatoris entenent que la nostra situació no es la mateixa a vegades ens 
hauríem de comparar amb els països desenvolupats d’Europa que precisament no som 
nosaltres com podem comprovar, entenent  que en el model Finlandès a curt termini no 
hi arribarem si que hauríem de fer un esforç per aquelles persones que menys tenen 
doncs ajudar-les més jo crec que es per aquí per on hem d’anar, nosaltres sempre hem 
tingut la postura des de començament de legislatura que les competències de govern han 
de ser competències de govern en el sentit de que ha estat el govern el que ha retallat en 
menjadors, que ha retallat els fons de llibres de 70 euros ha passat a 14 euros i per 
aquest motiu nosaltres lo que volem es una posició valenta de l’Ajuntament de Palma 
que avui com a mínim ja hem tingut la primera bona notícia en el tema dels menjadors 
volem una posició valenta de l’Ajuntament de Palma per fer complir al Govern de les 
Illes Balears les seves obligacions i sobretot aquelles obligacions tan sensibles com es 
l’educació dels nins, hem de recordar que l’inici del curs escolar per les famílies de les 
Illes Balears, concretament també las de Palma ha estat nefast, aquelles que menys 
tenien ara tenen molt menys perquè han pagat més per llibres, han pagat més pel 
material escolar, han pagat més per tot i es aquí on crec que nosaltres com a 
administració ens hem de fer aquesta tasca igualitària i social perquè les famílies 
aquelles que més ho necessiten puguin tenir més recursos públics, però be nosaltres en 
el primer punt ens abstindrem perquè entenem que el Govern té unes competències 
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determinades i les ha de complir, en el segon punt si hi ha hagut un acord nosaltres 
evidentment ens hi sumem i en el tercer punt recordar que el fons de llibres de les 
escoles funcionava, amb una feina molt important dels mestres, amb una feina molt 
important de les famílies i amb unes ajudes que eren de 70 euros per alumne més o 
manco aproximadament anava funcionant aquestes ajudes han passat de 70 euros a 16 
euros això es una diferència de 54 euros i ara en aquests moments aquest fons de llibres 
es quan no funcionen i nosaltres també ens abstindrem perquè considerem que si una 
cosa funcionava perquè s’ha de canviar i perquè l’Ajuntament s’ha de carregar les 
esquenes competències que en aquests moments no son les seves i aquesta es un poc la 
nostra postura”. 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“ Moltes gràcies, yo ahora in voce estaría dispuesta a presentar una transaccional ya que 
tanto el grupo municipal Popular como el de Més per Mallorca plantean la posibilidad 
de que cumplan con sus obligaciones con respecto a las ayudas económicas para 
material escolar y libros y si les parece podemos hacerla y si están de acuerdo los dos 
grupos  lo podríamos votar, en el segundo  punto que estamos los tres grupos de acuerdo 
en votarlo unánimemente y en el tercero pues lo mantenemos porque es un acuerdo de 
Pleno y creemos que es importante que se cumplan los acuerdos de Pleno. Gracias”. 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“ Muchas gracias, bueno no creo que haya sido lo que haya dicho exactamente la Sra. 
Ferriol, es cierto que lo que hemos dicho que las competencias en este caso  son del 
govern, creemos en este caso hoy ya le hemos exigido al govern  determinadas cosas, 
vayamos por pasos, aunque todo evidentemente es necesario y bueno por mi parte decir 
simplemente que continuaremos trabajando como hemos acordado que todas las 
iniciativas que vayamos adelantando las pondremos en contacto con los grupos de la 
oposición y no se si la Sra. Ferriol quiere decir algo, ya esta gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement el punt 5 i desfavorablement els punts 1 i 2 per la 
Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament de Palma insta al Govern Balear a transferir recursos econòmics 
adients per posar en marxa una línea d’ajudes a les famílies per material escolar i llibres 
per el present curs 2012-13 i per el pròxim 2013-14. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern municipal a  reforçar 
es mesures adients perquè les necessitats de materials escolars i de llibres dels 
alumnes dels col·legis públics de Palma estiguin degudament ateses aquest curs 
2012-13 i el vinent 2013-14. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a donar 
compliment a l’acord de Ple de setembre de 2012, en el qual se va aprovar  el punt 
7 de la proposició del Grup Municipal PSIB PSOE, relativa al rebuig a les 
polítiques de retall a l’educació (2591/2012) amb la següent transacció: “7. 
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Estudiar posar en marxa per el pròxim curs un banc de llibres de text, de forma 
coordinada amb les federacions d’associacions de pares i mares d’alumnes. 
 
Es fa votació separada dels punts, amb una proposta transaccional al punt 2, que 
S’APROVA per unanimitat, quedant redactat de la següent manera: 
“2. El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern municipal a  
reforçar es mesures adients perquè les necessitats de materials escolars i de llibres 
dels alumnes dels col·legis públics de Palma estiguin degudament ateses aquest 
curs 2012-13 i el vinent 2013-14.” 
El punt 1, es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 
abstencions (MÉS) 
El punt 3, S’APROVA per 26 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions 
(MÉS) 
 
53.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a espais juvenils 

públics oberts (123/2013). 
 
Sra. Rodríguez Ladrón de Guevara, representant de la Federació de Veïns de 
Palma:  
 
“Sr. Batle, regidores i regidors si fa uns pocs anys la manca d’espais públics oberts a la 
ciutadania era un problema en aquests moments encara ho es més estem passant per 
milers de dificultats i seria lògic que les propostes a zero euros que puguin al·liviar el 
calvari que travessa la ciutadania s’haurien de posar en marxa d’immediat, aquest 
Ajuntament disposa d’espais públics desaprofitats i que per altra banda creen unes 
despeses de manteniment, aquests espais passen dies i setmanes sense que ningú els 
emprei i a vegades tenim una manca de pistes esportives i espais per reunir la població 
infantil i juvenil que jugant i fent esport s’obliden del seus problemes i patiments degut 
a la situació de les famílies, nens nines i jovent tenen problemes i patiments, cosa que 
no tocaria, una pista esportiva dona per molt, juguen fan esport i a la vegada es 
sociabilitzen i gaudeixen d’altres alternatives i així es distreuen d’altres alternatives no 
gaire constructives que al carrer se lis presenten més oportunitats, les pistes esportives 
del casal de barri Joan Alcover que esta al barri de Ses Veles es municipal i no del IME 
perquè el trespol no es reglamentari per l’esport de competició, però si per l’esport 
recreatiu, ...reuneix totes les condicions i es ideal per obrir-la a tota la ciutadania i donar 
suport a unes necessitats que s’han incrementat degut a les retallades en Educació i les 
Apimas que no tenen prou recursos per dur a terme activitats extraescolars que a més les 
famílies no poden pagar, nens i nines i jovent passen moltes hores al carrer, a la joventut 
li basta poc per passar-ho be, una pisa unes cistelles i una pilota i moltes de vegades 
inventen les porteries i son capaços de treure infraestructures d’un bocí de plàstic o un 
cartó, no costa res, zero euros perquè les despeses de manteniment seran les mateixes 
s’obri o no a la ciutadania, es una proposta de zero euros i una rendibilitat social 
incalculable, val la pensa posar aquestes propostes en marxa i obrir a la ciutadania tots 
aquests espais municipals que creen unes despeses de manteniment i romanen 
desaprofitades davant les necessitats de la ciutadania, tenim espais municipals 
desaprofitats, es una tudada i per favor obrir-los a la ciutadania es lo més raonable no 
deixin  passar més temps per obrir els espais públics a la ciutadania, no només les pistes 
del casal Joan Alcover sinó totes. Moltes gràcies”. 
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Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“ Molt breu donar-nos l’enhorabona perquè aquesta proposta nostra hagi tingut la 
unanimitat de tots els grups i també donar l’enhorabona a la Regidoría de Participació 
per ser molt diligent i molt eficaç amb aquesta qüestió”. 
 
Sra. Fernández Herranz (PP): 
 
“ Simplemente también  dar las gracias al grupo de MÉS por la idea a veces son estas 
cosas pues en las que realmente no caes y evidentemente en cuanto se proponen y son 
factibles y se pueden hacer y también darle las gracias en este caso a Amadip Esment 
que como saben es ahora quien gestiona este casal con un proyecto piloto gestionado 
con personas con discapacidad que también se ha prestado  enseguida para poder 
cumplir este acuerdo. Gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania amb 
una esmena d’addició en el sentit que després de “a obrir” s’ha d’afegir “a la ciutadania 
en general”: 
 
L’Ajuntament de Palma insta a la regidoria de Benestar Social i Participació a 
obrir a la ciutadania en general  els horabaixes la pista esportiva i lúdica del Casal 
Joan Alcover per a l’ús de tota la ciutadania, especialment els joves. 
 
S’APROVA per unanimitat, amb una esmena d’addició després de “a obrir” s’ha 
d’afegir “a la ciutadania en general”. 
 
56.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  l’avantprojecte de llei 

de modificació de la llei 4/2011, de la bona administració i del bon govern de 
les Illes Balears (108/2013). 

 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle en funcions de Palma de Mallorca, hem llegit a la premsa unes 
manifestacions del conseller de presidència del Govern Balear que si son veritat ofenen 
la intel·ligència dels ciutadans que no publicarien les despeses superiors a 500 euros 
perquè representaven molta feina, el que ens preocupa es que no he llegit enlloc un 
desmentit del conseller de la presidència en aquestes manifestacions, aquesta es la 
primera volta ara que mencionaré el cas del Sr. Bárcenas, el cas es la representació del 
desgavell y del descontrol d’un partit que amb un cas concret i senzill, un 
acomiadament ha canviat la versió oficial tres voltes en dos dies i ara resulta que en 
realitat cap de les tres versions oficials es veritat i el Sr. Bárcenas ha acusat al PP 
d’acomiadar-lo sense indemnització i li reclama el finiquito basat en un sou de 21.000 
euros mensuals, el cas del conseller de presidència i el cas del Sr. Bárcenas son 
exemples, (perdonin però es que em diuen que només em puc dirigir a la presidència i si 
la presidència no m’escolta es difícil dirigir-mes. Gràcies). 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
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“ Sr. Ferrer, usted haga su intervención y deje que los que estamos aquí hagamos 
también otras cosas que se tienen que hacer, usted no se preocupe que se le esta 
escuchando perfectamente y en este equipo de gobierno somos 17 personas, hay una 
persona que esta prestando  atención a sus declaraciones porque luego tiene que 
intervenir en el punto, no me diga por favor lo que yo tengo que hacer. Muchas gracias” 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“ No estic en absolut d’acord però continuo i ho faré constar així oficialment i amb una 
protesta a l’Ajuntament, quan jo em dirigeixo a una altra persona diferent del batle em 
diuen no et pots dirigir a ell, només al batle o a la persona que fa les funcions”. 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“ Puede continuar por favor”. 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“Segueixo, el cas del conseller de presidència i del Sr. Bárcenas son exemples de manca 
de transparència i de manca de control i els ciutadans ja no podem tolerar més desgavell 
d’aquest tipus del govern i dels partits polítics, no m’agradaria que pensessin en una 
crítica exclusiva a un partit, els exemples son els actuals i segur que n’hi ha més a altres 
partits i a altres llocs, ho he posat com exemple negatiu simplement, per tant si s’ha de 
modificar la llei de la bona administració i del bon govern que sigui tan sols per endurir-
la i no per afeblir-la com pareix que vol fer el Govern Balear, Sr. Batle de l’Ajuntament 
de Palma de Mallorca demostri el seu compromís en tota la societat, en tots els 
ciutadans de Palma de Mallorca als quals representa, als qui el votaren, als qui no el 
votaren i els que no votaren a ningú, insisteixi a no tocar la llei actual i si es toca 
endurir-la. Gràcies”. 
 
Sra. Pulido Román (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Gijón, en relación a esta modificación legal lo mínimo que se puede decir 
es que es inoportuna porque en un momento en que todas las administraciones están 
obligadas por las desgraciadas circunstancias que estamos viviendo a hacer un esfuerzo 
para mejorar sus procedimientos de información con la ciudadanía y de transparencia de 
todo cuanto hace pues resulta que el gobierno del Sr. Bauzá se pone a modificar la Ley 
que aprobó el gobierno anterior hace apenas un año y buscando explicaciones  porque la 
de que daba mucho trabajo a los funcionarios evidentemente no es creíble porque los 
funcionarios lo único que tienen que hacer es  transmitir una serie de archivos al Boletín 
Oficial, esto no es creíble, tampoco tiene sentido poner en marcha toda la maquinaria de 
modificación de una Ley con lo que ello representa de trabajo entre otras cosas no solo a 
los funcionarios sino a los grupos parlamentarios y al mecanismo parlamentario en su 
conjunto, no tiene sentido repito únicamente para evitar duplicidades, es decir 
obligaciones que están en otras leyes y que esta ley también recogía pero no molestan 
no pasa nada porque una misma obligación este en varias leyes como es todo lo que 
hace relación a la contratación administrativa que de todos modos esta en la ley de 
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contratos del sector público, tampoco se entendía, en la exposición de motivos del 
anteproyecto se  habla de que lo que se quiere es mejorar la oficina de transparencia, 
antes no se llamaba de transparencia, era de observación y la mejora consiste en que en 
lugar de estar dirigida por funcionarios que lógicamente tienen acreditada la 
independencia para gestionarla pues ahora estará al frente una persona, un cargo elegida 
por el gobierno esto entiendo yo que resta transparencia y por otra parte se le quitan 
competencias en cuanto al control del patrimonio y de los bienes e intereses de los altos 
cargos, es decir como mínimo aparte de inoportuna es deslavazada, no tiene demasiados 
sentidos si se ponen los dos textos, uno junto al otro y únicamente cobra sentido cuando 
se llega a eliminar la regulación que establecía las responsabilidades por incumplir las 
obligaciones en cuanto a la incompatibilidad que reconocía, que reconoce la ley 
autonómica de incompatibilidades de altos cargos, es decir esta modificación a lo que 
tiende es a evitar que en el caso de que la ausencia de declaración de bienes e intereses y 
patrimonio que como vemos se ha producido porque estos últimos días algunos 
diputados aparte del presidente han tenido que hacer una declaración complementaria 
porque a todo el mundo le puede pasar, olvidaron declarar algunos bienes intereses y  en 
fin algunos fondos, eso en la ley actual se considera una falta grave, si se aprueba esta 
modificación esto dejará de ser falta, ¿todo esto justifica que se modifique una ley?, yo 
entiendo que no, por lo tanto vuelvo al principio, es innecesaria, es inoportuna, no tiene 
ningún sentido en el momento en que se esta viviendo, nosotros lo podemos decir 
además con la cara muy alta porque hoy hemos alcanzado un acuerdo de mejorar todo 
nuestro funcionamiento de cara a una mejor calidad de comunicación, de información y 
de transparencia y creo que seria oportuno que el Ayuntamiento pues aprobase esta 
propuesta y que instase al gobierno del Sr. Bauzá a que desista de modificar la ley de 
buen gobierno. Gracias”. 
 
Sra. San-Gil López Quesada (PP): 
 
“ Yo quiero decir que la probación de esta ley de la transparencia y del buen gobierno se 
hizo de una manera que se ha visto un poco dudosa, se ha de decir que realmente no se 
garantizó, no se respetó el procedimiento legislativo el procedimiento administrativo ya 
que no se respetó el trámite de audiencia, no se pasó por el Ces ni tampoco  por el 
Consell Consultiu, no se llegó a un consenso y se aprobó definitivamente unos pocos 
día antes de las elecciones, sin embargo nosotros compartimos plenamente el espíritu de 
esta ley de hecho buen resultado de ello ha sido la aprobación hoy en este Pleno de un 
código de ética aprobado por unanimidad por todos los grupos lo cual demuestra pues 
que todos compartimos la idea de que la administración ha de ser más transparente y 
sobretodo más accesible  y que de los cargos públicos tenemos una obligación de actuar 
con ejemplaridad y según la legalidad pero hemos de decir que esta ley de buen 
gobierno ha sido estudiada desde el punto de vista técnico por los miembros de los 
Servicios Jurídicos de las consellerías, ha pasado por la abogacía de la comunidad y se 
ha visto que realmente era una ley que tenía muchas deficiencias de los 50 artículos se 
van a modificar 22, en cierto modo ha habido ciertas partes que son un copia pega o un 
refrito normativo de otras normas que realmente ya repiten lo mismo con lo cual es 
absolutamente inútil repetir y a la vez se establecen una serie de normas que no son de 
fácil cumplimiento  por todo ello los motivos son 3 jurídicos, es decir que se trata de 
armonizar con las leyes sectoriales como bien ha dicho la normativa de contratos, 
tenemos una normativa muy moderna y que realmente cumple con las exigencias 
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europeas de máxima legalidad, transparencia y competencia, tenemos unos motivos 
económicos ya que también esta ley preveía una obligatoriedad de establecer una serie 
de informes, de memorias todas en papel que se han de substituir absolutamente por la 
administración electrónica por medios telemáticos que se han de colgar en las webs de 
las instituciones y finalmente por un motivo técnico ya que se ha de andar en la 
simplificación administrativa que todos tenemos obligación de respetar, respecto a las 
críticas que usted ha realizado he de decirle que realmente de estas modificaciones  se 
han hecho con sentido, por un lado el tema que usted ha hablado del registro de bienes, 
en primer lugar no se si usted ha vito el despliegue de transparencia que han hecho 
todos los miembros de todos los partidos en lo que es el ámbito parlamentario y demás 
instituciones pero quiero decirle que no se si se ha leído el proyecto de ley de 
transparencia de acceso a información pública y buen gobierno que esta tramitándose en 
el Congreso de los diputados en el cual se establece la obligatoriedad tanto para la 
Administración del Estado, Comunidades Autónomas como Administración local y 
cualquier entidad miembro de la Administración corporativa y la Administración 
institucional de respetar y de cumplir con el establecimiento de su registro de bienes 
para analizar si hay casos de incompatibilidad y a la vez esta ley por mucho que diga el 
proyecto nuestro que ya no hay sanción esta ley establece que en el caso de que no se 
cumpla con las normas de veracidad de los hechos o de las declaraciones en materia de 
intereses y de bienes es una infracción muy grave que da lugar a una sanción muy grave 
que puede llegar por supuesto a la inhabilitación que es lo mínimo que se puede pedir, 
con lo cual consideramos que esta Ley ha quedado superada por la normativa del Estado 
que es una normativa marco y en cuanto a la oficina de evaluación pública no es que se 
haya impedido que sea dirigida por un funcionario sino que simplemente se da la opción 
a que esta oficina sea dirigida por un funcionario que estaría en situación de servicios 
especiales  o por una persona elegida y cuya competencia y profesionalidad quede 
garantizada, como usted sabe la normativa establece que no puede suponer un aumento 
de plantilla y como sabe el estatuto básico del empleado público establece que todo 
funcionario aunque sea funcionario tiene que tener a un nivel político por encima y en el 
caso de que pongamos a un funcionario si no tendría un nivel político por encima no 
puede tomar decisiones el funcionario ha de ser garante de la objetividad de la legalidad 
pero las decisiones las ha de tomar otra persona, además al establecer que no se puede 
suponer un aumento de plantilla estamos ante el supuesto de que podría haber un 
funcionario ejerciendo unas funciones que según la orden de funciones de su plaza  y  a 
la vez con dedicación exclusiva y no podría ejecutar las funciones que le exigiría la 
oficina con lo cual consideramos que vamos a dar máximo apoyo a la modificación que 
esta llevando a cabo propulgada por la conselleria, la modificación de esta Ley que 
como bien digo no es más que una modificación técnica, jurídica y económica que 
pretende mejorar la aplicabilidad de esta ley y sobretodo decir que va a quedar superada 
por la Ley de transparencia del Estado que en cierto modo todos los pequeños aspectos 
que queden sin regular quedarán garantizados por la normativa superior. Gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Jo molt breument perquè ho ha explicat molt be la Sra. Pulido evidentment 
m’adhereixo a lo que ha comentat, simplement afegir que tothom sap en aquesta 
Comunitat Autònoma lo opac i poc transparent que ha estat el president Bauzá en tot el 
tema de les seves declaracions de bens i activitats, pràcticament s’ha hagut d’anar a 
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cercar la seva declaració amb un notari perquè es negava l’accés durant any i mig s’ha 
negat l’accés a l’oposició per tant parlava la Sra. San Gil de despliegue de transparencia 
i la veritat, la veritat, per fer aquests tipus d’afirmacions s’ha d’obviar molt quina es la 
realitat i com ha actuat el president Bauzá en tot aquest tema, per tant, denunciar 
aquesta reforma de la Llei de Bon Govern, en aquests moments, amb la que està caient, 
una reforma que tendeix cap a més opacitat, al·legant qüestions d’estalvi econòmic quan 
realment la seva gran excusa per qualsevol tema, quan realment el que s’està cercant és 
efectivament que no tengui tantes conseqüències qüestions com la de mentir a la 
declaració d’activitats i bens davant el Parlament com ha fet el president de la 
Comunitat Autònoma que ha mentit de manera clamorosa amb la seva declaració de 
bens i activitats a davant el Parlament de la Illes Balears, és una qüestió molt sèrie i que 
la veritat és que l’inhabilita per donar qualsevol llisor de llei de bon govern, ni de codi 
ètic, ni de conducta adequada, per tant, denunciar això i adherir-me a allò que comenta 
la Sra. Pulido, gràcies. 
 
Sra. Pulido Román (PSIB-PSOE): 
 
Sí, gracias. Sra. San Gil con la que ha dicho no desbarata la argumentación, es decir, 
para todo eso que usted considera tan transcendental no hacia falta modificar una ley, es 
que modificar una ley significa un esfuerzo técnico-jurídico-administrativo que tiene 
que tener una justificación y, en este caso, no la tiene; es decir, modificar esta ley 
porque la ley del Gobierno Central de transparencia va ha ser más rigurosa, porqué hay 
que modificarla, tendremos la nuestra en vigor y cuando entre la estatal, pues perfecto, 
la nuestra quedará derogada en parte y estupendo, pero mientras tanto porqué tenemos 
que producir esa laguna; esa laguna, que es lo que jo he destacado que tiene como 
justificación esta modificación significa que el incumplimiento de las obligaciones con 
respecto de las declaraciones de bienes e intereses deja de tener sanción, no hacia falta 
modificar la ley para eso, si no se persigue otro interés oculto y tampoco hacia falta 
modificar la ley para eliminar duplicidades, no pasa nada porque una obligación esté en 
varias leyes. En fin, yo insisto, considero que es una ley inoportuna y no tiene ninguna 
justificación más que la que podemos sospechar en relación a determinadas personas, 
gracias. 
 
Sra. San Gil López -Quesada (PP): 
 
Bueno, yo no tengo mucho más que añadir a la justificación que da la Conselleria para 
haber iniciado está modificación que es simplemente una mejora técnica, una mejora 
que evita duplicidades, mejora el articulado y la redacción de los artículos, se adapta a 
la normativa del Estado y sobretodo, pues que garantiza la transparencia y sobretodo se 
adapta a las nuevas tecnologías y consigue mejorar en lo que es en la accesibilidad y en 
el buen gobierno. Hemos de decir también que usted hablaba de opacidad pero 
realmente los índices de transparencia de la Comunidad Autónoma, según la ONG de 
transparencia internacional, han pasado de un 27% en 2010 a un 37 en 2011 y a un 83 
en 2012, no creo que los resultados hayan sido tan malos, no creo que la actuación haya 
sido tan opaca cuando está entidad ha calificado de muy positiva la transparencia, no 
tengo nada más que añadir, gracias.  
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Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el govern de les Illes Balears a desistir de la 
reforma de la Llei 4/2011 de 31 de març, de la bona administració i del bon govern. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP, per absència del Batle) i 12 vots a favor 
(PSIB-PSOE i MÉS) 
 
58.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a Iberia i Orizonia 

(127/2013). 
Sra. Seijo representant de  (USO – Unión Sindical Obrera):  
 
“Desde hace 4 meses vivimos una situación cuando menos surrealista, hemos pasado de 
conseguir lo imposible a una muerte súbita en 24 horas para los que no conozcan  la 
historia de Orizonia se resume en muy pocas palabras de tener un acuerdo de compra, 
un compromiso de quita de deuda bancaria de aproximadamente el 80% que además 
daba viabilidad a todas sus sociedades y a la negociación de un  ….que garantizaba los 
puestos de trabajo al menos durante 14 meses más a un preconcurso de acreedores que 
implicaba la imposibilidad implícita de llevar a cabo cualquier tipo de acción que 
pudiese salvar al grup, desde el momento fatídico en que se presenta un … para las 21 
sociedades los trabajadores nos convertimos en rehenes de una situación a la que nadie 
parece ser capaz de dar salida, hemos llorado, nos hemos enfadado, hemos buscado 
culpables pero la realidad ahora mismo es que 3.500 familias  no pueden dar un paso en 
ninguna dirección, nos vemos atrapados abocados a la desesperación que esta 
suponiendo en muchos casos la renuncia a unos derechos ganados con años de esfuerzo 
y trabajo en pos de contratos de saldo ofrecidos por aquellos que han visto la 
oportunidad de incorporar en su haber profesionales altamente cualificados a precio de 
ganga, desesperación que nace de una situación de crisis global donde las expectativas 
laborales son escasas, donde prima la necesidad de pagar una hipoteca y dar de comer a 
nuestros hijos, por encima del sentido común que nos dice que no firmemos bajas 
voluntarias, recogiendo las migajas que nos ofrecen con garantías que en algunos casos 
no superan más de los tres meses de trabajo, pero que como desgraciadamente hay que 
pagar para vivir no ns queda más remedio que aceptarlas por encima de nuestra 
dignidad y además tenemos que escuchar que tenemos que estar agradecidos ya que 
somos los afortunados a que precio?, que no tenemos que quedarnos dentro del barco 
que se hunde sin remedio, barco en el que durante muchos años hemos remado con 
ahínco con la promesa de un grupo fuerte sin fisuras, de un trabajo estable y una 
esperanza de crecer profesionalmente, hace un año ya sabíamos de la crisis que sufría 
nuestra casa se nos pidió un esfuerzo por levantarla y se hizo, porque todos sentíamos 
que era nuestra empresa y que debíamos luchar por ella, ahora vagamos en edificios 
fantasmas prisioneros de directivos y grupos de inversión sin poder aceptar un trabajo 
sin renunciar a todo lo ganado y sin garantías de cobrar lo trabajado, febrero lo hemos 
cobrado es cierto, pero y marzo? Y si se retrasa el proceso con Kursal y entramos en una 
espiral de tener que ir a trabajar sin cobrar y no poder dejar de trabajar para no perder el 
derecho a cobrar, y si se alarga más allá de 4 meses que pone como límite Fogasa, es 
muy triste, hace una semana pedíamos ayuda para salvar la situación de 5.000 familias, 
hoy venimos a pedir ayuda para acelerar el proceso de un despido rápido y digno, hace 
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una semana se le dijo a los responsables del grupo que tenían a 5.000 personas 
dispuestas a todo por salvar Orizonia, recibimos la callada por respuesta, hoy una 
semana después tocadas todas las puertas, le pedimos a todo aquel que pueda ayudarnos 
que haga lo que esté en su mano para acelerar el proceso que nos garantice la ejecución 
de un ERE lo antes posible y demos opción a 3.500 familias de poder seguir con sus 
vidas siendo testigos del entierro de Orizonia, por un despido digno ya”.  
 
Sr. Medina representant de USO Illes Balears: 
 
“ Buenos días yo soy delegado del comité de empresa de USO en Iberia en el comité de 
Palma, nosotros no estamos tan mal  como nuestros compañeros de Orizonia pero a este 
paso no se si también llegaremos, quería explicar un poco en donde nos encontramos en 
este momento, la plantilla de Iberia en Palma esta compuesta por unos 700 trabajadores 
de los cuales hay unos 400 fijos y 300 fijos discontinuos entre administrativos, 
operarios y unos pocos técnicos de mantenimiento aeronáutico, también hay que decir 
que hay unos 20 trabajadores de vuelo, 10 pilotos y 10 tcp que quedan de un remanente 
que son de antiguo Aviaco que ganaron una sentencia y se quedaron por aquí estos son 
afectados también pero quedarían aparte de lo que es la plantilla del comité de Palma, 
los directamente afectados por  los despidos serían 63 fijos que se irían vía la nueva 
reforma laboral aunque este expediente de regulación afectaría muy negativamente a 
toda la plantilla ya que no solo habría despidos sino que también habría bajadas de 
sueldo de cerca del 10%, congelación salarial durante 5 años, congelación de los 
trienios, pérdida de vacaciones y días libres y además de otras medidas, todo esto  
también comportaría una bajada de la contratación de los fijos discontinuos que 
últimamente han padecido varias bajadas contractuales de cantidad de contrato por 
decirlo de alguna manera, habiendo subido la carga de trabajo, porque parece ser que el 
año pasado fue un muy buen año para el turismo y para el transporte aéreo en el 
aeropuerto de Palma, los sindicatos pedimos la aplicación del ERE que ya esta aprobado 
el ERE famoso 72/01 acordado hace años con la empresa y por parte de todos los 
trabajadores de todos los sindicatos de que ya esta aprobado el ERE famoso 72/01 
acordado hace años con la empresa y por parte de todos los trabajadores de todos los 
sindicatos que son prejubilaciones y bajas incentivadas además de todas las medidas 
necesarias para que la empresa pueda seguir existiendo refiriéndose a bajadas de sueldo 
o todas las medidas productivas que hagan falta para poder mantenerse, queríamos 
aclarar sobretodo es que aquí en Palma Iberia no tiene vuelos, nosotros no dependemos 
de una posible bajada de vuelos a nivel nacional, …Iberia no tiene vuelos de Iberia es 
Iberia Express Vueling i Air Nostrum esto es el grupo de Iberia en Palma, nosotros en 
Iberia Palma solo hacemos halding que es lo que se llama la asistencia en tierra de 
aeronaves que se la hacemos al grupo Iberia y a una serie de compañías charter que 
también tienen contratada de asistencia con nosotros, el problema es que además de eso 
nos podemos encontrar que con que a final de año no solo nos hayan bajado el sueldo, 
despedido a unos cuantos y bajado el sueldo y condiciones sino que además puede pasar 
que Iberia no se presente al nuevo concurso de halding y o nos vayamos a la calle 
directamente o nos pasen como mínimos subrogados a otra compañía seguramente 
también bajándonos las condiciones otra vez de trabajo, esta es nosotros lo que pedimos 
es un apoyo por parte del Ayuntamiento, de quien sea de todo el mundo sobretodo, 
respecto a que se aplique los acuerdos ya firmados y se aplique el ERE 72/01 que es el 
que esta firmado y queremos que se aplique vamos” 
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Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“ Gracias Sr. Gijón, ens trobem recentment hem sabut per els mitjans  que la que jo 
crec, crec no, estic segur que es la pitjor notícia  econòmica que duem enguany segur i 
probablement també lo que duim de legislatura, son dues empreses emblemàtiques de la 
nostra ciutat Iberia en fin ja ho han explicat molt millor que jo i Orizonia que les dues 
posen en perill al voltant de 5.000 llocs de treball, i si son els d’Iberia doncs 5.000 i 
escacs  llocs de treball se que estem d’acord amb bona part de les proposicions que 
presentem aquí, però a mi m’agradaria que això no fos  que aquesta proposició no 
suposes una mera declaració  de intencions i avui hi ha tots els agents per complir part 
d’aquestes proposicions al manco el punt 1 i el punt 4, per tant jo instaria a l’equip de 
govern, ara no hi ha el batle però suposo que deu ser per aquí i la Sra. Crespí com a 
agent participant activament del punt quart, a ja quedar han dit que eren representants 
del comitè d’empresa un d’Iberia i l’altra he interpretat que també era d’Orizonia si no 
es del comitè d’empresa ja li podem fer arribar, però avui jo ja quedaria dia i hora per 
tenir la reunió a que fa referència el punt 1 i 4 si realment es mantén la unanimitat de la 
comissió de comptes de manera que ja es puguin establir les bases a partir de les quals 
assentar les línies d’ajuda si n’hi pot haver que hi pugui haver a l’Ajuntament, al manco 
que els treballadors es sentin respaldats i recolzats pel seu Ajuntament, jo vull entendre 
que bona part d’aquestes 5.000 i escacs persones, famílies, son ciutadans de Palma i en 
aquest cas evidentment l’Ajuntament del municipi més perjudicat i més afectat es el de 
Palma, es el nostre, per tant aquí hi hem de ser, respecte al punt segon que també hi 
havia un cert consens crec recordar que no hi havia unanimitat però hi havia un cert 
consens tot el que es parli amb els treballadors també ho hem de fer extensiu, a lo millor 
no tot però bona part ho hem de fer extensiu a les direccions d’Iberia i Orizonia  per tal 
que sàpiguen que la voluntat de l’Ajuntament de Palma es intentar, intentar ja sabem 
quines son les competències de l’Ajuntament per tant sabem que no dependrà de 
nosaltres el resoldre absolutament aquest assumpte, però si totes les administracions ens 
dirigim a les direccions tant d’Iberia com d’Orizonia per intentar arreglar el tema 
difícilment  no ens podran fer una mica de cas, al final anirà be o anirà malament però 
que no quedi per nosaltres, això es important que no quedi per les administracions per 
no fer una passa les administracions i en aquest cas evidentment l’Ajuntament de Palma 
també hi ha de ser, finalment el punt tercer que no generava consens que nosaltres 
creiem que es un tema important entenem que es important saber que afecta el 
tancament d’aquestes dues companyies a Palma d’Orizonia com la base d’Iberia a 
Palma no sabem de que estem parlant avui surt als mitjans de nivell estatal, a Balears no 
ho se, que el PIB durant l’any 2012 va caure un 1’9%, des de que governa el Sr. Rajoy  
cada trimestre ha anat a menys, el futur proper no sembla que sigui millor i hem de 
saber que suposa això per Palma bàsicament per veure lo que han de compensar els 
altres sectors per intentar créixer perquè l’objectiu d’aquest Ajuntament, de totes les 
institucions i de tota la societat es créixer econòmicament, per créixer hauríem de saber 
que suposarà el tancament d’aquestes dues companyies en el PIB balear per saber els 
altres sectors que han de recuperar per empatar, ja veurem si qualque dia també 
guanyem. Gràcies”. 
 
Sra. Crespí Pibernat (PP): 
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“ Gràcies, evidentment ens trobem a una situació podem subscriure tot el que ha dit el 
Sr. Alcover des del nostre grup municipal el tancament d’Orizonia i la situació d’Iberia 
amb un Ere o amb un Ero que suposarà acomiadaments i una baixada de condicions dels 
treballadors i per qualssevol empresa perquè hi ha més empreses que estan patint 
aquestes situacions tant de tancament com d’Eros, es sempre una molt mala notícia, es 
cert que en aquest cas es una empresa capdavantera en el cas d’Orizonia, també d’Iberia 
son un referent d’un sector molt important dins la nostra ciutat i dins l’economía de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears com es el sector turístic i per la quantitat de 
milers de treballadors que es veuran afectats doncs té una importància molt dramàtica 
per ells i per les famílies per tant afegir la preocupació que es evident que tots el 
representants que aquí estem tenim, des de l’Ajuntament com a Administració més 
propera als ciutadans evidentment posarem a l’abast de tots els treballadors afectats tant 
per una empresa com per l’altra els serveis que tenim a l’agencia de desenvolupament 
local es el punt quart el que ens demanen ho hem fet ja amb altres empreses i també vull 
dir, vull apuntar que no es que siguin tampoc serveis diferenciats de la resta de persones 
que estan en situació d’atur a la nostra ciutat perquè també m’han arribat queixes de 
persones que desgraciadament son aturats de llarga durada, simplement es adaptar la 
quantitat de persones de les que estem parlant i poder oferir serveis específics pels 
diferents perfils de professionals que hi ha perquè serà un major nombre que tindrem 
que ajudar a lograr, per tant reunir-nos amb ells sense cap problema, nosaltres hem fet 
intents de posar-nos amb contacte però si que es cert que ara mateix lo que els preocupa 
als treballadors es poder cobrar com be han dit la nòmina de febrer que sembla que esta 
confirmada que cobraran però que s’agilitzi tot el que es pugui la situació d’incertesa 
que ara mateix estan patint i que pugui ser al més aviat possible per tant tot d’una que 
els dos comitès o els dos representants dels treballadors vulguin mantindrem una reunió 
i des de l’Ajuntament farem tot el que sigui possible per ajudar-los, per tant votem a 
favor del punt numero 1 que seria aquesta reunió i fer l’esforç necessari per establir 
línies d’ajuda precises per tal d’ajudar als treballadors doncs en aquest cas que siguin 
acomiadats i el punt numero 4 instar a l’equip de govern a establir un programa 
específic a traves de Palma Activa per ajudar als treballadors que seran acomiadats de 
dues companyies, del punt numero 2 la transaccional d’informar a la direcció d’Iberia i 
Orizonia perquè siguin conscients de la voluntat de l’Ajuntament d’ajudar en la mesura 
del que sigui possible i el tercer punt no votarem a favor ja que es instar al Govern de la 
Caib i jo els emplaçaria a que ho facin al Parlament. Gràcies”.    
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“ Des de Més per Palma lamentar que la Sra. Crespí es circumscrigui a lo que la seva 
estricta competència de gestió i evidentment se n’oblidi de les seves capacitats 
polítiques com a membre del PP i com a representant de temes d’ocupació de 
l’Ajuntament de Palma, que té un pes polític apart de lo que gestiona directament, anem 
a veure tenim una situació dramàtica ho acabem d’escoltar més de mil persones se’n 
poden anar al carrer de cop a Palma entre Orizonia i Iberia, més de mil persones que es 
diu aviat, son més de mil drames familiars d’una intensitat enorme, tenim el cas 
d’Orizonia uns directius nefastos, uns autèntics pirates que han enfonsat una companyia 
d’èxit del sector turístic això si guanyant 80.000 euros al mes  aquests directius que han 
enfonsat aquesta companyia perfectament viable a nivell econòmic, situacions no 
aclarides en quant a perquè no es va produir la venda al grup Barceló no sabem si algun 
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directiu estava interessat en que no es produís aquesta venda que hagués salvat la 
situació d’aquests treballadors, el tribunal de la competència també per enmig, temes de 
Globalia tampoc no aclarit de si realment esta interessada o no amb la pervivència 
d’aquesta companya, tot això tenim amb el cas d’Orizonia  o amb el cas d’Iberia també 
ho ha explicat molt be el representant sindical, s’està produint el desmantellament 
d’Iberia en tots els sentits i vostès que han fet?, que ha fet el Partit Popular davant 
aquesta situació?, que ha fet el Govern?, vostè hem diu que els rebrà, que intentarà igual 
que altres persones que estan a l’atur, escolti no els pot dir això  a uns treballadors, no 
podem assumir a Palma que mil persones es quedin de cop al carrer, escolti no basta 
com ha fet el Sr. Delgado enviar una carta a Iberia interessant-se perquè s’ha produït  
això, es inadmissible, o sigui anem a veure, el Sr. Bauzá va reaccionar que va d’haver 
de dir al Parlament que no podia fer res perquè eren qüestions d’empreses privades i ell 
no podia fer re, hi va haver a la reunió entre els treballadors d’Orizonia amb els 
representants de l’oposició de Més i del Psoe i va ser quan el Sr. Bauzá va reaccionar i 
va dir faré alguna cridada, escolti quan ja estaven  a punt, quan ja segurament ja s’estava 
ja amb un estat molt avançat de la qüestió, com es pot ser tan impassible, tan soberbi, 
quanta incompetència per part del Govern Balear, escolti es moguin vostès son el PP, 
vostès tenen connexió de nivell d’Estat, vostès poden parlar amb el ministeri, vostès es 
poden adreçar a determinats, això es una qüestió que s’està dilucidant a alts nivells, aquí 
estem parlant d’empreses poderoses amb actors importants vostès tenen accés a aquests 
actors, espavilin per favor es posin les piles, facin qualque cosa, vostès son el PP, no 
poden deixar a aquest agent abandonada i ¡be els ajudarem a trobar feina igual que 
facem amb els altres¡, escolti això es lamentable que hagin vingut aquí, hagin hagut de 
passar 5 hores aquí esperant i se’n duguin aquesta resposta del Govern municipal, es 
posin les piles per favor espavilin i moguin tot el que han de moure a tots els nivells. 
Gracies”. 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Gijón, Sra. Crespí encara no estan acomiadats aquests gent, es tracta d’això 
es tracta de quedar avui mateix per reunir-nos la setmana que ve, suposo que demà no 
podrà ser, però aquesta setmana que ve per veure que podem fer si dels dos o tres mil 
que se n’han d’anar al carrer en salvem un parell de cents gràcies a les gestions 
benvinguts siguin Sra. Crespí, es tracta d’això governar, es tracta d’això, no son 
qualssevol empresa, es cert que un aturat d’Orizonia  es lo mateix que un aturat d’una 
botiga d’aquí davora es cert, però en conjunt es tracta de dues empreses fins ara 
emblemàtiques del sector turístic  que es el sector que millor campeja el temporal de la 
crisis de moment i es el que ens impedeix baixar tant com la resta d’Espanya, tot i que 
també baixem en el Pib, es tracta d’això Sra. Crespí que han fet vostès pel turisme?, 
aquí li faig una pinzellada, es que lo que han fet es anar en contra del turisme i li poso 
una retail·la de mesures objectives totes, vostès varen pujar l’IBI un 24% de tots els 
hotels l’IAE un 10% en dos anys a totes les empreses hoteleres evidentment d’Orizonia 
que era de les principals empreses o de les que pagaven més d’IAE a l’Ajuntament de 
Palma es deixarà de cobrar, es deixarà de cobrar, això no se si el Sr. Martínez, tampoc 
hi es,  el batle ni el Sr. Martínez hi son justament, però es deixarà de cobrar, això tindrà 
un impacte a les arques de l’Ajuntament es que encara que no siguem competents 
malament només fos per això hauríem de tenir interès en solucionar el tema, malament 
només sigui per egoisme, perquè també les arques de l’Ajuntament s’hi veuran 
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afectades, però es que han duplicat les entrades del castell de Bellver, s’ha disminuït un 
40% el pressupost de l’Imserso, l’Iva turístic ja no en parlem, es que també ha tanca 
Spanair, es que tot, es que el sector turístic aguanta mentre aguanta però coses com 
aquestes fan que també el sector turístic es desmoroni i si es desmorona el sector turístic 
Sra. Crespí podem rodar clau , es així, si salvem aquestes es que això hauríem de fer 
bandera vostès d’aquestes dues companyies perquè si es salven seran una gran empenta 
per tot el sector perquè seran banderes aquestes dues, per tant intentin, se’n vagin d’aquí 
amb la data i di ja feta, ara ha tornat el batle, l’instaré una altra vegada, ja que voten a 
favor del punt 1 i 4 se’n vagin d’aquí amb els representants del comitè amb dia i hora 
per reunir-se i posin una ordre del dia clara a la reunió  intentin solucionar i si no 
solucionar al manco pal·liar els efectes d’aquesta greu notícia econòmica. Gracies”   
 
Sra. Crespí Pibernat (PP): 
 
“Gràcies, miri Sr. Verger i Sr. Alcover, saben perfectament que des de l’Ajuntament 
com a empresa privada no podem fer res de lo que han dit i per això han presentat 
aquesta proposta i com que vostès sembla que si que tenen idees de lo que poden fer els 
emplaço ara parlarem aquí fora de quin dia es la reunió, la setmana que ve posem la 
reunió i vindrà el Sr. Verger i el Sr. Alcover amb jo i entre tots 3 ja que tenen tantes 
idees de com poden salvar Orizonia i posar mesures acordarem i quedarem tots 3. 
Gracies”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement els punts 1 i 4, el punt 2 transaccional i el punt 3 
desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
1.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a reunir-se amb els 
comitès d’empresa d’Orizonia i Iberia per donar-los tot el seu suport i comunicar-
los la voluntat de l’Ajuntament de Palma de fer els esforços necessaris i establir les 
línees d’ajuda precises per tal d’ajudar als treballadors acomiadats. 
 
2.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a traslladar aquesta 
proposta a les direccions d’Iberia i Orizonia perquè siguin conscients de la 
voluntat de l’Ajuntament de Palma d’ajudar en la mesura del que sigui possible a 
fer els esforços necessaris i establir les línees d’ajuda precises per tal d’ajudar als 
treballadors acomiadats. 
 
3.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de la CAIB perquè faci un informe 
en relació a l’impacte que té per al PIB de les Illes Balears el tancament de la seu 
d’Iberia a Palma i d’Orizonia. 
 
4.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a establir un programa 
específic, a través de Palma Activa, per ajudar els treballadors que seran 
acomiadats d’ambdues companyies. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
Els punts 1 i 4 S’APROVEN per unanimitat. 
El punt 2 S’APROVA, per 26 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions 
(MÉS)  amb la següent transaccional: 
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“2.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a traslladar aquesta 
proposta a les direccions d’Iberia i Orizonia perquè siguin conscients de la 
voluntat de l’Ajuntament de Palma d’ajudar en la mesura del que sigui possible a 
fer els esforços necessaris i establir les línees d’ajuda precises per tal d’ajudar als 
treballadors acomiadats”. 
El punt 3, es REBUTJA per 17 vots en contra (PP)  i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i 
MÉS) 
 
59.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a banys públics al 

centre de Palma (90/2013) i alternativa del Grup Municipal PP (125/2013). 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, hem voldria dirigir personalment al regidor que du el 
tema dels banys públics, parlaré ara de banys públics com a necessitat d’una ciutat 
turística com Palma de Mallorca, la discussió de cabines a diferents indrets, banys a 
aparcaments soterrats o altres idees diferents la Defensa com a representant dels usuaris 
no els preocupa massa. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Es pot dirigir al que vulgui però el Sr. Garau no té res a veure amb aquest tema dels 
banys públics això es un tema que du el Sr. Sansó o en el seu cas el Sr. ....li dic perquè 
es dirigeixi....” 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“ No ho sabia, es que abans jo he fet una reclamació perquè em dirigia al Sr. Batle 
accidental en aquells moments i no estava escoltant i jo m’he quedat callat i ha dit pot 
seguir continuant i jo he dit vostè em va dir una vegada a mi que només em podia dirigir 
al Sr. Batle, clar, si el Sr. Batle no m’escolta no em puc dirigir a un altre regidor i ell 
m’ha dit de que hi havia un altra regidor que m’escoltava i que ells tenien unes feines, 
com quedem?, es a dir a jo m’agradaria aclarir-ho a això”. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“ Don Bernat jo lo únic que li volia era dir que es dirigia a un regidor que res te que 
veure en aquest tema era per ajudar, no per posar inconvenients ni perquè ens renyés”. 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“ Jo lo que voldria aclarir es que em puc dirigir a una altra persona?. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Es dirigeixi a qui vulgui” 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
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“Moltes gràcies, repeteixo el tema de cabines a diferents indrets, banys a aparcaments 
soterrats o altres idees a la Defensa com a representant dels usuaris no ens preocupa 
massa, el que si ens preocupa es la rapidesa en l’aplicació dels acords i per tant en la 
solució als problemes de la manca d’espais adients i no estic parlant només  de turistes 
estic parlant també de ciutadans sabeu que a Balears  es el lloc on hi ha més gent amb 
problemes de càncer de colon i per tant per ser d’una forma vulgar i entre comentes 
l’opera’t de càncer de colon lo que té es manco aparcament i per tant més necessitats 
d’anar al bany, ho dic perquè a mi m’han operat 5 vegades només per això es a dir que i 
se de lo que estic parlant, tenim entès que hi ha un acord unànime a un plenari 
d’adaptació i senyalització dels banys dels aparcaments soterrats de la ciutat com a 
banys públics per a turistes i ciutadania, tothom sap que els banys de casa seva estan 
nets perquè s’hi té cura d’ells i a més cada dia es fan nets, el que demanem des de la 
Defensa es la mateixa cura pels banys públics i per això es necessita personal que es faci 
responsable del seu manteniment hi ha una proposta articulada com un programa 
d’inserció social que farien aquesta tasca a canvi d’una renda mínima i donatius, com 
esta la situació actual?, quin es el pensament de l’equip de govern en relació a aquest 
punt i sobretot proposen qualque alternativa seriosa, pràctica, econòmica i eficient o 
mantenen l’acord actual i el posaran immediatament en marxa? Una ciutat turística ha 
de tenir una solució a aquest problema, a les illes hi ha poblacions que tenen solucions 
pràctiques amb bons resultats, a la península també i no parlem de capitals europees 
punteres en turisme, avui a qualque lloc comú públic, avui mateix jo hi he tingut un cas 
li ve al punt una glossa del pare Ginard que diu “el Sr. Batle en s’ullera no h va poder 
distingir ho va ensumar i va dir això es merda vertadera “ n’hi ha qualcuns que fan oi de 
veres, prendran solucions?. Gràcies”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, dia 28 de juny passat hi va haver un acord plenari on es va aprovar 
evidentment hem passat l’argumentació de la moció i hem passat també, i hem traslladat 
a la moció actual tot el que es va argumentar allà, es poden comprovar les actes es va 
aprovar per acord d’aquest plenari posar en marxa un programa de.. i a més m’estic 
adreçant al Sr. Gijón, perquè el Sr. Gijón senyala al Sr. Sansó que es l’únic que ha fet 
una miqueta de feina amb el tema però el Sr. Gijón se’n oblida  que ell es el que es va 
comprometre en aquest plenari, es el que es va comprometre davant el consell assessor 
de la Fundació Turisme a posar en marxa un programa que incloïa tots els banys públics 
als aparcaments de tots els aparcaments soterrats de Palma així es va dir i així es va 
acordar al consell de la Fundació Turisme i a més d’habilitar aquests banys, senyalitzar-
los també es posava en marxa un programa social amb persones en risc d’exclusió social 
que anaven a estar a aquests banys tinent cura dels banys , fent el seu manteniment, la 
seva neteja i a canvi ingressar alguna petita quantitat, algun petit donatiu per part dels 
turistes, un sistema que ells estan molt avesats a fer, clar el Sr. Gijón va sortir dia 5 de 
juliol, 7 dies desprès de l’aprovació de la nostra moció en aquest plenari  i es va 
comprometre davant el Consell assessor de la Fundació Turisme i davant els mitjans de 
comunicació a posar en marxa aquest programa, aquí com be hem pogut comprovar 
l’únic que ha complit ha estat el Sr. Sansó que en els seus banys de l’SMAP ha col.locat 
uns cartellets efectivament que crec que li han costat 500 euros però d’incloure tots els 
banys dels aparcaments soterrats de la ciutat i del programa social res de res, aquí n hi 
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ha hagut feina, el Sr. Gijón estava molt interessat quan s’anava a produïr una 
adjudicació de 500.000 euros per posar les cabines que era un problema que s’havia 
d’afrontar i s’havia d’abordar amb molta rapidesa però quan ja no hi havia l’adjudicació 
de 500.000 euros sinó que s’havia de fer feina de posar d’acord els concessionaris dels 
banys dels pàrquings soterrats, s’havia de posar d’acord amb la regidora Sra. Fernández 
per temes de programes socials, s’havia d’articular i s’havia de fer feina aquí d’això 
evidentment no hi ha hagut cap tipus d’interès, el Sr. Sansó va dir en comissió que si 
que el Sr. Gijón ho havia intentat, que s’havia reunit amb l’associació de restauradors de 
la Llotja i que li havien dit que no tenien molt d’interès amb el tema, aquesta es l’única 
explicació que hem tingut, jo agrairia si avui en lloc de que el Sr. Sansó ens torni a 
comptar lo que ha fet amb els banys de l’SMAP, que el Sr. Gijón doni la cara aquí com 
a responsable polític i públic d’aquest tema perquè el Sr. Gijón va sortir d’aquella 
reunió del Consell assessor de la Fundació Turisme, es va plantar davant els periodistes 
i li dic de que va parlar, clar va dir s’estudiarà però clar a vegades es diu que s’estudiarà 
i es veu clarament que es per no fer-ho però en aquest cas el Sr. Gijón va dir que 
s’estudiaria i pareixia tots varem entendre que s’estudiava com fer-ho, no estudiar per 
deixar de fer-ho sinó estudiar com fer-ho perquè el Sr. Gijón va parlar que hi hauria una 
persona encarregada del manteniment d’aquests banys que inclouria tots els banys dels 
pàrkings soterrats de la ciutat, que inclús aquesta persona del manteniment vendria 
tovalloletes, xicles inclús tabac això es lo que tal que s’esperaria que aquestes persones 
sabessin idiomes això ho va dir el Sr. Gijón quan va sortir del consell assessor de la 
Fundació Turisme, inclús que es podria optar a alguna subvenció, tenia tot un programa 
el Sr. Gijón per desenvolupar, res de res, zero, es va acabar  el tema d’adjudicar 500.000 
euros es va perdre completament tot d’interès amb una cosa es que el Sr. Gijón va 
arribar a parlar de que en això també s’afegirien establiments de restauració i que hauria 
un bany per turistes cada 150, cada 200 metres a Palma hi hauria un bany per turistes 
això ho va dir el Sr. Gijón en sortir del Consell assessor de la Fundació Turisme, no se 
si es va aventurar, va ser imprudent però tot això ho va dir i ha arribat el mes de febrer i 
tot això res de res, zero, això si el Sr. Sansó esta molt content ha posat uns cartellets en 
el banys de l’SMAP han complit l’acord de plenari de dia 28 escoltin no vulguin 
prendre el pel ni a aquest grup municipal ni sobretot a la ciutadania, no s’ha fet la feina i 
es greu perquè era un tema important, era un tema en el que el govern municipal estava 
disposat a gastar 500.000 euros a solucionar, en temps de crisi absoluta, en temps de 
manca de recursos el govern municipal estava disposat a gastar 500.000, el Sr. Batle 
mateix aquí davant el plenari va dir escoltin es que fa falta posar banys ho hem de fer, 
això ho va dir el Sr. Batle, hi havia molt d’interès en fer això quan s’ha eliminat 
l’adjudicació de 500.000 tot el sector turístic abomina de la idea de posar cabines per la 
ciutat  i es passa un alternativa on s’ha de fer feina, on s’ha de fer feina de veres no 
només treure una licitació sinó que s’ha de fer feina, resulta que la iniciativa deixa 
d’interessar, es que no s’ha fet res, a jo m’agradaria que avui el Sr. Gijón expliqués una 
miqueta i quedés un poc més clar que quan ho va explicar el Sr. Sansó que la veritat es 
molt greu, vostès riuen però així com ho va explicar el Sr. Sansó que va dir literalment 
“no, no el Sr. Gijón ho ha intentat, se n’ha anat a parlar amb les restauradors de la Llotja 
i li han dit que no estan molt interessats” escolti, per favor no vulguin prendre el pel a la 
ciutadania en aquest plenari”. 
 
Sr. Batle (PP): 
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“ Moltes gràcies Sr. Verger intentaré convèncer al Sr. Gijón que qualque cosa li digui, 
ho intentaré que li contesti, perquè a jo m’agrada que s’atinguin els requeriments dels 
regidors, espero que el Sr. Sansó deixi un temps d’intervenció al Sr. Gijón perquè pugui 
contestar. Gracies”. 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“ Moltes gràcies Sr. Batle, a jo em sap greu que no li agradin les meves contestes, a jo 
tampoc m’agraden les seves diatribes cansines de cada vegada però miri es lo que hi ha, 
miri, jo crec que vostès tenen una confusió i es que a veure si ens assabentem d’una 
vegada per totes, quan vostès presenten una proposició, la proposició té tres parts, un 
encapçalament que es el títol, una exposició de motius que motiva i una proposta  
d’acord que es lo que s’aprova i la proposta d’acord de dia 28 de juny de l’any passat 
posava literalment “adaptar i senyalitzar els lavabos dels pàrkings municipals com a 
banys públics per als turistes i la ciutadania” punt final i això es lo que hem fet Sr. 
Verger i ara es posen vostès tan flamencos amb lo altre, jo es que Sr. Verger miri tenint 
la teoria de la comunicació si l’emissor dona un missatge erroni no doni la culpa al 
receptor, el problema es de l’emissor es una qüestió de si no saben plasmar les seves 
idees amb una proposta d’acord perquè hi capi tot no ens diguin, no se ara vostè aquí 
podria dir i també posarem banys als trens aturats allà en els que vostè va deixar 
aturadets, però no ho va posar i no ho podem fer, hem fet lo que hem dit de totes 
maneres jo es que m’encanta el seu cinisme amb aquest assumpte quan en el consell 
d’administració de l’SMAP quan s’havia d’aprovar precisament el plec de condicions 
per poder netejar els banys literalment de l’acta “ la Sra. Fernández demana si en 
l’actual situació aquesta contractació es prioritària” “ la Sra. Fernández dubta que 
aquests despesa sigui ara prioritari” amb lo qual la Sra. Marisol Fernández Barrero va 
votar en contra de fer net els banys que desprès volien que fossin el mostrari cap els 
turistes, realment haguessin fet un favor a Palma turísticament impressionant si els 
haguéssim fet cas perquè ja es pot imaginar quina visió no importa tenir molta de 
imaginació per saber quina visió haguessin vist els turistes dels banys de Palma de totes 
maneres, desprès acabarà  el Sr. Gijón jo li deixaré desprès per acabar ell, naturalment i 
contestant a algunes coses com vostès saben, nosaltres varem dur la fusió de l’SMAP i 
l’EMOP cada un d’aquestes dues empreses tenia una empresa de neteja les sumarem en 
feren un sol i amb aquest sol que fou adjudicat per 115.645’53 eros més IVA l’any 
varem aconseguir un estalvi d’un 37% menor de lo que pagàvem abans es a dir ens 
estalviàvem la quantitat de 67.476 euros a l’any, augmentant el període de freqüència 
dels bancs públics que anteriorment eren una vagada a la setmana perquè durant 4 anys 
a ningú se li va ocórrer posar els cartellets que ara tant em critica el Sr. Verger que era 
lo que demanava que ho senyalitzessin i a ningú se li va ocórrer fer-ho i ara augmentem 
amb molt més freqüència una vegada al dia inclús com que hi ha molta gent que va 
sobretot al bany de Antoni Maura augmentarem molt més la freqüència dels banys del 
centre, però no ens hem quedat aquí, no només hem posat, hem senyalitzat els banys del 
centre que era lo que en un principi interessava tant, es que també els de l’eixample 
també tenen les seves necessitats i per tant no només hem fet el del centre com vostès 
demanaven en un principi sinó també hem senyalitzat els de l’eixample, així que mirin i 
en quant al tema de la inserció laboral es ben cert lo que li vaig dir, li torn a repetir  
perquè quan una veritat es la veritat per molt que a vostè no li agradi es la veritat, el Sr. 
Gijón es va seure amb els restauradors, els restauradors no trobaren adient aquesta 
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iniciativa que vostès plantejaven i nosaltres no podem  obligar als restauradors a fer una 
cosa que no volen. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, bueno yo no se si he entendido al emisor porque el mensaje 
que ha lanzado a este receptor claro cada uno utiliza un código diferente, el suyo nos 
insta una gran responsabilidad como Pleno, ante el yo no lo puedo votar en contra 
porque de nosotros depende hoy que se sigan manteniendo los baños públicos, entonces 
ante esta gran responsabilidad tenemos que votar a favor y votaremos, ahora también le 
digo parece mentira que con la que esta cayendo tengamos que aprobar en un Pleno 
seguir manteniendo limpiando los baños públicos, esto nos debería llevar a una 
reflexión de la nueva política porque como acabemos en esto así nos va, entonces yo le 
pediría que cuando se haga una alternativa que usted haga la que quiera al menos al 
menos que sea un poquito de otro nivel, que usted es capaz de el que yo lo he visto, pero 
hágalo de otro nivel y le pediría que aprobemos cosas serias y no nos dé lecciones de 
emisores, receptores, mensajes, códigos etc que ya somos mayorcitos, somos regidores 
del Ayuntamiento de Palma y como el Alcalde decía hoy muy bien todos merecen un 
respeto. Muchas gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“ Jo ja li he explicat al Sr. Sansó ell reincideix perquè como que no té cap argument per 
explicar perquè no s’ha fet la feina, no tenen cap argument ell reincideix amb el tema de 
si la proposició posava i si hi va haver un problema de comunicació, escolti Sr. Sansó 
l’exposició de motius era clara, l’exposició de motius emmarca lo que es la proposta, 
aquí varem estar parlant i discutint una sèrie de coses els compromisos que va adquirir 
el Sr. Gijón eren uns concrets i aquí no vulgui embolicar  en que quan es va aprovar la 
moció la literalitat de la moció deia que era al pàrquing de, escolti una mica més de, es 
absurd que insisteixi amb això quan tots tenim clar de lo que varem estar parlant i a les 
actes del consell assessor de la Fundació Turisme esta clar de lo que es va parlar i lo que 
es va acordar i lo que va dir el Sr. Gijón en sortir també esta claríssim i si vol li torn a 
repetir però evidentment ja ho he dit abans, tothom ho va entendre de que parlàvem fins 
i  tot el Sr. Gijón que tenia un programa ja desenvolupadíssim per posar en marxa, no ho 
va improvisar això, s’ho havia mirat, lo que no entenem des de Més per Palma es 
perquè no s’ha fet ni així de feina amb això, perquè no s’ha desenvolupat això, quan era 
un acord plenari, quan era un compromís del Sr. Gijón rotund i contundent davant el 
Consell assessor de la Fundació Turisme, això es lo que no es pot entendre i això es lo 
que no s’explica que vostè digui ara que si aquí aquesta paraula posava a la moció i 
escolti per favor tothom va saber quin era el compromís, no vulgui dur  el debat 
absolutament es absurd o sigui jo la veritat jo lo que m’agradaria, m’imagino que ara ho 
farà sense dret a rèplica el Sr. Gijón ara explicarà, jo evidentment jo espero que expliqui 
una mica perquè hi ha hagut aquesta manca d’interès per part de l’equip de govern quan 
era una cosa que s’estava disposat a gastar 500.000 euros, això es lo que s’ha d’aclarir i 
no els jocs florals i verbals del Sr. Sansó que disfruta aquí fent duent el debat a un 
terrenys que no es seriós, perquè aquest tema es seriós, els compromisos del plenari i els 
acords de plenari son seriosos, els compromisos davant del Consell assessor de la 
Fundació Turisme també son qüestions serioses, el tema  dels banys a la ciutat de Palma 
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per turistes també es un tema seriós i aquí no hauríem de caure dins aquests tipus de tal, 
la veritat i Sr. Gijón no va venir a la comissió, avui tampoc no ha volgut intervenir, 
m’imagino que tancarà, m’imagino be, no ho se, ja veurem com tanca però la veritat 
faria falta que aquí hi hagués explicacions una miqueta contundents i clares sobre  
perquè l’équip de govern no ha fet la feina amb aquest tema i si de cas na Marisol ara 
acaba de contestar al Sr. Sansó i aclarir el tema aquest de la neteja”. 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“ Sr. Sansó lo que no es de rebut  es que faci servir a més una votació que vostè l’ha 
contextualitzat perfectament una votació que es va produir en un moment en el que 
vostè mateix estava acomiadant gent a l’SMAP i a l’EMOP s’estaven acomiadant 
persones, l’Ajuntament de Palma estava rescindint contractes i acomiadant gent, a un 
moment i precisament i així consta a la votació en el que no s’havien establert les 
prioritats i aquí estàvem parlant d’un, si vostè  ho ha dit no me digui mentida perquè  
vostè, vostè fa servir qualssevol, creu que qualssevol cosa es argument per poder fer-ho 
venir a be a lo que vostè defensa, Sr. Sansó vostè sap perfectament si recorda aquella 
discussió va ser una discussió en la qual jo em vaig posicionar en contra de fer cap tipus 
de gasto mentre no es justifiqués quines eren les prioritats d’aquest Ajuntament de 
Palma quan no es sabia que passaria,quan era totalment incert el futur de molta gent, 
quan s’estaven be, la situació era totalment extrema i aquest va ser el meu argument del 
perquè jo veig votar en contra li agradi o no li agradi, lo que passa es que vostè es un 
marrullero, això es lo que es”. 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“ Només dir-li al Sr. Hila que ara se’n riu tant de les proposicions que no el vaig sentir 
dir el mateix en aquella reunió precisament tot el contrari i si té un sentit posar el punt 
numero 1 però si aquest es el seu problema més gros no es preocupi jo li puc retirar el 
numero 1 no vull que tingui cap trauma i ara donaré la paraula al Sr. Gijón”. 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“ Gracies, la verdad es que yo no tenía intención de hablar aquí porque creo que el Sr. 
Sansó había explicado perfectamente cual era el sentido de lo que habíamos hecho y 
creo que lo ha explicado bastante bien, yo voy a intentar  para que el Sr. Verger lo 
entienda se lo voy a poner más sencillo y a lo mejor así pues se termina esta discusión, 
usted vive en Palma verdad?, le ponemos una señal para que los turistas vayan a su casa 
a hacer sus necesidades? a que no?, pues los bares y restaurantes de esta ciudad que 
están en el centro no quieren, por tanto todo lo demás decae, yo no puedo irme a hablar 
con los servicios sociales para poner un programa en marcha de voluntarios en los 
baños, es que no quieren, me lo han dicho, no queremos, porque estamos cansados de 
que la gente pasee por la calle  entre en nuestros baños y se vaya sin consumir, si todos 
los turistas que pasean por la ciudad entran a consumir que utilicen los baños, este es el 
problema y por eso llevamos diciendo desde hace 10 años en esta ciudad que tenemos 
que poner baños públicos en la calle y lo único que podemos hacer con los baños 
públicos es o los aparcamientos que son de la sociedad municipal de aparcamientos 
porque en los otros tampoco tienen ninguna obligación de señalizarlo o bien cabinas 
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como están en otras ciudades ,pero aquí hay una demagogia tan grande con esto que al 
final una iniciativa que tenía que ser buena y que en principio no tenía que generar 
ningún tipo de problema al final genera un caos y eso lo único que demuestra es que 
ustedes nunca han tenido interés en que los turistas cuando vengan a esta ciudad puedan 
hacer sus necesidades de manera tranquila, por tanto no hagamos demasiada demagogia 
con esto no saquemos esta propuesta que no lleva a nada, los propietarios en sus casas 
no quieren que se vaya, punto, a partir de ahí ya n podemos seguir. Gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement l’alternativa presentada pel Grup Municipal 
Popular, per la Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures: 
 
Alternativa del Grup Municipal Popular: 
 
El 28 de juny de 2012 el Plenari de l’Ajuntament de Palma acordà per unanimitat 
“adaptar i senyalitzar els lavabos dels pàrquings municipals com a banys públics per als 
turistes i la ciutadania”.  
 
En data 6 de juliol de 2012 el Consell Assessor de la Fundació Turisme Palma de 
Mallorca 365, en sessió extraordinària i tal i com consta a l’acta d’aquesta sessió núm. 
2012/01 acordà: 
 
“ Atès tot el que s’ha exposat a la reunió, el president es compromet, entre d’altres 
qüestions, a ESTUDIAR el cost o pagament per a l’ús dels banys la instal·lació 
d’alguns d’aquests a l’Escullera, la utilització dels banys ubicats als pàrquings i la 
neteja d’aquests per a persones amb risc d’exclusió social a fi d’afavorir la seva 
reinserció. També indica que es valorarà la possibilitat de mantenir reunions amb els 
representants dels subsectors de bars, cafeteries i restaurants de la ciutat per a 
senyalitzar alguns dels seus establiments perquè els turistes puguin fer ús dels seus 
banys” 
 
En cap de les dues actes (Plenari de Juny de 2012 i Consell Assessor de la Fundació de 
Turisme Palma de Mallorca 365) es va acordar explícitament el que exposa el Grup 
Municipal del PSM-IV-ExM a l’exposició de motius de la seva proposició relativa als 
banys públics al centre de Palma: 
 
“ Posteriorment, a la reunió del Consell Assessor de la Fundació de dia 5 de juliol de 
2012, i davant la unanimitat mostrada per la totalitat dels representants del sector 
turístic en contra de la proposta de les cabines, es va acordar posar en marxa el 
projecte per tal d’adaptar i senyalitzar els banys dels aparcaments soterrats de la 
ciutat, i també els urinaris d’alguns establiments de restauració, com a banys públics 
per a l’ús de turistes i la ciutadania. La proposta s’articularia com a programa també 
d’inserció social, ocupant a persones que s’ocuparien de la neteja i cura dels banys a 
canvi de donatius o una renda mínima. A això es va comprometre el regidor de Turisme 
davant el Consell Assessor i davant la premsa una vegada finalitzada la reunió”. 
 
Tampoc a les actes es parla en cap moment d’incloure els banys en concessió. 
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En data 19 de juliol de 2012 el Consell d’Administració de l’SMAP aprovà els Plecs de 
Condicions Tècniques i Administratives per a la “Licitació del contracte de serveis de 
neteja i serveis de conservació i manteniment de zones enjardinades dels casals de 
barri, aparcaments i oficina gestionats per l’SMAP”  ja que amb la Fusió de les 
empreses EMOP i SMAP es tenien dues contractacions i es volia unificar les dues amb 
una amb l’objectiu de donar com a mínim el mateix servei que es donava abans, 
minvant el cost anual que costava a l’Ajuntament de Palma. En aquests Plecs de 
Condicions s’incloïa el reforçament de la neteja dels lavabos als pàrquings municipals 
de l’SMAP (passam d’una neteja a la setmana a una neteja diària)  i d’aquesta manera 
poder donar compliment a l’acord adoptat al Plenari de Juny de 2012.  
 
En data 18 de desembre de 2012 el Consell d’Administració de l’SMAP aprovà 
l’adjudicació definitiva del Contracte per a la “Licitació del contracte de serveis de 
neteja i serveis de conservació i manteniment de zones enjardinades dels casals de 
barri, aparcaments i oficina gestionats per l’SMAP”   amb l’abstenció tant del PSIB-
PSOE com del PSM-IV-ExM. La quantia per la qual es va adjudicar fou de 115.645,53€ 
+ IVA/any, un 37% menor que la suma dels dos contractes existents anteriorment, 
podent estalviar a l’any la quantitat de 67.476€/any. L’empresa adjudicatària inicia la 
tasca dia 11 de febrer de 2013. 
 
Anteriorment a la data d’inici del servei de neteja dels banys dels aparcaments, 
concretament dia 8 de febrer de 2013 l’SMAP encarregà el disseny i realització dels 
cartells identificatius del lavabos dels aparcaments. Es demanen tres pressuposts, els 
quals arriben els dies 11, 12 i 14 de febrer de 2013, la quantia dels quals és la següent: 
775,50€, 574,95€ i 474,81€, encomanant el mateix dia 14 de febrer la realització dels 
cartells identificatius a l’empresa que havia proposat el pressupost més econòmic. 
 
En data 18 de febrer de 2013 es disposa a la senyalització del banys dels aparcaments de 
l’SMAP, no tan sols senyalitzant els del centre (Antoni Maura i Via Roma) sinó també 
els de l’eixample, com ara Santa Pagesa, Manacor, Marqués de la Sènia i la Riera. 
 
Atès tot l’anterior, el Grup Municipal Popular, d’acord amb l’article 79 del Reglament 
Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma presenta la següent  
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a continuar amb la 
senyalització dels diferents aparcaments de gestió directe de l’SMAP així com a 
seguir mantenint i netejant els banys públics d’aquests aparcaments per a la seva 
utilització tant per residents com per visitants. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a iniciar converses 
amb els responsables del pàrquings municipals en concessió per a que es puguin 
sumar a aquesta iniciativa. 
 
3. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Secretaria del Ple a incloure 
l’exposició de motius a l’acta corresponent. 
 
S’APROVA per 26 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 vots en contra (MÉS) 
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60.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a millorar el servei de 
recàrrega de la targeta ciutadana que es presta als usuaris de l’EMT 
(98/2013) 

 
Sr. Ferrer Guardia representant de La Defensa: 
 
“ Aquest serà molt curt, Sr. Batle de Palma de Mallorca, des de la Defensa recolzarem 
sempre qualssevol mesura encaminada a millorar serveis públics la recàrrega de la 
targeta ciutadana i l’adquisició de targes turístiques s’ha d’afavorir sempre per servir a 
la ciutadania i per imatge al turista emprar eines informàtiques per donar servei es una 
bona solució com la d’estendre la seva venda als establiments turístics, trobar solucions 
informàtiques a través dels mòbils també, hi ha llocs on poden pagar els pàrkings i 
l’ORA amb els mòbils perquè no carregar la nostra targeta ciutadana, val la pena que hi 
arribin a un acord, els usuaris, els turistes i els ciutadans ho agrairan. Gràcies”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“  Moltes gràcies Sr. Batle, se presenta hoy una oportunidad única porque se presenta 
cada 5 o 6 años que es el momento en el que acaba una concesión y se trabaja para la 
siguiente, estamos en el segundo año de prórroga o acaba de empezar del sistema de 
recarga de la tarjeta ciudadana para su uso en la EMT, la verdad es que yo pienso y creo 
que coincidiremos todos en que pasado el tiempo actualmente es muy mejorable el 
sistema que tenemos de recarga de tarjetas tanto para los ciudadanos de aquí como para 
los turistas y creo que hay que aprovecharlo porque será un contrato que durará 4 o 6 
años más y son demasiados, creo que deberíamos apostar todos por el transporte público 
y una forma de conseguirlo que la EMT tenga más viajeros es poniéndolo más fácil y 
más cómodo y una de las cosas que hay que hacer es que la EMT para poder comprar el 
bono lo puedas hacer de forma rápida fácil y cómoda si puede ser desde tu casa, si 
puede ser en tu barrio, si puede ser desde tu pueblo también las personas que tienen 
tarjeta ciudadana pero que viven en Alcúdia o que viven el Alaró o que viven en Inca 
que también desde su casa puedan recargar la tarjeta, los turistas que nos visitan que 
tengan muchos más puntos a su disposición ahora mismo en la playa de Palma por 
ejemplo tienen 3 según la página web de la EMT, tienen 3 donde poder recargar la 
tarjeta turística donde poder comprar el bono 10, 3 para toda la playa de Palma, bueno 
es claramente insuficiente les cuesta encontrar un bono 10, por ello que pedimos? 
Pedimos que nos adaptemos a los tiempos y que la tarjeta ciudadana se pueda recargar a 
través de una página web, como ya se puede hacer por ejemplo con la tarjeta del IME 
que se pongan en marcha aplicaciones para smartphones, tablets, como ya por ejemplo 
tiene el bus turístico que se pueda también incluir en esos pliegos los cajeros 
automáticos alguna red de cajeros automáticos porque están en muchos de nuestros 
barrios y los ciudadanos los utilizan habitualmente que se pueda aumentar el número de 
máquinas porque actualmente tenemos 10 de un contrato que decía que tenía que haber 
50 que no se llegaron a instalar pues que se amplíe y que en vez de 50 si pueden ser 
unas pocas más y que se instalen, que se amplíe el número de establecimientos 
comerciales donde actualmente se puede recargar la tarjeta, y en el caso de los turistas 
también yo creo que hay que hacerles una oferta específica para ellos y seria que en las 
zonas donde se concentran pueda haber máquinas instaladas para comprar la tarjeta 
turística 10, que lo puedan hacer en su hotel o en el comercio turístico de la zona donde 
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están en Playa de Palma, en Cala Mayor, donde sea en el centro y también nos 
planteamos una opción y es que incluso la puedan comprar en el país de origen, si 
vienen a hacer un turismo de fin de semana que puedan venir desde el país de origen 
con un bono ya que o bien lo puedan tener directamente allí o bien aquí al llegar se lo 
puedan descargar en alguna máquina a su disposición, todo ello yo creo que es en pro 
del transporte público de la EMT de mejorar el servicio y un tercer punto que me han 
pedido que trasladase distintos ciudadanos con los que hablaba cuando comentábamos 
el tema de cómo mejorar la recarga unánimemente me dijeron que le trasladase que 
actualmente las máquinas que hay esas 10 máquinas se quedan muchas veces con su 
dinero no les recarga la tarjeta  y que el sistema de solución es un colcenter que esta en 
la península al que tienen que llamar y que allí les piden un número de cuenta corriente 
que bueno ya les harán el ingreso, en ocasiones ocurre por ejemplo que el dinero que 
recargaban era el único que llevaban encima con lo cual pues ya no se pueden subir 
tampoco al autobús porque no tienen ni tarjeta ni dinero, estas cosas que parecen broma 
ocurren y yo creo que si es posible evitarlas mejor, por ello también pedimos que se 
mejore el funcionamiento actual de las máquinas de recarga y se establezca un sistema 
ágil de devolver el dinero que se han quedado. Muchas gracias” . 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“ Moltes gràcies Sr. Batle, empiezo por el final Sr. Hila, uno de los que se quedó la 
maquina el dinero y no se pudo subir al autobús porque solo tenía un billete de 50 euros 
con lo cual el chofer no lo hubiera cogido es el presidente de la compañía con lo cual lo 
sé, conozco los problemas que tienen, de todas maneras vamos a ver yo le agradezco la 
propuesta y de verdad que no quiero ser malo pero cuando me hace la propuesta lo cojo, 
es un tema muy técnico, aplicaciones de smartphone  más máquinas un concurso y lo 
lógico me voy a la EMT y digo miradme este tema y claro la respuesta que me dan es 
que esto en el 2007 la gerente que había lo descartó por una serie de pegas de 
inconvenientes técnicos, de imposibilidades, de costes, claro aquí hay dos cosas o es 
usted un demagogo y viene aquí a decirme que haga una cosa que sabe perfectamente  
que no se puede hacer o es que usted se cree que yo soy mucho mejor gestor que usted  
con lo cual le doy las gracias pero lo que usted no supo hacer, pues dijo Vallejo seguro 
que lo va a saber hacer, pues mire ni blanco ni negro, yo le presenté una alternativa o 
una transaccional y usted me la ha rechazado y yo le decía que si a todo, a todo desde el 
primer punto hasta el último porque soy consciente que hay pocas máquinas, que nos 
tenemos que abrir a nuevos sistemas de pago, llámese smartphone, web, cajeros 
automáticos pero todo lo que usted me ponía yo solo le puse dos condiciones, siempre 
que técnica y presupuestariamente sea posible, yo creo que no es pedir mucho, tres 
minutos yo creo que me bastan, le resumo lo que me dicen de todas las peticiones que 
usted hace mire, la recarga a través de la web estaba prevista, y se descartó por los 
problemas técnicos necesarios para que la recarga fuera efectiva, es decir había 
problemas y para pasar la tarjeta había que pasarla dos veces con lo cual aquello no 
funcionaba, esto no quiere decir que no sigamos trabajando si el sistema ha mejorado y 
funciona lo vayamos a hacer, por eso le presento la alternativa es decir todas las pegas si 
están subsanadas no lo vayamos a hacer pero aplicaciones a móviles se han empezado a 
aplicar en una serie de ciudades por ejemplo en Málaga y todo son problemas, pues yo 
que quiere que le diga? Prefiero esperar que esto esté consolidado y cuando tengamos 
una aplicación de móvil que este funcionando bien sin fallos en otras ciudades de 
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España, pues la copiaremos, no obstante esto tiene un coste también, habrá que 
analizarlo, recarga en cajeros automáticos esta como en otras que me pide como en 
establecimientos turísticos  o como la ampliación del número de establecimientos que 
hacen recarga todas van vinculadas es decir porqué no hay más, pues porqué hay una 
comisión que la compañía cede y al establecimiento pues le ha de interesar o no en 
función de lo que el venda, es un tema puramente comercial, claro se puede subir la 
comisión para que el establecimiento le sea más interesante y difundir más la tarjeta que 
tenga más extensión, si, lo que pasa es que subir la comisión  va en detrimento del 
bolsillo o de la caja de la EMT, habrá que valorar o hacer un estudio y valorar si 
compensa pagar más comisión a cambio de tener más difusión o nos quedamos con la 
comisión que tenemos y el número de establecimientos que se han adherido, lo de los 
puntos de autorecarga esta es la que me hace más gracia de todas porque claro me dice 
que pase no son 10 son 11 a 60 el contrato en vigor pone a 50 ¿donde están?, porque a 
mi me pide que pase de 11 a 60, y usted no pudo pasar de 11 a 12?, una, yo Tampoco 
pido mucho, lo intentaremos de verdad que lo intentaremos si es factible, no dan 
problemas, no supone coste para la EMT por supuesto que si y poco más la venta en el 
país de rigen también es un poco lo mismo son problemas que no basta venderlo allí, 
hay que promocionarlo, hay que pagar una comisión al distribuidor y todo esto 
repercutirá también en los ingresos que tiene la EMT o en el gasto mejor dicho que es el 
2’75%, si vemos que es factible que presupuestariamente se puede hacer y técnicamente 
no nos da problemas yo le repito desde la primera hasta la última palabra estoy 
totalmente de acuerdo con uste. Gracias”. 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“ Moltes gràcies, Sr. Vallejo intento presentar propuestas que estén a su altura entonces 
estoy contento de que así lo perciba lo demás la diversión con la movilidad que tenemos 
hoy la dejo para usted, mire yo la propuesta de acuerdo que usted me plantea hay una 
palabra que he visto que utilizan ya habitualmente por eso ya creo que ha llegado un 
momento que uno ya deja de jugar, cuando usted dice presupuestariamente es para 
aprobar un acuerdo de Pleno para no cumplirlo esto es lo que me esta ocurriendo hasta 
ahora por tanto yo ya  cuando empiezan con la palabra presupuestariamente que es 
voluntad política porque el presupuesto lo hace usted, es voluntad política por tanto 
cuando usted apruebe, también es voluntad política suya aprobar un acuerdo de Pleno 
no incluya una puerta de atrás que le permite siempre salirse de el  entonces no me haga 
esto, yo ya no juego más presupuestariamente no es, voluntad política usted decidirá lo 
que quiere hacer y lo que no al final es decisión suya, entonces yo ceo que hay otras 
opciones y otras formas de presentar las alternativas que no incluyan esta trampa que le 
acepta durante un tiempo pero poner tanteas veces la mejilla llega un momento que con 
esto del presupuestariamente que uno se cansa así que ya no más, es una propuesta en 
positivo, usted le toca ahora la responsabilidad, tiene usted una gran suerte que es que se 
nos acaba el contrato, otros estaban atados por un contrato en vigor muy mejorable, se 
lo estoy diciendo, pero le tocó herencia hemos tenido todos, nos tocó gestionarlo y no 
nos gustaba, la empresa por cierto usted tenía sobare la mesa un inicio de demanda que 
no se llevó a cabo, llévela, yo le pido que la lleve a cabo y le pida a esa empresa daños y  
perjuicios, lo tiene sobre la mesa no lo decidió hacer yo lo apoyaré, hágalo, porque yo 
creo que se lo merece, porque si tenia que haber instalado 50 y instaló 10 hay que 
llevarlo al contencioso porque estos 50 le dio puntos para ganar, entonces hay que 
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llevarlo llevémoslo tiene nuestro apoyo, por lo demás creo que vale la pena hay costes y 
hay ingresos cuando uno pone su producto a disposición de más personas más personas 
lo utilizan, lo intentan hacer todas las compañías, si llevamos nuestro producto fuera de 
Palma probablemente consigamos que personas en origen lo compren y por tanto lo 
usen que a lo mejor cuando llegasen aquí no lo utilizarían es lo que hace todo el mundo 
y si nosotros ahora aprovechando las nuevas tecnologías y la oportunidad de que se 
acaba una concesión, de que surge una nueva usted no tiene que decir que el primer día 
este todo en funcionamiento en esas bases, puede marcar plazos y que de un plazo se 
vayan progresivamente poniendo en marcha, tiene esta oportunidad le pido que la 
aproveche, hemos hecho esta propuesta en positivo para que se hiciese así ahora es 
responsabilidad suya conseguirlo. Muchas gracias”. 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“ Gracias señor Alcalde, vamos a ver Sr. Hila, usted puede lo puede tomar como quiera 
si es una puesta trasera o si no es una puerta trasera, la realidad es que la EMT era una 
empresa en causa disolución y mi principal preocupación desde que entré en la EMT es 
cuadrar las cuentas, entonces efectivamente es una  decisión política si hacemos una 
aplicación para smartphones o no la hacemos, si, si conseguimos un retorno, este equipo 
de gobierno desde el primer día esta valorando que las inversiones tengan su retorno yo 
por eso no me sirve de puerta trasera de verdad que no, no lo hago por eso, ya le digo si 
hay que invertir dinero se invierte, de hecho lo hemos hecho en el bono del aeropuerto 
que usted nos solicitó esto de entrada supone un gasto hacerlo, mil y otras ideas que 
usted nos ha aportado y si consideramos que son válidas las aplicamos es más le diré 
más ya lo estamos haciendo la aplicación para teléfono, probablemente en el segundo 
trimestre del año la podremos tener lista, por tanto yo repito le digo que si a todo en 
cuanto a demandar a la empresa porque no pusieran las máquinas las máquinas no se 
pusieron no porque la empresa no quiso sino porqué la gerente que había antes lo paró y 
lo paró porque funcion…., yo no estaba, pero le aseguro que es lo que me han dicho, a 
mi me han dicho lo paró porque funcionaban mal las máquinas, daban fallos y entonces 
paró la instalación de más máquinas, pero bueno es igual, tenemos un nuevo concurso 
es verdad, es el momento de exigir que pongan más máquinas siempre que no suponga 
un coste para la empresa siempre que no suponga una mayor comisión y siempre que las 
máquinas más o menos funcionen decentemente y todas las otras ideas que me sugiere 
en su propuesta pues las iremos haciendo, ahora bien si eso supone hacer un proyecto 
que nosotros consideremos que económicamente no es viable pues ya le digo que de 
entrada no, yo muy rápidamente en el año 2009 se perdieron 4 millones, en el 2010 5 
millones 600, en el 2011 6’7 millones y ahora que hemos conseguido cuadrar las 
cuentas vamos a dejarlo así. Gracias”. 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Perdón, ¿puedo hacer una matización?, es que me he dado cuenta de que en la 
alternativa falta una frase de la propuesta que hizo el PSOE que yo la he recogido 
literal, entonces si no tienen inconveniente yo esta frase también la añadiría, no la tengo 
aquí ahora pero bueno es la misma alternativa exactamente igual añadiendo el aumentar 
de manera significativa el número de máquinas, se ve que al redactarse saltó esta línea 
pero ha de estar incluida en la alternativa también” 
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Es proposa, dictaminat desfavorablement per la  Comissió de Vigilància de la 
Contractació i Infraestructures: 
 
Alternativa del Grup Municipal Popular: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’EMT a millorar i ampliar el servei de 
recàrrega i distribució de targetes intel·ligents sense contacte en la mesura que 
tècnica i pressupostàriament sigui possible en els següents aspectes: 
 
1. Millorar la xarxa de recàrrega de la targeta ciutadana.  
2. Possibilitar que la recàrrega es pugui realitzar a través de la web. 
3. Implementació d'aplicacions per a tablets i smartphones. 
4. Utilització de la xarxa de caixers automàtics. 
5. Ampliació del nombre d'establiments comercials que ofereixen aquest servei. 
6. Millorar la xarxa de venda de la “targeta turística 10” a les zones turístiques, 
en els establiments turístics, als països d'origen i per Internet. 
7. Millorar el funcionament de les actuals màquines de recàrrega. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
61.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la protecció i 

ampliació del Parc Nacional de Cabrera (89/2013). 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“ Molt Honorable Sr. Batle, senyores i senyors regidors la Unió d’Associacions de 
Mallorca referent a aquest punt exposa lo següent, si voleu menjar un anfós no el 
compreu aneu a Cabrera i pesqueu-lo total no hi ha vigilància i es que el PP ha deixat el 
parc natural sense protecció els acomiadaments han estat brutals per lo tant la manca de 
personal hi es cada pic més evident i les retallades no son només per a Cabrera sinó que 
a la serra de tramuntana la Dragonera i la xarxa d’espais protegits també n’han quedat 
afectades, els guies de Cabrera no fan educació ambiental amb escolars des de la 
primavera i a l’estiu només hi ha hagut un guia s’han tancat itineraris al·legant risc 
d’incendis, l’exposició del celler es tancada una vergonya, un escàndol made in Partit 
Popular, la lluita per la protecció dels espais més emblemàtics es consubstancial a 
l’assoliment i desenvolupament del auto govern en les darreres dècades s’han 
aconseguit victòries importants de protecció i també d’assumpció de noves 
responsabilitats abans dependents de Madrid, com es el cas de Cabrera, aquests espais 
protegits son l’orgull d’una societat que en altres èpoques va veure destruir sense 
miraments part del seu patrimoni natural, es per això molt més feridora la manera com 
l’executiu Bauzá es desentén de tot el que sigui defensar defensa de la natura al·legant 
dificultats pressupostàries el Consolat s’ha dedicat a retallar el personal destinat a la 
protecció es una manera hàbil de permetre que arribi la degradació. El Molt Honorable 
senyor president del Govern Balear José Ramón Bauzá ha inventat una nova tècnica 
política l’austeritat com a arma partidista per acabar amb tot el que molesta. Hi es molt 
probable que l’objectiu final sigui cercar formules de semi privatització d’aquests 
espais, el temps ho dirà, però de moment el govern no atura amb la seva estratègia 
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involucionista, també considerem irregular, inadmissible que es desviïn partides 
econòmiques del govern de l’Estat per el desenvolupament i millores dels parcs 
nacionals per a realitzar inversions de caràcter presumptament partidista a alguna entitat 
ciutadana, Palma i el municipi de Ses Salines com a municipis d’influència del parc 
nacional de Cabrera tenen accés a una sèrie d’inversions procedents del ministeri de 
Medi Ambient des de l’arribada del govern del partit Popular no s’ha desenvolupat cap 
projecte nou a l’illa cedint les inversions que corresponen a l’Ajuntament de Palma a 
inversions realitzades per la Conselleria d’Agricultura, Mobilitat, Territori i Medi 
Ambient, per altra banda l’arribada del PP a Cort va suposar la suspensió del projecte 
d’accessibilitat universal a la illa de Cabrera desenvolupat pels tècnics municipals, amb 
aquesta renuncia es va perdre una oportunitat de millores per al parc i per a la qualitat 
turística de Palma  i de Mallorca com a ..... més competitiva, res més i moltes gràcies”. 
 
Sr. Ferrer Guardia representant de la Defensa: 
 
“Sr. Batle de Palma de Mallorca, tornem a parlar d’un problema d’elecció en aquest cas 
elecció del govern de les Illes Balears, no de vostès que afecta directament a un lloc 
emblemàtic situat a dins la zona de Palma com a terme de Palma de Mallorca em 
refereixo al Parc Nacional de Cabrera, l’únic parc nacional de la Comunitat Autònoma 
de les Illes Balears, sabem que una cala de l’arxipèlag esta reservada únicament a la 
família real ningú dels altres hi poden anar, sabem que autoritats locals, no em refereixo 
només de l’Ajuntament sinó del govern han fet un ús que essent generosos diríem que 
poc clar per als ciutadans, sabem que els ciutadans tots els ciutadans tenim els mateixos 
drets i obligacions que la resta de polítics en visita turística es a dir amb visites no 
oficials i en visites no de feina, demanem al govern la defensa del Parc aquesta petició 
creiem nosaltres  que es un deure exigir-la crec que es una obligació. Moltes gràcies” 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“ Gracies Sr. Batle, Cabrera ens preocupa i ens preocupa molt ens preocupa perquè les 
retallades pressupostàries estan posant en perill la protecció i conservació d’un espai tan 
emblemàtic per les illes, però també per Palma, no sols perquè incrementa la qualitat 
ambiental del nostre entorn es que es un legat per les generacions futures, es una 
garantia per a la recuperació i manteniment dels estocs pesquers i també es un gran 
atractiu turístic i això com sabem es un pilar de la nostra economia, les aportacions al 
Parc Nacional del Govern han baixat el 2010 del 15 milions d’euros gastats 
efectivament a 5 milions per el 2013 una tercera part, els acomiadaments a treballadors 
espais de natura, Ibanat i Tracsa deixen sota mínims la gestió del parc que ha de donar 
resposta a milers de visitants i l’any 2011 va rebre prop de 76.000 visitants ens 
preocupa i molt que no es faci una curada vigilància dels fondejos i es permeti la pesca 
il·legal tal i com ha denunciat Oceana i que ha denunciat també que remetrà les proves a 
la Unió Europea, per incompliment del Reglament per a la Gestió dels Recursos 
pesquers del Mediterrani. S’està posant en perill el bon estat del ecosistemes marins que 
s’havien aconseguit gràcies a les tasques constants dels darrers trenta anys i és per això 
que demanem que l’Ajuntament de Palma com a membre del Patronat representat pel 
Sr. Garau i per responsabilitat cap a aquesta barriada del municipi de Palma, insta al 
Govern a incrementar les partides destinades al Parc Nacional, per restablir els serveis 
de manteniment, interpretació i vigilància i garantirà la persecució de la pesca il·legal en 
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les aigües del Parc. D’altra banda, avui amb aquesta proposició també volem instar al 
Govern perquè dugui a terme l’acord unànime del Patronat del Parc, de juny del 2011, 
per promoure l’ampliació a partir d’una iniciativa d’Oceana, una documentada proposta 
que també proposa l’ampliació dels llocs d’importància comunitària, la proposta es 
fonamenta en els hàbitats i especies d’elevada importància ecològica, que han estat 
documentats fora dels límits de l’actual protecció. La protecció d’aquest hàbitats són 
essencials i sensibles, rellevants per a la recuperació i manteniment dels estocs pesquers 
que actualment s’estan deteriorant per a les tècniques agressives de pesca com la pesca 
de arrossegament, i per finalitzar, no podem tolerar cap tracta de favor a autoritats i 
personalitats en les seves visites a Cabrera i per tant, espectacles com el que hem viscut 
aquest estiu i protagonitzat pel Conseller de Cultura, Sr. Bosch, i per Conseller de Medi 
Ambient, Sr. Company, és intolerable i insuportable la imatge dels responsables polítics 
del PP gaudint de llagosta i cava francès al Parc de Cabrera i en recursos públics, 
mentrestant en les retallades duen els serveis públics a l’abisme i demanen a la població 
sacrificis. Y per això, proposam instar al Govern a no donar tracte de favor a autoritats i 
personalitats a les seves visites a Cabrera més enllà de les excepcions taxativament 
regulades per actuacions d’indubtable interès general”. 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri jo no tenc cap dubte que el Sr. Company li agradaria més 
dedicar 15 milions d’euros a mantenir parcs naturals que els 5 milions que diu que li pot 
dedicar ara. De totes maneres jo crec que hem d’aclarir dues coses, el primer de tot que 
la sostenibilitat comença per la sostenibilitat econòmica, sinó no tenim això molt clar, 
tot el demés cau, sinó es poden dedicar més recursos a inversions en el Parc 
senzillament és perquè s’han de destinar a altres partides i jo crec que ara més que mai 
es comprensible, de totes maneres vull dir que aquí es diu 15 milions d’euros com si 
això fos una partida de rialles, escolti és que 15 milions d’euros tal vegada era una 
barbaritat, miri 15 milions d’euros sap que suposen 15 milions d’euros, en 15 milions 
d’euros podríem fer l’estació de tractament d’aigües potables que necessitem per a la 
Font de la Vila per exemple  i en 5 milions d’euros per exemple posaríem 100 banys del 
Sr. Gijón, ho dic com ordre de magnitud, es a dir escolti 15 milions d’euros cada any en 
els Parcs  Naturals es molta inversió, es a dir a mi no me quadra, es inversió que 
realment al final no arriba als parcs naturals es a dir lo que ha hagut de fer la conselleria 
de Medi Ambient es un aprimament d’estructures que estaven molt a oficines i 
despatxos i que realment eren estructures que no eren d’aplicació de fons damunt els 
terrenys dels parcs naturals, això en gran mesura ha passat, i això jo crec que es una 
necessitat i es una necessitat que evidentment es desagradable però quan ho has de fer 
ho has de fer amb responsabilitat per tant jo crec que quan l’economia ho permeti ja li 
dedicarem més temps, no seré jo qui li dugui al Sr. Company com ha de fer les coses 
amb el seu pressupost, llavors lo de l’ampliació perquè quedi clar Cabrera ja pertany a 
la xarxa Natura 2000 i .....evidentment que podem demanar una ampliació en línia de lo 
que demana Oceana, be això li correspon a la Unió Europea valorar si ho volen ampliar 
o no i vull dir no tinc res més a dir però els hi recordo que si que es va demanar aquesta 
ampliació a l’any 2001 i 2006 i Europa va dir que no però sempre es pot tornar 
demanar, suposo que els informes d’Oceana poden contribuir a això, be si això ve 
aprovat benvingut sigui i l’altre tema per ser breu perquè ja es tard i això li vull recordar 
que no pot permetre o sigui no ens pot demanar que el Govern de Cort faci d’oposició al 
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Govern de la Comunitat per això vull dir vostès ja tenen el seu grup per tant no seré jo 
el que renyaré al Sr. Bosch o al Sr. Company de si un mitjà ha tret uns reportatges de si 
han menjat o no menjat, lo que han menjat allà i si un ha bussejat o no ha bussejat per 
fer un vídeos o no fer un vídeos, miri jo amb això la veritat no hi entraré però si hi volen 
entrar vostès endavant, jo no ho penso fer. Gracies”.  
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“ Gracies, jo crec que les declaracions del Sr. Garau queden paleses quines son les seves 
ordres de prioritats la veritat queda de manifest  que no li interessa per res Cabrera i el 
seu manteniment d’aquest espai natural perquè sempre esta pensant en la seva àrea de 
gestió que es l’empresa Emaya que es on realment es sent còmode i no com a regidor de 
Medi Ambient, parlant de les propostes d’acord dir que en el punt numero 1 que es 
parlar d’incrementar, clar es incrementar perquè vostès les han reduït d’una manera 
dràstica, tant des del Govern d’Espanya com des d’aquí i s posa en perill la 
supervivència d’aquest espai natural, podríem parlar més de que s’han de mantenir les 
partides necessàries per restablir aquests serveis que nosaltres entenem que no son 
necessaris perquè el valor patrimonial que tenim i que esta en perill es incalculable, en 
quant al punt numero 2 també demanar que al manco siguin lleials amb aquests acords  
que es varen prendre en el Patronat de Cabrera en juny de 2011 i realment aquestes 
reivindicacions estan ben motivades com vostè ha dit per part d’Oceania que es una de 
les entitats i associacions que denuncien  que el Govern de les Illes Balears ha desviat 9 
milions d’euros que haurien d’haver anat destinats al Parc Nacional de Cabrera i que 
s’han destinat per altres assumptes de la conselleria de Medi Ambient i Agricultura, el 
plenari passat varem denunciar que vostès que podien haver emprat 32.000 euros per 
treballs de millora en el parc natural es varen desviar per la reforma d’un centre cultural 
de la tercera edat de Cala Major, aquestes son les seves prioritats, el populisme, no es un 
altre i en el punt numero 3 evidentment que quan es fan retalls tan dràstics s’estan 
treient treballadors afora i no es poden dur les tasques realment els politics responsables 
han de donar exemple i exemple clar i no es pot fer un mal ús del que es de tots com va 
quedar pales i reconegut per el Sr. Bosch i pel Sr. Company. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, Sr. Garau per una intervenció que té la podria haver preparat un poc 
més perquè s’ho ha inventat lo dels 15 milions que sobraven i en ......s’ho ha inventat, 
perquè sap lo que gestiona espais de natura? Jo li diré 12 espais naturals protegits, 24 
finques públiques i 12 refugis i entre els espais naturals protegits es troba Cabrera un 
parc que té 10.021 hectàrees i que rep 76.000 visitants a l’any això per una banda això 
es lo que gestiona espais de natura, per una altra banda vostè diu que el primer principi 
de sostenibilitat ha de ser econòmica, difereix totalment de vostè, el primer principi de 
sostenibilitat es que ha de ser sostenible i desprès econòmicament s’ha de veure a llarg 
termini quina rendibilitat pot donar o no, abandonar en aquest moment el parc de 
Cabrera ens pot sortir molt car a la llarga, molt car a la llarga i no digui que vostè no es 
ningú per dir al Sr. Company que ha de fer, clar que es, clar que es, vostè es un 
representant de l’Ajuntament en el Patronat i que per lo vist no li ha importat que tenint 
l’obligatorietat de reunir-se 4 vegades a l’any el Patronat l’any passat el va reunir un a 
vegada i així de presa de presa convocada en 3 dies per poder complir no se quin 
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expedient, vostè troba que no se n’ha de preocupar i vostè es membre d’aquest Parc, del 
Patronat que gestiona aquest parc i que se n’ocupa i se n’ha de preocupar d’aquest parc 
però no, no li importa a vostè només l’importa Emaya, vostè es el regidor d’Emaya i 
punt, i punt i qualssevol cosa la trasllada automàticament a Emaya i els 15 milions 
només li ha sonat la possible plata potabilitzadora però arguments a favor o en contra 
d’aquesta moció que defensa un patrimoni que es tan nostre com seu i que vostè  a més 
a diferència de nosaltres com a grup de l’oposició té l’obligació de defensar-lo cap ni un 
argument, jo crec que li he fet una exposició bastant amplia dir quins son els motius per 
els quals es demana incrementar el pressupost per el qual es demana l’ampliació 
d’aquest parc i per el qual es demana que es tingui un mínim de consideració ja no es 
consideració o sigui que s’ha de gestionar l’ús dels espais públics per part de les 
autoritats, només per ús i benefici d’ús públic i no per beneficis privats, aquests son els 
3 fronts i d’aquests 3 fronts cap ni un, cap ni un Sr. Garau, vostè ha dit be jo ara els 
amollaré quatre coses i així en sortiré a mi total aquesta com es conforma amb 
qualssevol cosa docs no Sr. Garau perquè es molt important aquest Parc Nacional, es 
molt important protegir-lo i es molt important defensar-lo, per molts de motius molts”. 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“ Sr. Batle, gràcies, lo primer de tot com li dic sempre vull dir vostè no es més 
ecologista que jo, li puc assegurar vull dir vostès no tenen l’exclusivitat de l’ecologisme 
vull dir es un tema que una persona lliberal pot ser tant o més ecologista com un 
socialista vull dir això no, m’agradaria quedés clar, el tema de que el primer principi de 
la sostenibilitat es la sostenibilitat econòmica no es una cosa que me la hagi inventada 
jo, vull dir la setmana passada el comissari europeu de Medi Ambient m’ho reconeixia, 
lo primer si no tenim  una economia sostenible difícilment podrem dedicar els recursos 
al parc nacional per cert parc nacional que quan era d’una família al ciutadà, al 
contribuent no li costava res i ha arribat als nostres dies, es vera que quan apliques 
recursos i els apliques intel·ligentment a un territori en pots obtenir moltes de coses però 
això no vol dir que ho puguis fer sense to ni so ni sense exigir que hi hagi uns 
indicadors que et donin com a resultat una evolució positiva es a dir això no es pot 
convertir en l’excusa de la sostenibilitat medi ambiental amb l’excusa de que allò sigui 
un abocador sense fons de recursos públics, en cap moment però ara menys, per tant ara 
que els recursos son tan escassos doncs els hem de prioritzar, vostè mateix duen tot el 
dia demanant altres coses, demanant aplicació d’altres recursos, be els recursos 
econòmics no son infinits i quan ara toca retallades també als espais naturals s’han 
d’assumir i vull dir una altra cosa també, a mi em fa gràcia que diu retallem, retallem, 
retallem, perfecte, sap vostè per exemple que amb el canon de sanejament tornaré a 
Emaya però sanejament es tan medi ambient com tot el demés, escolti amb el canon de 
sanejament es varen comprar finques públiques, això si que es una perversió del 
sistema, això es una vertadera perversió del sistema i desprès tenim problemes bàsics 
essencials de sanejament però clar com això no ho veu ningú, escolti s’ha de ser un poc 
conseqüent i vull dir vostès fan una proposta i la miren verticalment, es a dir només la 
proposta amb cucales, escolti mirin amb la situació general amb la que estem aposta lo 
que li dic invertir amb un any 15 milions amb parc de natura  es que en aquests 
moments es una barbaritat, no es assumible, no es sostenible i per això no fain una 
vegada més fer que escolti el govern de Cort faci oposició al govern regional, no, no ho 
farem a això i si tinc qualssevol problema amb el Sr. Company o amb el Sr. Bosch 
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escolti el cridaré i en parlarem i intentarem solucionar-ho però no empeguin més perquè 
ja crec que ens hem de centrar en temes municipals i no en temes que son de 
competència autonòmica. Gràcies”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a incrementar les 
partides destinades al Parc Nacional de Cabrera per restablir els serveis de manteniment, 
interpretació i vigilància, i permetre inversions i tasques d’investigació. En concret, es 
garantirà la persecució de la pesca il·legal en les aigües del Parc. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a iniciar els 
treballs per a l’ampliació del LIC i Parc Nacional de Cabrera i la inclusió íntegra a la 
Xarxa Natura 2000. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a no donar tracte 
de favor a autoritats i personalitats en les seves visites a Cabrera, més enllà de les 
excepcions taxativament regulades per actuacions d’indubtables interès general. 
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
62.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al control de la qualitat 

de l’aire, aigua i aliments de les poblacions properes a la incineradora de Son 
Reus (112/2013) i esmena d’addició (128/2013). 

 
Sr. Ferrer Guardia representant de la Defensa: 
 
“La jota aragonesa diu ahi viene la despedida, primer volia demanar-li puc ser vehement 
amb les meves expressions però mai faltar al respecte, si qualque persona s’ha sentit 
ofesa per qualque vehemència expressada em sap molt de greu, tercera cosa i abans 
d’acabar que per cert no hauré fet dotze minuts en totes les intervencions, enhorabona a 
Més  per Palma per una cosa molt curiosa m’estic donant compte o al manco m’ho 
sembla des d’aquí que el batle esta emprant tassons de vidre, Sr. Batle de Palma de 
Mallorca: darrerament ha sortir en premsa els casos de carn de cavall a menjars 
preparats. Gràcies a Déu què el problema no ha estat perillós per a la salut. En qualsevol 
cas, s’ha produït fonamentalment pel desmantellament generalitzat a l’Estat dels serveis 
de veterinària. Nosaltres a Palma de Mallorca també patim d’aquests retalls en els 
serveis de vigilància alimentària que presten els veterinaris. A més, si afegim els 
problemes de possibles dioxines per la incineració actual i la prevista en un futur, 
l’alarma social és lògic i, repeteixo com he dit a un altre punt anterior, la fe és un tema 
religiós, que s’ha de guanyar amb fets concrets. No facin creure als ciutadans que també 
amb això tenen solucions. Miri, la Universitat va fer un informe oficial a favor del nom 
de Palma i vostès varen passar per damunt de la raó acadèmica i varen decidir canviar al 
de Palma de Mallorca. Ara els demanem que el departament de química de la 
Universitat faci anàlisi de control dins un radi de 10Km de la incineradora. Seran també 
amb això més papistes que el Papa? Per cert, els queda fins avui a les 20h després el 
Papa haurà dimitit i ja no ho podran fer. Gràcies”. 
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Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies, donar la enhorabona al Sr. Ferrer per estar a les 5’25 encara aquí que no 
sabem si ha dinat i tot, no ha dinat ido mal fet, continuaré miri aquesta proposició ve 
motivada pel canvi de les regles del joc que va fer de manera unilateral el Partit Popular 
en el Consell de Mallorca donant cobertura a la importació de 450.000 tones de fems 
europeu per a cremar a Mallorca, creiem que les mesures de controls dels gasos que 
genera la incineradora de Son Reus son més necessaris que mai per minimitzar i per 
evitar un possible risc per a la salut de les poblacions properes, el que hi hagi una 
comissió de medi ambient i que es faci unes medicions i un mostreig d’aigua i terra als 
mateixos punts que es varen determinar a l’any 1991, creiem que no dona garantia en 
absolut de control del tema, l’Ajuntament de Palma en l’exercici de les seves 
competències ha de vetllar per la prevenció i la promoció a la salut per tant la creació 
d’una comissió d’experts coordinada per els tècnics municipals i del nostre laboratori 
pot ser una bona mesura de supervisió i de garanties per les poblacions properes, el que 
no es admissible es que la darrera comissió celebrada el mes d’octubre de 2012 quan 
comença la polèmica de la importació de residus no es doni cap dades en paper als 
assistents ni es publiquin els resultats d’aquest control d’aigua i d’aire al manco a la 
plana web de Tirme i la del Consell de Mallorca, lo que volem es seguretat i lo que 
volem es transparència si vostès van a qualssevol incineradora alemana veuran que 
sempre hi ha uns panels que informen d’una manera exhaustiva de les emissions que es 
fan des de les incineradores cap al medi ambient que hi hagi una comissió d’experts 
professionals que faci una vigilància epidemiològica conjuntament amb Tirme i amb el 
departament de química de la Universitat de les Illes Balears en sembla una mesura en 
positiu i que per suposat  qualssevol cost associat a aquesta mesura ha de ser sufragat 
per l’empresa concessionària. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“ La veritat es que varem afegir aquesta esmena d’addició que es exactament igual que 
la que varem discutir el mes de gener es a dir no hi ha molta diferència però quan varem 
sentir a la Sra. Soler, la consellera Soler dient que s’aturava això perquè no els hi sortien 
els números, desprès d’un any i 8 mesos de governar i suposo que no fer d’altra feina 
que negociar amb Tirme ara no li surten els números, ha descobert Amèrica la 
consellera Soler, però clar si la solució d’això es que Tirme torni a fer els números o li 
seguiran sense sortir o li sortiran els números que Tirme vulgui, per tant l’única 
alternativa, es vera que hi podria haver una alternativa que qualque empresa privada fes 
l’estudi, segurament hi ha empreses privades que poden fer aquest estudi, si m’apura al 
millor la Universitat per ventura també ho podria però l’administració que més 
objectivitat i amb més eficàcia ho podria fer i n per un motiu purament econòmic (Sr. 
Batle es que no m’ha posat el temps), no per un motiu econòmic que també perquè es 
traduiria amb un motiu econòmic perquè a lo millor suposaria una rebaixa a la Tirsu, 
indirectament també es podria veure beneficiada la mateixa empresa, però no només la 
mateixa empresa, l’Ajuntament tots els ciutadans i no només de Palma sinó també de 
tota Mallorca i de totes les Balears, per tant la única empresa que ho pot fer de manera 
eficaç, eficient i de manera objectiva es Emaya ni tan sols el Consell té els tècnics tan 
competents com Emaya per fer aquest estudi, perquè surtin els números, això suposo jo 
que el Consell també n’està d’acord, jo crec que aquí els 29 regidors estem d’acord que 
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Emaya pugui fer aquest estudi i a més ja li dic que jo validaria el resultat d’aquesta 
estudi, sense saber evidentment lo que podria sortir, jo sospito que pot sortir els 
números un poc més baixos del que fa en Tirme per motius obvis no importa entrar, 
però evidentment ho podria fer, que ens impedeix instar al Govern o al Consell a que 
encomani a Emaya aquests números que ara no li surten?, no ho se però m’agradaria em 
donés una explicació si es que no l’instem, que a lo millor voten a favor. Gràcies”. 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“ Anem per parts, perquè aquí hi ha una multilaritat,  el PSM no té res a dir amb aquesta 
proposta, perdo MÉS, be idò vagi per endavant que jo crec que lo primer que hem de fer 
quan estem tractant temes de salut pública es no caure en alarmismes ni en demagògia 
es a dir Sra. Sánchez quan posa  a Holanda l’any 1977 es varen detectar aplicles de 
dioxines i furans als centres d’emissió, home l’any 77 escolti han passat 36 anys han 
canviat molt les coses des de l’any 77 fins ara i tranquils, vull dir la tecnologia que hi ha 
en aquests moments l’incineradora nostra es suficientment bona per contenir tant les 
dioxines com els furans a nivells que no siguin perjudicials per a la salut humana, jo 
crec que tot això no fa més que generar un alarmisme que crec que només du doncs a 
això a un alarmisme que evidentment no es gratuït i que té conseqüències greus per la 
nostra economia també, llavors miri jo crec que amb això si que n’estic convençut que 
en aquests moments els primer interessat en ser transparents amb el resultat de l’emissió 
de gasos es la mateixa empresa concessionària, jo crec que amb això no tindríem 
problemes que amb aquests resultats que es tenen i s’arxiven es facin perfectament 
públics inclús en temps real, jo crec que això no serà el problema, per una altra banda 
advertir de que ja hi ha una comissió que controla això perquè a més es obligatori que hi 
sigui  que es fa un pla de seguiment ambiental molt rigorós on hi participa el Govern, el 
Consell, la pròpia concessionària i també la Universitat i que si en un moment 
determinat l’administració vol demanar un altre tipus d’anàlisi amb més profunditat i la 
Universitat de les Illes Balears no el pot fer s’encarreguen a fora i tots aquests costos 
evidentment els assumeix la tarifa com sempre, això es un dels problemes que tenim 
que quasi tot va carregat damunt tarifa, jo no tinc cap inconvenient a més els hi agraeix 
que la confiança que tenen amb Emaya però crec que ara sobretot des del moment en 
que el Consell ens va brindar l’oportunitat a més creada a petició del Partit socialista al 
Consell ens va demanar que forméssim part Emaya com a membres d’aquesta comissió, 
jo crec que es dins aquesta comissió que hem d’aportar tota la informació que nosaltres 
bonament puguem contribuir a clarificar i evidentment tindran tot el meu suport i tot el 
suport de l’empresa per aclarir quantes coses siguin necessàries, recordar que Emaya no 
es una especialista amb incineració, vull dir tampoc, vull dir hem de saber molt be cada 
un quines capacitats té però en qualssevol cas jo crec que es molt important que 
estiguem en aquesta comissió jo crec que podem aportar molta de llum, però crec que lo 
fonamental serà que aconseguir que realment el concessionari obri els llibres que per 
altre part té obligació i realment poder auditar si aquests costos que s’imputen a les 
operacions realment es poden millorar amb canvis de tecnologia o amb millores 
d’eficiència operatives o amb lo que sigui i amb això doncs no els puc dir una altra cosa 
que ens tindran com no pot ser d’una altra manera vull dir que col·laborarem amb la 
societat amb aquest aspecte lo que passa es que vull dir votarem en contra perquè 
creiem que no es el procediment, he volgut explicar el sentit el sentit del vot ja 
anticipadament”. 
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Sra. Fernández Barrero (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle, ara em toca Sr. Garau es ara, el tema de lo relacionat amb la salut 
pública, nosaltres no creem  l’alarma es que es la incineradora la que crea l’alarma i 
amb la pretensió de cremar 660.000 tones anuals es lo que crea l’alarma perquè 
actualment no hi ha discussió que hi ha estudis bastant seriosos damunt els efectes de la 
incineració i les poblacions al voltant d’aquestes instal·lacions, llavors precisament la 
obligació de l’Ajuntament es crear les condicions perquè això no es produeixi, no hi ha 
aquesta suposada alarma que cream nosaltres sinó primer evitar cremar aquesta 
quantitat de residus absolutament innecessari que a més entra totalment a contradicció 
amb la política de reciclatge, desprès perquè es justifica aquest volum només per un 
negoci privat, per garantir el negoci a uns particulars que com vostè be a dit es vol 
aprofitar per veure si mostren els comptes, a mem si mostren els números, perquè no  
esta justificat o al manco no hi ha una justificació pública dels costos de la incineració, 
jo trobo molt adequada aquesta tercera proposta del PSOE de qui sigui Emaya qui faci 
en paral·lel una investigació, un estudi de quins son els costos, nosaltres ens juguem 
molt i sobretot sap lo que ens juguem Sr. Garau la futura negociació d’un conveni amb 
Tirme o sigui aquest conveni s’ha de negociar però no s’ha de negociar per adequar-lo i 
per afavorir que es pugui importar residus, s’ha de negociar per evitar que s’hagi de 
cremar 660.000 tones anuals, perquè s’han de tancar, s’han d’anar tancant els forns de la 
incineradora, sense cap dubte Sr. Garau nosaltres creiem que l’Ajuntament ha de jugar 
un paper molt més important i molt més rellevant i han de tenir iniciativa i no només de 
part d’una comissió, d’una comissió que es crea en el Consell Insular molt be participar 
però des de l’Ajuntament de Palma hi ha d’haver perquè té mitjans perquè té 
possibilitats de realment posar damunt la taula tots els elements d’aquesta operació, 
d’aquesta nefasta operació que l’únic que durà es un problema rere altre en aquesta 
Comunitat Autònoma i vostè ha dit que l’alarmisme crea problemes amb l’economia, 
però aquest alarmisme no el generem nosaltres, aquest la gent s’alarma quan veu que 
s’estan important mils i mils de tones per poder donar satisfacció a un monstruet que es 
diu Tirme i que s’ha sobredimensionat i que res té a veure amb les necessitats d’aquesta 
Comunitat Autònoma”.  
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Començaré jo aquesta vegada, gràcies Sr. Batle, miri els costos dels anàlisis no els 
assumeix la tarifa, les comana Tirme i les comana directament a la Universitat, 
evidentment com es pot imaginar jo no dubtaré els resultats de la Universitat perquè a 
més conec la gent que les fa i se que les fan bé, però reconeixerà que seria més elegant 
que les comanessin les administracions a lo millor de treure de la tarifa la quantitat 
corresponent i comanar-les directament seria més elegant, els resultats estic segur que 
serien els mateixos, perquè conec a les persones, ja li dic, però seria més elegant, vostè 
no ha explicat el sentit del vot, vostè ha explicat lo contrari de lo que faran, perquè ha 
fet una defensa de lo que nosaltres proposàvem i al final ha dit que votaran en contra, 
perquè? perquè?, jo estic segur que a la Sra. Soler li encantaria que Emaya fes un estudi 
dels costos es més estic segur que a vostè també li agradaria, perquè han de votar en 
contra?, Emaya qualque cosa deu saber perquè entre altres coses es va presentar al 
concurs quan s’havia de decidir quina empresa feia la incineració, per tant la oferta la 
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degueren fer, jo estic segur que hi ha gent capacitada, es vera que a la Universitat també 
n’hi hauria, be al millor en lloc d’Emaya l’ha de fer la Universitat, també ens aniria be, 
nosaltres diem Emaya perquè tenim un ascendent damunt Emaya, tenim un ascendent 
damunt Emaya sabem que el farà be, confiem amb els resultats que sigui, sigui quin 
sigui anem a demanar-li estic segur de que el Consell a lo millor també estaria d’acord 
perquè sinó els números seran els mateixos de fa 15 anys perquè sempre les fa Tirme Sr. 
Garau i sempre surten els números que surten per això sortien unes tarifes de pujar uns 
percentatges de 2 dígits com deia el Sr. Martínez, per cert ara l’únic municipi que puja 
es Palma els altres baixen, nosaltres pugem en fi i ara li deixaria a la Sra. Sánchez el 
final de la intervenció”. 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“ En lo referent al tema de lo que parlàvem de salut i de salut pública clar, la ruptura de 
les regles del joc de la política de residus que feiem a Mallorca que era fomentar el 
reciclatge i incinerar menys estava donant aquestes xifres de que es cremaven 200.000 
tones de rebuig, clar amb aquestes denominades ecovales que crec que es la darrera 
denominació que es lo que s’importa obrim el pas de que hi hagi un 60% d’aquestes 
ecovales que siguin plàstics això estem parlant que es cremarien 120.000 tones només 
de plàstics i aquí ve el problema per la emissió probable  que dona una incineració 
incontrolada de plàstics genera dioxines, les dioxines es poden bio acumular en els 
teixits adiposos de grassa del ser humà i això es lo que té una relació segons als estudis 
a l’incidència del càncer en canvi per tant amb aquest canvi de les regles del joc que 
nosaltres com a partit socialista si que estem a favor també d’anar tancant línies 
d’incineració i apostar més per el reciclatge i menys per la incineració creiem necessària 
la vigilància epidemiològica amb aquesta tècnica dels cercles concèntrics amb un ràdio 
de 100 kms, perquè?, perquè aquests punts on sempre s’agafen els mostrejos son els 
mateixos punts des de l’any 1991 i de l’any 1991 han canviat moltes coses, al llarg de 
tots aquests anys, per tant jo crec que tenim una responsabilitat, nosaltres ho veiem, els 
estudis son al manco podem dir inquietants, no volem alarmar a la població, però 
nosaltres tenim una responsabilitat i espero que tot el que quedarà constància en aquest 
plenari i en aquesta acta no es tingui que revisar d’una manera negativa per les properes 
generacions. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Una qüestió, vostès quan demanen al Consell crear una comissió referent a aquest tema 
se la creuen o simplement la creen per fer un paripé, se la creuen?, es a dir es creuen que 
servirà per qualque cosa?, jo crec que en aquests moments no podem estar atomitzant 
d’una manera permanent totes aquelles aspectes  o crec que ens hem d’enfocar i hem 
d’ajuntar esforços per solucionar problemes, en aquests moments la responsabilitat, la 
competència pel tema de la gestió de residus es del Consell, el Consell es el que té 
competències damunt el concessionari que incinera, ara s’ha decidit crear una comissió, 
han tingut  els altres 4 anys per fer els estudis i per fer tot el que ara vostès proposen 
però una vegada més haurà de ser l’equip de govern del Partit Popular en aquest cas del 
Consell la que hagi de trobar solucions que vostès han estat incapaços de trobar durant 
tots els anys que governaven, jo lo que dic vostès tenen confiança am Emaya?, perfecte, 
jo també, jo crec que som capaços de fer totes aquestes coses i molt més crec que es una 
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empresa que té un extraordinari potencial, lo que els hi estic dient es que lo que haguem 
de fer ho farem dins el marc d’aquesta comissió, simplement això i m’agradaria que 
quedés clar i constes en acta vull dir respecte de la crema que vostès segueixen dient de 
residus a la crema de qualssevol manera miri quan vostè torra qualssevol cosa i afegeix 
un  poquet de sal se’n generen de dioxines, el tema es com esta cremant les coses, per 
l’amor de Deu, escolti aposta la combustió que s’exigeix amb unes circumstàncies que 
la combustió s’ha de fer a més de 1.000 graus, s’ha de fer amb unes determinades 
condicions, els fums han d’estar més de 2 segons en aquesta temperatura per d’aquesta 
manera eliminar les dioxines, les coses com he dit altres vegades i amb altres ocasions 
es poden fer de moltes maneres, be o malament, jo vull pensar que Tirme i a més la UIB 
esta avalant els anàlisis ho esta fent be i si no ho fes be que li caigui tot el pes de la Llei 
damunt, escolti però escolti no es pot anar difamant a les empreses de qualssevol 
manera es que això no es pot fer es que hem de ser un poc seriosos, escolti, s’han 
d’investigar les  coses?, evidentment, l’administració ha d’auditar això?, evidentment, i 
ho ha de fer amb tots els mitjans que siguin necessaris per tenir tota aquella capacitació 
tècnica suficient per poder verificar que s’estan donant les condicions 
mediambientalment , per favor clar que si això s’ha de fer, però per favor no crein 
alarmisme, es que això em pareix, em pareix es que quasi quasi de que rossa el delicte, 
escolti aquesta empresa jo crec que esta fent les coses raonablement be des del punt de 
vista mediambiental ara be tenim un problema en quant al cost que això ens esta costant, 
fruit d’una història que ara hem d’anar veient si hi ha maneres que dintre del marc del 
contracte que es té subscrit hi ha alguna manera de poder reduir aquests costos, es tard 
ja i jo crec que ho podem donar per acabat, ja esta, vull dir farem la feina, la farem ben 
feta però dins el marc de la comissió del Consell. Gràcies”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern, a : 
 
1. Crear una Comissió d’experts amb el consens de tots els grups polítics, per  
avaluar la qualitat de l’aire, aigua i aliments de les zones més properes a la 
incineradora de Son Reus, i per això, demanarà al Departament de Química 
Analítica de la UIB, dits mesuratges de control a les poblacions de la nostra ciutat 
a un radi de 10 km de Son Reus amb caràcter mensual, i supervisarà les dades. 
 
2. Que l’esmentada comissió d’experts sigui coordinada pels responsables del 
Laboratori Municipal i del Centre Municipal de Salut, que publicaran les dades i 
els controls fets mensualment, a la plana web municipal. 
 
3.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a encarregar als 
tècnics municipals i/o d’Emaya l’elaboració d’un informe sobre els costos de la 
incineració a fir de disposar de dades independents per contrarestar les 
presentades per l’empresa Tirme. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
Punt 1, es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 
abstencions (MÉS) 
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Punts 2 i 3, es REBUTGEN per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-
PSOE i MÉS) 
 
20.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de crèdit extraordinari 

finançat amb baixa de crèdit. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El que subscriu, regidor d’Economia, Hisenda i Innovació, justificant les circumstàncies 
que motiven la tramitació del present expedient de modificació de crèdit núm. 1 de 
crèdit extraordinari  finançat amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la 
corporació per a 2013, emet la següent 
 
MEMÒRIA 
 
Des de l’any 2000 l’Ajuntament de Palma ve desenvolupant el programa d’acció tutelar 
d’adults a Palma. La gestió d’aquest programa s’ha duit mitjançant la signatura de 
diferents convenis de col·laboració amb la Fundació Aldaba, assumint aquesta entitat la 
tutela d’aquelles persones incapacitades judicialment una vegada acordat el mateix per 
la autoritat judicial competent. 
 
A partir de l’any 2010 dita gestió s’ha fet mitjançant la concessió de subvencions 
nominatives previstes amb els correlatius pressuposts de despeses d’aquest Ajuntament. 
 
Segons l’informe d’Intervenció municipal emès el 5.12.2012 en el pressupost de 
l’exercici 2012 hi havia l’aplicació 052320048011 (Benestar social.- Tutela incapacitats 
(Fundació Aldaba) que estava conceptuada erròniament, ja que hauria d’estar en el 
capítol II. 
 
Quan es va confeccionar el Pressupost del 2013 se va consignar a la mateixa aplicació 
pressupostària, per lo que, mitjançant l’escrit de 10 de gener la regidora de Benestar 
Social ha sol·licitat que se creï l’aplicació pressupostària 052320026100 (Benestar 
social.- Treballs realitzats per institucions sense ànim de lucre) 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2012, l’art. 
127, apartat 1.b, de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 
21 d’abril i per la llei 57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 5309 de 26 de març de 
2012, d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de 
l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 1, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixa de crèdit d’altra aplicació en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2013, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
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A) Augment de despeses 
Aplicació  Descripció Consig.  Augment  Consig.  
     inicial      def. 
052320026100 Benestar social.- Treballs 
 Realitz. sense ànim de lucre 0,00  326.040,00  326.040,00 
       ---------------- 
Total augment despeses...     326.040,00 
 
B) Disminució de despeses 
Aplicació   Descripció Consig.  Dismin.  Consig.  
     inicial      def. 
052320048011 Benestar social.- Tutela 
 Incapac. (Fund. ALDABA) 326.040,00 326.040,00  0,00 
       ---------------- 
Total disminució despeses...    326.040,00 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta 
corporació, previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies 
hàbils. En el cas que no es presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients 
per a l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
21.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit 

finançat amb baixes de crèdit. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El que subscriu, regidor d’Economia, Hisenda i Innovació, justificant les circumstàncies 
que motiven la tramitació del present expedient de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit  
finançat amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la corporació per a 2013, emet la 
següent 
 
MEMÒRIA 
 
Segons l’informe justificatiu emès pels serveis de Benestar Social la Junta de Govern de 
12 de desembre de 2012 va adjudicar a l’empresa CIAC Formació i Gestió de Recursos 
Humans SL el Servei del Programa de Reforç de la integració social i educativa 
(PRISE) per un import total de 210.541,41€ per dos cursos escolars. La despesa 
corresponent a l’exercici 2013 ascendeix a 91.310,05€, amb càrrec a l’aplicació 
pressupostària 053216622758, per tant hi ha un sobrant de 11.689,95€. 
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Mitjançant l’escrit de dia 10 de gener de 2013 la regidora de Benestar Social ha 
sol·licitat que la quantitat sobrant de 11.689,95€ de l’aplicació 053216622758 (Benestar 
Social.- Programa (PRISE) suplementi l’aplicació 052320022751 (benestar social.- 
Interv. Familiar en situació risc) 
  
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2013, l’art. 
127, apartat 1.b, de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 
21 d’abril i per la llei 57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 5309 de 26 de març de 
2012, d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de 
l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 1, de suplement de crèdit finançat amb 
baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2013, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses 
Aplicació  Descripció Consig. inicial  Augment Consig. def. 
052320022751 Benestar social.- 
    Interv. 
   Familiar en  
   situació risc 100.945,76  11.689,95 112.635,71 
        ---------------- 
Total augment despeses...      11.689,95 
 
B) Disminució de despeses 
Aplicació   Descripció Consig. Inicial  Dismin. Consig. def. 
053216622758 Benestar social.-  
 Programa (PRISE)    103.000,00  11.689,95 91.310.05 
        ---------------- 
Total disminució despeses...     11.689,95 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta 
corporació, previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies 
hàbils. En el cas que no es presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients 
per a l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS 
 
22.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2 de crèdit extraordinari 

finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la 
Corporació per a 2013. 
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Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El que subscriu, regidor d’Economia, Hisenda i Innovació, justificant les circumstàncies 
que motiven la tramitació del present expedient de modificació de crèdit núm. 2 de 
crèdit  extraordinari  finançat amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la 
corporació per a 2013, emet la següent 
 
MEMÒRIA 
 
El Pressupost de l’Ajuntament de Palma per a l’exercici de 2013,  aprovat 
definitivament el dia 20 de desembre de 2012, té consignat als capítols  III “Despeses 
financeres” i  al  IX “Variació de passius financers” la càrrega financera dels préstecs 
del Consorci Riba, per quant l’Ajuntament havia d’assumir el capital viu de la part 
municipal dels préstecs . 
 
Un cop analitzats els diferents contractes bancaris del Consorci Riba, s’ha observat que 
la titularitat de qualcun d’ells , és del Consorci , i no de l’Ajuntament, motiu pel qual no 
és correcta la codificació de les aplicacions pressupostàries corresponents al pagament 
de la càrrega financera, per interessos i amortització, havent-se de consignar per tant 
com a transferència corrent i de capital respectivament. 
 
Per tal motiu es fa necessari fer un crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
dins el Pressupost del vigent exercici.  
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2013, l’art. 
127, apartat 1.b, de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 
21 d’abril i per la llei 57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 5309 de 26 de març de 
2012, d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de 
l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 2, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2013, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses 
Aplicació  Descripció Consig. inicial  Augment Consig. def. 
02 15100 46700  Transf cts. Cons. Riba.- 
        Pag. inter. Préstecs  0,00  224.257,85 224.257,85 
02 15100 76700  Transf. Capital Cons. Riba.-  
 Pag. amortitz. préstec    0,00  3.518.787,41 3.518.787,41 
        ------------------ 
Total augment despeses...      3.743.045,26 
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B) Disminució de despeses 
Aplicació  Descripció     Consig.   Dismin. Consig.  
       inicial    def. 

02 15100 31031 TRANSF. CONSORCI RIBA.- INTER. PRÉSTEC BSCH 141.575,28 141.575,28 0,00 

02 15100 31032 TRANSF. CONSORCI RIBA.- INTER. PRÉSTEC LA CAIXA 76. 329,23 76.329,23 0,00 

02 15100 31033 TRANSF. CONSORCI RIBA.- INTER. PRÉSTEC BBVA 6.353,34 6.353,34 0,00 

02 15100 91331 TRANSF. CONSORCI RIBA.- AMORTITZACIÓ PRÉSTEC BSCH 2 .240.115,30 2.240.115,30 0,00 

02 15100 91333 TRANSF. CONSORCI RIBA.- AMORTITZACIÓ PRÉSTEC BBVA 7 8.525,11 78.525,11 0,00 

02 15100 91334 
TRANSF. CONSORCI RIBA.- AMORTITZACIÓ PRÉSTEC LA 
CAIXA 1.200.147,00 1.200.147,00 0,00 

          ----------------- 
Total disminució despeses...       3.743.045,26 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta 
corporació, previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies 
hàbils. En el cas que no es presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients 
per a l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
23.  Proposta d’aprovació d’actualització tarifes pel servei d’estacionament per 

rotació dels aparcaments públics en règim de concessió a tercers. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Perdó en el 23 canviem el sentit del vot, ens abstenim” 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Movilidad y Aparcamientos, SL, titular del CIF número B-80392731 i en la seva qualitat 
de concessionària de l’aparcament ubicat a l’avinguda d’Alexandre Rosselló, va 
presentar, el proppassat dia 23 de gener de 2013 [REG núm. 7.241], sol·licitud 
d’actualització de les tarifes que exigeix pel servei d’estacionament de vehicles per 
rotació.  
 
Aparcamientos Mallorquines, SA, titular del CIF número A-07017965 i concessionària 
de l’aparcament de la plaça del Comtat del Rosselló; Aparcamientos Mallorquines 
Segundos, SA, titular del CIF número A-07026578 i concessionària de l’aparcament de 
la plaça del Bisbe Berenguer de Palou; Aparcamiento Paseo Mallorca, SA, titular del 
CIF número A-07467236 i concessionària de l’aparcament del Passeig Mallorca;  
Aparcamientos Insulares, SA, titular del CIF número A-07022130 i concessionària de 
l’aparcament de la Plaça Major; Estacionament Plaça d’Espanya, SL, titular del CIF 
número B-07422116 i concessionària de l’aparcament de la Plaça d’Espanya, varen 
presentar, el proppassat dia 10 de gener de 2013 [REG núm. 5.169] sol·licitud 
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d’actualització de les tarifes que exigeix pel servei d’estacionament de vehicles per 
rotació.   
 
La Unión de Usuarios del Mercado del Olivar, SA, titular del CIF número A-07050081 
i concessionària de l’aparcament de la plaça de l’Olivar, presentà, dia 18 de gener de 
2013 [RE núm. 6.508],  sol·licitud d’actualització de les tarifes que exigeix pel servei 
d’estacionament de vehicles per rotació. 
 
Palma 2001 Aparcaments, SL, titular del CIF número B57105199 i concessionària de 
l’aparcament de l’avinguda del Comte de Sallent, presentà, dia 7 de febrer 2013 [RE 
12.151], sol·licitud d’actualització de les tarifes que exigeix pel servei d’estacionament 
de vehicles per rotació.  
 
Totes aquestes sol·licituds han estat informades de manera individualitzada pels serveis 
tècnics de la Societat municipal d’aparcaments i projectes, SA. Consta a l’expedient 
exemplar original d’aquests informes.  
 
La conclusió d’aquests informes queden reflectides en el quadre següent:  
 

Preu actual segons 
acord plenari 26/04/13 
(base imposable) 

Variació 
IPC nov-11 
a nov-12 

Increment per 
aplicació variació 
IPC 

Preus actualitzats 
per aplicació 
variació IPC 
(base imposable) 

+ IVA (21%) 
Total 
 (IVA 
inclòs) 

0,025785 €/minut + 2,9 % + 0,000748 €/minut 0,026533 €/minut 
0,005572 
€/minut 

0,032105 
€/minut 

 
És per això que es proposa l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
i. ACTUALITZAR les tarifes pel servei d’estacionament per rotació de vehicles en 
els aparcaments que tot seguit es relacionen infra , i FIXAR el seu import màxim 
exigible en 0,026533 €/minut (base imposable), IVA exclòs. 
 
Les tarifes màximes actualitzades objecte d’aquest acord corresponen als 
aparcaments següents:  
 
- aparcament ubicat a l’avinguda d’Alexandre Rosselló, gestionat per Movilidad y 
Aparcamientos, SL. 
- aparcament ubicat a l’avinguda del Comte de Sallent, gestionat per Palma 2001 
Aparcament, SL. 
- aparcament de la plaça del Comtat del Rosselló, gestionat per Aparcamientos 
Mallorquines, SA. 
- aparcament de la plaça del Bisbe Berenguer de Palou, gestionat per 
Aparcamientos Mallorquines Segundos, SA. 
- aparcament del passeig Mallorca, gestionat per Aparcamiento Paseo Mallorca, 
SA. 
- aparcament de la plaça Major, gestionat per Aparcamientos Insulares, SA. 
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- aparcament de la plaça d’Espanya, gestionat per Estacionament Plaça d’Espanya, 
SL 
- aparcament de la plaça de l’Olivar, gestionat per Unión de Usuarios del Mercado 
del Olivar, SA. 
 
ii. PUBLICAR aquest acord en el BOIB.  
 
iii. NOTIFICAR aquest acord a les entitats concessionàries relacionades a l’acord 
primer i a la Societat municipal d’aparcaments i projectes ,SA.  
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
24.  Proposta d’aprovació del Compte General de l’any 2011. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
S´ha sotmès a informe de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans el 
COMPTE GENERAL 2011. Prèviament, ha estat aprovada, d´acord amb l´article 191 
del Texte Refós aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, la Liquidació 
del Pressupost 2011 de l´Entitat Local i del seus Organismes Autònoms, aprovació que 
tingué lloc en sessió de la Junta de Govern de data 29 de juny de 2012, donant-se 
compte al Ple de la Corporació en sessió de data 26 de juliol. 
 
El Compte General 2011 es va presentar a la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans en data 14 de desembre de 2012, essent informat favorablement.. 
 
A efectes de l’article 212.2 del Text Refós aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març,  s’ha sotmès el Compte General de l´exercici 2011 a informació pública 
en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, i en el tauler d’edictes d’aquest Ajuntament, 
pel seu examen i presentació de reclamacions i observacions. 
 
En el BOIB nº 189 corresponent al dia 18 de desembre de 2012, apareix anunci sobre 
exposició al públic del COMPTE GENERAL 2011, amb el que s’obri un termini de 
quinze dies hàbils i vuit més, és a dir des del 19 de desembre fins el 17 de gener de 
2013, sense que durant aquest termini s’hagi presentat cap al·legació en contra. 
 
En conseqüència, tot complint l´article 212.3 del Text Refós aprovat per Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, se sotmet a l´Ajuntament Ple la següent proposta d´ 
 
A C O R D 
 
PRIMER I ÚNIC. – Aprovar el COMPTE GENERAL 2011, in tegrat, tal com 
preveu l´art. 209.1 del Text Refós aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 
de març, per: 
 

a) El de la pròpia Entitat Local. 
b) El dels Organismes Autònoms: 
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- Institut Municipal de l´Esport 
- Patronat Municipal d´Escoletes d´Infants 
- Patronat Municipal de l´Habitatge 
- Fundació Pilar i Joan Miró a Mallorca 
- Institut Municipal d’Innovació 
- Institut Municipal de Formació Ocupacional i Feina 
- Patronat Municipal de Reallotjament i de Reinserció Social 
- Patronat Municipal d´Il·luminació Ornamental 
- Patronat Municipal Llegat Weyler 
- Institut Municipal d´Obres Viàries 
- Institut Municipal de Turisme 
- Institut Municipal de Protecció al Consumidor 

 
c) El de les Societats Mercantils de capital íntegrament propietat de l´Entitat 

Local: 
 

- Empresa Municipal d´Aigües i Clavegueram (EMAYA) 
- Empresa Funerària Municipal (EFMSA) 
- Empresa Municipal de Transports Urbans de Palma (EMT) 
- Empresa Municipal d´Aparcaments de Palma (SMAP) 
- Empresa Municipal d´Obres i Projectes. (EMOP) 

 
 
Els comptes i estats a que es refereixen les lletres a) i b) anteriorment assenyalades 
consten de les següents parts (art. 209.2 del Text Refós aprovat per Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març), presentades d´acord amb la Instrucció de 
Comptabilitat per a l´Administració Local aprovada per O.M. de 23 de novembre 
de 2004: 
 

- Balanç de situació 
- Compte de resultat econòmic patrimonial 
- Estat de Liquidació del pressupost 
- Memòria 

 
Els comptes esmentat a la lletra c) anteriorment assenyalats, són els comptes 
anuals que corresponen a les Societats Mercantils de capital íntegrament propietat 
d´aquesta Entitat Local, formats i elaborats per elles mateixes, d´acord amb el Pla 
General de Comptabilitat vigent per a les empreses espanyoles, i comprenen (art. 
209.3 del Text Refós aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març): 
 

- El Balanç de situació 
- El compte de pèrdues i guanys 
- Memòria 

 
S’APROVA  per unanimitat 
 
25.  Proposta d’aprovació de manteniment sense increment de les retribucions 

dels membres de la Corporació i dels òrgans directius. 
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Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
INFORME: Ateses les especials circumstàncies del present període pressupostari, que 
aconsellen la major contenció possible de les despeses públiques, i d’acord amb 
l’establert als articles 75 i 123 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, el Batlle President té l’honor 
de proposar a l’Ajuntament Ple la adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
PRIMER.-  Les retribucions per a l’any 2013 dels membres de la Corporació i dels 
òrgans directius no tindran cap increment respecte les retribucions que per a l’any 
2012 es varen aprovar pel Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària de 23 de febrer 
de 2012  
 
S’APROVA per unanimitat 
 
26.  Proposta d’aprovació inicial de la modificació del PGOU de Palma que té per 

objectiu adaptar l’ordenació urbanística al Pla Director Sectorial de 
Carreteres (normativa supramunicipal) PA11/007. 

 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- En data 9 de febrer de 2011, el Consell 
Insular de Mallorca remet escrit a l´Ajuntament de Palma referent al projecte d´obres 
d´enllaç de la carretera Ma-20  amb la Ma-15 per la Ma-3018 de Palma. Aquesta obra es 
troba prevista dins del Pla Director Sectorial de Carreteres, i afecta a terrenys 
municipals qualificats com espai lliure públic i altres qualificats com equipament 
comunitari docent. Posteriorment, es remeten  altres escrits on es sol.licita l´autorització 
de l´ocupació dels terrenys necessaris per a l´execució del projecte esmentat; i que es 
tramiti la corresponent modificació del PGOU als efectes d´adaptar-lo a les 
especificacions de la vigent Revisió del PDS de Carreteres. La Junta de Govern, en 
sessió de 6 d´abril de 2011, va acordar posar a disposició del Consell Insular de 
Mallorca els terrenys municipals de l´espai lliure públic EL 1b 68-04-P,  necessaris per 
a dur a terme les obres, i iniciar l´expedient de cessió gratuïta. 
 
Per l´anterior Director Tècnic d´Urbanisme es va indicar la conveniència i oportunitat 
d´iniciar la modificació del PGOU de Palma per adaptar les seves determinacions al 
projecte d´enllaç de la Ma-20 amb la Ma-15 per la Ma-3018. 
 
Doncs be, aquest projecte de modificació del PGOU es va redactar pels Serveis tècnics 
de Planejament, segons documentació remesa al Servei de Tramitació de Planejament 
en data 23 de novembre de 2011, amb núm. de registre 763. 
 
La Comissió Insular d’Ordenació del Territori, Urbanisme i Patrimoni Històric,en sessió 
celebrada el dia 24 de febrer de 2012, adoptà l’acord de declarar la no necessitat 
d´emetre l´informe a que es refereix la disposició addicional tercera de la Llei 14/2000, 



 

- 145 - 

de 21 de desembre, d´ordenació territorial, atenent a l´entrada en vigor d´una normativa 
sobrevinguda a la petició d´informe, el Decret llei 2/2012 de 17 de febrer, que deroga 
l´esmentada disposició addicional tercera. 
 
Durant la tramitació prèvia a  l´aprovació inicial, es van demanar  els següents informes: 
als Serveis Jurídics Municipals ( informe favorable de data 14 de març de 2012); a  la 
Regiduria d´Educació (no emès informe dins el termini establert);  a la  Conselleria 
d´Educació, Cultura i Universitats (no emès informe dins el termini establert); al 
Departament de Mobilitat de l´Ajuntament (informe favorable a  la modificació, de data 
26 de gener de 2012); i a la Direcció Insular de Carreteres del CIM (no emès informe 
dins el termini establert). 
 
En data 17 d´abril de 2012 té entrada al Servei de Planejament un nou escrit de la 
Direcció Insular de Carreteres amb remissió del plànol definitiu als efectes de definir els 
terrenys necessaris per a l´obra d´enllaç de la Ma-20 amb la Ma-15 per la Ma-3018 
(túnel del Baleares). En data 23.4.2012 es rep escrit del Gerent d´Urbanisme sol.licitant 
l´adaptació del document tècnic de modificació del PGOU al projecte d´execució 
definitiu del Departament de Carreteres del Consell Insular;  a més de contemplar el 
reajustament del SGEL/PJ-P 69-02-P el qual, per una banda, quedaria afectat en una 
superfície de 268 m2 pel nou  enllaç, i, per altra,  com a conseqüència de l´execució 
d´un carril d´incorporació a la Ma-20, ha vist reduït la seva superfície en 2.675 m2. 
 
En data 11.7.2012 té entrada al Servei de Planejament, amb el núm. 389,  Projecte de 
modificació del PGOU, adaptat al projecte d´execució definitiu del Departament de 
Carreteres del Consell Insular. L´objectiu d´aquest Projecte de modificació del PGOU 
de Palma és adaptar l´ordenació urbanística al Pla Director Sectorial de Carreteres 
(normativa supramunicipal) i, concretament, al projecte constructiu aprovat pel Consell 
Insular de Mallorca el 29 de novembre de 2012, de enllaç de la Ma-20 (via de cintura) 
amb la Ma-15 (carretera de Manacor), a través de la Ma-3018 (carretera de Sineu);  i 
corregir la delimitació del SGEL/PJ 69-02-P,  com a conseqüència de l´execució del 
carril d´incorporació a la Ma-20, execució que data de 1998, però que no va ser 
recollida a la cartografia del PGOU vigent. Consisteix en el canvi de qualificació de 
terrenys actualment qualificats com equipament docent EQ4b/DO-P, 65-06-P (1.107,81 
m2); espai lliure públic local  EL1b, 68-04-P (2.218,87 m2);  i sistema general d´espai 
lliure SGEL/PJ, 69-02-P (2.943, 14 m2), per que passin a formar part del sòl destinat a 
sistema general d´infraestructura  supramunicipal.  
 
Els terrenys on es pretén realitzar la modificació són, segons les dades de Cadastre,  
propietat municipal (els qualificats com a espai lliure) i de la Conselleria d´Educació 
(els qualificats com equipament docent). Es tracta de terrenys classificats com a sòl 
urbá.  
  
Per raó de la tramitació mediambiental, s´ha fet informe obrant dins l´expedient en el 
qual es conclou que, en la present modificació, no fa falta l´avaluació ambiental per 
estar inclosa en el supòsit del Grup 1.4 d), de l´ANNEX III de la Llei 11/2006, de 14 de 
setembre, d´avaluacions d´impacte ambiental i avaluacions ambientals estratègiques de 
les Illes Balears. Per tant, no es reclamarà el pronunciament de la Comisió de Medi 
Ambient de les Illes Balears. 
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Per altra banda, es va  sol.licitar al Consell Insular l´informe previst a la Disposició 
transitòria vuitena de la Modificació núm. 2 del Pla Territorial Insular de Mallorca, 
quant a la possibilitat de tramitar i aprovar l´esmentat Projecte de Modificació del 
PGOU, i la seva compatibilitat  amb els objectius, principis rectors i directrius 
d´ordenació de l´ART 11.3 Reconversió de la Via de Cintura de Palma. En data 
4.9.2012 té entrada al Servei de Planejament informe favorable del Departament 
d´Urbanisme i Territori del Consell Insular. 
 
Finalment, s´ha sol.licitat informe a l´Agencia Estatal de Seguridad Aérea, sense que 
s´hagi rebut informe dins el termini legalment establert, per la qual cosa es pot continuar 
amb la tramitació. 
 
Per aplicació de l´article 72.3 i 73 de la Llei de Capitalitat de Palma de Mallorca, en la 
redacció donada per la Llei 6/2012, de 6 de juny,  es sol.licitarà informe al Consell 
Insular de Mallorca abans de l´aprovació definitiva. 
 
La present modificació del PGOU, en part,  té per objecte un diferent ús urbanístic 
d´espais lliures previstos al PGOU, per la qual cosa abans de la seva aprobació 
definitiva s´haurà d´obtenir l´informe favorable del Consell Consultiu de la Comunitat 
Autònoma, d´acord amb l´article 50 del vigent Text Refós de la Llei sobre règim del sòl 
i ordenació urbana. 
 
Vist els informes emesos i, en general, la tramitació haguda fins a la data, es considera 
que es pot aprovar el projecte, elevant a la consideració del Consell de la Gerència i 
posterior aprovació inicial del Ple, així com a informació pública, segons els articles 
125 i següents, i 161 i següents del Reglament de Planejament Urbanístic, RD 2559/78, 
de 23 de juny.  
 
Es fa constar que es sol•licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves 
funcions d´assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l´art. 122.5 e) ap. 
2n. de la Llei 7/85, de 2 d´abril en relació a l´ art. 123.2 del mateix text legal, que tindrà 
caràcter preceptiu per que es tracta d´assumptes que exigeixen una majoria especial. 
 
Per aplicació de l’article 7 bis de la Llei 4/2008, de 14 de maig, de mesures urgents per 
a un desenvolupament territorial sostenible a les Illes Balears, introduït per l´article 8 
del Decret Llei 5/2009 de 27 de novembre, es produeix la suspensió de l’atorgament de 
llicències en els termes que s’assenyalen en aquest article. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122.4.a), i  amb el quòrum 
establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de la llei Llei 7/85 de 2 d’abril, 
modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i següents del Reglament Orgànic del 
Ple,  4.1.e) i  12.a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la Cap de Servei que 
subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
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Proposar a la Junta de Govern l’aprovació inicial del projecte de la Modificació del   
PGOU  de Palma, per tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la 
Comissió Informativa  l’adopció del següent  
 
A C O R D 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació del PGOU de Palma que té per objectiu 
adaptar l’ordenació urbanística al Pla Director Sectorial de Carreteres (normativa 
supramunicipal) i, concretament, al projecte constructiu aprovat pel Consell 
Insular de Mallorca el 29 de novembre de 2012, de enllaç de la Ma-20 amb la Ma-
15 a través de la Ma-3018, i corregir la delimitació del SGEL/PJ que va ser 
modificada com a conseqüència de l’execució del carril d’incorporació a la Ma-20, 
execució que data de 1998, però que no va ser recollida a la cartografia del PGOU 
vigent. Consisteix en el canvi de qualificació de terrenys actualment qualificats 
com equipament docent EQ4b/DO-P, 65-06-P (1.107,81 m2); espai lliure públic 
local EL1b, 68-04-P (2.218,87 m2);  i sistema general d’espai lliure SGEL/PJ, 69-
02-P (2.943, 14 m2), per que passin a formar part del sòl destinat a sistema general 
d’infraestructura supramunicipal. Segons projecte redactat pels Serveis tècnics de 
Planejament, amb data d’entrada al Servei de tramitació de 11.7.2012, i núm. 389;  
vistos els informes obrants a l’expedient, ja esmentats a la part expositiva del 
present acord.  
En la present modificació no es reclamarà pronunciament a la Conselleria de Medi 
Ambient,  ja que no es subjecten als procediments d’avaluació ambiental 
estratègica les modificacions menors de plans  que, com en el present supòsit,  
tinguin com a objectiu exclusiu les finalitats que s’expressen a continuació: “....d) 
augment de la superfície, o reajustament per raons funcionals, de zones 
d’equipament, espais lliures públics o infraestructures, sempre que aquest  canvi 
de qualificació o classificació no afecti a terrenys classificats com a Sòl Rústic”.  
Aquesta modificació del Pla General se fa atenent a la sol·licitud del Consell  
Insular de Mallorca, motivada per l’aprovació del projecte d’enllaç de les 
carreteres Ma-20 amb la Ma- 15 a través de la Ma-3018, obres previstes en la 
primera fase del Pla Director Sectorial de Carreteres aprovat definitivament el 17 
de desembre de 2009. 
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes mitjançant publicació 
d’edicte al BOIB, i anunci a un dels diaris de major circulació de la província i al 
tauler d’edictes municipal. 
 
3. Sol•licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la 
matèria, quedant suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que 
resultin preceptius i determinants. Particularment es sol·licitarà, abans de 
l’aprovació definitiva, informe al Consell Insular de Mallorca; així com al Consell 
Consultiu de les Illes Balears. 
 
4. Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències 
les compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades pel 
vigent planejament. 
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5. Notificar el present acord a la Regidoria d’educació, a la Secció de Patrimoni,  al 
Departament de Mobilitat i a l’oficina de Revisió del PGOU de l’ajuntament de 
Palma; a la Direcció Insular de Carreteres;  a la Conselleria d’educació; i a la resta 
de Serveis que es puguin trobar afectats. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) amb el 
quòrum de la majoria absoluta legal establert. 
 
27.  Proposta d’aprovació inicial de la Modificació del PGOU de Palma per 

objecte del canvi d’ús assignat a les parcel·les dotacionals EQ4b/DO-P, 58-01 
i EQ4b/DO-P 58-06-P passant d’ús docent a ús esportiu per tal de millorar la 
cobertura de centres esportius al barri de Son Cladera  01PRAi125 
Equipaments Son Cladera PA12/0005. 

 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- Per part del director tècnic de la Gerència 
d´Urbanisme, segons escrit obrant a l´expedient,  s´han donat les instruccions per a 
preparar i tramitar la modificació del PGOU per canviar l´ús principal assignat als 
equipaments EQ4b/DO-P, 58-01-P i EQ4b/DO-P 58-06-P, passant a l´ús esportiu, 
també d´ús i domini públic.  
 
Doncs be, aquest projecte de modificació del PGOU s´ha redactat pels Serveis tècnics 
de Planejament, segons documentació remesa al Servei de Tramitació de Planejament 
en data 4.12.2012, amb núm. de registre 741. 
 
El projecte anterior ha estat remès a la Conselleria d´Educació, Cultura i Universitatsl, 
als efectes de l´emissió d´informe, pel que fa a les seves competències. L´esmentada 
Conselleria no fa cap pronunciament quant a la necessitat dels esmentats equipaments 
per a l´ús docent. A més, en dates anteriors i en dues ocasions  ja s´havia consultat la 
conveniència del canvi d´ús a la Conselleria d´Educació, sense que s´hagués  rebut cap 
contestació al respecte. 
 
Durant la tramitació prèvia a  l’aprovació inicial, s’ha demanat, a més, informe al 
Lletrat assessor de la Gerència d’urbanisme ( informe favorable, obrant a l’expedient). 
Per raó de la tramitació mediambiental, s’ha fet informe obrant dins l’expedient en el 
qual es conclou que, en la present modificació, no fa falta l’avaluació ambiental per 
estar inclosa en el supòsit del Grup 1.4 d), de l’annex III de la Llei 11/2006, de 14 de 
setembre, d’avaluacions d’impacte ambiental i avaluacions ambientals estratègiques de 
les Illes Balears. Per tant, no es reclamarà el pronunciament de la Comissió de Medi 
Ambient de les Illes Balears. 
 
L’objectiu d’aquest Projecte de modificació del PGOU de Palma és el canvi d’ús 
assignat a les parcel·les dotacionals EQ4b/DO-P, 58-01-P i EQ4b/DO-P 58-06-P, 
passant d’ús docent a ús esportiu per tal de millorar la cobertura de centres esportius al 
barri de Son Cladera, mantenint l’ús i domini públics. 
Els terrenys on es pretén realitzar la modificació són propietat municipal. Es tracta de 
terrenys classificats com a sòl urbá.  
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El present procediment s’ajustarà a la regulació continguda a l’article 15 de la Llei 
7/2012, de 13 de juny, de mesures urgents per a l’ordenació urbanística sostenible: per 
tant, entre l’aprovació inicial i la definitiva l’expedient únicament s’ha de sotmetre al 
tràmit d’informació pública durant un termini de QUINZE DIES. 
 
Vist els informes emesos i, en general, la tramitació haguda fins a la data, es considera 
que es pot aprovar el projecte, elevant a la consideració del Consell de la Gerència i 
posterior aprovació inicial del Ple, així com a informació pública, segons l’article 15 de 
la Llei 7/2012, de 13 de juny, de mesures urgents per a l’ordenació urbanística 
sostenible 
 
Es fa constar que es sol•licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves 
funcions d’assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l´art. 122.5 e) ap. 
2n. de la Llei 7/85, de 2 d’abril en relació a l´ art. 123.2 del mateix text legal, que tindrà 
caràcter preceptiu per que es tracta d’assumptes que exigeixen una majoria especial. 
 
Per aplicació de l’article 7 bis de la Llei 4/2008, de 14 de maig, de mesures urgents per 
a un desenvolupament territorial sostenible a les Illes Balears, introduït per l´article 8 
del Decret Llei 5/2009 de 27 de novembre, es produeix la suspensió de l’atorgament de 
llicències en els termes que s’assenyalen en aquest article. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122.4.a), i  amb el quòrum 
establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, modificada 
per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per la modernització del govern local, 
RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple,  4.1.e) i  
12.a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la Cap de Servei que subscriu 
considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte de la Modificació del   PGOU  
de Palma, per tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa  l’adopció del següent  
 
A C O R D 
 
1. Aprovar inicialment la Modificació del PGOU de Palma segons projecte 
redactat pels Serveis tècnics de Planejament, amb data d’entrada al Servei de 
tramitació de 4.12.2012 i amb núm. de registre 741, vista la tramitació duta a 
terme  i els informes obrants a l’expedient, ja esmentats a la part expositiva del 
present acord.  
Aquesta modificació té per objecte el canvi d’ús assignat a les parcel·les 
dotacionals EQ4b/DO-P, 58-01-P i EQ4b/DO-P 58-06-P, passant d’ús docent a ús 
esportiu per tal de millorar la cobertura de centres esportius al barri de Son 
Cladera, mantenint l’ús i domini públics. Els terrenys on es pretén realitzar la 
modificació són propietat municipal. Es tracta de terrenys classificats com a sòl 
urbá.  
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En la present modificació no es reclamarà pronunciament a la Conselleria de Medi 
Ambient,  ja que no es subjecten als procediments d’avaluació ambiental 
estratègica les modificacions menors de plans  que, com en el present supòsit,  
tinguin com a objectiu exclusiu les finalitats que s’expressen a continuació: “....d) 
augment de la superfície, o reajustament per raons funcionals, de zones 
d’equipament, espais lliures públics o infraestructures, sempre que aquest  canvi 
de qualificació o classificació no afecti a terrenys classificats com a Sòl Rústic”.  
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública de QUINZE DIES mitjançant 
publicació d’edicte al BOIB, i anunci a un dels diaris de major circulació de la 
província i al tauler d’edictes municipal. 
 
3. Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències 
les compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades per les 
determinacions del nou planejament. 
 
4. Notificar el present acord a la Conselleria d´Educació, Cultura i Universitats, a 
la Secció de Patrimoni de l´Ajuntament de Palma, a l´Oficina de Revisió del PGOU 
i a la resta de Serveis que es puguin trobar afectats. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) amb el 
quòrum de la majoria absoluta legal establert 
 
29.  Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’Estudi de Detall per 

instal·lació d’un ascensor a un edifici plurifamiliar existent entre mitjanceres 
ubicat al C/ Joan Alcover núm. 12. 05prad156.PE 11/0006. 

 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL CAP DE SECCIO.- Una vegada aprovat inicialment per la Junta de 
Govern en sessió de 19-9-2012, el projecte d´Estudi de Detall per instal.lació d´un 
ascensor a un edifici plurifamiliar existent entre mitjanceres ubicat al C/ Joan Alcover 
núm. 12, Terme Municipal de Palma, presentat per la Sra. Maria Noguera Morell, i 
redactat per l´Arquitecte José Montaldo,  fou exposat al públic durant quinze dies 
mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 162 de 1-11-
2012, edicte núm. 20397 (incloent llistat de propietaris afectats als efectes de notificació 
per edictes als propietaris que no poguessin esser objecte de notificació 
individualitzada), al diari ”Balears” de 11-10-2012, al tauler d'edictes de la Corporació i 
notificat als propietaris  inclosos en l´àmbit de l´Estudi de Detall, d´acord amb l'article 
140.3 del Reglament de planejament, sense que en el termini d'informació pública, que 
va finalitzar dia 20 de novembre de 2012, s´hagin presentat al.legacions. 
 
Es va produir la suspensió de l'atorgament de llicències en els termes prevists a l'article 
8 del RDL 16/81, de 16 d'octubre, i els 117 i següents del Reglament de planejament, 
suspensió que s'aixecarà amb l'acord d'aprovació definitiva. 
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L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim 
del sòl i ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, 
i el 140 del Reglament de planejament. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol 
X de la llei 7/85 de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de 
Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i 
següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 12 a) del Reglament de la Gerència 
d´Urbanisme, el Cap de Secció que subscriu considera que el Consell de la Gerència pot 
adoptar el següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte d´Estudi de Detall per 
instal.lació d´un ascensor a un edifici plurifamiliar ubicat  al C/ Joan Alcover núm. 12, 
Terme Municipal de Palma, per tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen 
de la Comissió Informativa,  l’adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
1r.- Aprovar definitivament el projecte d´Estudi de Detall per instal.lació d´un 
ascensor a un edifici plurifamiliar existent entre mitjanceres ubicat al C/ Joan 
Alcover núm. 12, Terme Municipal de Palma,   presentat per la Sra. Maria 
Noguera Morell,  i redactat per l´Arquitecte José Montaldo, amb data d´entrada 
en el Servei Jurídic Administratiu de Planejament d́aquest Ajuntament el 23-4-
2012 núm. 222,  atès el resultat de la informació pública i de conformitat amb 
l´informe favorable del Servei de Control de Planejament de data 27-7-2012,  
obrant a l´expedient. 
 
2n.-. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa 
queda aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori 
objecte d'aquest acord. 
 
3r-.  Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de 
Mallorca de conformitat al que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
30.  Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’Estudi de Detall per 

instal·lació d’una escala d’evacuació en cas d’incendi a l’Hotel Alexandra 
ubicat a la illeta delimitada pels carrers Pins, Volanti, Nanses i Llevant, Can 
Pastilla. 05prad157 PE12/0006. 

 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL CAP DE SECCIO.- Una vegada aprovat inicialment per la Junta de 
Govern en sessió de 10-10-2012, el projecte d´Estudi de Detall per instal.lació d´una 
escala d´evacuació en cas d´incendi a l´Hotel Alexandra  ubicat a la illeta delimitada 
pels carrers Pins, Volanti, Nanses i Llevant, Can Pastilla, Terme Municipal de Palma,  
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presentat pel Sr. Pedro Pujol Bauzá, en representació de “Turismo Isleño SA”, i redactat 
per l´Arquitecte Nikola Bulatovic Lopez,  fou exposat al públic durant quinze dies 
mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 173 de 22-
11-2012, edicte núm. 22178 (incloent llistat de propietaris afectats als efectes de 
notificació per edictes als propietaris que no poguessin esser objecte de notificació 
individualitzada), al periòdic “El Mundo” de 12-11-2012, al tauler d'edictes de la 
Corporació i notificat als propietaris  inclosos en l´àmbit de l´Estudi de Detall, d´acord 
amb l'article 140.3 del Reglament de planejament, sense que en el termini d'informació 
pública, que va finalitzar dia 18 de desembre de 2012, s´hagin presentat al.legacions. 
 
Es va produir la suspensió de l'atorgament de llicències en els termes prevists a l'article 
8 del RDL 16/81, de 16 d'octubre, i els 117 i següents del Reglament de planejament, 
suspensió que s'aixecarà amb l'acord d'aprovació definitiva. 
 
L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim 
del sòl i ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, 
i el 140 del Reglament de planejament. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol 
X de la llei 7/85 de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de 
Mesures per la modernització del govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i 
següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 12 a) del Reglament de la Gerència 
d´Urbanisme, el Cap de Secció que subscriu considera que el Consell de la Gerència pot 
adoptar el següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte d´Estudi de Detall per 
instal.lació d´una escala d´evacuació en cas d´incendi a hotel ubicat a la illeta delimitada 
pels carrers Pins, Volanti, Nanses i Llevant, Can Pastilla, Terme Municipal de Palma, 
per tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  
l’adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
1r.- Aprovar definitivament el projecte d´Estudi de Detall per instal.lació d´una 
escala d´evacuació en cas d´incendi a l´Hotel Alexandra ubicat a la illeta 
delimitada pels carrers Pins, Volanti, Nanses i Llevant, Can Pastilla, Terme 
Municipal de Palma,  presentat pel Sr. Pedro Pujol Bauzá, en representació de 
“Turismo Isleño SA”,  i redactat per l´Arquitecte Nikola Bulatovic Lopez, amb 
data d´entrada en el Servei Jurídic Administratiu de Planejament d´aquest 
Ajuntament el 3-8-2012 núm. 448,  atès el resultat de la informació pública i de 
conformitat amb l´informe favorable del Servei de Control de Planejament de data 
20-8-2012,  obrant a l´expedient. 
 
2n.-. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa 
queda aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori 
objecte d'aquest acord. 
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3r-. Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de 
Mallorca de conformitat al que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
31.  Proposta d’aprovació inicial del projecte de modificació del PGOU referida 

als articles 10 i 18.2 del Text Refós de les normes urbanístiques de la 
modificació del PGOU Sector de Llevant. 

 
Sr. Batle (PP): 
 
“ Ara passem al punt 31 que tractarem conjuntament amb el punt 64 que es la 
compareixença que s’havia demanat del Sr. Gijón per lo tant si els pareix aquí 
donarem 5 minuts a cadascú per les intervencions i 3 de rèplica Sr. Valls cuando 
quiera”.  
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle, el equipo de gobierno toma la iniciativa a instancias de la 
sociedad de Palacio de Congresos SA de modificar el planeamiento en el sector de 
levante con el objeto de adecuarlo a la naturaleza propia de las cosas en 3 aspectos :a) 
en primer lugar renunciar a la nomenclatura específica en cuanto al uso de equipamiento 
público Palacio de Congresos como institucional administrativo para pasarlo a 
sociocultural más adecuado a la terminología del Plan General de Ordenación Urbana 
de Palma y obtener así también mayor concreción de los futuros usos que de manera 
principal tengan cobertura legal para realizarse en este equipamiento de referencia de 
nuestra ciudad, por otra parte la otra consiste en dejar sin efecto la prescripción 
impuesta por el Consell Insular como condicionante para la aprobación definitiva en 
relación a declarar la indisolubilidad de las parcelas del palacio de congresos y del hotel 
como solución inevitable para permitir un uso lucrativo privado en una parcela de 
naturaleza demanial, por último se trata de desafectar la parcela destinando a la 
construcción de hotel pasando a la naturaleza de demanial a patrimonial, como ustedes 
saben esta ordenación ya debió ser así en un principio al aumentar la edificabilidad que 
se permitía en la parcela del hotel pero el resultado urbanístico Quemoy modificamos en 
fase de aprobación inicial tiene su origen en la falta de adaptación del Plan General al 
Plan Territorial puesto que en cumplimiento de la disposición adicional tercera de la 
Ley de Ordenación del Territorio no permitía aprobar la  modificación puntual del 
Planeamiento que conllevara crecimiento residencial turístico mixto imposibilidad que 
ha llevado y que ha levantado la Ley 7/12 de medidas urgentes de Urbanismo y que nos 
permite aprobar hoy la presente modificación del Planeamiento del sector de Levante, 
miren yo hago una valoración muy descriptiva diciendo que no hay impedimento de la 
Comisión Balear de Medio Ambiente aclarando que no hay sujeción a evaluación 
ambiental estratégica, no afecta esta modificación que hoy aprobamos inicialmente a la 
equi distribución de aprovechamiento del resto de parcelas del sector, cuenta con los 
informes jurídicos y técnicos que avalan la posibilidad de modificar se solicitará el 
preceptivo informe del Consell de Mallorca antes de la aprobación definitiva y cuenta 
con todos los requisitos de quórum y de informe de la Secretaría para su tramitación, 
creemos que esta es una necesidad para poner en valor y para abrir el abanico de 
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posibilidades para meter en el mercado el hotel y de esa manera pues conceder y 
posibilitar que demos una solución a esta situación de estancamiento del Palacio de 
Congresos. Muchas gracias”. 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle, la verdad es que no voy a poder dar mucha más información de la 
que en su momento di a los dos grupos municipales tanto el de MÉS por Palma  y el 
PSIB-PSOE, lo único que se ha pretendido hacer con esta actuación como ya  
comentamos era abrir más el abanico de posibilidades teniendo en cuenta que inversores 
que se han acercado, posibles inversores que se han acercado a la sociedad Palacio de 
Congresos han mostrado un cierto interés en esta posibilidad pero no hay nada concreto 
y por tanto lo que si hay que ser conscientes es que después de haber sacado dos veces a 
concurso la licitación del palacio de Congresos conjuntamente con el hotel no ha 
funcionado, por tanto ahora lo que tenemos que trabajar es en esa posibilidad de que 
pueda haber flexibilidad, es decir una podría ser que el Palacio de Congresos se 
gestionara de manera independiente, otra que el conjunto completo se pudiera gestionar 
por un único operador y otra es que el hotel se pudiera gestionar de manera 
independiente bien sea como consecuencia de una concesión, como estaba establecido 
al principio o bien como consecuencia de una posible venta, es evidente que la posible 
venta mejoraría y ayudaría bastante a mejorar la financiación y a reducir los plazos para 
terminar las obras y en esto es en lo que estamos trabajando pero no podemos decir 
mucho más. Gracias”. 
 
Sra. Garví Blázquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde, bueno el motivo de la comparecencia yo creo que de todo lo que 
hemos estado hablando durante la paralización de las obras donde es cierto que el 
equipo de gobierno en la medida en que ha sido posible nos ha facilitado cierta 
información es que llegamos a aprobar hoy una modificación puntual solamente en los 
términos de porque necesitamos abrirnos a nuevas posibilidades, porque  necesitamos 
flexibilizar, porque los inversores nos están pidiendo determinadas situaciones y 
queremos tener la mayor de las posibilidades abiertas para asegurar por un lado que un 
tercer concurso no quedara desierto y por tanto finalizar en la medida de lo posible las 
obras cuanto antes y poner en servicio este equipamiento para la ciudad, yo creo que 
nuestro grupo siempre ha manifestado la necesidad efectivamente de finalizar este 
equipamiento, pensamos que hay que hacerlo pero llegamos a una modificación puntual 
en el que todo eso que ustedes nos cuentan nunca figura por escrito, es decir estamos 
haciendo hoy la aprobación inicial de una modificación en la que pasamos como si fuera 
una cosa menor un bien de demanial  a patrimonial con las posibilidades que se nos va a 
permitir de enajenar o hipotecar, entiendo que para alo y nos hubiera gustado y 
consideramos que así debería ser que en esta modificación que hoy aprobamos viniera 
el para que, a petición nuestra y es de agradecer en el sentido el gerente del Palacio de 
Congresos el Sr. Luengo el martes pasado compareció en la Gerencia de Urbanismo y 
efectivamente no tenía respuesta para casi nada, es decir estamos haciendo una 
modificación puntual para que?, y yo la verdad es que le agradecería al Sr. Gijón que 
entiendo que en el para que y que esta utilizando la herramienta que evidentemente del 
Urbanismo pero para que? lo debe tener bastante más claro, es decir lo queremos hacer 
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porque tenemos estas previsiones porque  vamos a sacarlo en estas condiciones, porque 
los plazos que nos marcamos son estos porque entendemos que este es el camino y 
cuando nosotros intentamos ahondar en el que pues nos hablan en fin de que puede 
ocurrir de que el Palacio se venda  que puede abrirse, que el hotel se hipoteque, que el 
hotel se venda en todo caso hemos leído en prensa y nos han transmitido en fin con lo 
que ganemos del Palacio podremos acabar las obras, con lo que ganemos del hotel 
podremos acabar las obras del equipamiento pero a la vez nos aseguran que el 
equipamiento nunca quedará sin hacer antes de que se venda es decir cual es el proceso 
Sr. Gijón porque a nosotros nos siguen faltando datos, por ejemplo un dato muy 
importante, las valoraciones en que condiciones se va a sacar que es lo que prevén 
porque  evidentemente es muy distinto enajenar un bien como esta en estos momentos 
enajenar ese bien una vez finalizado o enajenar ese bien calculando las expectativas de 
negocio del esfuerzo en un sentido o en otro pues saldrá un concurso distinto, cuales son 
las posibilidades que están ustedes manejando, con que plazos nos estamos moviendo, 
es decir van a esperar que la modificación este aprobada definitivamente y los solares 
inscritos en el Registro de la Propiedad para iniciar un nuevo concurso?, van en fin creo 
que hay tantas incógnitas que nosotros hemos puesto de manifiesto que la verdad que 
estamos deseando escucharles, la verdad no estamos por el tema de hacer de esta 
infraestructura como la escenificación de un gran fracaso y apostar por la demolición, 
creo que no tiene ningún sentido y es verdad que yo ceo en lo que usted dice que es una 
de las inversiones o de las pocas inversiones que puede tener una producción a corto y a 
medio plazo, pero también nos sorprende que el gerente en el Consejo de Gerencia nos 
diga con tanta rotundidad desde que yo soy gerente no se han actualizado los datos, no 
se conocen los estudios y eso hace que mucha gente pues bueno sea fácil hacer leña del 
árbol caído y en estos momentos el palacio lo es, por lo tanto nuestro grupo lo que 
espera de su comparecencia es que nos diga cual es la mayor de las posibilidades que 
están planteándose ustedes en este momento porque son los que tienen los datos, si 
vamos a hacer un concurso por lotes, si vamos a hacer un concurso primero para evitar 
que el Palacio quede condenado, si vamos a esperar a vender el hotel y luego sacaremos 
un segundo concurso para la explotación, en que términos se están manejando y en que 
t….de tiempo. Gracias”. 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP):  
 
“ Gracias, bueno aquí hay una realidad que a nadie se le escapa, si las obras estuviesen 
en marcha en estos momentos y tuviéramos la certeza de cuando se van a terminar que 
era lo que en su momento pensábamos que era lo que iba a ocurrir antes del verano 
antes de que se pararan las obras, pues posiblemente estaríamos en un escenario 
completamente diferente y a lo mejor no tendríamos que abrir la posibilidad a una 
posible venta del hotel, si en el primer y segundo concurso que se licitó hubiera habido 
un interés más concreto por lo que nosotros estábamos sacando a concurso que era una 
concesión a 40 años, primero con una posibilidad de un canon inicial de 11 millones y 
medio, luego este canon se bajo a 8 millones y se abrió la posibilidad  de que se pagara 
al inicio o se pagara prorrateado a lo largo de los 40 años, la realidad es que no se ha 
presentado ninguna empresa y bueno muchas veces hablando con el Sr. Verger que 
siempre me pregunta si verdaderamente hay interés por el sector privado en esta 
infraestructura, nosotros seguimos manteniendo que si que la hay lo que pasa es que el 
mercado marca un poco las reglas, si nosotros hoy tuviéramos el dinero para terminar 
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las obras y para gestionarlo pues seguramente en estos momentos nos hubiéramos 
planteado otro escenario  y otra decisión, por tanto lo primero que tenemos que ser 
conscientes es de que hacemos esto para abrir una posibilidad más teniendo en cuenta 
que no tenemos cerrado como se van a finalizar las obras, hoy no tenemos el dinero para 
finalizar las obras, hoy faltan 70 millones de euros para terminar las obras , 35 de obra 
ejecutada y no pagada que es la deuda pendiente con Acciona y 30 millones de euros 
más para terminar la infraestructura, hemos hecho gestiones con Acciona, de todo tipo, 
una de las gestiones la primera de todas fue intentar convencer a Acciona que hiciera de 
banco y que nos financiara la financiación de las obras y que luego nosotros 
evidentemente nos diera margen suficiente para sacar la licitación y que hubiera un 
privado, un particular que pudiera gestionarlo, porque Acciona es consciente de que hay 
interés por esta infraestructura, lo que pasa es que la situación económica de Acciona no 
es buena tampoco en el ámbito nacional porque como se pueden imaginar no es el único  
o la única ciudad donde tienen problemas para finalizar obras, esto mismo que ha 
pasado en Palma con el Palacio de Congresos le ha pasado a Acciona con otras obras de 
carreteras, de depuradoras a nivel nacional, por tanto no tiene un acceso fácil al crédito 
para ellos mismos hacer de banco, por otro lado esta posibilidad que es una posibilidad 
que siempre se ha hablado, no es un invento nuestro, ya en su momento cuando se 
realizaron los estudios económicos del Palacio de Congresos y del hotel al inicio y 
también en la época en la que ustedes pudieron gestionar, era una posibilidad se puede 
sacar el Palacio de Congresos o se tiene que sacar el Palacio de Congresos 
conjuntamente con el hotel?, pues aquí  hay opiniones de todo tipo, hay quien considera 
que lo lógico seria que el Palacio de Congresos y el hotel fueran una única unidad y hay 
quien considera que no tienen nada que ver y hay estudios económicos en un sentido y 
en el otro, la realidad se ha impuesto y es que tal y como lo hemos sacado pues no ha 
tenido interés pero aún así nos siguen llamando a la puerta empresas especializadas en 
congresos y empresas especializadas en hoteles que están dispuestas a gestionarlo, 
entonces a partir de ahí nos hacemos contactos con la gente del palacio de Congresos, 
con la gente del Govern y vemos que si al final quisiéramos poder vender el hotel no 
podemos, no se puede hacer, entonces es una posibilidad que tenemos que abrir y para 
abrir esta posibilidad no nos queda otro remedio que pasar por una modificación  de 
Plan General además una modificación de Plan General que lleva un plazo que como 
usted sabe perfectamente no es un plazo rápido, no es una decisión que tomes en el 
Pleno de hoy y en el próximo Pleno este resuelta sino que esto sigue una tramitación, 
por tanto decidimos llevar a cabo esta modificación, con la certeza de que se va a 
vender el hotel?, no, sinceramente, pero con la posibilidad de que en un futuro se pueda 
vender el hotel?, si, porque es una posibilidad más que se abre, usted me habla de 
estudios económicos, mire, los estudios económicos están hechos, los estudios 
económicos de rentabilidad de la infraestructura esta hecha, me dicen están 
actualizados? no es  una cuestión de tenerlos actualizados que lo están pero a o mejor 
dicho no lo están porque estamos siendo demasiado prudentes, si hoy tuviéramos que 
hacer ese estudio de viabilidad seguramente sería un estudio mucho más optimista, pero 
no lo estamos haciendo porque queremos ser prudentes, le voy a poner un ejemplo y 
además estos estudios económicos los tienen ustedes, en ese proyecto se contemplaba 
una ocupación media del hotel anual del 70% yo le puedo asegurar que eso es una 
premisa muy poco optimista que n se ajusta a la realidad, hoy en día los Hotels en playa 
de Palma y en Palma afortunadamente tienen una ocupación mayor, estamos utilizando 
en este estudio económico, índices de precio que están por debajo de lo que actualmente 
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se están pagando y estamos haciendo previsiones que desde nuestro punto de vista son 
muy poco optimistas, por ejemplo en la llegada de congresistas año, nosotros 
consideramos porque así  lo dice el ……..y así lo dice…………..que a Palma le pueden 
venir muchísimos más visitantes año como consecuencia de que este la infraestructura 
terminada de lo que nosotros estamos poniendo en el estudio económico, estamos 
poniendo 65.000 congresistas año, que son 65.000 congresistas que ya en el peor año de 
la crisis económica y turística de este país, lo ha tenido Palma repartidos como turismo 
de negocios pero evidentemente no de convenciones y nosotros estamos convencidos de 
que este turismo se va a incrementar pero esos datos están, entonces cuando dicen 
porque no estan actualizados es que al final es una previsión de un estudio económico 
que tienes que basarte en parámetros que son completamente pues que tienes que hacer 
la previsión, es decir el que ocupación ponemos?, la del m60 la del 70, la del 80, que 
precio estancia media diaria?, pues nos basamos en lo que utiliza el …….o el ….bureau 
300 euros día por visitante que se reparten un 60% en alojamiento, un 30% en 
manutención  y un 10 o un 15% en otras compras como pueden ser en comercios, bares, 
restaurantes, cafeterías y demás, eso esta hecho por tanto cuando dicen estudios 
económicos no los hay, si que los tenemos, a petición de un grupo municipal de Més 
por Mallorca, hicimos un esfuerzo desde mi punto de vista innecesario ya lo hemos 
dicho en otras ocasiones pero también lo hemos querido hacer para que nadie tenga la 
más mínima duda de  que en estos momentos tirar, reciclar o llámenlo de la manera que 
quieran el Palacio de Congresos es un absurdo desde el punto de vista económico y si 
me lo permiten al menos desde nuestra formación desde el punto de vista político y 
desde el punto de vista social es más absurdo todavía porque insisto la única inversión 
productiva pública en Baleares en esos momentos la única con diferencia es el Palacio 
de Congresos, la única que al día siguiente de abrir las puertas empieza a generar 
actividad en la ciudad, generará actividad en los hoteles, en las cafeterías, en los 
comercios, en el carpintero que tenga que montar los stands, en el que pone las 
moquetas, en el que pone la iluminación, en el que pone el aire acondicionado, en el que 
tiene que vinilar, en el que tiene que hacer las fotografías, todo, todo eso lo va a generar 
única y exclusivamente el palacio de Congresos y quien eso no quiera verlo pues 
tampoco podemos perder demasiado tiempo en convencerles de esto es que es una 
realidad tan apabullante que es que no tiene marcha atrás, y contestando a la última 
pregunta van a sacar este concurso por lotes, juntos y tal pues mire a día de hoy no 
podemos decir como se va a sacar porque sinceramente lo que si que le puedo decir es 
que primero tenemos que empezar las obras, segundo tenemos que tener una previsión 
cierta de que se van a terminar las obras, tercero tenemos que tener una certeza casi 
absoluta de que va a haber empresas de que en la modalidad de concurso que saquemos 
se van a presentar y para esto tiene que pasar una serie de tiempo, mientras tanto hemos 
querido ganar este plazo haciendo o iniciando la modificación del Plan General pero 
también le digo otra cosa   que a nadie le quepa la menor duda de que lo más importante 
para la ciudad en estos momentos no es el hotel anexo al Palacio de Congresos, es el 
Palacio de Congresos y vamos a dedicar todos los esfuerzos para que quien pueda 
gestionar ese Palacio de Congresos sea una empresa con experiencia que sepa mover el 
Palacio de Congresos, que sepa atraer a 65.000 visitantes año los primeros 3 años a 
100.000 visitantes año a partir del cuarto año y que se puedan ir incrementando y 
créanme y esto se lo he dicho al Sr. Verger y se lo vuelvo a repetir después de Madrid y 
Barcelona no hay en estos momentos  ningún otro destino en todo el territorio nacional 
con más potencia como marca por conexiones por posibilidades de oferta 
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complementaria que Mallorca, ninguno, pero con muchísima diferencia y en eso vamos 
a seguir apostando, la lástima es que hoy no podamos decir que las obras están 
empezadas y que terminan dentro de 4 meses, este es el problema y vamos a hacer todo 
lo posible para buscar ese dinero, sea a través de Acciona, sea a través del … sea a 
través del Ministerio de Industria y Turismo, sea a través  de la Comunidad Autónoma, 
sea de donde sea vamos a hacer este esfuerzo, lo estamos haciendo y si tenemos que 
irnos a los bancos iremos y si tenemos que buscar una vía de financiación alternativa la 
buscaremos pero esa obra se tiene que terminar y en eso vamos a poner  todo nuestro 
empeño. Gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS):        
 
“ Ho ha dit el Sr. Gijón  ara es que ho hem d’acabar com sigui, en aquest terreny 
seguim, en el terreny del Palau de Congressos  seguim com sempre dins el terreny de la 
fe, a nosaltres al grup municipal de Més per palma ens agradaria que en aquest tema 
davalléssim una miqueta al terreny de la racionalitat, de la raó dels arguments, dels 
papers,  dels estudis perquè clar el gerent del palau de Congressos l’altra dia va 
reconèixer que no tenia els estudis actualitzats, va dir, no, no, d’ençà que jo ho soc no 
ho tinc i els que hi ha son els que ja hi havia, estan penjats a la pàgina web, això va ser 
la resposta del gerent del Palau de Congressos, no estan actualitzats aquests estudis i el 
Sr. Gijón no els actualitza perquè com els actualitzi el pla de negoci fet fa uns anys se li 
anirà no li vull dir dins quins pou acabarà com s’enfonsarà aquest pla de negocis que 
esta fet fa uns anys, perquè es una evidència que el turisme de congressos ha baixat i es 
una evidència que aquesta infraestructura no interessa per tant clar estem dins el terreny 
de la fe això ho hem d’acabar com sigui, això es un dogma  s’ha d’acabar com sigui fa 
anys, fa ja més de dos anys que estem dins aquest dogma i nosaltres ens agradaria que 
en lloc de dogmes manegéssim en aquest ajuntament dades i les dades son que el Grup 
Barceló que va dir que posaria 80 milions d’euros per fer aquesta infraestructura que 
havia subscrit un contracte amb aquest sentit va sortir corrensos les dades con que s’han 
convocat ja dos concursos públics que han quedat deserts diu el Sr. Gijón que manegen 
previsions poc optimistes, ido escolti ido no se o sigui han presentat vostès dos 
concursos, m’imagino que varen presentar concursos amb paràmetres massa optimistes 
perquè ningú es va presentar, ningú es va presentar i ara em diu no, no es que nosaltres 
som poc optimistes amb això, som conservadors amb les previsions, escolti això no s’ho 
creu ningú, el grup Barceló ha sortit corrensos i dos concursos han quedat deserts, això 
son les dades, el dogma hem d’acabar com sigui esta clar quin es i esta clar i esta pres 
d’aquest dogma i son els dos grups majoritaris d’aquest Ajuntament, les dades 
desgraciadament son unes altres, ara tenim aquí una altra idea per seguir endavant 
aquestes obres que es la de vendre l’hotel, convertir l’hotel en un be demanial  i vendre-
ho seguim sense saber on anem, seguim amb una autèntica fugida cap endavant, hem 
d’acabar com sigui ara ens hem inventat això de la venda de l’hotel a veure si 
desembossem així si obtenim ingressos, aquest hotel tanmateix haurà de sortir a concurs 
públic sense estar acabat, l’altra dia el gerent del palau de Congressos va dir que falten 
10, 12 milions per acabar aquesta obra i esta clar que això tret a concurs públic on ens 
durà, aquestes ofertes seran pírriques, lo que es podrà obtenir d’aquesta venda d’un 
hotel inacabat serà poquíssim, menys de lo que li ha costat a l’administració construir  
més al valor del solar, segurament es lo que es podrà obtenir de la venda d’aquest hotel 
serà inferior a lo que li ha costat a l’administració  construir lo que esta construït a 
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l’hotel més el preu del solar, per tant aquest es el negoci que feim els ciutadans de 
Palma en tota aquesta infraestructura, jo es que ja tampoc no se com he d’argumentar la 
meva posició, jo els hi demanaria  per favor que actualitzessin tots els estudis de 
viabilitat que sapiguem on estem i que sapiguem cap on anem perquè estem presos 
d’aquest dogma s’ha d’acabar com sigui i això ho hauríem de traslladar una mica al 
terreny de la racionalitat i tenir raons  per poder argumentar que hem de seguir gastant 
doblers públics amb això perquè vostè la solució de desmuntar el palau i recuperar 
l’espai de la ciutat no li agrada però com a mínim es una alternativa en la que deixaríem 
de gastar doblers, vostè sap que ha inflat aquests números evidentment diu que costa 28 
milions, vostè sap que es completament absurd, es més m’ha sumat palau i hotel quan 
nosaltres evidentment esbucar, desmuntar l’hotel es absurd, l’hotel pot tenir uns altres 
usos, evidentment nosaltres sempre ens referim al palau i vostè sap que no ha computat 
dins aquest preu el reciclatge de tots els materials que podrien ser quantitats importants 
tenint en compte que es a sèrie d’alumini i que es reciclable, això ho tinc absolutament 
contestat i vostès això en el seu estudi no ho han imputat, per tant i a més es l’única 
alternativa en la que deixaríem de gastar doblers d’una vegada amb aquesta 
infraestructura, jo li dic vostè ara posarà pagarà els 35 que es deuen posarà 31 més per 
acabar les obres ja duim 70 i encara una vegada acabades les obres seguirem gastant 
doblers públics amb aquesta infraestructura, perquè es el panorama que tenim a la resta 
de palaus de congressos de l’Estat, tenen dèficit d’explotació tots perden doblers amb 
l’explotació d’aquestes infraestructures i vostè no té les dades que argumentin que el 
palau de congressos de Palma serà diferent en aquest sentit, per tant jo els hi demanaria 
simplement això que tornem una miqueta al terreny de la racionalitat en tot aquest 
tema”. 
 
Sra. Garví Blazquez (PP): 
 
“ Moltes gràcies Sr. Batle, Sr. Gijón yo le agradezco la explicación pero hay muchas 
preguntas que se quedan en el tintero y agradecería que las intentaran contestar, y hablo 
ya le digo que con dos afirmaciones suyas que a mi no me casan, no me casan de 
ninguna manera y no entiendo el procedimiento, posiblemente sea lentitud mía, pero 
usted ha hecho dos declaraciones, una en el sentido de decir, esta operación puede servir 
para vender el hotel y quizá con la, en fin con los beneficios que obtengamos podamos 
acabar las obras, eso es algo que yo he leído en distintos medios de comunicación y 
entiendo que debe ser más o menos la idea por un lado y por otro aseguro que no se 
venderá el hotel sin tener previamente adjudicada la explotación del palacio porque la 
ciudad realmente lo único que le beneficia a la ciudad sin duda es el palacio yo creo que 
eso lo compartimos todos, le he dicho que necesitábamos para situarnos un plazo, una 
aproximación simplemente saber que va a pasar en los próximos meses porque mi 
pregunta es si también han hecho declaraciones en el sentido de decir aproximadamente 
la tramitación de la modificación serán 7 u 8 meses afortunadamente poco tiempo para 
lo que era antes la única manera de acabar las obras la única manera de empezar estas 
obras que usted ha dicho y ha enumerado lo primero el primer objetivo empezar las 
obras, el segundo asegurar que las podemos acabar, en estos próximos 8 meses vamos a 
tener seguramente las obras paradas salvo que haya no se, nos insuflen desde otras 
administraciones o de los fondos estatutarios el dinero suficiente para acabarlas, 
entiendo que si no hay dinero de los fondos estatutarios o de otra administración las 
obras van a seguir paralizadas hasta que acabe la modificación, eso era una cosa que 
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quería que me contestara luego algo que para nosotros es fundamental, las valoraciones 
que se están haciendo tanto del hotel como del palacio como del equipamiento 
conjuntamente porque es muy importante saber el número porque todos sabemos lo que 
hemos gastado y porque tenemos que saber sobretodo ustedes que hablan de vender lo 
primero es fijar un precio porque si el precio nos lo v a fijar el mercado posiblemente 
cuanto más tiempo pase en desuso cuanto más en fin información negativa caiga sobre 
el, posiblemente ese precio vaya disminuyendo y quienes sean los grandes perjudicados 
sean los mallorquines, nosotros hemos hablado en estos días que eran nos parecía un 
camino de alto riesgo, porque para nosotros como le digo intentas ponerle ahí bastantes 
incógnitas, habrá que modificar el proyecto? si se vende el hotel con respecto al 
palacio? Porque comparen un sótano y hasta que yo se comparten numerosas 
instalaciones, que pasará con el vial central?, se adjudicará al palacio?, se adjudicará al 
hotel?, el concurso, será un concurso público?, será una subasta? Se vinculará la 
finalización de las obras a la venta del hotel?, se vinculará la gestión del palacio a la 
venta del hotel?, valoraciones en definitiva las preguntas que nos hacemos todos para 
sobretodo evitar lo que sería la gran catástrofe que vendamos el hotel, que 
efectivamente incluso pensemos que con esta venta vamos a poder conseguir los 35 
millones más los otros 35 que debemos a Acciona, cosa que nos tendrán que aportar 
ustedes con las valoraciones pero a ver si nos vamos a quedar con un palacio que no 
quiere nadie, es cierto que no van a vender el hotel hasta asegurar la explotación del 
palacio? Yo creo que esta es la gran incógnita que tenemos y que ceo que tienen todos 
los ciudadanos, ese palacio va a servir para producir?, o va  a  ser un gran no se 
contenedor de fondos perdidos públicos?. Gracias”. 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“ Gracies Sr. Batle, no entiendo muy bien esta afirmación de que la catástrofe es vender 
el hotel, no llego a entenderlo, ojalá se pudiera vender el hotel , pero es que he dicho por 
activa y por pasiva pero nosotros no contemplamos vender el hotel si no tenemos 
resuelta la gestión y explotación del palacio de congresos es que eso es una cuestión y 
ya se lo dije a la Sra. Calvo, lo hemos estado diciendo, nuestra intención es que ahora 
mismo estamos absolutamente con un bloqueo porque no tenemos los fondos para 
acabar esta obra esa es la realidad, por tanto yo todas estas preguntas que me hace las 
entendería si ya estuviera hecha la modificación de Plan General y entonces tuviéramos 
que pasar al siguiente estadio que es vender el hotel y habría que ver se vende por 
subasta?, se vende conjuntamente? Se saca el lote del hotel más el palacio de 
congresos?, se pueden presentar por separado?, entonces tendríamos que ver esta 
posibilidad, uste dice la valoración del hotel, la valoración del hotel la va a hacer el 
servicio de valoración del Ayuntamiento pero como se hace en esta casa desde siempre 
para que pues tendremos la valoración, ya se han encargado las tendremos cuando esté, 
pero es que para hacer la modificación de Plan General que es totalmente inocua si no 
se utiliza la venta pero simplemente nos da una posibilidad pues no nos hace falta la 
valoración del hotel, tendremos que mover toda la modificación para luego saber si lo 
hacemos o no, a lo mejor resulta que dentro de un mes nos llegan fondos que se desvían 
del Ave y nos los mandan al Palacio de Congresos y terminamos las obras y a lo mejor 
resulta que ya esa prisa que teníamos por vender o por traer o por sacar a concesión ya 
no la tenemos porque nuestro problema es que no tenemos en este momento las obras 
arrancadas por tanto como se va a vender el hotel? si o si por subasta, porque es un bien 
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público y no se plantea otra opción que no sea que el que más pague por el hotel se 
quede con el hotel, esa es una opción y no se me ocurre un motivo por el cual no 
vayamos a esa opción, cuando el palacio de congresos, que hacemos con el palacio de 
congresos? pues tendrá que venir una cosa supeditada a la otra porque insisto lo que nos 
interesa es que haya mucha gente en el Palacio de Congresos y esto solo lo pueden 
hacer operadores que tienen una red europea e incluso internacional no lo puede hacer 
un operador o no lo debería hacerlo un único operador que tenga que empezar ahora  a 
experimentar o esa es la intención que nosotros queremos, tiene que ser por un operador 
que sepa como funciona el mercado a nivel europeo ya nivel internacional de congresos 
y le puedo asegurar que hay mucho interés se han presentado empresas interesándose 
única y exclusivamente por el Palacio de Congresos como también han venido empresas 
única y exclusivamente interesadas en el hotel, como también han venido empresas 
interesadas en las dos cosas, pero mire cuando discuto con el Sr. Verger de si tan bueno 
es el palacio de Congresos porque no se presenta nadie, pues mire no se presenta nadie 
porque primero esto lo sacamos hace ahora aproximadamente un año y en este momento 
no había empresas que estuvieran dispuestas a pagar un canon de 11 millones y medio 
por adelantado y una concesión a 40 años y esto se tiene que entender, es una cuestión 
económica las empresas hacen sus cálculos y deciden lo que les interesa en cada 
momento, le voy a poner un ejemplo el principal grupo turístico hotelero de este país en 
estos momentos esta desinvirtiendo para coger cash, es decir las propiedades que tiene 
en su balance como activo las esta vendiendo para coger cash y meterse en explotar 
hoteles en el extranjero en arrendamiento, hace unos años esta misma empresa tenía 
toda la idea contraria y lo que hacia era comprar en propiedad, pues ahora han decidido 
que tienen que hacer una expansión y se van y prefieren en alquiler en lugar de en 
compra  de la misma manera hay otras empresas que en estos momentos les interesa 
comprar y nosotros esto no lo marcamos vamos a abrir todas las posibilidades que haya 
y cuando, el Sr. Verger siempre dice todos los palacios además sentencia, todos los 
palacios de congresos de España están perdiendo dinero y yo pregunto a mi no me hable 
de palacio de congresos, a mi me habla de lo que gana la ciudad como consecuencia de 
que este un palacio de congresos porque en la cuenta de resultados que el palacio de 
congresos explotado por el Ayuntamiento de Málaga o el de Bilbao, esté perdiendo 
dinero el palacio de Congresos la infraestructura se lo admito pero la ciudad no pierde, 
la ciudad gana y gana mucho y yo le hago la pregunta dígame una sola ciudad, una sola 
ciudad en España en estos momentos de las que evidentemente de las que están ganando 
a nivel turístico Málaga, Sevilla, Valencia, Bilbao, Barcelona, Madrid dígame una sola 
ciudad que hoy estaría dispuesta a renunciar al Palacio de Congresos porque no lo 
cierran?, ni una, absolutamente ni una de estas que yo le estoy diciendo ni una, mire si 
en Cuenca   no les va bien el palacio de Congresos yo lo siento mucho por los de 
Cuenca y si en Teruel no les va bien pues lo siento mucho, a lo mejor en su momento no 
deberían haberse hecho esas inversiones pero es que Mallorca juega en otra liga a nivel 
turístico, Mallorca es el destina número 1 de España y lo seguirá siendo en un segmento 
el vacacional pero tenemos la oportunidad de convertirnos en un segmento de negocios 
y estar entre los 4 o 5 mejores a nivel europeo detrás de Madrid y de Barcelona, siempre 
detrás de Madrid y Barcelona pero por encima de Valencia y por encima de Málaga, 
pero necesitamos un escenario y mire si las obras no hubieran empezado, si el solar no 
se hubiera comprado, lo que sea pues ahora podríamos estar debatiendo si se hace o no 
se hace el Palacio de Congresos, pero es que en estos momentos con una obra ejecutada 
en el Palacio de Congresos al 70% y en el hotel al 80% de que estamos hablando, usted 
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dice me han pasado en el informe que han pasado que costaría tirar el hotel y yo he 
dicho que el hotel no hace falta tirarlo pero es que usted esta diciendo que el hotel lo 
utilicemos para vivienda social, pero es que esto no es ni planteable es que yo me niego 
a tener estas discusiones y ya para terminar usted me esta hablando Sr. Verger de que 
actualicemos los estudios económicos y a mi me da la sensación de que no sabe de que 
esta hablando por tanto le voy a volver otra vez a pasar la información, un estudio 
económico de ocupaciones y de rentabilidades se basa en unas premisas que tienes que 
definir, estas premisas en el Palacio de Congresos se han hecho a 40 años y han pasado 
6 meses, no tiene nada que ver que no se haya presentado nadie en estos momentos, las 
premisas siguen siendo igual de válidas se lo he dicho la ocupación 70% yo considero 
que es baja porque en estos momentos los hoteles  en playa de Palma y en Palma es 
superior, el gasto medio diario por turista 300 euros es lo que nos marca el 
Mallorca.....Bureau que de algo entienden por lo tanto no diga de actualizar los datos 
que quiere que le actualice de los datos, este estudio económico se ha hecho a una 
previsión de 40 años, han pasado 6 meses, vamos a terminar las obras y por último Sr. 
Verger usted dice claro es que las noticias negativas hacen que a lo mejor el hotel cada 
vez valga menos, pues no hablen más vamos a sentarnos todos para sumar, no hablemos 
más de tirar el hotel ni de hacer viviendas sociales, vamos a sumar, vamos a hacer que 
esta obra sea prioritaria, para nosotros lo es, lamentablemente no tenemos el dinero, 
vamos a intentar que sea prioritaria para el Govern, que sea prioritaria para el Gobierno 
Central perdón y que nos manden el dinero, esto es lo que tenemos que hacer. Gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- En data 30.1.2013 ha tingut entrada al 
Departament de Planejament la “Solicitud modificación puntual PGOU “Façana 
Marítima” indisolubilidad equipamiento Palau de Congressos y Hotel, cambio bien 
demanial a bien patrimonial parcela Hotel”, signada pel president de Palau de 
Congressos de Palma, SA.   
Per part del director tècnic de la Gerència d´Urbanisme s´ha sol.licitat a aquest 
Departament la tramitació de dita modificació del PGOU. 
Pels serveis tècnics del Departament de Planejament s´ha preparat el projecte de 
Modificació del PGOU referida als articles 10 i 18.2 del Text Refós de les normes 
urbanístiques de la modificació del PGOU Sector de Llevant (document amb data 
d´entrada al Servei jurídic de 13.2.2013, i núm. 93). I per la tècnica de medi ambient del 
Departament de Planejament s´ha preparat la documentació ambiental consistent en 
Memòria-Anàlisi, als efectes de justificar la no subjecció de la present modificació a 
avaluació ambiental estratègica, sense perjudici del pronunciament per part de l´òrgan 
ambiental (document amb data d´entrada al Servei jurídic de Planejament de 13.2.2013, 
i núm. 94). 
 
Per altra banda, consta a l´expedient l´informe favorable a la present modificació, emès 
pel lletrat assessor de la Gerència d´Urbanisme. 
Igualment, consta l´informe favorable emès per la societat Palau de Congressos de 
Palma, SA.   
La Conselleria de Medi Ambient s´ha pronunciat en el sentit que la present modificació 
no està subjecta a avaluació ambiental estratègica, d´acord amb la Llei 11/2006, de 14 
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de setembre, d´avaluacions d´impacte ambiental i avaluacions ambientals estratègiques 
a les Illes Balears.  
 
L´objectiu d´aquest Projecte de modificació del PGOU de Palma és la modificació dels 
articles 10 (apartats 3 i 6), sistemes d´equipaments, i l´article 18.2, ordenació de 
l´edificació de la subzona SL1 (Hotel) en ordenació volumètrica de front de mar, del 
text refós de les Normes de la Modificació PGOU Sector Llevant, en els següents 
aspectes: 1.- Suprimint les referències a l´article 18.2 del conjunt dotacional i/o conjunt 
projectual Hotel-Palau de Congressos incorporat arrel a l´aprovació de la mod. PGOU 
relativa a les illes 18 i 15a del Sector de Llevant, aprovada definitivament amb 
prescripcions en 30/10/2009.2.- Donar complementació de les prescripcions de 
l´aprovació definitiva d´aquella modificació puntual del PGOU. 3.- Modificar l´article 
10.3 en referència a l´ús assignat a l´equipament Palau de Congressos, canvi d´ús de 
Administratiu-Institucional a Sociocultural. 
  
Per aplicació dels articles 72.3 i 73 de  la Llei 23/2006, de 20 de desembre, de capitalitat 
de Palma de Mallorca, en la redacció donada per la Llei 6/2012, de 6 de juny,  es 
sol.licitarà informe al Consell Insular de Mallorca abans de l´aprovació definitiva. 
 
Vist els informes emesos i, en general, la tramitació haguda fins a la data, es considera 
que es pot aprovar el projecte, elevant a la consideració del Consell de la Gerència i 
posterior aprovació inicial del Ple, així com a informació pública, segons els articles 
125 i següents, i 161 i següents del Reglament de Planejament Urbanístic, RD 2559/78, 
de 23 de juny.  
 
Es fa constar que es sol•licitarà informe a la Secretaria General en virtut de les seves 
funcions d´assessorament legal al Ple i les Comissions atribuïdes en l´art. 122.5 e) ap. 
2n. de la Llei 7/85, de 2 d´abril en relació a l´ art. 123.2 del mateix text legal, que tindrà 
caràcter preceptiu per que es tracta d´assumptes que exigeixen una majoria especial. 
 
Per aplicació de l’article 7 bis de la Llei 4/2008, de 14 de maig, de mesures urgents per 
a un desenvolupament territorial sostenible a les Illes Balears, introduït per l´article 8 
del Decret Llei 5/2009 de 27 de novembre, es produeix la suspensió de l’atorgament de 
llicències en els termes que s’assenyalen en aquest article. 
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122.4.a), i  amb el quòrum 
establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de la llei Llei 7/85 de 2 d’abril, 
modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i següents del Reglament Orgànic del 
Ple,  4.1.e) i  12.a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la Cap de Servei que 
subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte de la Modificació del   PGOU  
de Palma, per tal que sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa  l’adopció del següent  
 
A C O R D 
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1. Aprovar inicialment el projecte de Modificació del PGOU referida als articles 10 
i 18.2 del Text Refós de les normes urbanístiques de la modificació del PGOU 
Sector de Llevant, document que ha estat preparat pels serveis tècnics del 
departament de Planejament (document amb data d´entrada al Servei jurídic de 
13.2.2013, i núm. 93), vista la tramitació duta a terme  i els informes obrants a 
l´expedient, ja esmentats a la part expositiva del present acord. Aquesta 
modificació ha estat interessada per la societat Palau de Congressos de Palma, SA.   
Aquesta modificació té per objecte la modificació dels articles 10 (apartats 3 i 6), 
sistemes d´equipaments, i l´article 18.2, ordenació de l´edificació de la subzona SL1 
(Hotel) en ordenació volumètrica de front de mar, del text refós de les Normes de 
la Modificació PGOU Sector Llevant, en els següents aspectes: 1.- Suprimint les 
referències a l´article 18.2 del conjunt dotacional i/o conjunt projectual Hotel-
Palau de Congressos incorporat arrel a l´aprovació de la mod. PGOU relativa a les 
illes 18 i 15a del Sector de Llevant, aprovada definitivament amb prescripcions en 
30/10/2009.2.- Donar complementació de les prescripcions de l´aprovació definitiva 
d´aquella modificació puntual del PGOU. 3.- Modificar l´article 10.3 en referència 
a l´ús assignat a l´equipament Palau de Congressos, canvi d´ús de Administratiu-
Institucional a Sociocultural. 
 
La Conselleria de Medi Ambient s´ha pronunciat en el sentit que la present 
modificació no està subjecta a avaluació ambiental estratègica, d´acord amb la Llei 
11/2006, de 14 de setembre, d´avaluacions d´impacte ambiental i avaluacions 
ambientals estratègiques a les Illes Balears.  
 
2. Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes mitjançant publicació 
d’edicte al BOIB, i anunci a un dels diaris de major circulació de la província i al 
tauler d’edictes municipal. 
 
3. Sol•licitar els informes que pertoquin als organismes afectats per raó de la 
matèria, quedant suspesos els terminis de tramitació fins que s’emetin els que 
resultin preceptius i determinants. Particularment es sol.licitarà, abans de 
l´aprovació definitiva, informe al Consell Insular de Mallorca.  
 
4. Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències 
les compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades per les 
determinacions del nou planejament. 
 
5. Notificar el present acord a Palau de Congressos de Palma, SA.   
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP), 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots en contra 
(MÉS) amb el quòrum de la majoria absoluta legal establert 
 
64.  Sol·licitud de compareixença dels regidors de Turisme i d’Urbanisme i 

Habitatge en relació al Palau de Congressos (129/2013). 
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Compareixença dels dos regidors responsables perquè expliquin tot allò relatiu a 
les novetats anunciades respecte a l’obertura d’aquesta nova línia de feina en 
relació a les paralitzades obres del Palau de Congressos. 
 
Compareixen el Sr. Gijón i el Sr. Valls (juntament amb la proposició núm. 31) 
 
32.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de les inspeccions d’activitats 

realitzades durant l’any 2012. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
L’article 104 de la Llei 16/2006, de 17 d’octubre, de règim jurídic de les llicències 
integrades d’activitat de les Illes Balears, assenyala que els ajuntaments han de 
planificar les inspeccions que executaran anualment, així com que del resultat del pla 
d’inspecció s’ha de retre compte al ple de la corporació i trametre una còpia al Consell 
Insular i a la Conselleria competent en matèria de llicències d’activitats del Govern de 
les Illes Balears. 
 
El Servei de Control i Seguretat dels Establiments, en data 22 de gener de 2013, ha 
emès informe sobre les inspeccions  realitzades durant l’exercici 2012. 
 
Per això i complint allò que disposa la Llei 16/2006, de 17 d’octubre, l’article 122 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases del règim local, i en particular els articles 
4 i 12 del Reglament de la Gerència d’Urbanisme de Palma, que estableix les atribucions 
del Consell de Gerència, el cap del Departament que subscriu considera que es podria 
elevar al Consell de Gerència d’Urbanisme la següent proposta: 
 
1r. DONAR COMPTE AL CONSELL DE GERÈNCIA D’URBANISME  de 
l’informe emès pel Servei de Control i Seguretat dels Establiments, en data 22 de 
gener de 2013, sobre les inspeccions realitzades durant l’any 2012, que s’adjunta a 
aquesta proposta. 
 
2n. RETRE COMPTE AL PLE DE LA CORPORACIÓ a la prope ra sessió, previ 
dictamen de la Comissió del Ple d’Urbanisme i Medi Ambient, del resultat de les 
inspeccions realitzades pel Departament d’Activitats durant l’any 2012, d’acord amb 
el que es disposa a l’article 104.4 de la Llei 16/2006, de 17 d’octubre. 
 
3r. Remetre una còpia de l’informe i la resolució al Consell de Mallorca i a la 
Conselleria d’Interior del Govern de les Illes Balears. 
 
33.  Proposta d’aprovació de l’acord d’adhesió de l’Ajuntament de Palma al 

conveni per a la creació d’un fons social d’habitatges destinats a lloguer per 
afectats de desnonaments. 

 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
Ante el serio problema de los desahucios, han sido numerosas las manifestaciones de 
sensibilidad por parte de los Ayuntamientos españoles. Como consecuencia, la FEMP 
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manifestó al Gobierno su disposición a buscar soluciones para paliar el impacto de los 
desalojos, y en respuesta a esta creciente demanda, la Junta de Gobierno de la FEMP 
acordó suscribir el Convenio para el Fondo Social de Viviendas para Afectados por 
Desahucios, junto con el Ministerio de Economía y Competitividad, el Ministerio de 
Sanidad, Servicios Sociales e Igualdad, el Ministerio de Fomento, el Banco de España, 
entidades financieras y la Plataforma del Tercer Sector.  
 
El convenio contempla la creación del fondo social de viviendas destinadas al alquiler, 
constituido con unas 6.000 viviendas, aportadas por las entidades financieras y a las que 
podrán acceder personas que hayan sido desalojadas de su primera vivienda a partir del 
1 de enero de 2008 y que, además, se encuentren en situación especial de vulnerabilidad 
social. 
 
Con este proyecto todas las instituciones firmantes pretendemos favorecer el acceso a 
un alojamiento adecuado a personas que se encuentran en situación de vulnerabilidad y 
dar una respuesta rápida para reducir, en la medida de lo posible este drama social.  
 
Las Entidades Locales que quieran adherirse a este Convenio lo deberán adoptar por 
acuerdo del Pleno de la Corporación o de la Junta de Gobierno Local, según la 
distribución de competencias establecida en la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de 
las Bases del Régimen Local. La adhesión se formalizará mediante la suscripción por el 
Alcalde/Presidente del protocolo que figura como Anexo II al Convenio. 
 
Que considerando oportuno que el Ayuntamiento de Palma se adhiera al citado 
convenio, se eleva al Ayuntamiento Pleno, previo dictamen de la comisión del pleno, la 
adopción del presente  
 
ACUERDO 
 
PRIMERO.- Adherirse al Convenio para la creación de un fondo social de 
viviendas destinadas al alquiler, que se adjunta al presente acuerdo. 
 
SEGUNDO.- Facultar al Sr. Alcalde para que suscriba el protocolo de adhesión 
anexo a dicho convenio, y lleve acabo cuantas actuaciones sean necesarias para la 
efectividad de la adhesión acordada. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
34.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la dissolució de la Societat Carn Illa 

SA. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
Mitjançant acord de la Junta de Govern de 11 de gener de 2102  es va autoritzar la 
realització de les operacions financeres per a la  dissolució de la societat Carn Illa SA,  a 
instancies del seu  Consell d’Administració de data 27 de juny de 2011 que  acordà 
convocar a la Junta General  per tal d’adoptar els acords pertinents sobre les mesures 
encaminades a la remoció de les possibles causes legals de dissolució de l’entitat.  



 

- 167 - 

 
Per part de l’Ajuntament ,    s’han efectuat les corresponents transferències segons es va 
acordar per la Comissió Liquidadora de Carn Illa SA, pel que fa a resolució de 
contractes mercantils i contractes laborals . 
 
A tal efecte segons consta al document notarial  s’ha dissolt l’ esmentada societat i s’ha 
donat de baixa del Registre Mercantil.  
 
 Per tot l’ exposat , la Regidora de l’Àrea delegada de Sanitat  i Consum, fent us de les 
facultats atorgades,  proposa a la Junta de Govern es dicti el següent                                  
 
 A C O R D  
 
1.- Donar compte de la dissolució de  la Societat Carn Illa SA, atès que s’ha 
efectuat tota la tramitació preceptiva i que dita dissolució consta en escriptura 
notarial així com la seva baixa del registre mercantil. 
 
2.- Donar compte del present acord a l’Excm. Ajuntament Ple. 
 
35.  SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  

la donació de vehicles (2946/2012). 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracies Sr. Batle, bueno esto es un punto que llevamos arrastrando por distintas 
circunstancias ya hace 4 o 5 plenos por lo tanto no me extenderé demasiado por 
ponernos un poco en situación la propuesta lo que pretendía era recoger de alguna forma 
estos vehículos que terminan en Son Toells no me estoy refiriendo a los RSA que son 
mayoritarios sino a aquella media docena o docena de vehículos que de alguna forma 
puedan ser rescatables y se pretendía buscar una fórmula para que estos vehículos 
pudiesen ser aprovechados por estas organizaciones que ahora mismo o entidades están 
trabajando en el entorno de los más desfavorecidos y que muchas veces tienen 
necesidad de un transporte que no tienen ahora para trasladar pues alimentos, material, 
ropa etc e intentar buscar pues la posibilidad de rescatar estos vehículos para este tipo 
de organizaciones. Muchas gracias”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, bueno el rescate de estos vehículos se hace ahora al amparo de la 
ley de seguridad vial, la que se modificó y la que se le daba la potestad al Ayuntamiento 
de adjudicar vehículos para uso policial que estuvieran a punto de dar de baja, aquí 
tenemos un problema los vehículos que se pueden dar de baja o bien son de alta gama 
porque vemos algunos que el valor en mercado serian pues hasta 10.000,12.000, 15.000 
euros o bien son vehículos que están muy mal, la mayoría de ellos, los de en medio que 
son los que probablemente se podrían utilizar la verdad es que son muchos menos de los 
que parece, estamos intentando que los que son tan caros el Ayuntamiento pueda tener 
unos ingresos sobre ellos y poder recuperar parte de los costes que nos esta llevando 
todo esto digamos esto es ya a nivel teórico, a nivel práctico nos encontramos que este 
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vehículo se puede transmitir al Ayuntamiento para uso exclusivo teórico de policía, 
nosotros teníamos que pasar este vehículo a propiedad municipal, teníamos que hacer 
otro cambio de uso, una vez que sean de propiedad municipal teóricamente tendríamos 
que darlo en uso no en propiedad a una de las asociaciones que ustedes aquí estaban 
comentando, tengo un informe jurídico en el que no lo recomiendan y tengo un informe 
también de tráfico en el que nos avisan de que probablemente nos pongan problemas 
simplemente de pasar de uso policial a uso de propio Ayuntamiento, por lo tanto lo que 
es la propuesta no la podemos aceptar más que nada por cuestiones técnicas”. 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Batle, mire Sr. Navarro cuando se utilizaba la subasta como una fórmula  la 
verdad es que también había cambio de nombre porque también el propietario iba a ser 
distinto, yo entiendo que no tengamos que trasladar vehículos de alta gama y tampoco 
estamos hablando, la intención no es que haya que inundar la ciudad d coches 
traspasados de un lado a otro por eso le decía que estamos hablando a lo mejor de 4 o 5 
vehículos porque las organizaciones también que puedan necesitarlas no van a ser más 
de 4 o 5 en la ciudad y que puedan de alguna forma pues solicitar esta necesidad yo creo 
que ha faltado un poco de voluntad política sinceramente se lo tengo que decir así, yo se 
que es complicado pero yo creo que cuando se ha conseguido que este Ayuntamiento 
pudiera trasladar  se que era al exterior pero mover autobuses de la EMT para donarlos 
llenos de motos, de motocicletas, sabemos que iban fuera pero bueno cuando se ha 
conseguido trasladar muchas veces mucho materia al exterior que ahora podamos 
solicitar el esfuerzo de intentar que media docena de vehículos porque no van a ser más 
puedan ser reutilizados en este tipo de organizaciones yo creo que merecería la pena un 
esfuerzo de buscar estas complicidades sobretodo porque de lo que se esta hablando no 
es de eso como usted ha dicho no de coches de alta gama sino de esa media docena de 
vehículos que realmente se puedan reutilizar, así que siento que la propuesta no vaya 
hacia delante porque yo creo que podría aliviar pues eso las situaciones de 
organizaciones que se están dedicando precisamente a los más desfavorecidos. Muchas 
gracias” 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“ Bueno, no puedo estar de acuerdo con usted si precisamente hemos tardado tanto en 
llevar este punto a que quedara en la mesa tantas veces ha sido precisamente porque los 
técnicos han intentado buscar una solución, realmente esta no existe, usted me estaba 
comentando los vehículos que salían en subasta, como usted dice eran vehículos que se 
subastaban que salían con un precio que generaban un problema muy grande porque 
eran subastas en paquetes que salían 30, 40 vehículos de los cuales solo valían la pena 
2, el comprador que hacia el resto de vehículos que no le interesaban los depositaba otra 
vez en la calle y empezamos el proceso otra vez, policía los denunciaba, grúas hacia 
dentro y había vehículos que se paseaban in eternum así, para evitar esto se soluciono 
pues con la contratación de la empresa que se dedica simplemente a residuos sólidos y 
lo que si se hará es que vehículos que económicamente el coste sea interesante se hagan 
subastas individualizadas pues para intentar recuperar dinero pero ya le digo legalmente 
si una subasta en la que hubiese pues una posibilidad de que varios pujantes vayan a por 
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ese vehículo no se podría hacer por parte del Ayuntamiento, no es viable, lo siento. 
Gracies”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l'Ajuntament insta a l’equip de govern municipal a: 
 
1. Que com a administració, rescati vehicles de Son Toells per ser donats a 
organitzacions dedicades al treball comunitari i o a l'atenció als més desfavorits. 
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP), 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 
abstencions (MÉS) 
 
36.  SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a 

les cridades al 092 del torn de nit (18/2013). 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
«Gràcies Sr. Batle, bueno este es también otro punto que se nos quedo encima de la 
mesa porque yo no pude asistir por enfermedad y bueno también seré breve, la cuestión 
es intentar en la línea que se ha venido hablando en toda esta legislatura de intentar no 
tener duplicidad de servicios de que cada uno de las áreas de las administraciones recoja 
las competencias que le corresponde y en la línea de austeridad y reducción económica, 
pues solicitar que el servicio de emergencias de lo que es la recogida de 112 sobretodo 
por la noche o básicamente por la noche pudiese ser trasladada pues al servicio del 112 
y que no fueses recogida por los que actualmente son los que lo hacen que es la policía 
nocturna que son policías locales con la intención de que estos policías puedan 
trasladarse a otro tipo de servicios y que el servicio 112 que hay operarios que son 
especialistas en este tipo de acciones pues siempre teniendo en cuenta que no se quiere 
perder la operatividad y que la operatividad siempre dependería de la policía local pues 
podría aligerar el servicio de la policía nocturna trasladando un servicio que se está 
haciendo actualmente desde el 112. Muchas gracias”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“Gracies Sr. Batle, nosotros le podemos comentar que no solo estamos mirando la 
posibilidad de desviar las llamadas del 092 por la noche sino que ya estamos en 
negociaciones con el 112 para activar el proyecto liderado por el Alcalde y por el 
Conseller en la última reunión que tuvimos precisamente en 112 en el que la atención de 
primera línea telefónica seria pues por los operadores del 112 como bien dice por gente 
especializada que tiene una formación especifica incluso se esta pensando en el cambio 
de ubicación del 112 pasar de donde esta ahora y pasaría al parque de Son Malferit de 
Bomberos de aquí en la sala que tenemos allí habilitada que en principio ya estaba 
pensada para esto, esto nos permitiría no solo derivar las llamadas de lo que es 092 
nocturno sino durante todo el día , todas  las jornadas incluso lo que haríamos también 
es eliminar los operadores telefónicos de bomberos tanto de Palma como de Mallorca, 
claro toda esta sinergia se daría como resultado un ahorro tanto en gente como en 
economía, por eso le digo el proyecto esto a medida que vaya avanzando si quiere le 
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tendré informado pero votaríamos en contra precisamente por esto porque nosotros 
estamos preparando algo más que esto ya”. 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Simplemente apelar precisamente a la expresión de la señora otra vez Sra. Ferriol voy 
a hacer otra vez apelar a su disposición de que aquello de que se esta haciendo se 
aprueba yo entiendo que se esta haciendo aunque se este haciendo mal y ha dicho de no 
aprobar yo creo que no suscitaría en ninguna complicación el hecho de aprobar algo que 
se esta haciendo, pero bueno, nosotros evidentemente no retiraremos la propuesta. 
Muchas gracias”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“Si quiere lo que podemos hacer es cambiar la propuesta, la proposición porque dice 
desviar les cridades del torn de nit del  092, esto no lo vamos a hacer si quiere podemos 
decir desviar todas las llamadas del 092 junto con las de bomberos y demás pues si”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l'Ajuntament insta al govern municipal a desviar les cridades del torn de nit 
del 092 perquè siguin ateses pels operadors de l’112, alliberant així personal policial per 
al servei al carrer. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“El Ple de l’Ajuntament insta al govern municipal a desviar les cridades del 092 
perquè siguin ateses pels operadors de l’112, alliberant així al personal policial per 
al servei al carrer”. 
 
S’absenta de la sessió el Sr. Batle 11:31 i  torna a entrar a les 11:35 
 
48.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la seguretat a l’institut 

del Polígon de Llevant (106/2013). 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, esto ya lo estuvimos discutiendo en comisión sobre aquello que 
ustedes lo estaban haciendo otra vez y nosotros nos habíamos o adelantado o atrasado 
según se pueda mirar, yo creo que en la propuesta y por ponernos a todos en 
conocimiento tuvimos noticia que en el Instituto en el Polígono de Levanta había de 
alguna forma denunciado la falta de seguridad porque se había eliminado la figura de un 
guarda jurado que más que un guarda jurado lo que significaba era una persona de 
mediación entre los ciudadanos y los propios alumnos y que la falta de esa persona de 
referencia con los alumnos y los ciudadanos y los vecinos del barrio le esta causando 
pues verdaderos problemas, ante eso de alguna forma la Consellería de Educación dio 
largas le pasó de alguna manera la pelota a la policía, en la propuesta venia esa línea de 
recuperar la figura de un policía tutor y yo le decía en comisión quizá como una prueba 
piloto porque sabemos que la figura del policía tutor actualmente tiene más que ver con 
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los colegios que no con los institutos, recuperar la figura de un policía tutor, darle dos 
vueltas al asunto y que de alguna forma pudiese ser precisamente la persona de 
referencia de esos alumnos y de esos vecinos como figura de mediación y que la 
segunda parte de la propuesta venia a complementar la figura de este policía o el trabajo 
de la policía tutor que era reforzar la presencia policial, yo se que esto segundo en 
comisión de alguna forma se dio ya por aceptado que se estaba haciendo ese refuerzo, 
pero la primera parte de la propuesta sigo insistiendo que de alguna forma usted me dice 
que se ha puesto a trabajar en ello que ella han adelantado, pero yo creo que de alguna 
forma no se ha consensuado, entiendo que no se ha consensuado con la comunidad 
educativa del centro, no se sabe ni el grado de colaboración que se va a tener, ni cuales 
son los procedimientos o protocolos que pueda tener esta figura de policía tutor dentro 
de un instituto y que esto si que faltaría que de alguna forma ese trabajo yo entiendo que 
no esté realizado. Muchas gracias”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“ Gràcies Sr. Batle, bueno como ya comentamos en la comisión realmente en el punto 1 
en el que nos instan a asignar o a recuperar la figura del policía mediador pues le insisto 
el policía tutor esta asignado, lleva el instituto es el código 586 en fecha 7 de enero nos 
hizo un informe en el que nos ponía en conocimiento pues la problemática que podría 
generar la desaparición de la seguridad privada, después tuvo una reunión con el 
director del centro y el 14 de diciembre nos manda otro documento en el que tras 
reuniones mantenidas con los directores de 3 institutos  que hay al lado se dieron cuenta 
que el que generaba o el que parecía que iba a tener más problemas sin la seguridad 
privada pues era el de Borja Moll, y tuvieron una reunión con el también la tuvieron 
desde la Conselleria y el policia tutor nos aconsejaba pues una serie de horarios según 
las entradas y salidas tanto en el Borja Moll como en el Instituto Antonio Maura, 
nosotros nos reunimos con fecha 5 de febrero la regidora Aina Ferriol junto con el 
director general Guillerm Estarellas del Govern y en el que decidimos pues impulsar los 
contactos de este policía y del mayor de barrio desde la zona para que tuviesen un 
contacto con el directo y se que ya han tenido una serie de reuniones los policías las 
unidades de …. y la …..están presentes en la entrada y salidas y no solo la salidas sinó 
por las zonas nocturnas que después hay cursos de noche que se hacen de refuerzo y 
demás por lo tanto cuando le digo que no puedo votar a favor de instar es que no puede 
instar algo que ya esta hecho. Gracias”. 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle, insisto es que lo que usted me presenta es más una actuación puntual 
que no se la pongo en duda y mucho menos por parte del policía tutor que sé y me 
consta que ha estado y ha estado trabajando con el Instituto yo que le estoy pidiendo es 
que de alguna forma se instaure esta figura  de policía tutor pero con una serie de 
procedimientos, una serie de protocolos igual que se instauró una carta para el servicio 
que hacia el policía tutor en los colegios o para el que hace el policía tutor en los 
colegios yo le pido que de alguna forma se instaure también una carta de servicios para 
el trabajo que hace un policía tutor en el Instituto que yo entiendo que es 
sustancialmente distinto no es el mismo el trabajo que se hace con alumnos o con chicos 
que puedan tener  hasta un máximo de 11, 12 años que no con chicos que incluso hay 
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gente que ya es mayor de edad, por lo tanto yo estoy convencido que se está haciendo 
este trabajo de forma puntual por una situación muy específica del polígono de Levante, 
yo lo que estoy pidiendo es que de alguna forma se instaure la figura de policia tutor 
trabajando en el instituto y eso es lo que no se contempla en sus palabras y en el punto 2 
insisto se que se esta haciendo el trabajo de refuerzos de seguridad entorno al barrio 
pero hay una segunda parte que es que habla también de reforzar precisamente este 
trabajo en protocolo que tendría que hacer esta figura de policía tutor, por tanto entiendo 
que no cubre las expectativas de nuestra propuesta. Muchas gracias”.      
 
 Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“Bueno, solo insistir,  el policía tutor esta trabajando diariamente con los directores de 
los 3 institutos, tienen un protocolo marcado, este protocolo se puede depurar y se 
depurará junto con las reuniones que se realizarán con la dirección general del govern y 
nosotros consideramos que este trabajo pues ya se esta realizando, fruto de esto son los 
informes que solo he sacado los dos últimos porque se están generando de forma 
periódica esto significa que el policía tutor esta trabajando de forma periódica, no 
puntual ni mucho menos con los directores. Gracias”. 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l'Ajuntament insta al govern municipal a: 
 
1. Que la Policia Local de Palma assigni a l'institut Borja Moll un Policia Tutor que 
permeti recuperar la figura de mediador entre els alumnes i el veïnat. 
 
2. Augmentar la presència de la Policia Local al barri i ha l’entorn de l'institut que, entre 
altres labors, recolzi el treball del Policia Tutor al centre escolar. 
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
49.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la “mostra de cinema i 

vídeo de Palma” (111/2013). 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a: 
1. Que se comprometi a continuar oferint la "Mostra de cinema i vídeo de Palma" el 
present any 2013 i convoqui la setze edició.  
2. Consensuar amb el sector audiovisual de la ciutat l’organització d’aquesta mostra i 
garantir la mateixa qualitat dels darrers anys. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“El Ple de l’Ajuntament acorda afavorir la col·laboració amb el sector audiovisual 
impulsar i mantenir totes aquelles iniciatives que fomentin el desenvolupament de 
l’àmbit entre les activitats i oferta cultural de la ciutat, atenent criteris de 
continuïtat, interès i qualitat acords amb la disponibilitat pressupostària. 
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54.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al rebuig de les 

declaracions del president de la CEOE sobre els funcionaris (105/2013). 
 
Es proposa, dictaminat favorablement els punts 1 i 2 i desfavorablement el punt 3, per la 
Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma rebutja categòricament les declaracions del 
president de la CEOE, Sr. Juan Rosell, relatives a la conveniència de que els 
funcionaris rebin un subsidi a canvi de deixar de fer feina i gastar paper i telèfon, 
per ofendre greument l’honorabilitat i professionalitat de tots els funcionaris. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma exigeix al Sr. Rosell que es retracti 
públicament de les seves paraules i demani disculpes. 
 
3.- .- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern  a donar trasllat de 
l’acord a la CEOE.  
 
S’APROVA per unanimitat amb una proposta transaccional al punt 3: 
“3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern  a donar trasllat de 
l’acord a la CEOE”  
 
55.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a  la Comissió per al 

seguiment de l’execució pressupostària  (107/2013) i alternativa del Grup 
Municipal Popular (135/2013). 

 
Es proposa, dictaminat favorablement l’alternativa presentada pel Grup Municipal 
Popular, per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a complir amb el seu 
programa electoral i crear la Comissió per al seguiment de l’execució 
pressupostària, presidida per un membre de l’oposició. 
 
Es RETIRA de l’Ordre del dia  
 
57.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’avantprojecte de Llei 

de Modificació de la Llei 7/1985 Reguladora de les Bases del Règim Local 
(126/2013). 

 
Es proposa, dictaminats favorablement els punts 1, 3 i 4 i el punt 2 desfavorablement 
per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma reafirma  la importància de les entitats locals 
que, en una realitat tan complexa, diversa i difícil estan contribuint de forma 
inequívoca a vertebrar el territori, contribuir a l a cohesió social i prestar serveis 
essencials i bàsics, descentralitzadors i de proximitat a la ciutadania. 
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2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a que qualsevol reforma de la Llei 
reguladora de les bases de règim local, reconeguda per la Constitució així com la 
capacitat de decisió dels ciutadans sobre l’administració local i els seus 
representants. 
 
3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma transmet a tots els ajuntaments i els seus 
veïnats, especialment als municipis més petits, el suport i reconeixement per la 
labor que desenvolupen pel manteniment del territori rural i la població de forma 
equilibrada i sostenible per a tota la societat. 
 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a donar trasllat 
d’aquest acord a la Junta de Govern de la FEMP”. 
 
S’APROVA per unanimitat amb una proposta transaccional als punts 2 i 4: 
“2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a que qualsevol reforma de la Llei 
Reguladora de les Bases de Règim Local i de la Llei Electoral respecti l’autonomia 
local, reconeguda per la Constitució així com la capacitat de decisió dels ciutadans 
sobre l’administració local i els seus representants. 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a donar trasllat 
d’aquest acord a la Junta de Govern de la FEMP”. 
 
63.  Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la paralització 

immediata de les obres sense llicència que s’estan executant a l’estació del 
ferrocarril de Sóller (114/2013). 

 
Associació per a la Revitalització dels Centres Antics  (presentada per escrit): 
 
“Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors, ARCA com entitat preocupada en la defensa i 
preservació del patrimoni històric de Mallorca agraeix poder intervenir en aquest punt 
presentat pel Grup Municipal Socialista sobre les obres il·legals fetes a l’edifici de 
l’Estació del Ferrocarril de Sóller a Palma. El passat dia 21 de desembre de 2012 ARCA 
va poder tenir constància que s’estaven duent a terme unes obres sense cap tipus de 
control a l’edifici esmentat, element del Patrimoni inclòs al Catàleg de Ciutat. Llavors 
aquesta entitat va emetre un escrit registrat a l’Ajuntament de Palma. Degut, a que 
observarem que les obres continuàvem, tot i les denúncies públiques realitzades per la 
nostra entitat, dia 29 de gener de 2013, registrarem davant l’Ajuntament de Palma un 
segon escrit, demanant la paralització de les obres. Malauradament, aquests dos escrits i 
les denúncies als mitjans de comunicació, les obres seguiren, tot i que d’amagat. 
Llavors, decidirem dia 13 de febrer de 2013 denunciar per tercera vegada aquest fet 
davant l’Ajuntament de Palma i la Direcció Insular de Patrimoni Històric del Consell de 
Mallorca. Finalment, el mateix dia 13 de febrer de 2013, ens arribà un decret de 
l’Ajuntament de Palma on se’ns informava de la suspensió d’aquestes obres degut a que 
no tenien llicència municipal. ARCA veu amb molta preocupació la lentitud amb la que 
ha actuat l’Ajuntament de Palma en aquest cas. Havien passat gairebé dos mesos des de 
la primera denúncia i fins llavors no es varen aturar les obres a l’edifici catalogat de 
l’Estació del Ferrocarril de Sóller. És incomprensible que amb tota la maquinària 
administrativa, els recursos i les eines disponibles que té aquest consistori, no faci 
complir la llei a aquells que la infringeixen. Unes obres sense permís, sense llicència o 
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sense haver passat per la Comissió de Centre Històric d’un edifici catalogat és una 
infracció molt greu i l’Ajuntament de Palma com a administració competent en temes 
de patrimoni històric cal que sigui més contundent i rigorós contra aquells que la 
infringeixen. En un termini de poc més d’un mes, l’interior d’aquest edifici modernista 
ha quedat transformat i distorsionat, aspecte que ens pareix lamentable i demostra a la 
vulnerabilitat a la qual està sotmès el nostre patrimoni cultural, tot i que aquest estigui 
protegit. ARCA vol fer extensiva la seva denúncia argumentant que fa un any enrere, la 
mateixa empresa que explota el Ferrocarril de Sóller ja va dur a terme una intervenció 
sense cap tipus de permís a una altra edifici catalogat, estem parlant de les cotxeres 
annexes a l’estació de ferrocarril. Ens referim a la instal·lació d’una prolongació de 
plàstic que serveix per a cobrir els trens, quan aquests romanen a les cotxeres. Aquesta 
intervenció a part de no tenir permís, cal dir que és antiestètica i desllueix el conjunt 
modernista, perquè emplea materials com el plàstic, que no encaixen en l’estètica de 
l’edifici dissenyat per a un ús ferroviari. Analitzant i veient els precedents de l’empresa 
que explota el Ferrocarril de Sóller volem demanar a l’Ajuntament de Palma el següent: 
1. Que l’Equip de Govern, l’oposició i ARCA puguem estudiar el projecte de l’empresa 
del Ferrocarril de Sóller i visitar l’espai per comprovar els fets, tot i que ja hagin passat 
per la Comissió de Centre Històric i Catàleg. 2. Que es restauri i es rehabiliti tot allò que 
han desfet durant els dos mesos que han treballat sense permís i que desmuntin 
l’estructura de plàstic situada com a prolongació de les cotxeres. 3. I el que és 
importantíssim, que l’Ajuntament de Palma aprovi una manera d’actuar per aturar 
immediatament qualsevol obra que posi en perill un element amb valor històric. La Llei 
de Patrimoni obliga als Ajuntaments a actuar com a agents protectors del patrimoni. De 
fet, actuar amb dilació des de l’Administració podria dur conseqüències fins i tot penals. 
Han de cercar, vostès que són els responsables polítics la manera de que davant una 
sospita fonamentada d’obres il·legals a un element catalogat, l’Ajuntament tingui 
autoritat per a una aturada immediata i preventiva de les esmentades obres. El cas 
contrari és injust i atempta contra els drets de la ciutadania de conservar els béns 
patrimonials com un llegat del passat i pel futur. A més d’esser un atemptat contra el 
sentit comú. Ningú no pot entendre que si l’Ajuntament té coneixement des del dia 21 
de desembre que està en risc un bé patrimonial, no actuï fins el dia 13 de febrer. Les 
sospites de la ciutadania de deixadesa i desencís de la política tenen un motiu més per 
ratificar la seva indignació. Hi posin remei, és la seva obligació.” 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“ Jo si em permeto Sr. Batle només volia fer 10 segons, com que l’entitat Arca ens ha 
presentat per escrit la seva intervenció i jo acabo de llegir el proper Consell de Gerència 
que acaba d’arribar o ha arribat al llarg del dia l’ordre del dia del proper dimarts, estem 
parlant de les obres de la estació del tren de Sòller  que s’havien denunciat per Arca i 
que l’Ajuntament ha tardat una mica, unes setmanes en poder paralitzar-les, aquesta 
proposició que avui ha aconseguit el consens i la unanimitat en el punt primer i tercer 
suposo que faran que això no torni a passar però de la intervenció que ens han passat per 
escrit hi ha una cosa que ens demanen i tenint en compte que dimarts es dona la 
llicència d ela reforma que precisament ha denunciat la entitat i que d’alguna manera la 
perfeccionarem, la legalitzarem ells demanen que tant els grups de l’oposició com 
l’Arca puguin visitar amb els tècnics municipals que es el que ha fet aquesta gent sense 
llicències, sense permisos de patrimoni durant aquests dos mesos i crec que hauríem 
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d’intentar que això fos possible poder visitar les obres abans de que qualssevol es pugui 
pronunciar en el Consell de Gerència de legalitzar unes obres de les que no em tingut 
més coneixement i era la meva petició que li volia fer als grups i intentat trobar el 
moment per fer-ho possible”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“ Res més a afegir intentarem que durant el dia de dilluns puguem fer aquesta visita 
telefonarem a Arca i esteu convidats els partit polítics i podem fer la visita conjunta si 
cal lo que si els vull dir es que durant el dia de abans d’ahir es va celebrar la comissió de 
centre històric varem veure que les obres que la llicència que es demanava s’ajustava a 
la legalitat vigent, per lo tant això serà legalitzable motiu per qual s’ha inclòs dins 
l’ordre del dia del Consell de Gerència pel proper dimarts. Moltes gràcies”. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement el punt 1 i desfavorablement els punts 2 i 3 amb 
una possible transaccional per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a mantenir paralitzades les 
obres que s’estan executant a l’estació de ferrocarril del Tren de Sóller fins que es 
dugui a terme un estudi i anàlisis exhaustiu de  les actuacions que s’han fet sense 
llicència. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament lamenta que la denúncia continuada no hagi impedit 
que continuessin unes obres que es sabien il·legals des de el moment que no estaven 
emparades per cap llicència i sota el control de la Comissió de Centre Històric 
  
3.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a donar prioritat a les 
denúncies sobre obres il·legals a elements amb valor patrimonial, especialment els 
declarats Be Catalogats, BIC o inclosos al Catàleg Municipal. 
L’equip de govern es comprometrà a efectuar aturada preventiva si es necessari i 
aquesta es notificarà via policial de manera immediata al tenir coneixement dels 
fets”. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
Punt 1, S’APROVA per unanimitat 
Punt 2, es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) 12 vots a favor (PSIB-PSOE i 
MÉS). 
Punt 3, S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“3.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a donar prioritat a les 
denúncies sobre obres il·legals a elements amb valor patrimonial, especialment els 
declarats Be Catalogats, BIC o inclosos al Catàleg Municipal. 
L’equip de govern es comprometrà a efectuar aturada preventiva si es necessari i 
aquesta es notificarà via policial de manera immediata al tenir coneixement dels 
fets”. 
 
65.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les 

mesures impulsades per a la seguretat de les bicicletes (131/2013). 
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1. S'ha creat ja el registre de cicles d’acord amb el disposat a l’article 21 de 
l’Ordenança? 
 
2. Quins han estat els resultats de la campanya ciutadana, per animar als usuaris a 
inscriure les seves bicicletes en el registre municipal i a denunciar qualsevol tipus 
de robatori o acte vandàlic? 
 
3. Quins han estat els resultats de les campanyes de seguretat específiques 
realitzades por la Policia Local de Palma, amb la intenció d'evitar el robatori de les 
bicicletes estacionades, i la proliferació al mercat de segona mà de xarxes de venda 
de bicicletes robades; amb la finalitat d’aconseguir que millori la sensació de 
seguretat per part dels propietaris del cicles que els deixen aparcats al carrer? 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE: 
 
“ La doy por reproducida gracias”. 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
 
“Como hemos comentado antes la red de ciudades por la bicicleta a través de la empresa 
Bureau veritas llevan un registro de bicicletas de forma gratuita a la ciudades que están 
inscritas entonces yo aquí ya tengo preparado un acuerdo para llevar al próximo Pleno 
en el cual solicitamos bueno declaramos la intención del Ayuntamiento de Palma de 
adherirse a la red de ciudades por la bicicleta y cuando estemos adheridos haremos el 
registro, en el punto número 2 claro no se ha hecho ninguna campaña hasta que no 
estemos adheridos. Gracias”.  
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“ Solo me  falta el punto numero 3 que me parece que me tenia que aclarar el Sr. 
Navarro”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“ Gracies, bueno le puedo decir que lo que es campaña específica realmente no se ha 
realizado ninguna por parte de policía si se han tenido contactos con el cuerpo nacional 
de policía porque …la posibilidad de que exista un mercado de segunda mano de 
vehículos robados y tal, nos informaran y esta misma mañana después de hablar con 
usted se ha decidido que se harán una serie de actos puntuales para intentar localizar 
más que a los ladrones que es muy difícil a esta gente que pueda estar intentar 
vendiendo los vehículos de algunos regidores aquí presentes. Gracias”. 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“ Con respecto a las campañas lo que no se si tienen intención de hacer campañas 
específicas de seguridad una vez que a lo mejor ya este puesto en marcha el registro, no 
lo se, tienen dentro de su calendario porque es aparte de la pregunta no me la ha 
contestado y tengo la curiosidad de saber si se va a hacer campaña porque entiendo que 



 

- 178 - 

no se ha hecho ninguna, que no se ha iniciado ninguna y que a lo mejor se esta 
esperando a las campañas que haga desde el Área de Movilidad. Muchas gracias”. 
 
Sr. Navarro Garau (PP): 
 
“ Así es, bueno hicimos una campaña que fue cuando salio la nueva ordenanza en la que 
se explicó al usuario, bueno la nueva ordenanza las limitaciones que tenía y lo que si 
haremos es coordinarnos con Movilidad y cuando se prepare lo que es la campaña de 
información nosotros también realizaremos junto con ellos el resto de la campaña de 
disuasión”. 
 
Contestada pels Srs. Vallejo i Navarro. 
 
66.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la 

campanya d’inspecció a centres d’estètica i micropigmentació a la ciutat de 
Palma (132/2013). 

 
1. Pensa l’equip de govern inspeccionar els centres d’estètica i perruqueries de la 
nostra ciutat?. 
 
2. En base a que legislació i/o normativa, pensa aplicar possibles sancions o 
notificacions? 
 
3. En cas afirmatiu, qui desenvoluparà les sancions? 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Gracies Sr. Batle, aquesta pregunta ve motivada pel protocol que ha signat la Regidoria 
de Sanitat amb el col·legi de podòlegs per desenvolupar una campanya al centre 
d’estètica i micropigmentació el passat 28 de novembre del 2012, sabem que han 
mantingut reunions al manco una amb associacions del sector i les respostes no son 
massa clares aleshores li feiem tres preguntes molt concretes si pensa l’equip de govern 
inspeccionar el centre d’estètica i perruqueries de la nostra ciutat, una segona en base a 
quina legislació i normativa pensa aplicar possibles sancions o notificacions i en cas 
afirmatiu qui desenvoluparà les sancions i també podríem ampliar amb les inspeccions. 
Moltes gràcies”. 
 
Sra. Llobera Gili (PP): 
 
“ Gràcies, las inspecciones en centros de estética, peluquería y centros de tatuaje ya se 
están llevando a cabo, las esta llevando a cabo la médico del centro municipal de salud, 
hace un muestreo y aleatoriamente va seleccionando estos centros, las normativa la ley 
que aplicamos es la ley de salud de las Islas Baleares y la ley general de sanidad y los 
expedientes sancionadores se llevan desde el departamento de Sanidad”. 
 
Contestada per la Sra. Llobera 
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67.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a al 
nomenamrnt de la direcció del “Baluard Museu d’Art Modern” (133/2013). 

 
Per quin motiu a dia d’avui encara no s’ha produït el nomenament del responsable 
de la direcció del Baluard  Museu d’Art Modern? 
 
Quan es té previst que aquesta situació sigui esmenada? 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“ Gracias, la doy por reproducida”. 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“ Muchas gracias Sr. Batle, una vez el Consell de Mallorca ha confirmado su aportación 
gracias a la aprobación ya definitiva de lo que son los presupuestos generales de la 
propia institución pues se dará continuidad al proceso de selección iniciado tras el 
concurso”. 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Vale, gracias” 
 
Contestada pel Sr. Gilet 
 
FOD 1 Representant de CCOO al Consell Social de la Ciutat. 
 
Prèvia votació de la urgència que S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 
abstencions, El Ple de l’Ajuntament s’en dóna per ASSABENTAT de que: 
 
Comissions Obreres de les Illes Balears, amb data 11/02/2013, s’ha decidir 
designar  al Ple del Consell Social de la Ciutat a les persones titular i suplent que a 
continuació es relacionen: 
 
- Eva Cerdeiriña Outerial (titular) 
- Carmen Díaz de la Jara (suplent) 
 
En substitució de: 
 
Francesc Mellado Serra (titular) 
Rafel Pons Campos (suplent) 
 
FOD 2 Acord aprovació Pla Director del personal adscrit al Servei de Benestar 

Social. 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
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“ Simplemente decir que como ustedes saben el Real Decreto Ley 20/2012 estableció, 
bueno primero la Ley de Presupuestos Generales del Estado estableció la obligatoriedad 
de ampliar la jornada laboral a 37 horas y media, ya se estableció una regulación, bueno 
una negociación larga con los sindicatos para establecer una regulación genérica para 
todos los colectivos municipales y como nos hemos encontrado con colectivos 
específicos no de servicios generales sino colectivos de servicios especiales, los 
sindicatos nos pidieron desarrollar una negociación caso por caso de cada uno de los 
colectivos y hemos empezado por el colectivo de Servicios Sociales que habia una falta 
de regulación y finalmente en la mesa de negociación del martes pasado se consiguió un 
acuerdo sobre la regulación de la jornada de este colectivo, lo hemos traído a Pleno 
porque supone una modificación del convenio de condiciones de trabajo y por ello 
requiere la aprobación, la ratificación por parte del Pleno, pero fue ratificada por el 
acuerdo de los sindicatos” 
 
Prèvia votació de la urgència que S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions, 
es proposa: 
 
L’objecte d’aquest Pla Director del personal adscrit al servei de  Benestar Social és la 
millora de l’atenció als ciutadans de Palma mitjançant l’ampliació dels horaris d’atenció 
a matins i horabaixes. 
 
Aquest Pla descriu mesures d’ampliació de l’horari d’atenció als ciutadans per part dels 
serveis socials, mesures de compensació laboral als funcionaris que realitzaran jornada 
de matí i horabaixa i un compromís de presentar una proposta que reguli la segona 
activitat dels funcionaris adscrits a Benestar Social, així com l’aprovació d’un Pla de 
Formació i Reciclatge professional estable en línia amb la llei 4/2009, d’11 de juny, de 
serveis socials de les Illes Balears. 
 
L’atenció als ciutadans de Palma que acudeixen als serveis socials requereix, cada cop 
més, d’una adaptació horària dels funcionaris. És freqüent que els funcionaris de serveis 
socials adaptin la seva jornada laboral, mitjançant una incidència horària, a les 
necessitats dels ciutadans que no pot ajustar-se a l’horari d’atenció al públic. La 
proposta que recull aquest Pla té per objecte donar una resposta ordenada a aquestes 
situacions quotidianes. 
 
L’ampliació dels horaris i disponibilitat horària dels funcionaris cap a les necessitats 
detectades en el seu àmbit de feina obtenen mitjançant l’aprovació d’aquest Pla una 
justa compensació. 
 
Per acabar, l’aprovació d’aquest Pla implica també el compromís d’aprovar un altre 
paquet de mesures que milloraran l’atenció al ciutadà: 
 
* d’una banda la necessitat d’abordar la qüestió de la segona activitat pel personal del 
servei Benestar Social. L’atenció continuada, durant molts anys, a les persones amb 
greus problemes deixen empremta que ocasiona dificultats per a l’exercici professional. 
* d’altra banda, i en compliment de l’article 96 de la llei 4/2009, d’11 de juny, de 
serveis socials de les Illes Balears, un pla de formació i reciclatge dels tècnics de serveis 
socials 
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L’aprovació d’aquest Pla suposarà la modificació de les condicions de treball establertes 
actualment a l’Acord regulador de les condicions de treball del personal d’aquest 
Ajuntament, modificades recentment per diferents disposicions legals, com ara la 
relativa a l’establiment de la jornada mínima de treball de 37,5 hores. És per això que la 
regidoria de Funció Pública, convocà nombroses reunions amb les organitzacions 
sindicals al llarg dels últims mesos intentant consensuar la proposta del Pla. De fet, a la 
proposta inicialment lliurada, s’han introduït canvis i millores com a resultat de la 
negociació. No obstant això, i malgrat no s’ha arribat a un acord amb dites 
organitzacions sindicals en la Mesa general de Negociació de dia 26 de febrer de 2013, 
es va considerar oportú donar per finalitzades les negociacions, en aplicació d’allò 
previst a l’art. 38.7 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, i per tant, aprovar l’establiment de 
les noves condicions de treball del personal afectat.  
 
Per tot això i vist el que disposa l'article 127. 1.i) de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora 
de les bases del règim local,  modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre de 
mesures per a la modernització del règim local, el Cap de Departament de personal que 
subscriu, proposa a la Regidora de l’Àrea de Funció Pública i Govern Interior, que elevi 
a la Junta de Govern l'adopció del següent:   
 
ACORD 
 
PRIMER. Aprovar el Pla Director del personal adscrit al Servei de Benestar Social 
d’acord amb el document que s’adjunta com a Annex d’aquest acord.  
 
SEGON.  Modificar en tot allò que es vegi afectat pel citat Pla el vigent Acord 
regulador de les condicions de treball del personal funcionari, eventual i dels 
òrgans directius d’aquest Ajuntament, i en especial mitjançant la inclusió de les 
previsions específiques de regulació de jornades, horaris de treball  horaris de 
conciliació de la vida familiar, laboral i personal, i règim de vacances per al 
personal adscrit al Servei de Benestar Social, tant de l’escala d’administració 
general com de l’escala d’administració especial.  
 
TERCER. La data d’efectes del present acord serà de 1 de març de 2013. Des 
d’aquest moment, la regulació de les condicions de treball del personal adscrit al 
Servei de Benestar Social prevista en el Pla Director serà d’aplicació preferent 
respecte a les previsions de l’Acord regulador de les condicions de treball del 
personal d’aquest Ajuntament, sense perjudici de la seva aplicació supletòria 
d’aquelles matèries que no s’hagin previst al Pla Director. 
 
QUART. Elevar aquest Acord a consideració del Ple de la Corporació. 
 
CINQUÈ. Publicar el present Acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
S’APROVA per 17 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
PLA DIRECTOR DEL PERSONAL ADSCRIT A BENESTAR SOCIAL 
 
1. Objecte del Pla 
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L’objecte d’aquest Pla Director del personal adscrit al servei de  Benestar Social és la millora de l’atenció 
als ciutadans de Palma mitjançant l’ampliació dels horaris d’atenció a matins i horabaixes. 
Aquest Pla descriu mesures d’ampliació de l’horari d’atenció als ciutadans per part dels serveis socials, 
mesures de compensació laboral als funcionaris que realitzaran jornada de matí i horabaixa i un 
compromís de presentar una proposta que reguli la segona activitat dels funcionaris adscrits a Benestar 
Social, així com l’aprovació d’un Pla de Formació i Reciclatge professional estable en línia amb la llei 
4/2009, d’11 de juny, de serveis socials de les Illes Balears. 
L’atenció als ciutadans de Palma que acudeixen als serveis socials requereix, cada cop més, d’una 
adaptació horària dels funcionaris. És freqüent que els funcionaris de serveis socials adaptin la seva 
jornada laboral, mitjançant una incidència horària, a les necessitats dels ciutadans que no pot ajustar-se a 
l’horari d’atenció al públic. La proposta que recull aquest Pla té per objecte donar una resposta ordenada a 
aquestes situacions quotidianes. 
L’ampliació dels horaris i disponibilitat horària dels funcionaris cap a les necessitats detectades en el seu 
àmbit de feina obtenen mitjançant l’aprovació d’aquest Pla una justa compensació. 
Per acabar, l’aprovació d’aquest Pla implica també el compromís d’aprovar un altre paquet de mesures 
que milloraran l’atenció al ciutadà: 
 

• d’una banda la necessitat d’abordar la qüestió de la segona activitat pel personal del servei 
Benestar Social. L’atenció continuada, durant molts anys, a les persones amb greus problemes 
deixen empremta que ocasiona dificultats per a l’exercici professional. 

• d’altra banda, i en compliment de l’article 96 de la llei 4/2009, d’11 de juny, de serveis socials de 
les Illes Balears, un pla de formació i reciclatge dels tècnics de serveis socials  

 
2. Règim Jurídic 
 
L’article 14 de la Carta Social Europea disposa: ”Per tal d’assegurar l’exercici efectiu del dret a 
beneficiar-se dels serveis socials, les parts es comprometen a fomentar i organitzar serveis que, emprant 
mètodes de treball social, contribueixin al benestar i al desenvolupament de les persones i dels grups en la 
comunitat, com també a la seva adaptació a l’entorn social” 
Els articles 9, 14,39, 40,41, 48, 49 i 50 de la Constitució Espanyola que fan referència als compromisos 
constitucionals que son competència de Serveis Socials. 
La llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del Règim Local, defineix al seu article 25.k com a competència dels 
ajuntaments “Prestació dels serveis socials i de promoció i reinserció social.” 
La Llei 4/2009, d’11 de juny, de serveis socials de les Illes Balears, al seu article 36 defineix les 
competències dels municipis en matèria de serveis socials. La mateixa Llei, i el seu desenvolupament 
reglamentari (bàsicament el decret 48/2011, de 13 de juny, pel qual es regulen els principis generals i les 
directrius de coordinació dels serveis socials comunitaris bàsics) als seus articles 14, 15 i 16 estructura les 
modalidats de serveis socials. La nostra llei autonòmica presta especial atenció a la formació i reciclatge 
dels professionals de serveis socials dedicant-ne el títol VIII de la llei a la Qualitat, Formació i la Recerca 
en l’àmbit dels serveis socials. 
La llei 23/2006, de 20 de desembre, de capitalitat de Palma de Mallorca dedica el capítol IX a les 
competències de l’ajuntament de Palma en matèria de serveis socials. 
 
3. Jornada laboral i horaris d’especial dedicació 
 
La jornada laboral dels tècnics funcionaris adscrits a Benestar Socials és de 40 hores setmanals.  
El personal administratiu funcionari de Benestar Social tindran una ampliació a 40 hores setmanals. Sols 
en els casos que no ho desitjin expresament quedaran en jornada de 37,5 hores setmanals. 
Els conceptes que emprem son els següents: 
Jornada diària: Franja horària màxima en el que es desenvolupa la jornada laboral compresa entre les 
07,20 hores i les 22,00 hores de dilluns a divendres. 
Horari Fitxo:  L’horari fitxo és aquell que no permet modificació i és d’obligat compliment (a excepció de 
les hores de compensació). 
Horari Mòbil: És aquell horari d’obligat compliment que es pot realitzar en qualsevol moment de la 
jornada diària. Aquest horari amb caràcter general és de lliure disponibilitat per al treballador, sempre que 
no contravingui les necessitats del servei. Genera compensació automàtica segon la següent taula: 
0-5 hores setmanals mòbils: 1’25 hora setmanal 
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+ de 5 hores: 2’5 hores setmanals 
Jornada màxima setmanal: En aquelles circumstàncies extraordinàries es podran dedicar un màxim de 45 
hores laborables a la setmana.  
Jornada xapada: Son les hores fixes realitzades a l’horabaixa i que donen com a resultat xapar la jornada 
laboral.  Genera compensació automàtica segons la següent taula: 
1 jornada xapada: 1’25 hores setmanals 
Hora de compensació automàtica. Son les hores realitzades per jornada xapada i per horari mòbil. 
Hora de compensació no automàtica: Poden ser hores de compensació no automàtica: 
a) les hores que excedeixen de la jornada habitual (mes de 40h) i tindran una compensació no automàtica 
en la relació 1h= 1h 45m. 
b) Quan s’empren les hores mòbils per atendre les necessitats del servei i aquestes suposen un nou 
horabaixa de feina o matí i tindran dret a compensació en la relació 1h= 1h 45m. 
Aquestes hores s’han de recuperar dins la jornada laboral habitual abans del darrer dia laborable  del mes 
següent a haver-se realitzat. Es pot acumular en dies sencers. Requereix d’autorització prèvia de 
l’immediat superior. 
Hores fora de la jornada diària: Tindran aquesta consideració les següents hores: 
a) les hores realitzades fora de la jornada diària (a partir de les 22h, en dissabtes, diumenges i festius) i 
tindran una compensació no automàtica en la relació 1h=2h 30m.  
Les hores extraordinàries requeriran prèvia autorització per l’immediat superior i ratificades a posteriori 
per la direcció de l’àrea i en cap cas no generaran dret a retribució econòmica. 
Aquestes hores s’han de recuperar dins la jornada laboral habitual abans del darrer dia laborable  del mes 
següent a haver-se realitzat. Es pot acumular en dies sencers. Requereix d’autorització prèvia de 
l’immediat superior. 
 
Tipus d’horari 
 
Aquest pla reconeix  els següents tipus d’horari: 
a) Horari general de Benestar Social 
b) Horari especial de Benestar Social 
c) Horari de conciliació  
 
Horari General.  
El personal afectat és tot el personal de Benestar Social a excepció dels educadors socials que 
desenvolupin la seva feina als centres de serveis socials. 
L’horari general és el següent: 
 
Hores fitxes 32,5 
Hores de compensació automàtica 2,5 

Hores Mòbils 5 
Total 40 
 
Horari  Fitxo 
Dilluns Dimarts Dimecres Dijous Divendres 
8’30-14’30 8’30-14’30 8’30-14’30 8’30-14’30 8’30-14’30 
 16’00-18’30    
 
Les hores mòbils no poden superar el límits horaris de la jornada diària ja que es consideraria horari 
nocturn. Poden fer-se’n abans o després de l’horari de permanència o amb nous marcatges de sortida-
entrada. 
A petició del funcionari, un altre horabaixa prèvia autorització de l’immediat superior sense dret a 
compensació per nova jornada xapada. 
 
Horari especial de Benestar Social. 
El personal afectat per aquest horari son els educadors socials dels centres de serveis socials i aquells 
altres que, prèvia voluntat del funcionari, expressament li sigui assignat. 
L’horari especial  és el següent: 
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Hores fitxes 32,5 
Hores de compensació automàtica 2,5 

Hores Mòbils 5 
Total 40 
 
Horari  Fitxo 
Dilluns Dimarts Dimecres Dijous Divendres 
8’30-15’00 8’30-14’30 8’30-14’30  8’30-14’30 
 16’00-20’00  16’00-20’00  
Les hores mòbils no poden superar el límits horaris de la jornada diària ja que es consideraria horari 
nocturn. Poden fer-se’n abans o després de l’horari de permanència o amb nous marcatges de sortida-
entrada. 
A petició del funcionari, un altre horabaixa prèvia autorització de l’immediat superior sense dret a 
compensació per nova jornada xapada. 
 
Horari de Conciliació 
Dona’t que l’esperit d’aquest horari és conciliar la vida laboral i personal. La proposta de conciliació de 
Benestar s’ha de realitzar dins el marc de la jornada, és a dir de les 7’20 hores a 22’00 hores 
 
Horai d’estiu 
L’horari d’estiu estarà comprés en les mateixes dates que l’horari d’estiu no lectiu per als col·legis públics 
de primària. 
L’horari d’estiu serà el mateix que a la resta de l’any, tant a per l’horari general com per a l’especial,, a 
excepció de la supressió l’horari fixo de tarda, passant aquestes hores a horari mòbil. 
 
Vacances 
El període de major necessitat del servei, en el que no es tindrà dret a la bonificació, serà el comprés entre 
el 15 de setembre i el 15 de desembre. 
1. Retribucions 
Aquest Pla no suposa cost econòmic afegit 
2. Proposta de segona ocupació i Pla de Formació 
Abans de sis mesos, des de l’aprovació d’aquest Pla, i a instàncies de la Corporació es crearà  una 
comissió mixta  que tingui per objecte la realització d’una proposta de segona ocupació per als tècnics de 
Benestar Social i un Pla de Formació estable. 
Abans de finalitzar 2013 s’hauran d’haver aprovat les propostes presentades, que podran tenir una 
moratòria d’aplicació per raons pressupostàries. 
El text aprovat formarà part d’aquest Pla Director. 
1. Criteris de mobilitat horitzontal. 
Per a la mobilitat del personal es tindran en compte els criteris aprovats mitjançant Instrucció 2/2012 de 
mobilitat del personal de benestar social. 
 
2. Temporalitat. 
El pla tindrà vigència fins a l’aprovació d’un nou pla i, en qualsevol cas, haurà de revisar-se si existeix 
una variació en la fixació de la jornada mínima a realitzar pel personal en la Llei de Pressupostos 
Generals. 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“ Señores, señoras, hemos acabado, gràcies a tots, recordin que el proper Ple s’ha 
adelantat una setmana. Gràcies”. 
 
PRECS  I PREGUNTES.- 
 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 AMB LA NUMER ACIÓ DEL 295 AL 562 
INCLOSOS 
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295P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013. 
296P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
297P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
298P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
299P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
300P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
301P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
302P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
303P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
304P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
305P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
306P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
307P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
308P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
309P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
310P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
311P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
312P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
313P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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314P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
315P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
316P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
317P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
318P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
319P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
320P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
321P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE 
AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
322P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
323P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
324P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS I 
ASSISTÈNCIES TÈCNIQUES QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
325P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
326P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
327P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
328P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
329P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
330P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
331P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
332P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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333P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
334P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
335P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
336P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
337P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
338P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
339P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
340P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
341P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
342P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
343P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
344P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
345P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
346P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
347P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
348P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
349P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
350P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
351P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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352P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
353P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
354P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
355P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
356P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
357P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
358P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
359P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
360P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
361P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
362P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
363P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
364P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
365P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
366P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
367P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
368P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
369P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
370P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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371P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
372P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
373P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
374P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
375P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
376P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
377P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
378P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
379P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
380P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
381P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
382P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
383P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
384P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
385P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
386P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
387P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
388P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
389P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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390P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
391P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI 
DE FEBRER DE 2013  
392P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
393P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
394P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
395P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
396P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’ EMT  QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI 
DE FEBRER DE 2013 
397P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
398P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 
2013 
399P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A ESTADÍSTIQUES MENSUALS 
D’USUARIS DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI 
DE FEBRER DE 2013 
400P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
401P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
402P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
403P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
404P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
405P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
406P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
407P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
408P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 



 

- 191 - 

409P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
410P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
411P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
412P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
413P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
414P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  
415P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
416P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
417P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
418P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
419P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
420P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
421P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
422P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
423P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
424P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
425P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
426P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
427P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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428P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
429P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
430P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
431P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
432P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
433P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
434P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
435P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
436P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
437P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
438P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
439P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
440P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
441P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
442P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
443P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
444P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
445P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE 
FEBRER DE 2013 
446P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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447P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
448P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
449P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
450P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
451P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
452P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
453P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
454P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
455P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
456P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
457P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
458P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
459P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
460P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
461P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
462P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
463P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
464P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
465P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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466P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
467P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
468P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
469P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
470P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
471P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
472P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
473P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
474P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
475P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE 
AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
476P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS AVANTPROJECTES, 
PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
477P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL  CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
478P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
479P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
480P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
481P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
482P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
483P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
484P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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485P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA  QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
486P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
487P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
488P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
489P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE 
FEBRER DE 2013 
490P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
491P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
492P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
493P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
494P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
495P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 
LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
496P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
497P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
498P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
499P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
500P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
501P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
502P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
503P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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504P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
505P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
506P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
507P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
508P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
509P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
510P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
511P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
512P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
513P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
514P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
515P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
516P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
517P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  
518P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
519P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
520P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
521P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PUBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
522P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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523P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
524P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
525P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
526P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL 
GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
527P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
528P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
529P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
530P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
531P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
532P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 
REALITZADES PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
533P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 
TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
534P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 
EFECTUATS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
535P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 
COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
536P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
537P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 
HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
538P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 
REALITZATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
539P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 
SIGNATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
540P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 
INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE 
AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
541P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES HORES 
EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
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542P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DECRETS DE BATLIA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
543P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ACOLLIDA 
MUNICIPAL DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
544P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA DE REFORÇ A 
LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE LA REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL, 
IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
545P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’AJUDA A 
DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
546P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’OFICINA D’ATENCIÓ A LA 
IMMIGRACIÓ (OFIM) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
547P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE 
VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL DE PALMA QUE PRESENTA 
EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
548P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE 
TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 
MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
549P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES AJUDES ECONÒMIQUES 
URGENTS DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
550P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CENTRES DE DIA DE 
L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
551P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA DE 
FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA PALMAACTIVA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
552P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS PROGRAMES DE 
FORMACIÓ DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
553P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA D’OCUPACIÓ I 
ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
554P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROJECTE “VIVER 
D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
555P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE MENJAR A 
DOMICILI DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB 
PSOE AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
556P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL NOMBRE DE BICICLETES 
QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL 
PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
557P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES SANCIONS AL BARRI DE 
SA GERRERIA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE ORDINARI DE 
FEBRER DE 2013 
558P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A PERSONAL DE 
L’AJUNTAMENT DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
559P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’EMPRESA ASITSA QUE 
PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
560P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LA SUBVENCIÓ DE L’EMT 
QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2013 
561P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL MANTENIMENT DE 
COL·LEGIS PÚBLICS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI 
DE FEBRER 2013 
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562P_2013 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL L’ESTAT DE LA FLOTA 
D’AUTOBUSOS QUE PRESNTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE 
FEBRER 2013 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 
 


